
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Άδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Ε. Βόζεµπεργκ., σελ. 11931
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Παλαιού Φαλήρου, το 17ο Δηµοτικό
Σχολείο Περιστερίου, το 7ο Δηµοτικό Σχολείο Χαλανδρίου, το 1ο
Δηµοτικό Σχολείο Χίου, το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Καλαµαριάς
Θεσσαλονίκης και το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Σουφλίου Έβρου, σελ.
11933, 11938, 11942, 11959, 11968, 11971

3. Αναφορά στις συγκεντρώσεις των “Αγανακτισµένων” πολι-
τών, σελ. 11943, 11950, 11967, 11970

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 11913 – 11915 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 11915

– 11929 
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρα-

σκευής 10 Ιουνίου 2011, σελ. 11960 
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,

σχετικά µε τη διατήρηση του παραρτήµατος του Οργανισµού Ερ-
γατικής Κατοικίας στη Θήβα, σελ. 11930 

β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την
απόφαση του Υπουργείου για δηµιουργία κέντρου κράτησης µε-
ταναστών στη Σπάρτη, σελ. 11931

γ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιοποίηση
του δηµόσιου πλούτου στη Χαλκιδική, σελ. 11933

δ) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την κατασκευή Νέου Γενικού Νοµαρχιακού Νοσοκο-
µείου στο Δήµο Πρέβεζας, σελ. 11935

ε) Προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε το Πανεπιστήµιο της Στερεάς Ελλάδας,
σελ. 11937

στ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε τη διαδικασία ιδιωτικοποίησης της Εταιρείας  Ύδρευ-
σης και Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης (ΕΥΑΘ), σελ. 11939

ζ) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, σχετικά µε την εξάρθρωση των κυκλωµάτων νο-
θείας στα καύσιµα, σελ. 11941

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου της

πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης:     “ Άµεσα µέτρα για την προστασία των
ανέργων, των αυτοαπασχολούµενων και των µικροµεσαίων αγρο-
τών”, σελ. 11943 – 11975 

2. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δι-

καιωµάτων, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης και Οικονοµικών, κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
“Εξορθολογισµός και βελτίωση στην απονοµή της πολιτικής δι-
καιοσύνης και άλλες διατάξεις”, σελ. 11948

β) Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, Οικονοµικών και Εξωτερικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
“Κύρωση του Καταστατικού του Διεθνούς Οργανισµού Ανανεώ-
σιµων Πηγών Ενέργειας (ΙRENA)”, σελ. 11952

3. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:                                                                 
H Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει τις

Εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου Παιδείας, Δια
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων:                                                                                                 

α) «Κύρωση της Συµφωνίας  µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κου-
βέιτ στην Επιστηµονική και Τεχνολογική Συνεργασία», σελ. 11962                                                         

β) «Κύρωση του Μνηµονίου κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-

γείου Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας του Υφυπουργείου της Τουρκικής Δηµοκρα-
τίας που είναι αρµόδιο για την Επιστήµη και την Τεχνολογία,
όσον αφορά στη συνεργασία µεταξύ της Γενικής Γραµµατείας
Έρευνας και Τεχνολογίας του Υπουργείου Παιδείας, Δια Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Συµβουλίου Επιστηµονικής και Τεχνολογικής  Έρευνας της
Τουρκίας (TUBITAK).», σελ. 11962                                                                                                                

γ) «Κύρωση της Τροποποίησης της Σύµβασης για τη Φυσική
Προστασία του Πυρηνικού Υλικού», σελ. 11963                                                                                                 

δ) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Λευκορωσίας για οικονοµική, επιστηµονική και τεχνολογική συ-
νεργασία», σελ. 11963

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στις συγκεντρώσεις των “Αγανακτισµέ-
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Γ. Επί της πρότασης νόµου αρµοδιότητας  του Υπουργείου
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ΑΡΓΥΡΗΣ Ε. , σελ. 11975
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ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 11953, 11954
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11974
ΚΙΛΤΙΔΗΣ Κ. , σελ. 11955
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ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 11950, 11973
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 11970
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ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 11967
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Αθήνα, σήµερα στις 9 Ιουνίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
09.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟΔΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Βασιλική Τσόνο-
γλου-Βυλλιώτη, Βουλευτή Βοιωτίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι Πρόεδροι των Δ.Σ. των ΤΟΕΒ Νοµού
Λασιθίου εκφράζουν την έντονη ανησυχία τους για την πρόταση
διαχείρισης των ΤΟΕΒ από τους δήµους.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία καταθέτει προτάσεις σχετικά µε
τη δυνατότητα λειτουργίας των ολοήµερων δηµοτικών σχολείων
που έχουν οργανικότητα κάτω από έξι θέσεις. 

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση επέκτασης του προαστιακού προς Ψαθόπυργο και
Κάτω Αχαΐα. 

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε καθυστέ-
ρηση υπογειοποίησης του τρένου στην Πάτρα εξαιτίας
οικονοµικών προβληµάτων.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καθυ-
στέρηση κρίσεων σε υπηρεσίες του Νοσοκοµείου του Ρίου. 

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που  αφορά ελλείψεις και αυ-
θαιρεσίες στο εργοστάσιο τέχνης τις  οποίες  επεσήµανε µε
υπόµνηµά του ο Δήµαρχος Γ. Δηµαράς στον Π. Γερουλάνο. 

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µό-
λυνση του ποταµού Πείρου. 

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε τροπο-
λογία που ευνοεί συγκεκριµένα επιχειρηµατικά συµφέροντα. 

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά κραυγαλέες πε-
ριπτώσεις χορήγησης προνοιακών επιδοµάτων σε µη δικαιού-
χους στην Αχαΐα  που εντόπισε το ΣΔΟΕ. 

10) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Αγίου Νικολάου Λασιθίου
Κρήτης αιτείται την προµήθεια και εγκατάσταση δύο επιπλέον
λυόµενων αιθουσών µε τις οποίες θα καλυφθούν ικανοποιητικά
οι ανάγκες του Β’ Γενικού Λυκείου Αγίου Νικολάου.

11) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ιεράπετρας Νοµού Λασιθίου
αιτείται την ανάκληση της απόφασης σχετικά µε τη διακοπή λει-
τουργίας της µαθητικής εστίας στην Ιεράπετρα.

12) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Παλαµά Νοµού  Καρδίτσας
ζητεί χρηµατοδότηση για την αποκατάσταση των ζηµιών που
έχουν προκληθεί εξαιτίας των πληµµυρικών φαινοµένων του
προηγούµενου µήνα. 

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο του Σω-
µατείου Εργαζοµένων «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» καταγγέλλει τρεις µήνες
µετά το κλείσιµο της «ΑΓΡΟΓΗ Α.Ε.» και την απόλυση διακοσίων
πενήντα οκτώ εργαζοµένων, την παραχώρηση του έργου σε ιδιώ-
τες. 

14) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι κάτοικοι Μετσόβου ζητούν
όπως µεριµνήσουν οι αρµόδιοι φορείς ώστε οι τιµές διάθεσης
του πετρελαίου θέρµανσης να διαφοροποιηθούν ανάλογα µε το
υψόµετρο και τις κλιµατολογικές συνθήκες κάθε περιοχής. 

15) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η
Πανελλήνια Ένωση Εθελοντών Πυροσβεστικού Σώµατος  αιτεί-
ται την επίσπευση των διαδικασιών κατάθεσης του νοµοσχεδίου
για τους εθελοντές πυροσβέστες.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Εµπορικού Επιµελητη-
ρίου Αχαίας προτείνει την επιµήκυνση της αποπληρωµής των πυ-
ρόπληκτων δανείων των επιχειρήσεων των πυρόπληκτων
περιοχών. 

17) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η
Γενική Συνοµοσπονδία Επαγγελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελ-
λάδας αιτείται να µην εφαρµοστεί η αύξηση ΦΠΑ από το 13%
στο 23% στις επισιτιστικές επιχειρήσεις.

18) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  τα
Σωµατεία Εργαζοµένων  ΕΘΙΑΓΕ-ΙΓΜΕ-ΟΣΚ-ΟΠΕΓΕΠ-ΟΔΔΥ- ΔΕ-
ΠΑΝΟΜ-ΘΕΜΙΣ ΚΑΤΑΣΚΕΥΑΣΤΙΚΗ αιτούνται να µην πραγµατο-
ποιηθούν οι εξαγγελθείσες καταργήσεις -συγχωνεύσεις
δηµοσίων οργανισµών και να µην γίνει καµµιά άµεση ή έµµεση
απόλυση εργαζοµένου.

19) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο
Σύλλογος Γεωπόνων Νοµού Λακωνίας ζητεί να παραταθεί το
Πρόγραµµα Σχεδίων Βελτίωσης (Μέτρο 121 ΠΑΑ) αφού δεν
έχουν ολοκληρωθεί το σύστηµα ηλεκτρονικής υποβολής, οι απο-
φάσεις και οι οδηγίες εφαρµογής. 

20) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩ-
ΝΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία   καταθέτει την αντίθεση
των κατοίκων Πολύµυλου Κοζάνης στην απόφαση του Υπουρ-
γείου για τη µεταφορά και συγχώνευση του δηµοτικού σχολείου
Πολύµυλου µε αυτό του Αγίου Δηµητρίου.

21) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Τουριστικών Καταλυµάτων
Νοµού Χανίων  αιτείται µια τακτική γρήγορη και φθηνή θαλάσσια
σύνδεση µε το νησί της Γαύδου. 

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου  ζητεί την καθιέρωση µειωµένου εισιτηρίου σε ειδικές
οµάδες πληθυσµού. 

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οικολογική Κίνηση Μιραµβέλλου
αιτείται να λαµβάνεται υπ’όψιν η θέληση των τοπικών κοινωνιών
και η προστασία του περιβάλλοντος, προκειµένου να προχωρή-
σουν τα έργα  Ανανεώσιµων Πηγών  Ενέργειας.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Καθη-
γητών Ιταλικής Γλώσσας και Φιλολογίας εκφράζει την αντίθεσή
του στην υπουργική απόφαση για τη διδασκαλία των ξένων
γλωσσών στο γυµνάσιο και ζητεί την ανάκλησή της. 

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ζαχαρίας Καψαλάκης Αιρετός
του Περιφερειακού Υπηρεσιακού Συµβουλίου Πρωτοβάθµιας Εκ-
παίδευσης Νοµού Ηρακλείου εκφράζει την αντίθεσή του στην
απόφαση του Υπουργείου Παιδείας για το κλείσιµο των ολοήµε-
ρων σχολείων. 

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Λειτουργών Μέσης Εκ-
παίδευσης Νοµού Ηρακλείου εκφράζει την έντονη δυσαρέσκειά
της για την απόφαση της Υφυπουργού Παιδείας να διδάσκεται
µία και µόνο δεύτερη ξένη γλώσσα στα γυµνάσια.

27) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Μηχανικών Δηµοσίων Υπαλλήλων Διπλωµατούχων Ανώτατων Σχο-
λών αιτείται την οµαλή µετάβαση των µηχανικών των αποκεντρω-

µένων διοικήσεων στο µισθολογικό καθεστώς των αιρετών περι-
φερειών, στις οποίες µετατάσσονται την 1η Ιουλίου 2011.

28) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πρόεδρος της Ένωσης Κα-
ταναλωτών - η Ποιότητα της Ζωής  αιτείται την παράταση της
αναστολής πλειστηριασµών ακινήτων, συµπεριλαµβανοµένης
της κύριας κατοικίας  των εµπόρων που δεν υπάγονται στο
ν.3869/2010, για ένα έτος.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Επιτροπή Τριανταµήνου Γυµνα-
στών ζητεί την κατάργηση των  παραγράφων  8 και 9, άρθρου 9
του ν.3848/2010.

30) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Συλλόγου Γο-
νέων Ειδικού Δηµοτικού Σχολείου Κωφών και Βαρήκοων Αθήνας
αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του 1ου Δηµοτικού Σχο-
λείου Κωφών και Βαρήκοων.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Οδοντιατρικός Σύλλογος Ατ-
τικής  αιτείται την έκδοση προεδρικού διατάγµατος για τη θέ-
σπιση εξαιρέσεων όσον αφορά στην πρόσβαση και άσκηση του
επαγγέλµατος του οδοντιάτρου.

32) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Γαλανάκης  αι-
τείται χορήγηση άδειας κατασκευής αυτοκινήτων στην Ελλάδα
και ελληνική έγκριση τύπου στα αυτοκίνητά του.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απο-
κατάσταση των ζηµιών του Ιερού Ναού Παντάνασσας που
προκλήθηκαν  από το σεισµό του 2008. 

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Αναστασίου, κά-
τοικος Καλλιθέας  αιτείται την επίλυση προσωπικού θέµατος µε
την Υπηρεσία του δηµοσίου «Τµήµα Πολεοδοµίας και Πολεοδο-
µικών Εφαρµογών Μαρκοπούλου» Περιφέρειας Αττικής.

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ανδρέας Χρόνης εκφράζει
τη διαµαρτυρία του γιατί το Εθνικό Αθλητικό Κέντρο Νεότητος
του Αγίου Κοσµά ξεπουλά σε ιδιώτες τους τελευταίους εναπο-
µείναντες χώρους του µε ταχύτατες διαδικασίες.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην επικινδυ-
νότητα της Ιονίας Οδού λόγω προβληµάτων στο οδόστρωµα.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ευαγγελία Λαπατά -Τουλούπη
διαµαρτύρεται για το πρόβληµα που αντιµετωπίζουν οι καθηγη-
τές της ιταλικής γλώσσας. 

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
εντολή που έδωσε ο εισαγγελέας στο τµήµα οικονοµικών εγκλη-
µάτων, ούτως ώστε να διωχθούν κάποιες µη κυβερνητικές οργα-
νώσεις. 

39) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ-
ΔΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι στα τµή-
µατα ιοντιζουσών ακτινοβολιών του ΑΝΘ «Θεαγένειο» εκφράζουν
τη δυσαρέσκειά τους για τη δροµολογούµενη κατάργηση της
άδειας  ακτινοπροστασίας.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
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κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου Κρήτης  αιτείται την επέκταση της κυβερνητικής από-
φασης για µειωµένο εισιτήριο των Μέσων Μαζικής Μεταφοράς
για τους ανέργους της Αθήνας και Θεσσαλονίκης και για την
πόλη του Ηρακλείου.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   η Επιστηµονική Ένωση Τεχνολο-
γικής Εκπαίδευσης Μηχανικών καταθέτει προτάσεις για τα
προβλήµατα των πτυχιούχων µηχανικών τµηµάτων του τεχνολο-
γικού τοµέα των ΑΕΙ του Νοµού Αχαΐας της Περιφέρειας Δυτικής
Ελλάδας.  

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι ιατροί του Κέντρου Υγείας
Μοιρών Ηρακλείου Κρήτης αιτούνται την άµεση έκτακτη πρό-
σληψη του απαιτούµενου µόνιµου προσωπικού και την ενεργο-
ποίηση των προσλήψεων που πάγωσαν στο Κέντρο Υγείας
Μοιρών.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή Κα-
θηγητών Γαλλικής-Γερµανικής Γλώσσας εκφράζει τη δυσαρέ-
σκειά της για την απόφαση του Υπουργείου Παιδείας, από το
επόµενο σχολικό έτος, να διδάσκεται εκτός από τα αγγλικά µία
και µόνο δεύτερη ξένη γλώσσα σε δηµοτικά και γυµνάσια σχο-
λεία.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αποκρα-
τικοποίηση της ΔΕΠΑ.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά υπερβάσεις
εκατοντάδων εκατοµµυρίων στην εταιρεία «Ενοποίησης Αρχαιο-
λογικών Χώρων».

46) Ο Βουλευτής Κεφαλληνίας κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο
Ιθάκης αιτείται το διορισµό παιδιάτρου στο Κέντρο Υγείας Ιθά-
κης.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ύπαρξη
λογαριασµού Γενικού Διευθυντή Κρατικού Οργανισµού στην Ελ-
βετία.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διά-
σταση απόψεων των αρµόδιων Υπουργών όσον αφορά στην
επέκταση της Αττικής Οδού. 

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ζαχαρίας Καψαλάκης αι-
ρετός ΠΥΣΠΕ Ηρακλείου Κρήτης εκφράζει τη διαµαρτυρία του
για την ουσιαστική συρρίκνωση - κατάργηση του ολοήµερου δη-
µόσιου σχολείου.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δια-
µαρτυρία των κατοίκων του ΧΥΤΑ της Ξερόλακκας για τη
συνεχιζόµενη λειτουργία του. 

51) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση
Εθελοντών Πυροσβεστικού Σώµατος αιτείται να υλοποιηθεί
άµεσα η δέσµευση της πολιτείας για τη νοµοθετική κατοχύρωση
του εθελοντισµού στο Πυροσβεστικό Σώµα, έτσι ώστε να υπο-
στηριχτεί ουσιαστικά ο θεσµός του εθελοντή πυροσβέστη.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε αναπά-
ντητες επιστολές πολιτών που βρέθηκαν στο Δήµο Πάτρας. 

53) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Όµιλος Φιλάθλων Ηρακλείου
Κρήτης αιτείται οι αρµόδιοι να ζητήσουν από την Ελληνική Πο-
δοσφαιρική Οµοσπονδία να προσκοµίσει τους φακέλους όλων
των οµάδων Super League και Football League Ι για να διαπιστω-
θεί ποιες οµάδες είναι εναρµονισµένες µε τις επιλογές του κα-
ταστατικού της UEFA και ποιες όχι.

54) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βέλου Βόχας
Νοµού Κορινθίας  αιτείται να καταγραφούν άµεσα οι ζηµιές που
προκλήθηκαν από τις βροχοπτώσεις - χαλαζοπτώσεις σε καλ-
λιέργειες στο δήµο του, ώστε να καταβληθούν οι ανάλογες απο-
ζηµιώσεις στους καλλιεργητές.

55) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Εργολη-
πτών Γεωπόνων Έργων Πράσινου εκφράζει τη διαµαρτυρία της
σχετικά µε την άρνηση πληρωµής των οφειλόµενων χρηµάτων
προς τους εργολήπτες πρασίνου για έργα που έχουν ολοκληρω-
θεί από τον Απρίλιο του 2010. 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 15089/15-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κριτσωτάκη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 276/23-05-2011
έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 15389/28-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παπαδηµούλη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΓΚΕ

1074526 ΕΞ 2011/3374/23-05-2011 έγγραφο  από τον Υφυ-
πουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 15397/28-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/

11472/190/23-05-2011  έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 15425/28-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καλογιάννη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 417/23-05-2011

έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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5. Στην µε αριθµό 15446/28-04-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μαρκόπουλου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
Φ.90022/12131/2167/23-05-2011 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή

Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απά-
ντηση:
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6. Στην µε αριθµό 15765/04-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/359/ΑΣ/

20465δις/23-05-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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11928 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

7. Στην µε αριθµό 15878/06-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαΐτση δόθηκε µε το υπ αριθµ. 5144 Β/23-05-

2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)
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8. Στην µε αριθµό 15904/06-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Καλαφάτη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5148 Β/23-05-

2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:



11930 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες Ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 950/6-6-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Βασιλικής Τσόνογλου-Βυλλιώτη προς την Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη διατήρηση του παραρ-
τήµατος του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας στη Θήβα.

Στην ερωτώσα Βουλευτή Βοιωτίας, κ. Τσόνογλου, θα απαντή-
σει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κε-
γκέρογλου.

Παρακαλώ, κυρία Τσόνογλου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, να
παρουσιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, η περιοχή της επαρχίας Θήβας αριθµεί πάνω
από εβδοµήντα πέντε χιλιάδες κατοίκους. Στην επαρχία Θηβών
περιλαµβάνεται η Βιοµηχανική Περιοχή Οινοφύτων-Σχηµατα-
ρίου, η οποία αριθµεί, επίσης, ένα µεγάλο αριθµό πολιτών και ερ-
γαζοµένων. Κατά συνέπεια οι δύο Δήµοι, Θηβών και Τανάγρας,
όπως λέγεται πλέον η περιοχή Οινοφύτων-Σχηµαταρίου, συγκε-
ντρώνουν εργαζόµενο πληθυσµό που υπερβαίνει τις πενήντα χι-
λιάδες κατοίκους. 

Στην περιοχή αυτή υπάρχουν τέσσερις οικισµοί του Οργανι-
σµού Εργατικής Κατοικίας. Έχει δηµιουργηθεί µία µεγάλη πολι-
τεία έξω ακριβώς από την πόλη της Θήβας, η οποία είναι
οργανωµένη µε σχολεία κ.λπ. και η οποία πολιτεία  αποτελείται
περισσότερο από εργαζόµενους εργάτες, παρά από συνταξιού-
χους, δηλαδή από βιοποριστικές τάξεις ανθρώπων χαµηλών ει-
σοδηµάτων. 

Αυτή όλη η περιοχή εξυπηρετείται από το παράρτηµα του ΟΕΚ
Θήβας. Η ύπαρξη, η διατήρηση και η ενίσχυση του παραρτήµα-
τος αυτού πράγµατι είναι αναγκαία, απαραίτητη για την περιοχή
και ανακουφίζει τα αιτήµατα των πολιτών. 

Γι’ αυτόν το λόγο, λοιπόν, και οι φήµες περί καταργήσεώς του
δηµιούργησαν µια αναστάτωση και σύγχυση στην πόλη των
Θηβών και στην όλη περιοχή της επαρχίας Θήβας γενικότερα,
που περιλαµβάνει, όπως είπαµε, και αυτές τις βιοµηχανικές πε-
ριοχές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Τσό-
νογλου.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, θίγετε ένα θέµα που αφορά την εξυπηρέ-

τηση των πολιτών ευρύτερα και στη συγκεκριµένη περίπτωση την
εξυπηρέτηση των εργαζοµένων, των δικαιούχων του Οργανισµού
Εργατικής Κατοικίας. Θα πρέπει να πούµε ότι ο οργανισµός είναι
αποκεντρωµένος, έχει παρουσία σε όλους τους νοµούς της
χώρας, ακριβώς για το λόγο ότι πρέπει να είναι κοντά στους ερ-
γαζόµενους, πρέπει να είναι κοντά στους ανθρώπους, προκειµέ-
νου να έχουµε την καλύτερη δυνατή εξυπηρέτηση και για τον
επιπλέον λόγο ότι αυτοί οι άνθρωποι ανήκουν κυρίως στα χαµηλά
εισοδήµατα. 

Στο νοµό σας υπάρχει µία ιδιαιτερότητα. Ποια είναι αυτή η ιδι-
αιτερότητα; Ότι υπάρχει µεγάλη συγκέντρωση επιχειρήσεων και
εργαζοµένων στην περιοχή της Θήβας λόγω της βιοµηχανικής
περιοχής η οποία βρίσκεται εκεί, και αυτό επιβάλλει από τα πράγ-
µατα να υπάρχει παρουσία του ΟΕΚ, αλλά και άλλων υπηρεσιών
που έχουν να κάνουν µε τις επιχειρήσεις και τους εργαζόµενους,
προκειµένου να υπάρχει καλύτερη εξυπηρέτηση. Μέχρι τώρα
λειτουργεί σηµείο εξυπηρέτησης που υπάγεται στο γραφείο της
Λειβαδιάς, προκειµένου να έχουµε αυτήν την εξυπηρέτηση για
την οποία προείπα. Δεν έχει υπάρξει καµµία απόφαση, κανένας
σχεδιασµός για κατάργηση αυτού του σηµείου εξυπηρέτησης
και µε αυτό θα ήθελα να είστε σίγουρη ότι δεν θα υπάρξει από
τον ΟΕΚ τέτοια απόφαση. 

Όµως, θα έχω τη δυνατότητα να σας ενηµερώσω στη δευτε-

ρολογία µου για το τι µέλλει γενέσθαι από εδώ και πέρα σε
σχέση µε τον οργανισµό και µε τις επερχόµενες αλλαγές, προ-
κειµένου στο πλαίσιο αυτό και εσείς να έχετε τη δυνατότητα να
παρακολουθείτε και να συµµετέχετε -και δεν αναφέροµαι µόνο
σε εσάς προσωπικά, αλλά σε όλους τους Βουλευτές, κυρίως αυ-
τούς που είναι από την περιφέρεια- στις διαδικασίες που έχουν
δροµολογηθεί για την ανασυγκρότηση των οργανισµών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Κυρία Τσόνογλου, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Υπουργέ, και ευχαριστώ πολύ για τη δέσµευση ότι πράγµατι δεν
πρόκειται να καταργηθεί το γραφείο αυτό. 

Θα ήθελα να κάνω µια προσέγγιση στην οποία πιστεύω και
εσείς συµφωνείτε και πράγµατι είναι κάτι που το αντιµετωπίζουµε
σήµερα και δεν µπορούµε να κλείνουµε τα µάτια µας. Είναι γε-
γονός ότι µέσα σε ενάµιση χρόνο η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει
συµπυκνώσει αλλαγές και µεταρρυθµίσεις, οι οποίες έχουν να
κάνουν µε εξάλειψη αγκυλώσεων και στρεβλώσεων του παρελ-
θόντος και βεβαίως έχουν να κάνουν µε νοµοθετήµατα τα οποία
είναι καινοτόµα, ριζοσπαστικά και προσβλέπουν στη βελτίωση
του κράτους, της Δηµόσιας Διοίκησης, της υγείας, της παιδείας,
της εργασίας, της ασφάλισης και βεβαίως της ανάπτυξης της
υπαίθρου. 

Αυτές, όµως, οι µεταρρυθµίσεις, αγαπητέ κύριε Υπουργέ,
όπως και εσείς έχετε διαπιστώσει, δεν αγγίζουν τον πολίτη, όταν
αγγίζουµε την καθηµερινότητά του. Και πράγµατι αυτό είναι που
τον ενδιαφέρει, µία τέτοια προσέγγιση, για να διατηρηθεί η κοι-
νωνική συνοχή. Η ανάγκη του πολίτη είναι να διατηρηθεί η πολι-
τεία και το κράτος κοντά, όταν το χρειάζεται. Αυτό εξυπηρετεί
πράγµατι το Γραφείο του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας στην
πόλη µας. Όταν έξω από τη Θήβα υπάρχει ένας ολόκληρος οικι-
σµός ο οποίος αποτελείται από δεκάδες τοίχους πολυκατοικιών,
σχολείο σε πλήρη ανάπτυξη, εµπορικά καταστήµατα, είναι µια
µικρή πόλη ακριβώς έξω από τη Θήβα. Πρέπει να γίνει, λοιπόν,
και ένας εξορθολογισµός. Με ποια έννοια;

Ο Νοµός Βοιωτίας έχει δύο δυνατούς πόλους, τη Λειβαδιά και
τη Θήβα. Αυτό έχει δηµιουργήσει ένα τεράστιο ζήτηµα παντού
και σε όλες τις υπηρεσίες. Ναι µεν να προχωρήσουµε σε συγχω-
νεύσεις οργανισµών ή οτιδήποτε, αλλά να εξορθολογίσουµε και
τις ανάγκες -µεταξύ των οποίων βέβαια και τον εξορθολογισµό
των δαπανών- των πολιτών, διότι υπάρχει η επαρχία Θήβας, η
οποία µάλιστα είναι και πολυπληθέστερη. Δεν κατηγορώ την
επαρχία Λειβαδιάς, προς Θεού! Υπάρχει όµως µια συνεχής απο-
δυνάµωση της πόλης της Θήβας. 

Για παράδειγµα, εξαγγέλλεται ότι θα µεταφερθεί κατά το µε-
γαλύτερο τµήµα της η ΔΟΥ στη Λειβαδιά και θα µείνει στη Θήβα
ένα απλό τµήµα. Φηµολογείται ότι θα καταργηθεί ο Οργανισµός
Εργατικής Κατοικίας. Έγινε απόπειρα να καταργηθεί το Σώµα
Επιθεώρησης Εργασίας.

Θα πρέπει, λοιπόν, αυτές τις πόλεις που είναι ισοδύναµες
στους νοµούς να τις κρατήσουµε και να τις ενισχύσουµε γιατί
ενισχύοντας αυτές, ενισχύουµε το ζητούµενο που είναι η κοινω-
νική συνοχή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κυρία

Τσόνογλου.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Κυρία Τσόνογλου, επειδή αναφερθή-
κατε στα γενικότερα θέµατα που έχουν να κάνουν µε συγχωνεύ-
σεις, θα έλεγα ότι τουλάχιστον µέχρι τώρα, αυτά που έχουν γίνει
και έχουν προγραµµατιστεί, αφορούν υπηρεσίες και οργανι-
σµούς που µέχρι τώρα µόνο δαπανούσαν τον κόπο και τον
ιδρώτα του Έλληνα φορολογούµενου και δεν αφορούν υπηρε-
σίες εξυπηρέτησης σε όλους τους τοµείς.

Ιδιαίτερα, όµως, επειδή αναφερθήκατε στους εργαζόµενους,
στο ΣΕΠΕ, τον ΟΕΚ και τις άλλες υπηρεσίες του Υπουργείου Ερ-
γασίας, θέλω να σας πω ότι µας απασχόλησε πάρα πολύ στο νο-
µοσχέδιο για το ΣΕΠΕ αυτό το θέµα και αναφορικά µε το νοµό
σας. 
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Έχω την πληροφόρηση ότι σήµερα ή αύριο κατατίθεται το νο-
µοσχέδιο. Όλα αυτά λαµβάνονται υπ’ όψιν γιατί πραγµατικά αυτό
που µας ενδιαφέρει είναι από τη µια µεριά εξοικονόµηση της
σπατάλης και από την άλλη καλύτερη, αποτελεσµατικότερη εξυ-
πηρέτηση του πολίτη και αποτελεσµατικότερη λειτουργία των
οργανισµών.

Γι’ αυτό το λόγο, συγκεκριµένα για τον Οργανισµό Εργατικής
Κατοικίας και τον Οργανισµό Εργατικής Εστίας έχει ξεκινήσει η
διαδικασία της συγχώνευσης. Υπάρχει πολιτική απόφαση της συ-
νένωσης µε διεύρυνση των αρµοδιοτήτων, όχι της συγχώνευσης
µε κατάργηση αρµοδιοτήτων ή κατάργηση των οργανισµών. 

Και αυτό γιατί µιλάµε για δύο οργανισµούς που έχουν κατ’
αρχάς ένα σοβαρό κοινωνικό πόρο από τους ίδιους τους εργα-
ζόµενους και από τους εργοδότες. Δεν έχουν να κάνουν µε τον
κρατικό προϋπολογισµό και επιπλέον επιτελούν ένα πάρα πολύ
σηµαντικό έργο, το οποίο ιδιαίτερα την περίοδο της κρίσης πρέ-
πει να ενισχυθεί. Γι’ αυτό η συνένωση των δύο αυτών οργανι-
σµών θα γίνει µε διεύρυνση αρµοδιοτήτων, µε διεύρυνση των
δυνατοτήτων των πόρων, όπως ακριβώς αναφέρεται στο πλαίσιο,
στο τεχνικό δελτίο της µελέτης που έχει δοθεί για εκπόνηση. 

Εποµένως, για όλη την Ελλάδα αυτό που είναι ζητούµενο είναι
ένας οργανισµός πιο ισχυρός, πιο αποτελεσµατικός, που θα µπο-
ρέσει να υλοποιήσει και άλλες πολιτικές πέρα απ’ αυτές που
µέχρι σήµερα έχουµε δει να προσφέρουν πάρα πολλά στον τόπο
µας και στους εργαζόµενους. 

Το δεύτερο έχει να κάνει µε το οργανωτικό σχήµα. Ασφαλώς
το κριτήριο παραµένει, δηλαδή η εγγύτητα στον εργαζόµενο και
το δικαιούχο. Ασφαλώς, θα ληφθούν υπ’ όψιν και οι ιδιαιτερότη-
τες. Αυτό νοµίζω ότι είναι κάτι σηµαντικό και γι’ αυτό σας κάλεσα
να παρακολουθήσετε από κοντά και το θέµα της διεργασίας
µέχρι να έρθει η ρύθµιση που θα αφορά τη συγχώνευση και το
θέµα της τελικής απόφασης, προκειµένου να έχουµε το καλύ-
τερο αποτέλεσµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κεγκέρογλου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Βουλευτής Α’ Αθηνών της

Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελισσάβετ Βόζεµπεργκ ζητεί άδεια ολιγοή-
µερης απουσίας στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Τώρα θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 951/6-6-2011 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανα-
σίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε την απόφαση του Υπουργείου για δηµιουργία κέντρου κρά-
τησης µεταναστών στη Σπάρτη.

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Αθανάσιο Δαβάκη θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Όθωνας. 

Το λόγο έχει ο κ. Δαβάκης για να παρουσιάσει την επίκαιρη
ερώτησή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, αντικείµενο της επί-
καιρης ερώτησής µου είναι η διαφαινόµενη πρόθεση του Υπουρ-
γείου Προστασίας του Πολίτη να ιδρύσει κέντρο κράτησης
µεταναστών στη Σπάρτη. Όπως αντιλαµβάνεστε, η κοινωνία της
περιοχής, η κοινωνία της πόλης, της πρωτεύουσας του νοµού
είναι ανάστατη, δεδοµένου ότι κάτι τέτοιο θα σήµαινε πάρα
πολλά πράγµατα για τη ζωή και τη δράση της τοπικής κοινωνίας
και για ό,τι σηµαίνει ασφάλεια και ηρεµία σε µια ήσυχη επαρ-
χιακή πόλη, όπως είναι η Σπάρτη.

Θα ήθελα, λοιπόν, µε την κατάθεση αυτής της επίκαιρης ερώ-
τησης να έχω µία διευκρίνιση από τον παριστάµενο Υφυπουργό
κ. Όθωνα, σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου, τη γενικό-
τερη στρατηγική και το σχεδιασµό για την ίδρυση αυτού του κέ-
ντρου κράτησης και να µας εξηγήσει η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου τι προτίθεται να κάνει σχετικά µε αυτήν την προο-
πτική. Νοµίζω ότι ασκήσεις επί χάρτου πάνω σε ζητήµατα ασφά-
λειας, όπως είναι αυτό, δεν θα πρέπει να υπάρχουν και θα πρέπει
να αποφεύγονται. Δηλαδή προϋποθέτει αυτή η συγκεκριµένη
στάση, την οποία λέω, το εάν η επίκληση του κυρίου Υπουργού

θα είναι το να µου πει ότι «βρήκαµε ένα κέντρο υποδοχής, το
οποίο έγινε επί κυβερνήσεως Νέας Δηµοκρατίας, και πάνω σ’
αυτό σχεδιάζουµε». Είναι τελείως διαφορετικό πράγµα. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να έχω διευκρινίσεις από τον κύριο Υφυ-
πουργό, προκειµένου να ηρεµήσουµε και να καθησυχάσουµε και
την τοπική κοινωνία της πόλης. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-

τώντα Βουλευτή κ. Δαβάκη. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµα-

νουήλ Όθωνας. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θέλω να υπενθυµίσω στον κύριο συνάδελφο ότι λίγους µήνες

πριν σε µια συζήτηση αρκετά ενδιαφέρουσα, στην οποία και ο
ίδιος προσωπικά µε τις απόψεις του είχε συµβάλει πρωταγωνι-
στικά, θα έλεγα, για την αντιµετώπιση του εθνικού ζητήµατος
διαχείρισης των µεγάλων µεταναστευτικών ροών που καλείται η
χώρα να διαχειριστεί, η Βουλή των Ελλήνων νοµοθέτησε ένα σχέ-
διο που έρχεται να απαντήσει, κατά τη δική µας άποψη, µε µια
ολοκληρωµένη και συνολική λύση, στη βάση ενός σχεδιασµού
που απαντά σ’ όλα τα ανοιχτά ζητήµατα διαχείρισης αυτού του
προβλήµατος και όσον αφορά την ευρωπαϊκή του διάσταση, µε
τις πρωτοβουλίες που η Κυβέρνηση και το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη παίρνει σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Επιτροπής -γιατί
το πρόβληµα αυτό έχει πρώτιστη, κυρίαρχη διάσταση ευρωπαϊκή
και σ’ αυτό συµφωνούµε όλοι- αλλά και στα ζητήµατα εκείνα που
εµείς ως χώρα πρέπει να αντιµετωπίσουµε µε τις πρωτοβουλίες
που σε εθνικό επίπεδο πρέπει να αναπτύξουµε, για να είµαστε
περισσότερο τεκµηριωµένοι, πειστικοί και απαιτητικοί και ως
προς την Ευρωπαϊκή Ένωση για τις δικές της υποχρεώσεις. 

Η προϋπόθεση για την εφαρµογή αυτού του νέου εθνικού σχε-
δίου για τη διαχείριση του µεταναστευτικού προβλήµατος είναι
η εθνική συνεννόηση για την πιστή εφαρµογή αυτού του σχεδίου,
µε συνέπεια, µε ευαισθησία -κατόπιν διαλόγου, αλλά εφαρµογή-
και επιτρέψτε µου να σας πω ότι δεν χωράει -και δεν απευθύνο-
µαι προσωπικά στον ερωτώντα συνάδελφο- δεύτερες σκέψεις,
ακόµη και θεµιτής τοπικής ευαισθησίας, την οποία µπορεί ο κα-
θένας από µας να αντιληφθεί. 

Είχαµε πει τότε και νοµίζω ότι αρκετοί είχαµε συµφωνήσει -και
οριζόντια στο πολιτικό σύστηµα και στις Κοινοβουλευτικές Οµά-
δες των κοµµάτων- ότι προϋπόθεση για την αποτελεσµατική δια-
χείριση αυτού του θέµατος είναι η αναµόρφωση της διαδικασίας
παροχής ασύλου, «κλειδί» όµως για την αναµόρφωση αυτή είναι
η νέα υπηρεσία κέντρων πρώτης υποδοχής και κέντρων κράτη-
σης µεταναστών. Νοµίζω ότι δεν χρειάζεται κανείς να βασανιστεί
πάρα πολύ για να καταλάβει ότι δεν µπορεί να συνεχιστεί σε καµ-
µιά περιοχή της χώρας η παραµονή υπεράριθµων παρανόµως ει-
σερχοµένων στη χώρα µεταναστών στους δρόµους και στις
πλατείες και ότι πρέπει να δηµιουργήσουµε ως χώρα, µε τη συν-
δροµή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δοµές και υποδοµές τέτοιες
που µε αξιοπρέπεια θα µπορούν να φιλοξενήσουν, είτε ως κέ-
ντρα πρώτης υποδοχής είτε ως κέντρα κράτησης, τους παρά-
νοµα εισερχόµενους µετανάστες που είναι αυτή τη στιγµή στη
χώρα. 

Στο πλαίσιο αυτού του σχεδιασµού ανακοινώθηκε, κύριε συ-
νάδελφε, –και µε αυτό θα τελειώσω και θα επανέλθω στη δευτε-
ρολογία µου- µία πρώτη φάση κέντρων υποδοχής και κέντρων
κράτησης, κάποια εκ των οποίων υφίσταντο, ήταν ήδη υπάρχου-
σες εγκαταστάσεις, οι οποίες όµως ανακοινώθηκαν εκ νέου, -
γιατί, όπως ξέρετε, από την ευθύνη των νοµαρχιακών
αυτοδιοικήσεων προηγουµένως και της περιφέρειας τώρα µε το
νοµοσχέδιο που ψηφίσαµε περνάνε στις υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Προστασίας του Πολίτη- αλλά και κάποιες νέες επίσης, µη
υπάρχουσες υποδοµές. 

Αυτές οι υπάρχουσες και µη λειτουργούσες υποδοµές που
ανακοινώθηκαν –µία εκ των οποίων είναι το συγκεκριµένο κέντρο,
στο οποίο αναφέρεστε- είναι πράγµατι µέσα στο σχεδιασµό του
Υπουργείου ως κέντρο κράτησης. 

Θέλω να σας πω ότι θα ήταν, τουλάχιστον, οξύµωρο να επιχει-
ρήσουµε να χωροθετήσουµε τις νέες αναγκαίες υποδοµές στις
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υπόλοιπες περιοχές της χώρας –και θα ακολουθήσει και δεύτερη
φάση- όταν έχουµε τις ήδη υπάρχουσες, όπου –όπως ξέρετε κα-
λύτερα από εµένα- αυτήν τη στιγµή στη Λακωνία ένας αστυνοµι-
κός ανά βάρδια φυλάει ένα άδειο κτήριο. Θα ήταν
–επαναλαµβάνω- οξύµωρο να επιχειρήσουµε να χωροθετήσουµε
νέους χώρους, όταν θα έχουµε τους παλιούς µη λειτουργούντες
και ανεκµετάλλευτους. 

Όµως, για να µην σας αφήσω –πριν την τοποθέτησή σας- το
κενό και την ανησυχία ότι ο χώρος αυτός θα χρησιµοποιηθεί για
την αθρόα µεταφορά µεταναστών από αποµακρυσµένες περιο-
χές «τύπου Πάτρας» που στην ερώτησή σας αναφέρετε, αντιλαµ-
βάνεστε ότι –ανεξάρτητα από τη δική µου διαβεβαίωση- σε ένα
χώρο υποδοχής που χωρά σαράντα-σαράντα πέντε άτοµα, στο
κέντρο κράτησης της Λακωνίας, δεν έχει κανένα λόγο η Κυβέρ-
νηση να σχεδιάζει να µεταφέρει µέρος των χιλιάδων µεταναστών
που κατακλύζουν το λιµάνι της Πάτρας. 

Βάσει της χωρητικότητάς του, αυτό το συγκεκριµένο κέντρο
προβλέπεται, όπως ήδη αναφέρθηκα, να διαχειριστεί ζητήµατα
της οικείας αστυνοµικής διεύθυνσης της ευρύτερης  περιοχής
και µόνο αυτής. Θα ακούσω, λοιπόν, τι έχετε να πείτε και θα επα-
νέλθω στη δευτερολογία µου, κύριε συνάδελφε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ. 

Κύριε Δαβάκη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα έλεγα ότι καθη-

συχαστικά αισθήµατα γεννά η απάντηση του κυρίου Υπουργού,
δεδοµένου ότι µέχρι τώρα οι ειδήσεις και η πληροφόρηση, την
οποία είχαµε, είναι ότι το υπάρχον κέντρο, µε µια διαφορετική
δοµή –και εκεί είναι το πρόβληµα για εµάς- θα χρησιµοποιηθεί
ως Κέντρο Κράτησης όλων των λαθροµεταναστών της Πελοπον-
νήσου. 

Αισθάνοµαι, λοιπόν, ευτυχής διότι η επίκαιρη ερώτηση, την
οποία κατέθεσα, διαλευκάνει τα πράγµατα και βάζει τα ζητήµατα
στην πραγµατική τους βάση. Όταν το καλοκαίρι του 2008, ο τότε
Υπουργός Εσωτερικών ίδρυε το κέντρο πρώτης –και προσωρι-
νής, θα έλεγα- υποδοχής λαθροµεταναστών, η φιλοσοφία αυτού
ήταν να υπάρξει ένας χώρος πολιτισµένος, µε βάση τις ευρωπαϊ-
κές προδιαγραφές και την ασφάλεια, προκειµένου αυτοί οι άν-
θρωποι να διαµείνουν όσο χρονικό διάστηµα χρειάζεται –βασικά,
για λίγο καιρό- µέχρι να προχωρήσει η διαδικασία της απέλασής
τους. Αυτό έχει µια διαφορετική εικόνα από αυτό, το οποίο ακού-
στηκε –από πλευράς πληροφόρησης- ότι θα υπάρξει στη Λακω-
νία. 

Όπως αντιλαµβάνεστε, όταν ένα κέντρο πρώτης υποδοχής,
που απέχει ελάχιστη απόσταση από δηµοτικό σχολείο και από
αρχαιολογικό χώρο, γίνεται κέντρο κράτησης λαθροµεταναστών
–όπως χαρακτηριστικά λέει η τοπική κοινωνία «ένα περίπτερο
πάτε να το κάνετε σούπερ µάρκετ»- τη στιγµή µάλιστα που η
αστυνοµική δύναµη του Νοµού Λακωνίας –όπως κατ’ επανάληψη
έχουµε συζητήσει σε αυτήν την Αίθουσα και σε επίπεδο κοινο-
βουλευτικού ελέγχου σας έχω θέσει- είναι ελλιπέστατη και
έχουµε τεράστιο πρόβληµα –αυτό είναι ένα άλλο ζήτηµα που
πρέπει να δούµε-, αντιλαµβάνεστε ότι υπάρχουν σοβαρές ενστά-
σεις. 

Η απάντησή σας, κύριε Υπουργέ, ότι αυτή η ανακοίνωση, ου-
σιαστικά, αφορά την ανακοίνωση του προ τριετίας παρελθόντος
και ότι θα συνεχίσει να είναι κέντρο πρώτης υποδοχής, σαφέ-
στατα µας δηµιουργεί αισθήµατα εφησυχασµού. 

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι στις οποιεσδήποτε σκέψεις για δι-
εύρυνση αυτού του κέντρου, για επέκτασή του, για επανακαθο-
ρισµό της αποστολής του και όλα εκείνα τα οποία συνθέτουν το
φόβο µας, η απάντησή σας δηµιουργεί µια καλύτερη στάση απέ-
ναντι στο ζήτηµα. 

Θέλω να πιστεύω στη δέσµευσή σας µέσα στη Βουλή των Ελ-
λήνων ότι αυτό το κέντρο θα αρχίσει να εκπληροί τον πρώτο
λόγο της ίδρυσής του που είναι η για λίγο χρονικό διάστηµα πα-
ραµονή λαθροµεταναστών, οι οποίοι εκβράζονται στα λακωνικά
παράλια µε καΐκια και οι οποίοι µέχρι τότε βρίσκονταν σε ελεεινές
συνθήκες µέσα σε εργοστάσια αγροτικής παραγωγής, τα οποία
δεν λειτουργούσαν κ.λπ.. Αντιλαµβάνοµαι ότι πράγµατι µπορεί
να υπάρξει αυτή η κατάσταση, όχι όµως αυτό το οποίο ειπώθηκε.

Ξέρετε µάλιστα ότι σε τέτοιες περιπτώσεις τα σενάρια και η πα-
ραφιλολογία οργιάζουν. 

Λέγεται δε –για να σας το πω και αυτό και είναι κάτι το οποίο
πρέπει να το γνωρίζετε- ότι θα εκκενωθεί το Στρατόπεδο Κων-
σταντίνου Δαβάκη του ΚΕΕΜ, που είναι το Κέντρο Εκπαιδεύσεως
Μεταφορών και Εφοδιασµού, για να στεγαστεί εκεί αυτό το κέ-
ντρο. Αυτά µόνο ως σενάρια επιστηµονικής φαντασίας θα µπο-
ρούσαµε εµείς να τα δεχθούµε. Είναι κάτι το οποίο θα έβρισκε
αντίθετη όλη την τοπική κοινωνία. 

Ανακεφαλαιώνω. Η δέσµευση του Υφυπουργού, του κ. Όθωνα,
ότι αυτό το Κέντρο θα αποτελέσει κέντρο πρώτης υποδοχής λα-
θροµεταναστών µάς καθησυχάζει, εκτός αν καταλάβαµε διαφο-
ρετικά. Νοµίζω ότι αυτό το οποίο είπατε ήταν ξεκάθαρο και θέλω
να επιµείνετε σε αυτήν την πρώτη άποψη, την οποία και εγώ κα-
τάλαβα, ότι θα παραµείνει ως κέντρο σαράντα πέντε ατόµων δια-
µενόντων για λίγο σε αυτό το κέντρο µε ό,τι αυτό συνεπάγεται
για την περαιτέρω προώθησή τους και την περαιτέρω κατά-
σταση. 

Θέλω να γνωρίζετε ότι η τοπική κοινωνία της Λακωνίας αγωνιά.
Για ποιο λόγο αγωνιά; Διότι µαζί µε το επ’ απειλούµενο κλείσιµο
νοσοκοµείων, πανεπιστηµιακών σχολών κ.λπ. έρχεται η πολιτεία
να ιδρύσει ένα κέντρο το οποίο η τοπική κοινωνία δεν µπορεί να
αντέξει. Φανταστείτε µία µικρή επαρχιακή πόλη είκοσι πέντε χι-
λιάδων, το πολύ, κατοίκων να αντέξει έναν όγκο, όπως διαφαίνε-
ται ανά τας οδούς και τας ρύµας ότι µπορεί να γίνει. 

Επαναλαµβάνω ότι αυτή η απάντηση -στην οποία θέλω να πα-
ραµείνετε- µπορεί να µας κάνει να είµαστε περισσότερο ή ολιγό-
τερο ανήσυχοι. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Δα-

βάκη για την επίκαιρη ερώτησή του. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Το τελευταίο πράγµα που θα ήθελα, κύριε Δαβάκη, είναι
να µετριάσω τα αισθήµατα ανακούφισης που σας προκάλεσε η
πρώτη µου τοποθέτηση και πολύ περισσότερο των συµπατριω-
τών σας στη Λακωνία. 

Όµως, πρέπει για λόγους αξιοπιστίας, τους οποίους φαντάζο-
µαι συµµερίζεστε και µε τους οποίους συµφωνείτε, να επανα-
λάβω ακριβώς αυτό το οποίο και στην πρώτη τοποθέτησή µου
είπα. 

Κατ’ αρχάς, ο συγκεκριµένος χώρος στο Νοµό Λακωνίας είχε
χαρακτηριστεί ως ΕΧΠΑ, Ειδικός Χώρος Παραµονής Αλλοδαπών.
Εγώ αυτό που είπα –και θα σας το επαναλάβω και δεν θα προβώ
σε περαιτέρω αναλύσεις- είναι πρώτον ότι στη συγκεκριµένη
ανακοίνωση του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη δεν προ-
βλέπεται ούτε επέκταση χωρική –εννοώ από πλευράς κτηριακών
υποδοµών- ούτε αύξηση της προβλεπόµενης χωρητικότητας του
συγκεκριµένου κέντρου που κινείται –νοµίζω- για την ακρίβεια
στα σαράντα δύο άτοµα, εν πάση περιπτώσει στα σαράντα µε
πενήντα άτοµα. 

Δεύτερον, είπα ότι αυτό θα χρησιµοποιηθεί ως κέντρο κράτη-
σης –αυτή είναι η διαφορά- που θα διαχειρίζεται παράνοµους µε-
τανάστες της ευρύτερης περιοχής της Σπάρτης και της
Λακωνίας, µέχρι να ολοκληρωθούν οι όποιες διαδικασίες επανα-
πατρισµού, απέλασης ή αποµάκρυνσής τους µέσω των Αθηνών
στις πατρίδες τους κ.ο.κ.. 

Αυτή είναι η πολύ συγκεκριµένη δέσµευση την οποία µπορώ
να αναλάβω αυτήν τη στιγµή. Τα άλλα -που σωστά χαρακτηρί-
σατε και εσείς ως σενάρια- περί στρατοπέδων κ.ο.κ. τα άκουσα
πρώτη φορά κατά την τοποθέτησή σας προ ολίγου από εσάς.
Δεν υφίστανται τέτοια σενάρια στο σχεδιασµό του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη.

Αυτό το οποίο ανακοινώθηκε, και το οποίο επαναλαµβάνω είναι
η ενεργοποίηση του Ειδικού Χώρου Παραµονής Αλλοδαπών που
είχε ιδρυθεί στη Σπάρτη, η µεταφορά του από την περιφέρεια
στις υπηρεσίες του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και η
χρησιµοποίησή του για τη φιλοξενία και κράτηση µεταναστών
της περιοχής που θα συλλαµβάνονται παρανόµως παραµένοντες
στην ευρύτερη περιοχή, µέχρι να γίνουν οι διαδικασίες που προ-
βλέπει ο νόµος για την αποµάκρυνσή τους. 
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο; Θα ήθελα να επισηµάνω κάτι επί της διαδικασίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε Δα-
βάκη. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Έχει µία διαφορά, όπως πολύ καλά
γνωρίζετε και βλέπουµε, το κέντρο πρώτης υποδοχής µε το κέ-
ντρο κράτησης. Αντιλαµβάνεστε ότι χρειάζεται µία καλύτερη θω-
ράκιση από πλευράς αστυνοµικού προσωπικού, φύλαξη και ό,τι
συνεπάγεται στην καλύτερη και ασφαλέστερη κράτηση αυτών
των ανθρώπων. 

Επαναλαµβάνω ότι πρέπει να το δείτε µε ιδιαίτερη προσοχή,
γιατί είναι άλλο το κέντρο µε δύο µέτρα ύψους σύρµα το οποίο
φυλάσσει στον προαύλιο χώρο του κάποιους ανθρώπους για
λίγες µέρες και άλλο το κέντρο κράτησης, όπως αυτήν τη στιγµή
µας λέτε. Πρέπει να καταλάβετε ότι είναι άλλο µία φυλακή και
άλλο ένας χώρος αυτής της πρώτης υποδοχής που είχε γίνει
πριν από τρία χρόνια. 

Κύριε Υπουργέ, θα είµαστε εδώ για να παρακολουθούµε την
εξέλιξη.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Όχι, ο κ. Δαβάκης άλλαξε

τη διαδικασία. Δεν υπάρχει από τον Κανονισµό αυτή η πρόβλεψη.
Θα µπορούσατε να το πείτε κάποια άλλη στιγµή. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Απλώς µόνο ότι η τελευταία του διαπίστωση ότι η φύλαξη
του συγκεκριµένου χώρου ως κέντρου κράτησης έχει αυξηµένες
απαιτήσεις είναι αυτονόητη. Προφανώς. 

Επίσης, η Λακωνία δεν είναι -και ευτυχώς- σηµείο εισόδου µε-
ταναστών σε αυτήν τη φάση ιδιαίτερα έντονο, για να µπορεί να
έχει νόηµα µία υπηρεσία πρώτης υποδοχής. Όµως, αυτά νοµίζω
ότι έχουµε τη δυνατότητα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-
τώντα Βουλευτή, τον κ. Δαβάκη. Ευχαριστούµε και τον Υφυ-
πουργό Προστασίας του Πολίτη, τον κ. Όθωνα. Δεν επιτρέπεται
άλλη φορά να αλλάξει αυτή η διαδικασία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι τρεις µαθητές και µαθήτριες και ένας εκ-
παιδευτικός από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Παλαιού Φαλήρου.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Βρίσκεστε σε διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου. Οι Βου-
λευτές όλων των κοµµάτων κάνουν ερωτήσεις για θέµατα γενι-
κότερα της χώρας, αλλά και της περιφέρειάς τους προς τους
αρµόδιους Υπουργούς.

Και πάλι, σας καλωσορίζουµε.
Η τρίτη µε αριθµό 957/6-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυ-
ρίκου προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Οικονοµικών,
σχετικά µε τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 956/6-6-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ηρούς
Διώτη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε τις Σχολικές Μονάδες Ειδικής Αγωγής και
Εκπαίδευσης, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας
Υπουργού και διαγράφεται.

Συζητούµε τώρα την πρώτη µε αριθµό 954/6-6-2011 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Αργύρη Λαφαζάνη προς τους Υπουρ-
γούς Οικονοµικών και Επικρατείας, σχετικά µε την αξιοποίηση
του δηµόσιου πλούτου στη Χαλκιδική.

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Αργύρη Λαφαζάνη θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Κουσελάς.

Παρακαλώ, κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για

να παρουσιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, τιµώ, σέβοµαι και

εκτιµώ απεριόριστα τη δουλειά σας, όπως και εσάς τον ίδιο και
σας ευχαριστώ για την παρουσία σας εδώ. Όµως, πρέπει να επι-
σηµάνω ότι η απουσία και των δύο Υπουργών προς τους οποίους
απευθύνεται η ερώτηση, δεν είναι κάτι που στεναχωρεί ιδιαίτερα
εµένα ή που υποβαθµίζει την ερώτηση. Πολύ φοβάµαι, όµως, ότι
είναι κάτι που δεν θα βοηθήσει στο να ληφθούν υπ’ όψιν αυτά τα
οποία αναφέρω στην επίκαιρη ερώτησή µου, που είναι ουσιαστι-
κές προτάσεις, επίκαιρες προτάσεις, γιατί ακριβώς αγγίζουν
αυτά που συζητάµε τώρα και αγγίζουν τις σηµερινές αγωνίες µας
και του ελληνικού λαού και της Κυβέρνησης και πολύ φοβάµαι
ότι δεν θα φτάσουν εκεί που πρέπει για να ληφθούν υπ’ όψιν.

Αγαπητέ κύριε Υφυπουργέ, βάζω τέσσερα σηµαντικά ζητή-
µατα, σηµαντικά όχι µόνο για τον τόπο µας, τη Χαλκιδική, αλλά
για την εθνική οικονοµία στο σύνολό της, τέσσερα ζητήµατα που
ενώ δεκαετίες είναι γνωστά, που ενώ υπάρχει δυνατότητα άντλη-
σης πολύ σηµαντικών εσόδων από το δηµόσιο από αυτές τις τέσ-
σερις περιπτώσεις, όµως, φαίνεται δυστυχώς ότι δεν κινούνται
καθόλου και µάλιστα, δεν συζητιούνται καν.

Το πρώτο από αυτά άρχισε τελευταία να συζητιέται. Είχα ξα-
νακάνει σχετική ερώτηση και είχατε απαντήσει εσείς ο ίδιος. Άρ-
χισε λίγο, δειλά-δειλά να συζητιέται η αξιοποίηση της περιουσίας
των «Ελληνικών Τουριστικών Ακινήτων», των απαλλοτριωµένων
από τον ΕΟΤ χιλιάδων στρεµµάτων εδώ και δεκαετίες, που τα
έχουµε και κάθονται. Τα έχουµε και ρηµάζουν εγκαταλελειµµένα
και όχι µόνο δεν αξιοποιούνται, όχι µόνο δεν µας δίνουν έσοδα
και αναπτυξιακές δυνατότητες, αλλά φρενάρουν και τις αντίστοι-
χες περιοχές.

Πράγµατι, στο Παλιούρι της Κασσάνδρας, για παράδειγµα,
όπου δυόµισι χιλιάδες στρέµµατα είναι δεσµευµένα και δεν γίνε-
ται τίποτα για δεκαετίες, εκεί έχουµε φρενάρισµα της ανάπτυξης
και δεν προχωράει τίποτα.

Τα υπόλοιπα τρία ζητήµατα τα είδατε στην ερώτησή µου. Είναι
οι πρώην δασικές εκτάσεις, τυπικά δασικές, σήµερα όµως -και
όχι σήµερα, αλλά από δεκαετίες- καλλιεργηµένες µε παραγωγι-
κούς ελαιώνες κατά κύριο λόγο για δεκαετίες, που φαίνεται ότι
είναι στην κυριότητα του δηµοσίου και µάλιστα, ότι είναι δασικές
εκτάσεις.

Εκεί και το περιβάλλον κέρδισε γιατί τα χορτάρια, τα σουσού-
ρια και οι πέτρες έγιναν ελαιώνες και η τοπική οικονοµία κέρδισε
και η απασχόληση κέρδισε. Τυπικά έχασε το δηµόσιο, γιατί πράγ-
µατι αυτά εκεί είναι καταπατηµένα εδώ και δεκαετίες. Αλλά, το
δηµόσιο µπορεί να πάρει τα λεφτά του πίσω σήµερα που τα χρει-
άζεται και πολύ ευχαρίστως, θα δεχθούν να δώσουν αντίτιµο οι
κατέχοντες για να τους παραχωρηθούν αυτά τα χωράφια.

Τρίτο ζήτηµα είναι το µέγα θέµα της µοναστηριακής περιου-
σίας, κάτι που φαίνεται ότι φοβόµαστε ακόµα και να το αναφέ-
ρουµε. Είναι ένα ζήτηµα που αφορά εκατοντάδες χιλιάδες
στρέµµατα µόνο στη Χαλκιδική. Άλλα από αυτά φαίνεται ότι είναι
πράγµατι µοναστηριακή περιουσία, άλλα είναι διεκδικούµενα,
άλλα είναι αµφισβητούµενα, άλλα αναφέρονται σε χρυσόβουλα
και φιρµάνια, που πιθανόν είναι γνήσια, άλλα αναφέρονται σε τέ-
τοια που πιθανόν δεν είναι γνήσια. Εκεί, θα µπορούσαµε, όχι
µόνο να έχουµε σηµαντικά έσοδα από αυτές τις τεράστιες εκτά-
σεις, που κατά κανόνα είναι µεγάλης αξίας, αλλά θα µπορού-
σαµε, επίσης, και να λύσουµε µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα. 

Τέλος, βέβαια, η αξιοποίηση του ορυκτού πλούτου -και ιδιαί-
τερα του χρυσού, που είναι σε εξέλιξη, αλλά «φρενάρει», σταµα-
τάει αδικαιολόγητα, περίεργα και έχουµε καθυστέρηση ετών και
µηνών τελευταία- θα έδινε τη δυνατότητα να απασχοληθεί περί-
που ο µισός πληθυσµός της Χαλκιδικής, που είναι σήµερα άνερ-
γοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Θα τα πείτε στη δευτερο-
λογία σας, κύριε Λαφαζάνη.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελευταία φράση είναι, κυρία Πρόε-
δρε.

Είναι τέσσερα ζητήµατα, λοιπόν, για σηµαντικά έσοδα στο
κράτος, στην πολιτεία, αλλά και τέσσερα ζητήµατα που αφορούν
πολύ µεγάλα κοινωνικά και αναπτυξιακά προβλήµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-
τώντα Βουλευτή, τον κ. Λαφαζάνη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για να απαντήσετε. Είναι πολλά
τα ζητήµατα. Υπήρξε και µία ανοχή από το Προεδρείο για το
χρόνο της πρωτοµιλίας του ερωτώντος Βουλευτού.

Παρακαλώ, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τον αγαπητό συνάδελφο, τον κ. Λαφαζάνη, για

την ερώτηση, για το ενδιαφέρον του για την αξιοποίηση της δη-
µόσιας περιουσίας, αλλά και την ανάπτυξη της περιοχής του.

Όπως και ο ίδιος αναγνώρισε, τίθενται τέσσερα ζητήµατα που
απασχολούν –θα έλεγα- περισσότερα του ενός Υπουργεία. Δεν
είναι εδώ και δεν θα µπορούσαν να είναι οι υπόλοιποι συνάδελ-
φοί µου. 

Θέλω όµως, να σας διαβεβαιώσω, κύριε Λαφαζάνη, ότι τα ζη-
τήµατα, τα οποία θίγετε και οι προτάσεις, τις οποίες κάνατε, δεν
θα µείνουν στα χαρτιά. Θα ενηµερωθούν από µένα τα συναρµό-
δια Υπουργεία µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο.

Σχετικά µε την αξιοποίηση των δικαιωµάτων που έχει το δηµό-
σιο κατ’ αρχάς στα υπό ανάπτυξη κοιτάσµατα ορυκτού πλούτου,
συµπεριλαµβανοµένων των κοιτασµάτων χρυσού, αργύρου και
χαλκού στη Χαλκιδική, όπως µε ενηµερώνει η Ειδική Γραµµατεία
Αποκρατικοποιήσεων του Υπουργείου Οικονοµικών, η Κυβέρ-
νηση, σεβόµενη πάντα –και θέλω να το τονίσω αυτό- την περι-
βαλλοντική νοµοθεσία, θα λάβει µέριµνα, προκειµένου να
ξεκινήσουν άµεσα οι σχετικές εργασίες και οι µεταλλευτικές δρα-
στηριότητες από την ανάδοχο εταιρεία. Από ενηµέρωση που είχα
από το ΥΠΕΚΑ σχετικά µε το ζήτηµα αυτό, το συναρµόδιο
Υπουργείο είχε µακρά διαβούλευση µε τους τοπικούς φορείς,
ορισµένοι από τους οποίους –όπως κι εσείς γνωρίζετε- αντιτίθε-
νται στη συγκεκριµένη επένδυση. 

Η έγκριση των περιβαλλοντικών όρων της επένδυσης στα µε-
ταλλεία της Κασσάνδρας της Χαλκιδικής βρίσκεται σε εκκρεµό-
τητα στις αρµόδιες υπηρεσίες του ΥΠΕΚΑ. Πρόκειται, όµως, για
ένα πολύ σηµαντικό κλάδο και για κοιτάσµατα που η µελέτη του
ΙΓΜΕ για τη  βόρεια Ελλάδα εκτιµά ότι η αξία τους φθάνει τα 28
δισεκατοµµύρια ευρώ. Ο κλάδος αυτός, λοιπόν, µπορεί, κατά την
γνώµη µας, να δώσει και απασχόληση και αντισταθµιστικά οφέλη
και να τονώσει την τοπική οικονοµία και την ανάπτυξη, αλλά να
δώσει και έσοδα στο κράτος, που σήµερα –όπως γνωρίζετε- τα
έχουµε ανάγκη περισσότερο από ποτέ.

Παράλληλα, επίκειται να δηµοσιευθεί σε ΦΕΚ ο νέος σύγχρο-
νος κώδικας µεταλλευτικών, και λατοµικών εργασιών, που έχει
προωθήσει το ΥΠΕΚΑ, ο οποίος ενσωµατώνει τις καλύτερες πρα-
κτικές ασφάλειας και µέριµνας για το περιβάλλον.

Σε ό,τι αφορά στην αξιοποίηση των εκτάσεων των «Ελληνικών
Τουριστικών Ακινήτων», στο επιχειρησιακό πρόγραµµα της εται-
ρείας «Ελληνικά Τουριστικά Ακίνητα Α.Ε.» 2011-2013 έχουν εντα-
χθεί για τη  συγκεκριµένη περιοχή: Τα ακίνητα του Αγίου Ιωάννη
Σιθωνίας µε έναρξη το δεύτερο εξάµηνο του 2011, το Μονοδέν-
δρι Αζάπικο, µε έναρξη το πρώτο εξάµηνο του 2012 και το Παλι-
ούρι Χαλκιδικής.

Στο ζήτηµα αυτό αποδίδεται πολύ µεγάλη σηµασία και αυτό
ίσως να περάσει στην προς αξιοποίηση δηµόσια περιουσία. 

Η ΕΤΑ εργάζεται κατά προτεραιότητα, λοιπόν, ώστε να λυθούν
προβλήµατα ωρίµανσης που υπήρχαν για αυτά τα συγκεκριµένα
ακίνητα προκειµένου να προχωρήσουν στα χρονοδιαγράµµατα,
που σας ανέφερα, οι σχετικοί διαγωνισµοί. Παράλληλα εργάζεται
προς αναζήτηση ιδιωτικών κεφαλαίων προκειµένου να προχωρή-
σουν σε ξενοδοχειακές, τουριστικές υποδοµές, αθλητικές εγκα-
ταστάσεις, αλλά και σε άλλες υποδοµές που θα στηρίξουν και
την απασχόληση και την ανάπτυξη στη συγκεκριµένη περιοχή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Πιστεύω ότι στην κατάσταση που βρίσκεται σήµερα η χώρα,
δεν νοµιµοποιούµαστε να αφήνουµε τη δηµόσια περιουσία
χέρσα και αναξιοποίητη. Δεν έχουµε σε καµµία περίπτωση αυτήν
την πολυτέλεια. Σκοπεύουµε, λοιπόν, να αξιοποιήσουµε κατά
προτεραιότητα τις κατάλληλες εκτάσεις –υπάρχουν τέτοιες και
στη Χαλκιδική- πάντα µε διαφάνεια και µε προστασία του περι-

βάλλοντος επιδιώκοντας την προσέλκυση ολοκληρωµένων επεν-
δύσεων που θα δηµιουργήσουν και θέσεις εργασίας, θα βοηθή-
σουν και στον τοµέα των εσόδων αλλά και συνολικότερα στην
ανάπτυξη της περιοχής.

Για τα ζητήµατα που αφορούν στη µοναστηριακή περιουσία,
θα σας απαντήσω στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Οικονοµικών κ. Κουσελά.
Κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο, αλλά θέλω να περιοριστείτε

στα τρία λεπτά όπως και η απάντηση του Υπουργού.
Ορίστε, κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δύσκολα χωράνε αυτά τα ζητήµατα

σε τρία λεπτά αλλά αφού έτσι πρέπει να γίνει, θα τα χωρέσουµε.
Η ωρίµανση, κύριε Υπουργέ, των εκτάσεων των ΕΤΑ κρατάει

δεκαετίες. Ψήνονται, ωριµάζουν, σιγοψήνονται για δεκαετίες.
Μόνο εγώ ως νοµάρχης τότε το έβαλα πριν από και δέκα χρόνια
-λίγο λιγότερο το 2003-  όπου και τότε ωρίµαζαν και τότε ψήνο-
νταν και τότε ίσχυε ένα εξάµηνο. 

Δυστυχώς, εδώ φαίνεται ότι πρέπει να ταιριάξουν πολλά συµ-
φέροντα. Κάποιοι νοιάζονται βέβαια για το συµφέρον του δηµο-
σίου αλλά παράλληλα νοιάζονται και για άλλα συµφέροντα. Δεν
εννοώ την παρούσα κατάσταση. Μιλάω για το παρελθόν. Έπρεπε
να ταιριάξουν συµφέροντα προσωπικά, οµαδικά και διάφορα πο-
λυποίκιλα συµφέροντα για να προχωρήσουν αυτές οι διαδικα-
σίες. Πολύ φοβάµαι ότι και σήµερα θα µείνουµε στη ωρίµανση.

Ξέρετε τι γίνεται; Αυτές τις εκτάσεις θα τολµούσα να πω ότι
ακόµα µπορούµε -παρ’ όλο που είµαι κατά της εκποίησης δηµό-
σιας περιουσίας- και να τις εκποιήσουµε. Ξέρετε γιατί; Διότι, σή-
µερα τις χαρίζουµε. Δεν εννοώ αυτά που χαρίστηκαν παλαιότερα
στα µοναστήρια για το καλό της ψυχής κάποιων. Και δεν εννοώ
το Βατοπέδι, εννοώ ακόµη παλαιότερα. 

Αυτό που εννοώ είναι ότι επιστρέφουν στους πρώην ιδιοκτήτες
γιατί η πολιτεία στάθηκε ανίκανη για δεκαετίες να τα αξιοποιήσει
και έτσι µε µακρούς δικαστικούς αγώνες τα παίρνουν πίσω µε
λίγα λεφτά και τα πουλούν σχεδόν αµέσως σε δεκαπλάσια και
δεκαπενταπλάσια τιµή. Τα χαρίζει, λοιπόν, το δηµόσιο σήµερα.
Και αντί να τα χαρίζει µε την αδράνειά του, καλύτερα είναι κάποια
από αυτά ακόµη και να τα εκποιήσει. Βεβαίως η πρότασή µου
είναι να αξιοποιηθούν είτε µε µακροχρόνιες µισθώσεις είτε µε
άλλες µορφές παραχωρήσεων για να δώσουν δουλειά, για να
δώσουν ανάπτυξη στον τόπο. 

Το Αζάπικο να περιµένει ως το 2012. Είναι αρκετά µακριά από
σήµερα, εάν λάβουµε υπ’ όψιν µας ότι ο πολιτικός και οικονοµι-
κός χρόνος είναι διαφορετικός σήµερα. Και αν µιλάµε για ένα
χρόνο είναι σαν να µιλούσαµε πριν από µια δεκαετία για δέκα
πέντε και είκοσι χρόνια. 

Βέβαια, πρέπει να σας πω –γιατί ανέφερα και πριν ότι λύνονται
πολύ µεγάλα κοινωνικά και αναπτυξιακά προβλήµατα- ότι υπάρ-
χει εκεί στην περιοχή µας, και πιστεύω και αλλού στην Ελλάδα,
κυριολεκτικά ιδιοκτησιακή οµηρία και από τις εκτάσεις που θεω-
ρούνται δασικές, ενώ τις έχουν πάρει από τον παππού και από
τον προπάππου τους οι συµπατριώτες µας και είναι σήµερα
όπως σας είπα παραγωγικοί ελαιώνες, αλλά και από τα µοναστη-
ριακά που αµφισβητούνται ενώ κατέχονται, έχουν χτιστεί, έχουν
γίνει τουριστικές µονάδες σε αυτά, έχουν γίνει κατοικίες, υπάρ-
χουν εκεί καλλιεργηµένα χωράφια, όµως κάθε τόσο βγαίνει ένα
µοναστήρι και τα διεκδικεί. Και τρέχουν οι συµπατριώτες µας σε
ατέλειωτους δικαστικούς αγώνες για να κρατήσουν αυτό που
βρήκαν από τον παππού τους και από τον προπάππου τους.
Έχουµε, λοιπόν, ιδιοκτησιακή οµηρία και από την αγροτική γη,
που δεν λύνεται το µεγάλο ζήτηµα της αγροτικής γης, αλλά και
από τη µοναστηριακή περιουσία. 

Τελειώνω λέγοντας ότι η ανάπτυξη του ορυκτού πλούτου και
η αξιοποίησή του, βεβαίως πρέπει να γίνει µε σεβασµό στο περι-
βάλλον και εµείς βάλαµε αυστηρούς περιβαλλοντικούς όρους -
όταν λέω εµείς, εννοώ οι κάτοικοι και οι φορείς της Χαλκιδικής-
και µε αυτούς τους αυστηρούς όρους θέλουµε να προχωρήσει,
αλλά πρέπει να λάβουµε υπ’ όψιν ότι άµεσα ή έµµεσα εκεί προ-
βλέπεται να απασχοληθούν µερικές χιλιάδες συµπατριωτών µας.
Δεν θα λυθεί το πρόβληµα την ανεργίας µόνο στη βόρεια Χαλκι-
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δική, αλλά θα επηρεαστεί θετικά η απασχόληση σε ολόκληρο το
νοµό. Μιλάµε για αρκετές χιλιάδες θέσεις εργασίας και αυτό
είναι το σοβαρότερο κίνητρο για όλους µας, πέρα από το κίνητρο
που έχει η εθνική οικονοµία για να προχωρήσει επιτέλους αυτή
η πολύ σοβαρή πρόταση, η πολύ σοβαρή επένδυση.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Αργύρη Λαφαζάνη, Βουλευτή Χαλκιδικής, για την επίκαιρη
ερώτησή του.

Ο Υφυπουργός Οικονοµικών, κ. Δηµήτριος Κουσελάς έχει το
λόγο. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε. 

Κυρία Πρόεδρε, κατανοώ τον αγαπητό συνάδελφο, τον κ.
Λαφαζάνη και την κριτική που κάνει σχετικά µε τα ζητήµατα της
ωρίµανσης, όπως είπε, των εκτάσεων που έχει στην κατοχή της
η Εταιρεία Τουριστικών Ακινήτων. 

Όµως, κύριε Λαφαζάνη, όπως σας ανέφερα ήδη, δεν
βρισκόµαστε πλέον σε διαδικασίες ωρίµανσης. Υπάρχουν
συγκεκριµένα χρονοδιαγράµµατα και η στόχευση που υπήρχε
από πλευράς σας και οι αγώνες που έχετε κάνει όλο αυτό το
διάστηµα για τα ζητήµατα αυτά, πιστεύω ότι θα δικαιωθούν στον
επόµενο χρόνο, γιατί η Κυβέρνησή µας είναι αποφασισµένη
αυτές τις εκτάσεις να µην τις αφήσει χέρσες και αναξιοποίητες,
όπως είπα και στην πρωτολογία µου, αλλά να τις αξιοποιήσει µε
τον καλύτερο δυνατό τρόπο, προς όφελος και των κατοίκων και
της περιοχής και της εθνικής µας οικονοµίας. 

Υπάρχει το ακανθώδες θέµα της µοναστηριακής περιουσίας,
το οποίο όντως δηµιουργεί σοβαρά ιδιοκτησιακά προβλήµατα
στους κατοίκους της περιοχής και έχετε δίκιο σ’ αυτό. Αυτά όµως
τα προβλήµατα δεν ξέρω αν θα µπορούσαν να λυθούν µε τον
καλύτερο τρόπο µέσα από νοµοθετικές παρεµβάσεις ή µέσα από
την δικαστική οδό, που σε ορισµένες περιπτώσεις έχει ήδη
ξεκινήσει. Και το λέω αυτό, λαµβάνοντας υπ’ όψιν και το
παράδειγµα του ολυµπιακού ακινήτου και τις διεκδικήσεις της
Μονής Βατοπεδίου στις εκτάσεις της λίµνης Βιστωνίδας και στα
παραλίµνια, όπου εκεί δεν διακινδυνεύσαµε νοµοθετική ρύθµιση,
γιατί µία τέτοια ρύθµιση και µάλιστα µε αναδροµική ισχύ θα
αντιµετώπιζε πρόβληµα νοµιµότητας, ερχόµενη σε αντίθεση µε
τις αρχές του κράτους δικαίου, της δίκαιης δίκης αλλά και των
προστατευόµενων από την Ευρωπαϊκή Σύµβαση Δικαιωµάτων
του Ανθρώπου.

Είναι κάποια ζητήµατα τα οποία είναι αρκετά λεπτά και θέλουν
προσοχή στην αντιµετώπισή τους, γιατί ορισµένες φορές µπορεί
να έχεις αντίθετο από το αναµενόµενο. 

Υπάρχει το θέµα των απαλλοτριώσεων του 1932 και των
προσωρινών τίτλων που ακόµα δεν έχουν οριστικοποιηθεί για
τους δικαιούχους της Χαλκιδικής. Αυτό είναι ένα ζήτηµα όντως
πολύ µεγάλο, το οποίο όµως δεν ανήκει στη δική µας
αρµοδιότητα. Εποµένως, δεν µπορώ σήµερα να σας απαντήσω.
Πιστεύω όµως ότι το ζήτηµα αυτό θα αντιµετωπιστεί και πρέπει
να αντιµετωπιστεί µε προσεκτικούς βέβαια χειρισµούς σε
διϋπουργικό επίπεδο,  σε συνεννόηση και µε την Εκκλησία. 

Σε ό,τι αφορά στις περιουσίες των µοναστηριών του Αγίου
Όρους στη Χαλκιδική, ειδικά τα θέµατα που βρίσκονται σε
εξέλιξη στα δικαστήρια πιστεύω ότι δεν θα µπορούσαµε να τα
προκαταλάβουµε µε κάποια νοµοθετική παρέµβαση. Είναι όµως
ένα ζήτηµα που, όπως είπα, πρέπει να αντιµετωπιστεί σε
διϋπουργικό επίπεδο, γιατί πρέπει οι εκκρεµότητες οι οποίες
υπάρχουν εδώ και καιρό να τελειώνουν και η επίλυση αυτού του
ζητήµατος να βοηθήσει στη συνολικότερη ανάπτυξη της
Χαλκιδικής.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Οικονοµικών, κ. Δηµήτριο Κουσελά. 
Συζητούµε τώρα τη δεύτερη µε αριθµό 952/6-6-2011 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Δηµήτριου Τσουµάνη προς τον Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την κατασκευή Νέου
Γενικού Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου στο Δήµο Πρέβεζας. 

Στον ερωτώντα Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Δηµήτριο

Τσουµάνη, θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης.

Κύριε Βουλευτά, κύριε Τσουµάνη, έχετε το λόγο για να
παρουσιάσετε την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, από το γραφείο σας στάλθηκε προς

το Δήµο της Πρέβεζας το µε αριθµό πρωτοκόλλου 8/7-1-2011 έγ-
γραφο, που γνωρίζει ότι στο γενικότερο σχεδιασµό του Υπουρ-
γείου σας έχει περιληφθεί και η ανέγερση δηµόσιου νοσοκοµείου
που θα καλύπτει τις ανάγκες της ευρύτερης περιοχής του
Δήµου, αλλά και του Νοµού Πρέβεζας. 

Στο εν λόγω έγγραφό σας ζητούσατε από το Δήµο της Πρέ-
βεζας, µετά την αναίρεση της διαδικασίας Σύµπραξης Δηµόσιου
και Ιδιωτικού Τοµέα, την εκ νέου παραχώρηση οικοπέδου. 

Πράγµατι το Δηµοτικό Συµβούλιο Πρέβεζας σε συνεδρίασή
του στις 31 Ιανουαρίου 2011 έλαβε κατά πλειοψηφία την µε
αριθµό 4/2011 απόφασή του µε την οποία πρώτον, εγκρίνει τη
δωρεά κατά πλήρη κυριότητα νοµή και κατοχή στο Υπουργείο
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης έκτασης πενήντα στρεµµά-
των από κάποιο κληροτεµάχιο διανοµής του ’49. Δεύτερον, η
δωρεά γίνεται υπό τον όρο ανέγερσης δηµόσιου νοσοκοµείου,
χωρίς Σύµπραξη Δηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα και το οποίο νο-
σοκοµείο θα λειτουργεί υπό τον έλεγχο και την εποπτεία του
Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Τρίτον, εντός
της πενταετίας από τη µεταγραφή του συµβολαίου δωρεάς του
οικοπέδου των πενήντα στρεµµάτων, θα πρέπει να έχουν ξεκινή-
σει οι εργασίες κατασκευής του νέου νοσοκοµείου. Ειδάλλως, η
σύµβαση δωρεάς λύεται αυτοδικαίως κ.λπ.. 

Επιπλέον, στο χάρτη της υγείας για την Ήπειρο και το Ιόνιο
που παρουσίασε ο Υπουργός Υγείας κ. Λοβέρδος και ο Πρόε-
δρος της Επιτροπής Σύνταξης της µελέτης αναδιάρθρωσης των
νοσοκοµείων, η οποία έχει επικρατήσει µε την ονοµασία «Συγχω-
νεύσεις Νοσοκοµείων» κ. Λυκούργος Λιαρόπουλος προτείνουν
τη δηµιουργία νέου νοσοκοµείου στην Πρέβεζα ή στο Άκτιο, το
οποίο θα καλύπτει τον πληθυσµό του Νοµού της Πρέβεζας και
της Λευκάδας για τη δευτεροβάθµια φροντίδα, ενώ το Νοσοκο-
µείο Λευκάδας µετατρέπεται σε Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου.
Παραδόξως, δέκα µέρες αργότερα, ανακοινώθηκε η κατασκευή
και η ένταξη στο ΕΣΠΑ νέου νοσοκοµείου στη Λευκάδα, ενώ για
την Πρέβεζα δεν έχετε κάνει ακόµα ούτε την αποδοχή της δω-
ρεάς. 

Τα ερωτήµατα που σας έχουν τεθεί, κύριε Υπουργέ, είναι
γραµµένα και έγκεινται στο αν έχετε αποδεχθεί τη δωρεά και σε
ποιες ενέργειες έχετε προβεί µέχρι σήµερα. 

Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου, κυρία Πρόεδρε. 
Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-

τώντα Βουλευτή κ. Τσουµάνη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης. 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µε την ερώτησή σας µου δίνετε την ευκαιρία

να αναφερθώ στο τι ακριβώς κάνουµε αυτήν την περίοδο. 
Θα ξεκινήσω λοιπόν, από το τελευταίο που αναφέρατε, σχε-

τικά µε τη µελέτη που παρουσιάστηκε, την επονοµαζόµενη «Με-
λέτη Λιαρόπουλου», όπου πράγµατι καταγράφονται προτάσεις
και σκέψεις προς την ηγεσία του Υπουργείου. 

Θέλω να δηλώσω κατηγορηµατικά και σε εσάς, αλλά και στους
άλλους συναδέλφους, ότι τα πορίσµατα αυτής της επιτροπής
δεν δεσµεύουν σε τίποτα την ηγεσία του Υπουργείου Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Είναι µια βάση διαλόγου, µια επιστη-
µονική πρόταση-µελέτη, η οποία έχει συγκεκριµένες σκέψεις και
προτάσεις, τις οποίες και θα αξιοποιήσουµε και τις έχουµε αξιο-
ποιήσει µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο στο διάλογο που ξεκινή-
σαµε από την 1η Απριλίου σε όλη τη χώρα. 

Έτσι λοιπόν, έχουν γίνει επτά συναντήσεις σε όλες τις υγειο-
νοµικές περιφέρειες της χώρας στις οποίες συµµετείχαν όλοι οι
εµπλεκόµενοι. Η υπόθεση τώρα έχει φτάσει σε επίπεδο Γενικού
Γραµµατέα, για να εισηγηθεί στην ηγεσία του Υπουργείου. 

Εµείς, όπως έχουµε δεσµευτεί, θα κάνουµε αυτόν το διάλογο
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µε τους συναδέλφους της Βουλής και στο τέλος του µήνα, αφού
ολοκληρώσουµε όλη αυτή τη διαδικασία του ανοιχτού διαλόγου
και λάβουµε υπ’ όψιν µας όλες τις παρατηρήσεις και τις προτά-
σεις που θα υπάρξουν, θα αποφασίσουµε και θα ανακοινώσουµε
δηµόσια τις τελικές αποφάσεις του Υπουργείου για τη γενικό-
τερη αναδιάρθρωση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, σχετικά
δηλαδή µε τη δηµιουργία ενός νέου υγειονοµικού χάρτη. 

Πράγµατι, υπάρχει αυτή η πρόταση στην περιοχή στην οποία
αναφέρεστε, όπως και σε άλλες περιοχές. Όµως, αυτές είναι
σκέψεις και προτάσεις της επιτροπής. Συνεπώς θα περιµένουµε
λιγάκι. Σας καλώ, λοιπόν, να περιµένετε και εσείς αλλά και οι συ-
µπολίτες σας στην περιοχή για να δουν τις τελικές αποφάσεις,
οι οποίες να είστε βέβαιος ότι θα είναι προς τη σωστή κατεύ-
θυνση. 

Τώρα όσον αφορά τη δηµιουργία του νέου νοσοκοµείου στο
Νοµό Πρέβεζας -θα ήθελα να πω ότι µιλάµε για το Γενικό Νοσο-
κοµείο Πρέβεζας- για το οποίο πρέπει, κύριε συνάδελφε, να ανα-
φέρω ότι υπάρχει εδώ και πολύ καιρό στενή συνεργασία και
πίεση –µε την καλή έννοια του όρου- και από το συνάδελφό µας
κ. Ευάγγελο Παπαχρήστο, ο οποίος «τρέχει» αυτήν την υπόθεση
εδώ και πάρα -πάρα πολύ καιρό. 

Πρέπει επίσης να θυµίσω, ότι το Γενικό Νοσοκοµείο Πρέβεζας
έχει απενταχθεί πια από τη διαδικασία των ΣΔΙΤ, δηλαδή της συµ-
µετοχής -Σύµπραξης Δηµοσίου και Ιδιωτικού Τοµέα. 

Όπως  θυµάστε, η προηγούµενη Κυβέρνηση, για να δώσει µια
διέξοδο στις πιέσεις σε πολλές περιοχές της χώρας και βρίσκο-
ντας εύκολη και πρόσφορη λύση να γίνει ένα νοσοκοµείο µε τη
διαδικασία του ΣΔΙΤ, είπε ότι θα τα έκανε µε αυτήν τη διαδικασία
και, όπως και εσείς γνωρίζετε, δεν είχε πραγµατοποιηθεί σε καµ-
µία περιοχή της Ελλάδας. Εµείς λοιπόν, το  Νοέµβριο του 2010
αποφασίσαµε και έχουµε εντάξει στη λογική αυτή –θα σας απα-
ντήσω πολύ συγκεκριµένα-  και τη δηµιουργία του Νοσοκοµείου
Πρέβεζας. Υπάρχει σχετική αλληλογραφία. Είναι θετική η δική
µας θέση και νοµίζω  ότι θα δώσω πολύ συγκεκριµένες λεπτοµέ-
ρειες για τις ενέργειες που έχουν γίνει µέχρι τώρα και για το τι
αποµένει. 

Επίκειται –θέλω να πω κλείνοντας- η συνάντησή µου µε το Δή-
µαρχο Πρεβέζης. Πράγµατι, τον τελευταίο καιρό, λόγω δικών
µου ανειληµµένων υποχρεώσεων πήγε λίγο πίσω. Όµως, τις επό-
µενες  ηµέρες θα γίνει αυτή η συνάντηση και θα «τρέξουµε» πολύ
γρήγορα όλα όσα πρέπει να γίνουν από εδώ και πέρα. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε και εµείς,

κύριε Υπουργέ, για την απάντησή σας και για την τήρηση του
χρόνου. 

Παρακαλώ τον ερωτώντα Βουλευτή κ. Τσουµάνη να λάβει το
λόγο. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΜΑΝΗΣ: Πράγµατι, κύριε Υπουργέ, η Νέα
Δηµοκρατία  περίπου το 2007 εξήγγειλε ότι θα προβεί στην κα-
τασκευή του νέου Νοµαρχιακού Νοσοκοµείου Πρέβεζας µε τη
µέθοδο της σύµπραξης δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα. Προς
τούτο είχε απευθυνθεί στην τότε δηµοτική αρχή, η οποία συνη-
γορούσε και παραχώρησε και τότε το ίδιο οικόπεδο, αυτό που
παραχωρεί και σε εσάς. 

Ξεκίνησε τις διαδικασίες η ΔΕΠΑΝΟΜ, όρισε σύµβουλό της
κ.λπ. και ξαφνικά ο Δήµος Πρέβεζας ανακαλεί την απόφαση πα-
ραχώρησης. Στη συνέχεια ο όµορος Δήµος Ζαλόγγου παραχω-
ρεί ενενήντα στρέµµατα, για να γίνει εκεί το νοσοκοµείο µε την
µέθοδο των ΣΔΙΤ. Μεσολάβησαν οι εκλογές το 2009 και ακόµη,
δυστυχώς, βρισκόµαστε εκεί, κύριε Υφυπουργέ.

Όµως, δεν µου απαντήσατε. Έχετε την απόφαση του Δηµοτι-
κού Συµβουλίου από τις 29 Γενάρη. Δεν έχετε κάνει ακόµη απο-
δοχή της δωρεάς. Δεν έχετε σκεφθεί ότι, αφού δεν πρόκειται να
το κάνετε µε την µέθοδο των ΣΔΙΤ, υποχρεωτικά θα το κάνετε µε
δηµόσιο διαγωνισµό. Προς τούτο, όµως, πρέπει να έχετε µία τε-
χνική µελέτη. 

Τεχνική µελέτη, όπως γνωρίζετε πολύ καλύτερα από µένα, δεν
υπάρχει. Τι περιµένετε, κύριε Υφυπουργέ; Γιατί δεν την προκη-
ρύσσετε αυτή τη µελέτη; Τώρα που έχετε το οικόπεδο µπορείτε
να προχωρήσετε στην ανάθεση της µελέτης µε δηµόσιο διαγω-
νισµό, να συνταχθούν συµβατικά τεύχη, να µελετηθούν οι περι-

βαλλοντικές επιπτώσεις. 
Όλες αυτές οι διαδικασίες παραπέµπουν αυτό το τόσο σηµα-

ντικό για την περιοχή µας έργο, κύριε Υφυπουργέ, στις καλένδες.
Έχω την εντύπωση ότι µε τη κωλυσιεργία σας εµπαίζετε το λαό
του Νοµού Πρέβεζας. Μένει να το αποδείξετε. Δεν έχετε κάνει
απολύτως τίποτα. Εκεί που το βρήκατε τον Οκτώβρη του 2009,
ακριβώς εκεί είναι. Απλώς ζητήσατε την εκ νέου παραχώρηση
του οικοπέδου και τίποτα άλλο. Αν αυτό, κύριε Υφυπουργέ, σας
ικανοποιεί, δεν ξέρω. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-

τώντα Βουλευτή κ. Δηµήτριο Τσουµάνη. 
Παρακαλώ  τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ.Τιµοσίδη να απαντήσει. 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κυρία Πρόεδρε, θα έχετε παρακολουθήσει πως
όσες φορές απαντώ σε επίκαιρες ερωτήσεις –γιατί έχω βρεθεί
πολλές φορές στην Αίθουσα µε εσάς να προεδρεύετε- δεν
συνηθίζω να κάνω χαρακτηρισµούς και αποφεύγω τις αντιθέσεις
και τις αντιπαραθέσεις. 

Κύριε Τσουµάνη, είπατε ότι εµπαίζουµε το λαό του Νοµού
Πρέβεζας. Μακριά από µένα,  από την ηγεσία του Υπουργείου,
αλλά και γενικότερα από την Κυβέρνηση, τέτοιες σκέψεις και
τέτοιες ιδέες. Μάλιστα, αυτήν τη συγκεκριµένη χρονική περίοδο,
που εµείς προσπαθούµε να βγάλουµε τη χώρα από µια πολύ
δύσκολη κρίση, δεν πρέπει να χρησιµοποιούµε τέτοιες
εκφράσεις. 

Θα αποδεχθώ όµως, την πρόκληση που µου κάνατε ότι τίποτα
δεν έχει «τρέξει». Αναφέρατε ότι από το 2009 δεν έγινε κάτι.
Γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε συνάδελφε, ότι τον Ιανουάριο το
δηµοτικό συµβούλιο έβαλε ως απαραίτητη προϋπόθεση να
απενταχθεί το έργο από ΣΔΙΤ και να ενταχθεί στο κανονικό
πρόγραµµα µέσα από το ΕΣΠΑ. Πράγµατι, στις 2 Ιουλίου 2010
εντάχθηκε στο σχεδιασµό και στον προγραµµατισµό του ΕΣΠΑ
και απέµεναν να γίνουν αυτές οι ενέργειες. 

Με επιστολή, την οποία ο ίδιος απέστειλα –όπως σας ανέφερα-
και µε τη συνεργασία και την πίεση του κ. Παπαχρήστου, του
Βουλευτή Πρέβεζας, του Δηµάρχου και πολλών παραγόντων από
το νοµό, ζήτησα να παραχωρηθεί αυτό το οικόπεδο. Πράγµατι,
παρελήφθη η απόφαση του Δηµοτικού Συµβουλίου, η οποία
έβαζε τον όρο απένταξης από τα ΣΔΙΤ. Έγιναν οι απαραίτητες
ενέργειες και απεντάχθηκε από τη διαδικασία του ΣΔΙΤ πριν από
ενάµιση-δύο µήνες περίπου. Πραγµατοποιήθηκε επικοινωνία µε
το δήµο. Δεν στάθηκε όµως ικανή η συνάντησή µας. 

Έχουµε πει ότι µας ενδιαφέρει και βλέπουµε θετικά το αίτηµα
του Νοµού Πρέβεζας, των πολιτών δηλαδή του νοµού, για τη δη-
µιουργία νέου νοσοκοµείου. Και προς αυτή την κατεύθυνση θα
προσανατολιστούµε. 

Τι µένει να γίνει λοιπόν; Μένει να υπάρξει αυτή η συµβολαιο-
γραφική πράξη του δήµου, που θα πρέπει να την προχωρήσουµε
εµείς. Στις δικές µας υπηρεσίες τρέχει αυτή η διαδικασία. Απο-
µένει να αποσταλεί στη Διεύθυνση Εθνικών Κληροδοτηµάτων του
Υπουργείου Οικονοµικών, προκειµένου µε πράξη του Υπουργού
Οικονοµικών να γίνει αποδεκτή αυτή η δωρεά και αµέσως µετά,
για την υλοποίηση του έργου, θα καθορίσουµε τους όρους δό-
µησης, να πάρουµε αυτές τις άδειες. 

Υπάρχει στενή συνεργασία και µε τη ΔΕΠΑΝΟΜ, η οποία θέλω
να σας πω ότι αυτή την περίοδο, το τελευταίο χρονικό διάστηµα,
λόγω και της αδυναµίας διορισµού νέων υπαλλήλων, έχει δυσκο-
λίες και έχει µεγάλο έργο σε όλη τη χώρα. Υπάρχει όµως, πίεση
και αποδοχή από την πλευρά της ΔΕΠΑΝΟΜ να τρέξουµε, ώστε
να υπάρχει το προσχέδιο µε το οποίο θα γίνει η ένταξη µέσα από
το ΕΣΠΑ και να αποσταλεί στην περιφέρεια –όπως γνωρίζετε κι
εσείς- που υλοποιεί το ΕΣΠΑ, στην Περιφέρεια Ηπείρου δηλαδή,
η οποία θα κάνει αποδεκτή αυτήν την πρόταση.

Γι’ αυτό λοιπόν, σας καλώ να παρακολουθήσουµε και µαζί και
θα σας έχω σε διαρκή ενηµέρωση, αυτές τις πράξεις που πρέπει
να γίνουν. Θα πραγµατοποιηθούν πολύ γρήγορα από εδώ και
πέρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
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Υπουργό.
Επανερχόµαστε τώρα στην τέταρτη µε αριθµό 959/6-6-2011

επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπανδρέου - Παπαδάκη
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε το Πανεπιστήµιο της Στερεάς Ελλάδας.

Στην ερωτώσα Βουλευτή του ΛΑΟΣ κ. Ουρανία Παπανδρέου-
Παπαδάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων κ. Πανάρετος.

Κυρία Παπανδρέου -που είστε εδώ και πολύ ώρα στη Βουλή-
παρακαλώ έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε την επίκαιρη ερώ-
τησή σας.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε Υφυπουργέ, επανέρχοµαι σήµερα µε την επίκαιρή µου
αυτή ερώτηση στο θέµα του Πανεπιστηµίου της Στερεάς Ελλά-
δος, ένα θέµα πρωταρχικής και ζωτικής σηµασίας για την περι-
φέρειά µας, γιατί δεν έχει µόνο οικονοµική σηµασία, για την
οικονοµική ανάπτυξη δηλαδή της περιοχής, αλλά εµείς δίνουµε
πάρα πολύ µεγάλη βαρύτητα και στην πνευµατική ανάπτυξη. 

Θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ να έχω µία συγκεκριµένη
απάντηση, γιατί στο θέµα αυτό έχω αναφερθεί µε γραπτές µου
ερωτήσεις, όπως ξέρετε. Κύριε Υφυπουργέ, οι απαντήσεις σας,
όµως, ήταν και γενικές και αόριστες και γι’ αυτό σήµερα θα
ήθελα συγκεκριµένες απαντήσεις.

Το Πανεπιστήµιο Στερεάς Ελλάδος, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ιδρύθηκε το 2003, άρχισε να λειτουργεί το ακαδηµαϊκό
έτος 2004 και 2005 και συνεχίζει να λειτουργεί µέχρι σήµερα
µόνο µε δύο τµήµατα. Το ένα είναι ένα τµήµα πληροφορικής µε
εφαρµογές στη βιοιατρική, αρκετά µοντέρνο τµήµα δηλαδή.
Αυτό έχει έδρα τη Λαµία. Το δεύτερο είναι ένα τµήµα για περι-
φερειακή και οικονοµική ανάπτυξη, επίσης, πάρα πολύ µοντέρνο
τµήµα για την περιοχή. Αυτό είναι στη Λιβαδειά.

Είναι γεγονός βέβαια, πως µέχρι σήµερα µε ευθύνη πάρα πολ-
λών –και δεν θα αναφερθώ στις ευθύνες που ήταν και τοπικές
και γενικότερες- και κυρίως µε ευθύνη της πολιτείας και του
Υπουργείου Παιδείας, υπήρξε µία απαράδεκτη στασιµότητα στην
εξέλιξη και τη λειτουργία του Πανεπιστηµίου Στερεάς Ελλάδας,
που εξακολουθεί σήµερα, µετά από οκτώ χρόνια, να λειτουργεί
όπως όταν ξεκίνησε.

Δεν έχει γίνει το παραµικρό για την αναµόρφωση και πρόοδο
αυτού του πανεπιστήµιου. 

Το χειρότερο όµως –κι αυτό είναι το ανησυχητικό για όλους
µας και κυρίως για τους Στερεοελλαδίτες- είναι οι πληροφορίες
που δυστυχώς δεν διαψεύδονται από επίσηµα κυβερνητικά χείλη,
που θέλουν την κατάργηση του πανεπιστηµίου και τη µεταφορά
των σχολών στο Βόλο, στην Αθήνα. Μας είναι αδιάφορο πού θα
µεταφερθούν. Εµάς µας ενδιαφέρει αν έχει ληφθεί απόφαση να
σταµατήσει η λειτουργία του πανεπιστηµίου.

Και σας ρωτώ σήµερα πάρα πολύ συγκεκριµένα και παρακαλώ
πολύ να µου δώσετε συγκεκριµένες απαντήσεις, γιατί έτσι θα
µπορέσουµε να ξέρουµε και τις περαιτέρω κινήσεις µας.

Ρωτώ λοιπόν: Υπάρχει συγκεκριµένος σχεδιασµός σήµερα για
τα ήδη υπάρχοντα τµήµατα; Έχετε προγραµµατίσει και κάτι για
το µέλλον; Δεν θα έλεγα «σήµερα», γιατί όλοι καταλαβαίνουµε
τη δύσκολη οικονοµική κατάσταση της χώρας, για την οποία βέ-
βαια ευθύνεστε εσείς και η Νέα Δηµοκρατία, αλλά πληρώνουµε
όλοι το τίµηµα. Έχετε αποφασίσει να δηµιουργηθούν κάποια και-
νούργια τµήµατα; Για παράδειγµα ένα γεωπονικό τµήµα που θα
ήταν πολύ καλό για την περιοχή ή ένα τµήµα µελέτης του ελλη-
νικού πολιτισµού, που δεν υπάρχει πουθενά;

Επίσης, είναι στη βούληση του Υπουργείου σας το Πανεπιστή-
µιο της Στερεάς Ελλάδας να γίνει ένα αυτοδύναµο, αυτόνοµο
Ανώτατο Εκπαιδευτικό Ίδρυµα όπως όλα τα άλλα ελληνικά πα-
νεπιστήµια;

Στη δευτερολογία µου θα προσθέσω και άλλες σκέψεις.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Ου-

ρανία Παπανδρέου Παπαδάκη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Διά Βίου Μά-

θησης κ. Ιωάννης Πανάρετος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Απάντηση, όπως τη θέλει η κ. Παπαδάκη, ακριβής και ευθεία
αυτή τη στιγµή δεν υπάρχει. Και δεν υπάρχει, όχι γιατί δεν θέ-
λουµε να τη δώσουµε, αλλά γιατί βρισκόµαστε σε ένα στάδιο,
στο οποίο µελετάµε τα στοιχεία που αφορούν όλα τα Πανεπιστή-
µια και τα ΤΕΙ της χώρας και όχι µόνο το Πανεπιστήµιο της Στε-
ρεάς Ελλάδας.

Θα πρέπει να σας πω ότι βρισκόµαστε σε µία δύσκολη θέση
γιατί, διαχρονικά –και δεν είναι θέµα ευθυνών, αλλά πολιτικής η
οποία εξηγείται- έγινε µια προσπάθεια επέκτασης της Τριτοβάθ-
µιας Εκπαίδευσης στη χώρα µας µε τη δηµιουργία Πανεπιστη-
µίων και Τµηµάτων σε πάρα πολλές περιοχές, σε πόλεις και σε
κωµοπόλεις. 

Είναι φυσικό, λοιπόν, ότι τη στιγµή αυτή που η χώρα βρίσκεται
σε µια πολύ δύσκολη κατάσταση και όπου οι προϋπολογισµοί πε-
ριορίζονται δραστικά, υπάρχει ανησυχία της τοπικής κοινωνίας
για το µέλλον Τµηµάτων και Ιδρυµάτων. Σας είπα και σας διαβε-
βαιώνω ότι δεν έχει ληφθεί κάποια απόφαση. 

Όµως, πρέπει να σας πω ότι υπάρχει πλέον µια ουσιαστική κα-
ταγραφή στοιχείων. Στοιχεία µε τα οποία µπορούµε να αξιολο-
γήσουµε τα αποτελέσµατα της προσπάθειας περιφερειακής
ανάπτυξης, αλλά και της ανάπτυξης της επιστήµης, µε τη δηµι-
ουργία Τµηµάτων, Πανεπιστηµίων και ΤΕΙ.

Να σας πω ότι για τα τελευταία δέκα χρόνια –αναφέρω τα τε-
λευταία δέκα χρόνια, για να µη θεωρηθεί ότι θέλω να περιοριστώ
σε µια περίοδο που αφορά τη µία κυβέρνηση ή την άλλη- ιδρύ-
θηκαν στη χώρα 47 νέα Τµήµατα ΤΕΙ και 52 Τµήµατα Πανεπιστη-
µίων. Έγιναν 1205 νέοι διορισµοί στα ΤΕΙ. Έγιναν 2652 διορισµοί
στα Πανεπιστήµια και δηµιουργήθηκαν 299 νέα µεταπτυχιακά
στα Πανεπιστήµια. 

Όλα αυτά γίνονται µε τη χρηµατοδότηση του κράτους, του
Έλληνα φορολογούµενου. Δεν αντέχει η χώρα αυτή την εξά-
πλωση, αν θέλετε, αυτή τη µεγάλη «εξακτίνωση» Πανεπιστηµίων
και ΤΕΙ. Δεν µπορεί. Δεν έχει τη δυνατότητα.

Αυτήν τη στιγµή γνωρίζετε ότι τα Πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ δια-
µαρτύρονται για τις οικονοµικές δυσκολίες που έχουν. Διαµαρ-
τύρονται γιατί δεν διορίζονται οι νέοι διδάσκοντες στα Πανε-
πιστήµια και στα ΤΕΙ και προσπαθούµε, αφ’ ενός µεν να επιλύ-
σουµε τα καθηµερινά προβλήµατα και αφ’ ετέρου να δούµε γε-
νικότερα το σχεδιασµό της Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης. Πρέπει
να κάνουµε έναν επανασχεδιασµό. Δεν µπορεί η Τριτοβάθµια Εκ-
παίδευση σε µία χώρα όπως η Ελλάδα να έχει αυτήν την εικόνα.
Να έχει τόσα πολλά Ιδρύµατα και το αποτέλεσµα της εκπαιδευ-
τικής διαδικασίας να µην είναι ικανοποιητικό. 

Στη δευτερολογία µου θα σας αναφέρω µερικά στοιχεία, για
να γίνει αντιληπτό γιατί υπάρχουν προβλήµατα στη λειτουργία
της Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης, τι είναι εκείνο που µας προβλη-
µατίζει και πώς θα πορευτούµε στη συνέχεια. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε και εµείς,

κύριε  Υπουργέ. 
Το λόγο έχει η κ. Παπανδρέου για τη δευτερολογία της. 
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Δυστυχώς, δυστυ-

χώς, δυστυχώς! Δεν µπορώ να πω τίποτε άλλο. Για µία ακόµη
φορά δηλώνω την πλήρη απογοήτευσή µου, κύριε Υπουργέ,
αλλά σίγουρα θα δηλώσουν την απογοήτευσή τους και όλοι οι
κάτοικοι της Στερεάς Ελλάδος -που ανεξαρτήτως κοµµάτων µάς
παρακολουθούν τώρα πάρα πολλοί- για την ασαφή και τυποποι-
ηµένη, τύπου «καρµπόν» απάντησή σας. Για το θέµα του πανεπι-
στηµίου ασχολούµαι από τότε που έγινα Βουλευτής. Έτσι όπως
µου απαντήσατε τον Οκτώβριο του 2010, το Γενάρη του 2011,
έτσι µου απαντάτε και σήµερα. Εγώ ρωτώ το απλό: Πότε θα τε-
λειώσει επιτέλους αυτός ο επαναπροσδιορισµός, το «θα ψα-
χτούµε, θα δούµε, θα κάνουµε»; 

Η παιδεία, κύριε Υπουργέ, είναι η καθηµερινότητά µας, είναι η
µόρφωση των παιδιών µας, είναι το µέλλον του έθνους µας. Δεν
µπορούµε να περιµένουµε δεκαοκτώ µήνες που έχετε αναλάβει
εσείς. Δεν θα αναφερθώ στις προηγούµενες καταστάσεις, εν
πάση περιπτώσει ας σταθούµε επιτέλους στο παρόν και στο µέλ-
λον. Πότε θα δούµε αυτούς τους επαναπροσδιορισµούς; 
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Εσείς -και η κυρία Υπουργός όταν είχε έρθει στη Στερεά- προ-
σπαθείτε να µας χρυσώνετε το χάπι. Λυπούµαι που το λέω, αλλά
έτσι το εκλαµβάνω κι εγώ και όλοι οι πολίτες της Στερεάς, µε γε-
νικόλογες, θεσµικού τύπου αλλαγές, θεµατικές, χωροταξικές και
αναδιοργανώσεις. Ειλικρινά όλα τα περίεργα και ουτοπικά που
θα µπορούσατε να µας πείτε, µας τα λέτε. Θα έλεγα ότι όλα αυτά
που λέτε, κύριε Υπουργέ, ειλικρινά προσβάλλουν τη νοηµοσύνη
µας, προσβάλλουν τη νοηµοσύνη ενός λαού που θέλει να επεν-
δύσει µόνο στη παιδεία και στην πνευµατική ανάπτυξη του τόπου
του. 

Νοµίζω ότι κανένας δεν έχει το δικαίωµα, κύριε Υπουργέ, να
µην δίνει επιτέλους µία συγκεκριµένη λύση. Δέχοµαι ότι τα πράγ-
µατα στη χώρα µας είναι όπως είναι και δεν χρειάζεται ούτε να
τα επαναλαµβάνουµε ούτε να λέµε ποιοι είναι υπεύθυνοι. Από
εκεί και πέρα, όµως, δεν υπάρχει ένας προγραµµατισµός γι’
αυτήν τη χώρα; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Σας είπα, οι δύο σχολές που λειτουργούν είναι πρωτοπορια-
κές. Δέχοµαι αυτό το ακατάστατο του προγραµµατισµού και σχο-
λές και ΤΕΙ ανάλογα µε τις κοµµατικές φιλίες του καθενός να
κάνει ένα οποιοδήποτε τµήµα οπουδήποτε ήθελε, αλλά εδώ δεν
µιλάµε για τέτοια κατάσταση, µιλάµε για µια Περιφέρεια της Στε-
ρεάς Ελλάδος, από τις µεγαλύτερες περιφέρειες της χώρας µας,
µε κεντρική θέση που απαιτεί ένα πανεπιστήµιο. Εδώ πλέον ούτε
καν πρέπει να συζητείται η επέκταση, η ίδρυση και ο προγραµ-
µατισµός για το µέλλον αυτού του πανεπιστηµίου.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε σας παρα-
καλώ.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Τελειώνω, κυρία Πρό-
εδρε. 

Με την απάντησή σας, κύριε Υπουργέ, µας αναγκάζετε να σκε-
φθούµε πλέον ότι εµείς, όλοι µαζί –σας λέω όχι κοµµατικά- θα
διεκδικήσουµε για τη Στερεά αυτό που δικαιούµεθα. Θα διεκδι-
κήσουµε ένα πανεπιστήµιο, γιατί το έχουµε υποχρέωση στα παι-
διά µας. 

Για να καταλάβετε πόσο έχει ριζώσει στην ψυχή του Στερεο-
ελλαδίτη η µη κατάργηση βεβαίως τώρα αλλά και η επέκταση,
που εδώ θα δεχόµασταν µε έναν προγραµµατισµό στο µέλλον,
θα καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής πάµπολλες κινητοποιή-
σεις τοπικών παραγόντων -και όχι µόνο- για να καταλάβετε ότι
πλέον για µας είναι απόφαση η συνέχιση και η επέκταση του Πα-
νεπιστηµίου της Στερεάς Ελλάδας.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ουρανία Παπανδρέου-Πα-

παδάκη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Πα-
πανδρέου.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά για
να απαντήσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Θα ήθελα να διαβεβαιώσω την
κ. Παπανδρέου, ότι αντιλαµβάνοµαι την ένταση των συναισθη-
µάτων, αλλά πιστεύω ότι κι εσείς δέχεστε ότι τα προβλήµατα στα
οποία αναφέρθηκα προηγουµένως, δεν έχουν σχέση µόνο µε το
συγκεκριµένο Πανεπιστήµιο αλλά αφορούν πάρα πολλές µονά-
δες Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης. Γι’ αυτό και δεν έκανα αναφορά
στο συγκεκριµένο ίδρυµα. Έχουµε, όπως σας είπα, µια πολύ µε-
γάλη επέκταση και ακαδηµαϊκά και εκπαιδευτικά, αν θέλετε
έχουµε λάθος στον τρόπο λειτουργίας. 

Θα σας πω ένα στοιχείο, για να δείτε πώς ο προβληµατισµός
που υπάρχει σήµερα -όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά και σε άλλες
χώρες, οι οποίες δεν έχουν τα οικονοµικά προβλήµατα της Ελ-
λάδας- έχει διατυπωθεί στην πράξη. 

Η Δανία είχε εικοσιπέντε Πανεπιστήµια κι έκανε µία αναδιάρ-
θρωση και οδηγήθηκε σε οκτώ Πανεπιστήµια. Αν κοιτάξει κανείς
τα στοιχεία από το 2003, που ξεκίνησε η αλλαγή στη Δανία, µέχρι
σήµερα, βλέπει το πώς τα Πανεπιστήµια της Δανίας έχουν ανέβει

στις διεθνείς αξιολογήσεις. Δεν ξέρω αν είναι µόνο αυτός ο
λόγος ή αν υπάρχουν και άλλοι λόγοι, αλλά η Δανία έχει παρου-
σιάσει τη µεγαλύτερη βελτίωση της θέσης των Πανεπιστηµίων
της στις διεθνείς αξιολογήσεις από οποιαδήποτε άλλη ευρω-
παϊκή χώρα.

Σας έλεγα προηγουµένως για τα προβλήµατα που έχουµε και
είναι γενικότερα δεν αφορούν µόνο το συγκεκριµένο πανεπιστή-
µιο. 

Επειδή ακριβώς υπήρχε αυτή η δυνατότητα εύκολης ικανοποί-
ησης αιτηµάτων, έχουµε σήµερα Πανεπιστήµια τα οποία έχουν
ογδόντα, εκατό, εκατόν πενήντα προαιρετικά µαθήµατα. Υπάρχει
Τµήµα Πανεπιστηµίου που έχει διακόσια είκοσι τέσσερα προαι-
ρετικά µαθήµατα. Πώς θα καλυφθεί, λοιπόν, η ανάγκη αυτή; Μην
ξεχνάτε -και αυτό έχει σηµασία- ότι εδώ δεν µιλάµε για την ανά-
γκη της υποβοήθησης µιας περιοχής. Για όλα τα Ιδρύµατα, για
όλη την εκπαίδευση, ο Έλληνας φορολογούµενος πληρώνει. Η
δική µας υποχρέωση, εποµένως, είναι να δούµε πώς αυτά τα
χρήµατα που διατίθενται από τον Έλληνα φορολογούµενο όλο
και πιο δύσκολα, θα αξιολογούνται καλύτερα γι’ αυτό που είπατε
κι εσείς, για τον κοινό στόχο που είναι η εκπαίδευση των παιδιών
στην Ελλάδα. 

Να σας πω δυο-τρία στοιχεία, όχι πολλά, για το συγκεκριµένο
πανεπιστήµιο και για τα Τµήµατά του. Να σας πω ότι αυτήν τη
στιγµή έχει 12 µέλη ΔΕΠ, έχει 38 διδάσκοντες µε σύµβαση, και 8
άτοµα διοικητικό προσωπικό. Απασχολεί δηλαδή περίπου 60
άτοµα.

Επίσης από το 2004, που ξεκίνησαν τα Τµήµατα να λειτουρ-
γούν, το ένα τµήµα έχει, κατά µέσο όρο, 60 εισακτέους φοιτητές
και το άλλο 70.

Ξέρετε πόσοι αποφοίτησαν από το συγκεκριµένο Τµήµα Περι-
φερειακής Οικονοµικής Ανάπτυξης το 2010; Προσέξτε, το 2004
ξεκινήσαµε να έχουµε εισακτέους, το 2010 πόσοι αποφοίτησαν
από το συγκεκριµένο τµήµα; Αποφοίτησαν 7.

Ελάτε, λοιπόν, µε οποιοδήποτε κριτήριο να αξιολογήσετε όλη
αυτή την επένδυση του κράτους σε διδακτικό προσωπικό, σε δι-
οικητικό προσωπικό, σε κτίρια, σε υποδοµές. Τι έχουµε καταφέ-
ρει  όταν το τελικό αποτέλεσµα είναι 7 πτυχιούχοι; Είναι αυτό µία
σωστή αξιοποίηση των χρηµάτων του ελληνικού λαού; Και όταν
το βλέπει κανείς αυτό το πράγµα, το αγνοεί ή προσπαθεί να δει
µέσα στο γενικότερο σχεδιασµό, που σας είπα προηγουµένως,
πώς το συνολικό ποσό που διατίθεται θα διατεθεί καλύτερα;

Είναι, λοιπόν, αυτό µέσα στα κριτήρια, µέσα στους προβληµα-
τισµούς που έχουµε στην ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας και
αν µου επιτρέπετε...

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Να µην την πληρώ-
νουν οι φοιτητές όµως, κύριε Υπουργέ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Αυτός είναι και ο λόγος που
µέχρι στιγµής δεν έχουµε ανακοινώσει το προς τα πού πηγαί-
νουµε, γιατί χρειάζεται να το τεκµηριώσουµε. Είναι πολύ πιο εύ-
κολο πράγµα να ιδρύεις κάτι από το να σταµατάς κάτι ή να µη
βάζεις εισακτέους και χρειάζεται να τεκµηριώσουµε πολύ καλά
την όποια απόφαση. Δεν είχε γίνει ποτέ τεκµηρίωση του τι γίνεται
στην Τριτοβάθµια Εκπαίδευση. Ζητάµε στοιχεία από τα Πανεπι-
στήµια και δεν τα παίρνουµε. 

Είναι δύσκολη η προσπάθεια, κυρία Παπανδρέου. Εγώ αισθά-
νοµαι άσχηµα που δεν σας απαντώ ευθέως, δεν το κάνω όµως
γιατί δεν θέλω να σας απαντήσω, αλλά γιατί δεν είµαστε σε θέση
ακόµα να το κάνουµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Ευχαριστούµε και την ερωτώσα Βουλευτή κ. Παπανδρέου και

τον Υπουργό Παιδείας κ. Πανάρετο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα οκτώ  µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί από το 17o Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου.
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Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακολουθείτε συνεδρίαση κοινοβουλευτικού ελέγχου της
Ολοµέλειας. Οι Βουλευτές όλων των κοµµάτων θέτουν ερωτή-
σεις στους Υπουργούς της Κυβέρνησης και παίρνουν τις απα-
ντήσεις για θέµατα ενδιαφέροντος των περιφερειών τους, όλης
της Ελλάδας και γενικότερα θέµατα της χώρας µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε τώρα την τρίτη µε
αριθµό 958/6-6-2011 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελου
Τζέκη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, σχετικά µε τη διαδικασία ιδιωτικοποίησης
της Εταιρείας Ύδρευσης και Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης
(ΕΥΑΘ).

Στον κ. Άγγελο Τζέκη, ερωτώντα Βουλευτή του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος, θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, κ. Μαγκριώτης.

Παρακαλώ, κύριε Τζέκη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Με την ανακοίνωση της Κυβέρνησης για την ιδιωτικοποίηση

της ΕΥΑΘ είναι γνωστό πλέον ότι έχουν ξεσηκωθεί όχι µόνο οι
εργαζόµενοι αλλά και όλος ο λαός της περιοχής και έχουν προ-
χωρήσει και σε κινητοποιήσεις. Και βέβαια επιβεβαιώνονται όσα
έλεγε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας πριν τις εκλογές του
Οκτώβρη του 2009, ότι όποιος έβγαινε από τη Νέα Δηµοκρατία
ή το ΠΑΣΟΚ στην Κυβέρνηση θα ακολουθούσε αυτήν τη διαχρο-
νική σαρωτική αντιλαϊκή πολιτική που όχι µόνο σαρώνει εργα-
σιακά, ασφαλιστικά, κοινωνικά δικαιώµατα, αλλά θα προχωρούσε
και πιο γρήγορα, µε µεγαλύτερη ένταση τις ιδιωτικοποιήσεις
στρατηγικής σηµασίας και αυτό συµβαίνει σήµερα και µε την
ΕΥΑΘ. 

Μιλάµε, κυρία Πρόεδρε, για µια ιδιαίτερα κερδοφόρα επιχεί-
ρηση. Αυτό δείχνουν τα αποτελέσµατα του 2010 και του πρώτου
τριµήνου του 2011. Άλλωστε, είναι γνωστή η πορεία της ΕΥΑΘ
µε τη µετατροπή της επί ηµερών του ΠΑΣΟΚ το 1999 σε Α.Ε., την
εισαγωγή της στο Χρηµατιστήριο Αθηνών, τη µετοχοποίηση που
ακολούθησε και η Νέα Δηµοκρατία. Βέβαια κι εκείνη είχε βάλει
ως στόχο να παραδώσει το 23% σε µεγάλους επιχειρηµατικούς
οµίλους. Έτσι, λοιπόν, είναι η στρατηγική κατεύθυνση της σηµε-
ρινής Κυβέρνησης στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του
Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου να παραδώσει αυτήν τη στρα-
τηγικής σηµασίας επιχείρηση του νερού και της αποχέτευσης σε
µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους µε ντόπιους µεγαλοεπιχει-
ρηµατίες. 

Αποκαλύπτεται, λοιπόν, ότι µε πρόσχηµα δήθεν το δηµόσιο
χρέος η Κυβέρνηση πραγµατικά ιδιωτικοποιεί τα πάντα για να τα
παραδώσει βορά στους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους.
Αυτό, όµως, κυρία Πρόεδρε, σηµαίνει ότι, όπου έγινε η παρά-
δοση του νερού σε µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους σε άλλες
χώρες, εκεί οι λαοί δεν είδαν µόνο να αυξάνονται τα τιµολόγια
σε πολύ µεγάλα ύψη, αλλά να χειροτερεύει και η ποιότητα του
νερού. Εγκαταλείφθηκε δηλαδή και η συντήρηση του δικτύου
κ.λπ.. Γι’ αυτό λέµε ότι θα έχει δραµατικές επιπτώσεις στο λαό,
αλλά και στους εργαζόµενους που εργάζονται εκεί σε αυτές τις
επιχειρήσεις.

Και βέβαια εκεί έχουν µειωθεί, κυρία Πρόεδρε, οι µισθοί. Οι µι-
σθοί, όµως, των εγκάθετων συµβούλων που όρισε η Κυβέρνηση
καλά κρατούν. Θα σας αναφέρω ορισµένα παραδείγµατα. Οικο-
νοµικός σύµβουλος, 5.000 ευρώ το µήνα, Ζήσης Κωνσταντίνος.
Νοµικός σύµβουλος, 5.000 ευρώ το µήνα, Χατζηχαλκιάς. Τους
ξέρετε. 

Μάλιστα, για να δώσει και κατιτίς σε αυτούς τους συνδικαλι-
στές που «έβαλαν πλάτη» για τη µετοχοποίηση, όπως τον προη-
γούµενο Πρόεδρο του Σωµατείου, τον οποίο διόρισε ειδικό
σύµβουλο, συνταξιούχος µε 30.000 ευρώ. Και βέβαια υπάρχει και
ο γνωστός και µη εξαιρετέος διευθύνων σύµβουλος κ. Παπαδά-
κης που παίρνει κοντά στα 6.000 ευρώ. 

Επειδή το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ήταν και παραµένει
σταθερό στη θέση του να παραµείνει 100% δηµόσια η ΕΥΑΘ, η
Κυβέρνηση πηγαίνει σ’ έναν αντικοµµουνιστικό κατήφορο προ-

κειµένου να υλοποιήσει τα σχέδια που έχει. 
Εµείς, λοιπόν, στεκόµαστε σ’ αυτά τα βασικά σηµεία. Θεω-

ρούµε ότι η Κυβέρνηση πρέπει να απαντήσει ξεκάθαρα στα ερω-
τήµατα που θέτουµε και δεν καλλιεργούµε βέβαια αυταπάτες,
γιατί είναι γνωστή η διαδροµή της κυβερνητικής πολιτικής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον ερω-
τώντα Βουλευτή, κ. Τζέκη. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, κ. Μαγκριώτης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Θα αναγνωρίσω και εγώ από τη δική µου πλευρά την ευαισθη-
σία που έχει το θέµα της ΕΥΑΘ για τη Θεσσαλονίκη και όλους
τους Θεσσαλονικείς, ευαισθησία την οποία µετέφερε µε την ερώ-
τησή του ο κύριος συνάδελφος, όπως και µε άλλες ερωτήσεις
που έχουν κάνει συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, αλλά και όλων των κοµ-
µάτων. 

Στις 16 Οκτωβρίου 2009 θα ανοίγονταν οι προσφορές για την
ιδιωτικοποίηση της ΕΥΑΘ από το διαγωνισµό που είχε προκηρύ-
ξει, όπως ξέρετε, η προηγούµενη κυβέρνηση. Σταθερή στην προ-
εκλογική δέσµευση η Κυβέρνησή µας ακύρωσε αυτό το
διαγωνισµό, γιατί πρώτα από όλα κανείς δεν ήξερε το ακριβές
περιεχόµενό του, τι θα γινόταν την επόµενη µέρα, όταν θα άνοι-
γαν οι προσφορές και κάποιος θα πλειοδοτούσε.

Ήταν ένας διαγωνισµός που δεν είχε σαφήνεια και η επόµενη
µέρα ήταν µετέωρη. Για ένα τέτοιο κρίσιµο και σηµαντικό θέµα,
όπως είναι το νερό, αλλά και για την αποχέτευση που αφορά το
σύνολο του πληθυσµού της οικονοµίας και την καθηµερινότητα
των πολιτών, δεν ήταν δυνατόν να προχωρήσει η Κυβέρνησή µας
χωρίς να γνωρίζει τις ακριβείς παραµέτρους.

Θέλω να σας πω, αγαπητέ συνάδελφε, ότι δεν ξεχνούµε τις
αρχές και τις θέσεις µας όσον αφορά το νερό, αυτό το φυσικό
δηµόσιο αγαθό, παρ’ ότι βρισκόµαστε στη µέση µια πρωτόγνω-
ρης οικονοµικής κρίσης. Το Υπουργείο Οικονοµικών βρίσκεται
στη διαδικασία επιλογής συµβούλου που θα αξιολογήσει την
ΕΥΑΘ, τις προσφερόµενες υπηρεσίες της και θα κάνει πρόταση
προς την Κυβέρνηση. 

Όταν θα υπάρξει αυτή η αξιολόγηση και θα διατυπωθεί η πρό-
ταση, να είστε βέβαιος ότι θα υπάρξει και συζήτηση και διαβού-
λευση. Θα ακούσουµε τις απόψεις και τις προτάσεις και των
κοµµάτων και των συναδέλφων Βουλευτών, αλλά και των φο-
ρέων της Θεσσαλονίκης για να πάρουµε τις τελικές αποφάσεις.

Σηµειώνω και πάλι ότι δεν ξεχνούµε -αυτό δεν ανήκει στην πο-
λιτική µας ιδεολογία και τις αρχές µας- τις βασικές µας θέσεις.
Όταν θα έρθει η ώρα της δηµόσιας διαβούλευσης, εκεί πιστεύω
ότι θα υπάρξει ένα δηµιουργικό πεδίο διατύπωσης θέσεων για
τις τελικές επιλογές. 

Για να ενισχύσω αυτή µας τη θέση, θα ήθελα να πω ότι έχουµε
προγραµµατίσει –η Κυβέρνησή µας και η νέα διοίκηση της ΕΥΑΘ-
µια σειρά έργων, πολλά από τα οποία είναι σε εξέλιξη, για την
αναβάθµιση των υποδοµών της, για τη δηµιουργία και την προ-
σφορά νέων υπηρεσιών, αλλά και για τη βελτίωση της ποιότητας
του νερού. 

Επειδή ο χρόνος µου έχει ολοκληρωθεί, θα αναφερθώ στη
δευτερολογία  µου σ’ αυτές τις πρωτοβουλίες και τις µεγάλες
επενδύσεις που έχουν προγραµµατιστεί και µερικές είναι σε εξέ-
λιξη.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Μαγκριώτη.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Τζέκης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση και πάλι προσπαθεί να δηµαγωγήσει και µάλιστα

να κοροϊδέψει το λαό, γιατί ο κύριος Υφυπουργός λέει ότι θα
µπούµε σε µια διαβούλευση για την ΕΥΑΘ. Ήδη ο ειδικός σύµ-
βουλος είναι γνωστός. Έχει δηµοσιευθεί. 

Είναι γνωστό, κυρία Πρόεδρε, το µνηµόνιο που υπέγραψε η
Κυβέρνηση κι εκεί µέσα αναφέρεται και ότι η ΕΥΑΘ πρέπει να ξε-
πουληθεί στο 100%. Για ποια διαβούλευση, λοιπόν, µιλάει η Κυ-
βέρνηση; Είναι συγκεκριµένο το µνηµόνιο. Αναφέρεται και στην
ΕΥΑΘ. Έτσι, λοιπόν, ο πολιτικός «φερετζές» που προσπαθεί και
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πάλι να φορέσει η Κυβέρνηση έχει πέσει.
Εδώ έχω την απάντηση που µας έδωσε η Κυβέρνηση µέσω του

κ. Σαχινίδη στις 30-11-2009, αυτό που είπε και τώρα ο κύριος
Υπουργός, τότε που η Νέα Δηµοκρατία ήθελε να δώσει το 23%
και που είχε ξεσηκωθεί το ΠΑΣΟΚ όταν ήταν στην αντιπολίτευση.
Και µας είπε ότι θα παραµείνει κάτω από το δηµόσιο. Τώρα τα
αλλάζουν. Το καταθέτω στα Πρακτικά.  

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Τζέκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Όµως στα Πρακτικά, κυρία Πρόεδρε, θα καταθέσω και κάτι
άλλο που δείχνει αυτή τη δηµαγωγική στάση της Κυβέρνησης.
Όταν το Σεπτέµβριο του 2009 ο κ. Παπανδρέου επισκέφθηκε τη
Θεσσαλονίκη, έγινε συνάντηση στο εργατικό κέντρο και εκεί δή-
λωσε ότι σε καµµιά περίπτωση δεν πρόκειται να ιδιωτικοποιηθεί
η ΕΥΑΘ. Και µάλιστα οι εργαζόµενοι του έδωσαν κι ένα µπλου-
ζάκι να κρατήσει. Το καταθέτω και αυτό στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Τζέκης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ο πολιτικός «φερετζές», λοιπόν, δεν υπάρχει σ’ αυτήν την Κυ-
βέρνηση. Γιατί; Διότι πραγµατικά υπάρχει σχεδιασµός συγκεκρι-
µένος, ενταγµένος στη στρατηγική της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
που λέει: «απελευθέρωση σε όλους τους τοµείς». Και αυτό επι-
τυγχάνει σήµερα η Κυβέρνηση, όπως και προηγουµένως η κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα  Ελλάδος εκείνο για το οποίο καλεί
το λαό να δώσει αγώνα είναι για το ότι η ΕΥΑΘ θα πρέπει να πα-
ραµείνει κάτω από τον απόλυτο δηµόσιο έλεγχο, όπως και η
ΕΥΔΑΠ. Το νερό είναι στρατηγικής σηµασίας. Μόνο τον αέρα
ακόµα δεν µας πουλάνε, κυρία Πρόεδρε! 

Λέµε, λοιπόν, ότι η ΕΥΑΘ, ενταγµένη σ’ έναν αποκλειστικά δη-
µόσιο φορέα, µπορεί να παίξει σηµαντικό ρόλο στην τροφοδοσία
καλής ποιότητας, καλών και φθηνών υπηρεσιών προς τον λαό
της Θεσσαλονίκης αλλά και της ευρύτερης περιοχής, γιατί γνω-
ρίζουµε ότι οι υδάτινοι πόροι και η διαχείρισή τους δεν µπορούν
να παραδοθούν στα χέρια των ιδιωτών. Σ’ αυτό το σηµείο λέµε
το εξής, ότι η Κυβέρνηση δεν έχει κανένα δικαίωµα να παραχω-
ρήσει το νερό στη «SUEZ» και σε οποιαδήποτε άλλη πολυεθνική
εταιρεία, οι οποίες ήρθαν και δίνουν και τις προσφορές τους. Δεν
έχει κανείς το δικαίωµα να απαιτεί να αγοράσει αυτό το πολυτι-
µότατο κοινωνικό αγαθό, που πρέπει να παρέχεται δηµόσια και
δωρεάν. 

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, µε το εξής: Η Κυβέρνηση έσπειρε ανέ-
µους αντιλαϊκούς, φιλοµονοπωλιακούς, όµως θα θερίσει -και ήδη
θερίζει- λαϊκές θύελλες, αντιµονοπωλιακές θύελλες. Σήµερα οι
εργαζόµενοι της ΕΥΑΘ, όπως συµβαίνει και σε άλλες επιχειρή-
σεις, έχουν απεργία και το Πανεργατικό Αγωνιστικό Μέτωπο έχει
συγκέντρωση έξω από την ΕΥΑΘ, πάνω στην Εγνατία Οδό, δίπλα
στην Καµάρα. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας λέει το εξής: Το νερό δεν
θα πουληθεί, όπως δεν θα πουληθούν κι άλλες, στρατηγικής ση-
µασίας επιχειρήσεις. Θα δώσουµε  τον αγώνα µε τους εργαζό-
µενους, µε όλο το λαό, γιατί πιστεύουµε ότι  αυτές οι
επιχειρήσεις, ενταγµένες στον κεντρικό σχεδιασµό και κάτω από
την απόλυτη διεύθυνση του λαού, µε λαϊκή δηλαδή εξουσία, µπο-
ρούν βάσει της λαϊκής οικονοµίας να προσφέρουν ένα καλύτερο
αύριο γι’ αυτό τον λαό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζέκη. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, κ. Μαγκριώτης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων):  Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Είναι κατανοητές και σεβαστές οι απόψεις του αγαπητού συ-
ναδέλφου και του Κοµµουνιστικού Κόµµατος.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ήσασταν κι εσείς εκεί που σας είπα; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Θα ήθελα να του πω, όµως, ότι την ίδια εκτί-

µηση για την εξέλιξη της  ΕΥΑΘ, για τις τιµές της, για την ποιό-
τητα του νερού, διατυπώνατε και το 1999, όπως αναφέρθηκε,
όταν η ΕΥΑΘ χωρίστηκε στην ΕΥΑΘ Παγίων, που είναι νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου και διαθέτει στην ιδιοκτησία της εκ
µέρους του δηµοσίου όλα τα πάγια κι όλες τις υποδοµές, και
στην ΕΥΑΘ Α.Ε. που εισήχθη στο Χρηµατιστήριο, εισπράττοντας
µε τον τρόπο αυτό χρήµατα από το Χρηµατιστήριο µε τα οποία
προχώρησε σε µια σειρά επενδύσεις και ανεπτύχθη περισσό-
τερο, έχει βελτιωθεί,…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μπήκαν οι εργολάβοι µέσα…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων):…κι όπως πολύ σωστά είπατε, αγαπητέ συνά-
δελφε, έχει και ικανά στελέχη και υψηλή τεχνογνωσία και γι’ αυτό
ακριβώς και οι υπηρεσίες που  προσφέρει είναι πολύ σηµαντικές. 

Μάλιστα, θα έλεγα ότι τα παλιότερα χρόνια –κάτι που δεν συ-
νέχισε η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας- αυτήν την τεχνογνω-
σία την αξιοποίησε σε συνεργασίες και στις χώρες των
Βαλκανίων, κάτι πολύ σηµαντικό που πρέπει να συνεχιστεί και η
σηµερινή διοίκηση έχει προγραµµατίσει. Αυτά είναι τα βασικά χα-
ρακτηριστικά της ΕΥΑΘ, πολλά πράγµατα πρέπει να γίνουν και
να βελτιωθούν. 

Είπα και προηγούµενα ότι πιστεύουµε στην ΕΥΑΘ και τις υπη-
ρεσίες που προσφέρει στην πόλη και στην ευρύτερη περιοχή. Γι’
αυτό ακριβώς και ο δικός µας σχεδιασµός από την αρχή που
αναλάβαµε τη διακυβέρνηση σε συνεργασία µε τη νέα διοίκηση
είναι αναπτυξιακός. Βελτιώνει τις υπηρεσίες, επεκτείνει τα δί-
κτυα...

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Και τις εργολαβίες. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): ...και καλύπτει ευρύτερες περιοχές. 
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)
Σήµερα είναι σε εξέλιξη µια σειρά έργων, είκοσι επτά στον

αριθµό, συνολικού προϋπολογισµού 54,4 εκατοµµύρια ευρώ από
την ΕΥΑΘ Α.Ε. που έχει, όπως είπα, τη διαχείριση των υποδοµών
και την προσφορά των υπηρεσιών και µια σειρά άλλα προγράµ-
µατα. 

Θέλω, επίσης, να προσθέσω ότι έχουν υποβληθεί δυο φάκελοι
για να ενταχθούν στο ΕΣΠΑ. Ο ένας είναι για την κατασκευή του
δεύτερου κλάδου του κεντρικού αποχετευτικού αγωγού Θεσσα-
λονίκης δυτικά...

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πείτε µας για τα ερωτή-
µατα που έχουµε θέσει! Δεν µας απαντάτε στα ερωτήµατα! 

Κύριε Πρόεδρε, άλλα είναι αυτά που ρωτάµε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): ...προϋπολογισµού 44 εκατοµµυρίων ευρώ.
Έχει υποβληθεί ο φάκελος στις 15.2.2011, για να χρηµατοδοτη-
θεί από το ΕΣΠΑ. 

Ο δεύτερος φάκελος που έχει υποβληθεί από τις 17-2-2011
προϋπολογισµού 34,4 εκατοµµυρίων ευρώ είναι η «Κατασκευή
Επέκτασης Εγκατάστασης Επεξεργασίας Νερού Θεσσαλο-
νίκης», δηλαδή η επέκταση των εγκαταστάσεων του διυλιστη-
ρίου, για να έχουµε περισσότερη ποσότητα και καλύτερη
ποιότητα. 

Επίσης, να σας αναφέρω ότι σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Περιφερειακής Ανάπτυξης και την ΕΤΒΑ ΒΙΠΕ ετοιµάζεται αυτήν
τη στιγµή η νέα µονάδα κατεργασίας βιοµηχανικών αποβλήτων
στη βιοµηχανική ζώνη, γιατί όπως ξέρετε δεν επιτρέψαµε να
υλοποιηθεί η κοινή υπουργική απόφαση της προηγούµενης
κυβέρνησης, η οποία ουσιαστικά έριχνε τα βιοµηχανικά απόβλη-
τα µέσω του αγωγού στο βιολογικό καθαρισµό της Θεσσαλο-
νίκης που θα κατέστρεφε και το βιολογικό καθαρισµό, αλλά και
το Θερµαϊκό. 

Αυτός είναι ο σχεδιασµός και δεν είναι µακροπρόθεσµος. Είναι
σχεδιασµός που είναι σε εξέλιξη γιατί πολλά έργα είναι σε
εξέλιξη και τα άλλα είναι στην πορεία ένταξης, όπως είπα στο
ΕΣΠΑ.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Άλλα λόγια να αγαπιόµαστε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Συνεπώς έχουµε µια στρατηγική ανάπτυξης
της ΕΥΑΘ, διεύρυνσης, όπως στη Χαλάστρα, του δικτύου για να
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καλύψει και άλλες περιοχές και όπως είπα, όταν ο σύµβουλος
καταθέσει τις προτάσεις του, θα υπάρξει δηµόσιος διάλογος και
διαβούλευση. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Θα τα έχετε έτοιµα αυτά που θα αγοράσει
ο εργολάβος!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ πολύ µην
διακόπτετε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Πάνω απ’ όλα, όπως τόνισα και προηγούµενα,
για τις τελικές µας επιλογές θα πάρουµε υπ’ όψιν τις θέσεις όλων
των κοµµάτων και των φορέων της πόλης. Πάνω απ’ όλα είναι η
πόλη και οι άνθρωποί της. Η τελική επιλογή θα καθοριστεί από
αυτά τα κεντρικά ζητήµατα.

Έχουµε, λοιπόν, µπροστά µας δουλειά και δρόµο και είµαι βέ-
βαιος ότι και σε αυτή την Αίθουσα, αλλά και σε άλλα πεδία δη-
µοσίου διαλόγου θα µας δοθεί η δυνατότητα να συζητήσουµε
και πάλι για την ΕΥΑΘ. 

Ευχαριστώ. 
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Με το µέρος των πολυεθνικών είστε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κλείνουµε τη συζή-

τηση των επικαίρων ερωτήσεων µε την τέταρτη υπ’ αριθµόν
960/6-6-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη
προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής και Οικονοµικών, σχετικά µε την εξάρθρωση των κυκλω-
µάτων νοθείας στα καύσιµα. 

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Κολοκοτρώνης έχει το λόγο για δύο
λεπτά. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ανταγωνίζεται τη Λερναία Ύδρα το λαθρεµπό-

ριο υγρών καυσίµων στη χώρα µας. Μόλις επιχειρείτε να του κό-
ψετε ένα κεφάλι, ξεπετιούνται άλλα δέκα. 

Η αµείλικτη γλώσσα των αριθµών αναφέρει ότι οι λαθρέµποροι
υγρών καυσίµων κερδίζουν το χρόνο ένα δισεκατοµµύριο ευρώ.
Από το 2003 εκατόν εβδοµήντα τέσσερις σοβαρές υποθέσεις
µέχρι σήµερα δεν έχουν ακόµη τελεσιδικήσει. Από το 2003 µέχρι
το 2009, κύριε Υπουργέ, έχουν αναγνωριστεί πρόστιµα ύψους
14,3 εκατοµµυρίων και από αυτά έχουν εισπραχθεί µόλις 3,8 εκα-
τοµµύρια ευρώ.

Γνωρίζω την ευαισθησία µε την οποία αντιµετωπίζετε το πρό-
βληµα, µόνο που ένας κούκος δεν φέρνει την άνοιξη. Υπάρχουν
και άλλα συναρµόδια Υπουργεία µε τα οποία πιστεύω ότι θα πρέ-
πει να συνεργαστείτε, ώστε να δώσετε µία οριστική λύση σε αυτό
το µέγα πρόβληµα. 

Καταλαβαίνω ότι το κληρονοµήσατε. Επίσης, καταλαβαίνω ότι
δεν υπάρχουν απαντήσεις σε αυτό το τεράστιο πρόβληµα, σε ό,τι
αφορά τους τελευταίους δεκαοκτώ µήνες, οπότε και δεν αντιµε-
τωπίστηκε κατά τρόπο αποτελεσµατικό το όλο ζήτηµα. 

Θέλω να σας παρακαλέσω να µου πείτε ποια µέτρα παίρνει η
πολιτεία, ώστε µε αποτελεσµατικό τρόπο να αντιµετωπίσετε αυτό
το καρκίνωµα, που πλήττει την ελληνική πολιτεία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Περιβάλλοντος,  Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ.
Γιάννης Μανιάτης για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ
για την ερώτηση.

Συµφωνώ απόλυτα µαζί σας ότι πρόκειται για µία Λερναία
Ύδρα, που όταν της κόβεις ένα κεφάλι βγαίνουν, όχι δύο, αλλά
άλλα πέντε κεφάλια. Συµφωνώ, επίσης,  µαζί σας ότι σύµφωνα
µε τις εκτιµήσεις που µπορεί να κάνει κανείς, η λαθρεµπορία
στον τοµέα των καυσίµων µπορεί και να φθάνει έως και το 1 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ.

Θέλω, όµως, να ξέρετε ότι τους τελευταίους µήνες έχει κατα-
βληθεί µία προσπάθεια αυτό το απαράδεκτο φαινόµενο να πε-
ριοριστεί. Ελπίζω, µε τα στοιχεία που θα σας πω, να συµφωνή-
σετε κι εσείς ότι τουλάχιστον καταβάλλεται µία πολύ σοβαρή
προσπάθεια.

Πρώτα από όλα να σας πω ότι στο πλαίσιο του Υπουργείου
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, έχουµε τα

κλιµάκια ελέγχου διακίνησης και αποθήκευσης καυσίµων –είναι
τα γνωστά ΚΕΔΑΚ- τα οποία µε τη χρήση ειδικά εξοπλισµένων
αυτοκινήτων κάνουν επιτόπιους ελέγχους για την ποιότητα των
καυσίµων και άρα, για τον εντοπισµό της νοθείας ή της πιθανής
νοθείας των καυσίµων.

Σε περιπτώσεις που εντοπίσουµε από τον πρώτο έλεγχο που
κάνουµε ότι τα δείγµατα είναι µη κανονικά, τότε στη συνέχεια το
δεύτερο δείγµα στέλνεται στο Γενικό Χηµείο του Κράτους και
ταυτόχρονα στέλνεται και στον εισαγγελέα, προκειµένου να επι-
βληθούν οι αντίστοιχες ποινές.

Εδώ πρέπει να σας πω ότι προκειµένου να υπάρξει η δυνατό-
τητα να κάνει κανείς προσφυγή για τα πρόστιµα τα οποία επιβάλ-
λονται στις περιπτώσεις των ΚΕΔΑΚ, των δικών µας συνεργείων,
είναι υποχρεωµένος να προκαταβάλει το 20% του προστίµου,
ενώ αντίστοιχα εάν πρόκειται για φορολογική παράβαση, αυτή
η προκαταβολή φθάνει έως και το 50%.

Πρέπει να σας πω ότι τους τελευταίους µήνες µε δική µας
υπουργική απόφαση αυστηροποιήσαµε απολύτως το θεσµικό
πλαίσιο, ιδιαίτερα µάλιστα στις περιπτώσεις των υποτροπών. Θα
σας πω ότι αυτήν τη στιγµή τα κλιµάκια µπορούν να επιβάλλουν
πρόστιµα έως και 1,5 εκατοµµύριο ευρώ σε πρατήρια ή σε εται-
ρείες εµπορίας πετρελαιοειδών. 

Επιπλέον, να σας πω ότι προβλέπεται η δυνατότητα κλεισίµα-
τος –σφράγισµα και κλείσιµο- του αντίστοιχου πρατηρίου ή της
αντίστοιχης εταιρείας έως και έξι µήνες. Μάλιστα, κατά σύ-
µπτωση, πριν λίγες µέρες υπέγραψα µία ακόµη απόφαση κλεισί-
µατος µετά από υποτροπή συγκεκριµένου πρατηρίου, το οποίο
συνελήφθη για δεύτερη ή τρίτη φορά να διαπράττει νοθεία.

Πρέπει να σας δώσω κάποιους αριθµούς. Μέσα στο 2009 τα
πρόστιµα που επεβλήθησαν από τα ΚΕΔΑΚ, από τα δικά µας συ-
νεργεία, ήταν της τάξης του 1 εκατοµµυρίου ευρώ. Το 2010 τα
πρόστιµα έφθασαν τα 1.600.000 ευρώ, ενώ µέχρι σήµερα, το
2011, είναι πάνω από 600.000.

Αντιλαµβάνεστε, βεβαίως, ότι σ’ αυτήν την προσπάθεια έχουµε
ταυτόχρονα συνέργειες και µε τα συναρµόδια Υπουργεία. Πρέπει
να σας πω ότι από το Σώµα Δίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος,
από το γνωστό ΣΔΟΕ, γίνονται αντίστοιχες προσπάθειες. Θα έχω
την ευκαιρία στη δευτερολογία µου να απαντήσω µε αναλυτικό-
τερα στοιχεία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Κο-

λοκοτρώνης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ανέφερα εξαρχής, κύριε Υπουργέ, τις καλές σας προθέσεις

να αντιµετωπίσετε το ζήτηµα. Επιτρέψτε µου, όµως, να επιµεί-
νουµε λίγο γιατί είναι προφανές ότι δεν υπάρχει αποτελεσµατική
αντιµετώπιση του συνολικού προβλήµατος.

Θα σας αναφέρω µόνο µία φράση από αυτά που έχει πει ο Δι-
ευθύνων Σύµβουλος των ΕΛΠΕ, κ. Κωστόπουλος, ο οποίος τονί-
ζει ότι υπάρχει αυτό το πρόβληµα επί µία εικοσαετία και δεν
αντιµετωπίζεται. 

Λέει συγκεκριµένα: «Για µια εικοσαετία δεν λύνονται τα προ-
βλήµατα. Ξέρουν ποιοι είναι, ξέρουν πώς κάνουν την παράνοµη
διακίνηση και όµως, δεν τους συλλαµβάνουν».

Η αίσθηση που υπάρχει στην κοινή γνώµη είναι ότι δεν είναι
αποτελεσµατικά τα όποια µέτρα καλών προθέσεων, τουλάχιστον
από τη δική σας την πλευρά, λαµβάνονται.

Έχω µια σωρεία περιπτώσεων να σας αναφέρω, όπως ενός
πρατηρίου στον Ασπρόπυργο που του έχει επιβληθεί πρόστιµο
ενός εκατοµµυρίου επί έξι φορές και το πρατήριο αυτό συνεχίζει
να λειτουργεί. Έχουµε µια άλλη περίπτωση κατά την οποία έχουν
διακινηθεί -πού λέτε;- στη Σαουδική Αραβία -και το γνωρίζετε,
βέβαια, καλύτερα από εµάς- από µια εταιρεία παρανόµως υγρά
καύσιµα. Εικονικές εξαγωγές έχουν γίνει από την ίδια εταιρεία
και υπάρχουν κραυγαλέες περιπτώσεις σε πρατήρια υγρών καυ-
σίµων, τα οποία έχουν καταληφθεί να νοθεύουν τη βενζίνη και εν
τούτοις, συνεχίζουν να λειτουργούν.

Πριν καταθέσω την ερώτηση, συνοµίλησα µε πολλούς βενζι-
νοπώλες της Θεσσαλονίκης και σας το καταθέτω εδώ ως πληρο-
φορία για να πάρετε τα κατάλληλα µέτρα. Μου είπαν: «Γνωρίζου-
µε µεταξύ µας ποιοι νοθεύουν τη βενζίνη, αλλά για λόγους συ-
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ναδελφικής αλληλεγγύης δεν τους καταγγέλλουµε». Κακώς.
Υπάρχουν αυτοί οι άνθρωποι, είναι γνωστοί, τους έχουν επιβλη-
θεί πρόστιµα, αλλά τι γίνεται; Τα πρόστιµα, προφανώς, είναι τόσο
λίγα για τα τόσα πολλά που ήδη εισπράττουν, ώστε µπορούν και
συνεχίζουν. Πληρώνουν το πρόστιµο και συνεχίζουν.

Άρα, µήπως θα έπρεπε σε κραυγαλέες περιπτώσεις νοθείας
των υγρών καυσίµων να τηρηθεί το γράµµα του νόµου, που λέει
ότι θα πρέπει το πρατήριο αυτό να σφραγίζεται; Νοµίζω ότι η νο-
µοθεσία παρέχει τους τρόπους µε τους οποίους µπορείτε να
αντιµετωπίσετε το ζήτηµα, αρκεί να εφαρµόσετε το νόµο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός κ. Μα-

νιάτης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε, συµφωνώ
µαζί σας ότι δεν πρέπει να είµαστε ευχαριστηµένοι από τον
τρόπο µε τον οποίο αντιµετωπίζουµε το λαθρεµπόριο καυσίµων.
Είναι προφανές ότι πρόκειται για µια απίστευτη οµάδα ανθρώ-
πων και οικονοµικών συµφερόντων, τα οποία ξέρουν πολύ καλά
και πώς να κρυφτούν και πώς ορισµένες φορές να εξαπατήσουν
τις υπηρεσίες.

Θέλω να γνωρίζετε πάντως ότι η πόρτα µας είναι ανοικτή για
οποιαδήποτε καταγγελία οπουδήποτε, χωρίς να διστάσουµε και
κυρίως σε περιπτώσεις που εντοπίσουµε συµµετοχή ή συνέργεια
δηµοσίων κρατικών λειτουργών. Είναι η πόρτα µας ανοικτή σε
οποιαδήποτε έγγραφη ή ακόµα και προφορική καταγγελία, πολύ
περισσότερο αν αυτή προέρχεται από συνάδελφο Βουλευτή.

Θέλω να σας πω, πάντως, ότι για να συνεχίσουµε τις δράσεις
που κάνει το ΣΔΟΕ για τα ζητήµατα της λαθρεµπορίας και της
κερδοσκοπίας από την καταδολίευση αντλιών, έχουµε ένα σύ-
νολο δράσεων οι οποίες πια βρίσκονται σε πλήρη εξέλιξη. Πρέπει
να σας πω, επίσης, ότι το τελευταίο χρονικό διάστηµα έχει απο-
λύτως αυστηροποιηθεί η διαδικασία επιβολής προστίµων.

Εγώ σας προανέφερα στην πρωτολογία µου ότι ήδη αρχίζουµε
πια και κλείνουµε τα βενζινάδικα. Θα χαρώ να µας δώσετε στοι-
χεία, συγκεκριµένες περιπτώσεις, όπου είτε δεν εφαρµόζεται ο
νόµος είτε η εφαρµογή του νόµου είναι µη αποδοτική τουλάχι-
στον για το κοινό αίσθηµα, για να δούµε τι επιπλέον µπορούµε
να διορθώσουµε.

Πρέπει να σας πω ότι σε περιπτώσεις που εντοπιστούν παρεµ-
βατικοί ηλεκτρονικοί µηχανισµοί, όταν ανοίξουν τις αντλίες και
προκειµένου να κάνουµε ενδελεχή έλεγχο των εξαρτηµάτων και
των καλωδιώσεων, τότε ο παραβάτης τιµωρείται σωρευτικά µε
διοικητικό πρόστιµο, µε ποινικές κυρώσεις και µε οριστική αφαί-
ρεση της άδειας λειτουργίας.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία που µου έχουν δώσει, το ελάχιστο δι-

οικητικό οικονοµικό πρόστιµο που επιβάλλεται είναι 30.000 ευρώ
ανά επηρεαζόµενη αντλία και ασφαλώς, σφραγίζονται αντίστοιχα
αµέσως και οι αντλίες. Στη συνέχεια, η υπόθεση στέλνεται στον
εισαγγελέα και σε περιπτώσεις υποτροπών ή µεγαλύτερης πα-
ραβατικότητας υπάρχει οριστικό κλείσιµο της επιχείρησης.

Θα ήθελα να σας δώσω και ορισµένα στοιχεία για τα κλιµάκια
της Υπηρεσίας Μετρολογίας του Υπουργείου Οικονοµίας και
Ανταγωνιστικότητας µέσα στο 2011.

Μέσα στο 2011 τα συγκεκριµένα συνεργεία έλεγξαν εξακόσιες
εβδοµήντα επτά αντλίες σε ένα σύνολο εκατόν σαράντα ενός
πρατηρίων υγρών καυσίµων. Βρέθηκαν έντεκα πρατήρια µε τριά-
ντα καταδολιευµένες αντλίες, εκ των οποίων στα επτά πρατήρια
αφαιρέθηκε οριστικά η άδεια λειτουργίας. 

Επίσης, θέλω να σας πω ότι, αναφορικά µε τους τελωνειακούς
ελέγχους του Υπουργείου Οικονοµικών από την αρχή του 2010
µέχρι και τον Απρίλιο του 2011 στον τοµέα των ενεργειακών
προϊόντων, πραγµατοποιήθηκαν οχτώ χιλιάδες τριακόσιες εξή-
ντα πέντε έλεγχοι, βρέθηκαν χίλιοι είκοσι τρεις παραβάτες και
βεβαιώθηκαν έξι χιλιάδες οκτακόσιες πέντε φορολογικές και τε-
λωνειακές παραβάσεις. 

Ασφαλώς, γνωρίζουµε όλοι τις δυο µεγάλες επιχειρήσεις που
έγιναν για τη µετακίνηση καυσίµων µεταξύ Ελλάδας και Βουλγα-
ρίας είτε µε δηµόσιας χρήσης φορτηγά είτε ακόµη και µε Ι.Χ..
Και, ασφαλώς, γνωρίζετε πολύ καλά ότι αυτοί οι έλεγχοι γίνονται
αιφνιδιαστικά και σε εικοσιτετράωρη βάση.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι σ’ αυτήν τη
διαρκή µάχη που κάνει η ελληνική πολιτεία, το ελληνικό δηµόσιο,
η ελληνική κοινωνία, ο καθένας από εµάς χωριστά, δεν περισ-
σεύει κανένας και είµαστε ανοιχτοί σε οποιουδήποτε  είδους βοή-
θεια για να βελτιώσουµε τις διαδικασίες, µε τις οποίες
προσπαθούµε να περιορίσουµε ή να και να µηδενίσουµε το συ-
γκεκριµένο φαινόµενο.

Ευχαριστώ πάρα πολύ, για άλλη µία φορά, για την  ερώτησή
σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κύριο Υφυπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας», που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, δεκαοκτώ µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 7ο Δηµοτικό Σχολείο Χαλανδρίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης: «Άµεσα µέτρα για την προστασία των
ανέργων, των αυτοαπασχολούµενων και των µικροµεσαίων αγρο-
τών».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση αυτή εµπίπτει στους
περιορισµούς της παραγράφου 3 του άρθρου 93 του Συντάγµα-
τος.

Θέλω να υπενθυµίσω στους κυρίους συναδέλφους ότι, σύµ-
φωνα µε τη διάταξη αυτή του άρθρου 93 παράγραφος 3, δεν ει-
σάγεται για συζήτηση πρόταση νόµου εφόσον συνεπάγεται εις
βάρος του δηµοσίου, των οργανισµών τοπικής αυτοδιοίκησης ή
άλλων νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου δαπάνες ή ελάτ-
τωση εσόδων ή της περιουσίας τους για να δοθεί µισθός ή σύ-
νταξη ή γενικά οφειλή σε κάποιο πρόσωπο.

Πέραν αυτού, όµως, η πρακτική, την  οποία ακολουθούµε όλα
αυτά τα χρόνια, είναι να συζητούµε αυτές τις προτάσεις νόµου,
χωρίς να προχωρούµε σε ψηφοφορία. Τις εισάγουµε γιατί έτσι
δίνεται η δυνατότητα στα κόµµατα µε τη συζήτηση στη Βουλή,
σε όλους τους Βουλευτές, αλλά και στην Κυβέρνηση, να πάρουν
θέση σε σοβαρά ζητήµατα, στα οποία αναφέρονται και επιχει-
ρούν να ρυθµίσουν οι προτάσεις νόµου, όπως κάνει και η πα-
ρούσα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος, ο κ. Σπυρίδων Χαλβατζής, δηλώνει ότι
κατά τη συζήτηση της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του
Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης: «Άµεσα µέτρα
για την προστασία των ανέργων, των αυτοαπασχολούµενων και
των µικροµεσαίων αγροτών» ορίζει ως ειδικό αγορητή το Βου-
λευτή κ. Μαυρίκο Γεώργιο. 

Επίσης, ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού, ο κ. Μαυρουδής Βορίδης, µε επι-
στολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, αναφέρει κατά τη
συζήτηση της συγκεκριµένης πρότασης νόµου ορίζεται ειδικός
αγορητής ο Βουλευτής κ. Πολατίδης Ηλίας.

Επίσης,  µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, ο κ.
Αλέξης Τσίπρας, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κάνει γνωστό ότι ειδικός
αγορητής κατά τη συζήτηση της πρότασης νόµου θα είναι ο Βου-
λευτής Ηρακλείου κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Μαυρίκος, εισηγητής
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Βουλευτές, θε-
ωρούµε απαράδεκτη την αντίληψη αυτή που πάντοτε εκφράζει
η Κυβέρνηση -η σηµερινή του ΠΑΣΟΚ, χθες της Νέας Δηµοκρα-
τίας- προφασιζόµενη ότι δήθεν, αφού έχει κόστος η πρόταση
νόµου του ΚΚΕ, άρα δεν µπορεί να συζητηθεί.

Υπάρχει καµµία πρόταση που δεν έχει κόστος; Υπάρχει κάποιο
νοµοσχέδιο, κάποια πρόταση που καταθέτει η Κυβέρνηση, η
οποία δεν έχει κόστος; Γιατί αυτό το επικαλείται σαν επιχείρηµα
κάθε φορά, η κάθε κυβέρνηση, προκειµένου να παρεµποδίσει τη
συζήτηση πάνω σε ουσιαστικά ζητήµατα, επίκαιρα θέµατα, που
βασανίζουν τη λαϊκή οικογένεια;

Δεύτερον, πώς για τους τραπεζίτες και για όσους θέλετε βρί-
σκετε χρήµατα και για τους εργαζόµενους, για τους ανέργους,
όταν πρόκειται να συζητήσουµε για το επίδοµα ανεργίας, για το
επίδοµα ενοικίου, για τη νεολαία και τα προβλήµατά της, τότε το
πρόβληµα το αξεπέραστο είναι ότι δεν υπάρχουν χρήµατα; 

Εν τέλει, ποια είναι η ουσία του κοινοβουλευτικού ελέγχου και
της αντιπαράθεσης; Δεν περιορίζεται έτσι το δικαίωµα του ΚΚΕ
να καταθέσει τις προτάσεις του, να καταθέσει την πρόταση
νόµου, να γίνει συζήτηση πάνω σε αυτά;  

Άρα, λοιπόν, σε ό,τι µας αφορά, είµαστε κατηγορηµατικά αντί-
θετοι σε αυτές τις αντιλήψεις που είναι και αντιδηµοκρατικές και
απαράδεκτες. 

Θέλουµε από το Βήµα αυτό να χαιρετίσουµε εξαρχής τις κινη-
τοποιήσεις των εργαζοµένων που αυτές τις µέρες πραγµατικά
διογκώνονται.

Πρώτα από όλα, θέλουµε να χαιρετίσουµε τους συνταξιού-
χους που βρίσκονται ακριβώς έξω από τη Βουλή και διαδηλώ-
νουν, διεκδικώντας τα δικαιώµατά τους, το δικαίωµα δηλαδή να
ζήσουν, το δικαίωµα να έχουν συντάξεις ικανοποιητικές, να έχουν
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη και ιατροφαρµακευτική κάλυψη
τέτοια που να ανταποκρίνεται στις σηµερινές ανάγκες. 

Στηρίζουµε την κινητοποίηση των εργαζοµένων στη «ΛΑΡΚΟ».
Υποστηρίζουµε το αίτηµά τους ότι σε ποσοστό 100% θα πρέπει
η «ΛΑΡΚΟ» να ανήκει στο δηµόσιο, γιατί ο ορυκτός πλούτος είναι
φυσικός πλούτος, δεν ανήκει ούτε στην κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
ούτε στην κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας ούτε στο ΣΕΒ. Για
µας, για το ΚΚΕ και την πρότασή µας, η «ΛΑΡΚΟ» δεν είναι µια
οποιαδήποτε επιχείρηση. Είναι µια επιχείρηση που µπορεί να
γίνει πραγµατικά µοχλός ανάπτυξης για σηµαντικούς κλάδους
της βιοµηχανίας. 

Θέλουµε να χαιρετίσουµε την απεργία των εργαζοµένων σή-
µερα, που στόχο έχει να αποτρέψει το τσουνάµι των ιδιωτικοποι-
ήσεων που επιχειρεί η Κυβέρνηση, ξεπουλώντας το λαϊκό
πλούτο, ιδιαίτερα σε κλάδους στρατηγικής σηµασίας και σε
όλους τους κλάδους, όπως είναι της ενέργειας, των µεταφορών,
των τηλεπικοινωνιών. Και το νερό ακόµα το ξεπουλάτε. Μιλάµε
για έγκληµα, κάνετε έγκληµα. 

Το ΚΚΕ, το Πανεργατικό Αγωνιστικό Μέτωπο στηρίζει αυτές
τις κινητοποιήσεις και βέβαια πρωτοστατούµε σε αυτούς τους
αγώνες. 

Πιστεύουµε ότι η πρόταση που καταθέσαµε για τα ζητήµατα
της ανεργίας και την ανάγκη της επιβίωσης των ανέργων είναι
µία πρόταση και επίκαιρη και αναγκαία και ρεαλιστική. Θα ήθελα
να θυµίσω, βέβαια, εδώ ότι το τελευταίο οκτάµηνο είναι η δεύ-
τερη φορά που καταθέτουµε πρόταση νόµου για τα ίδια ζητή-
µατα και αντιµετωπίζουµε πάντα την ίδια στάση από την πλευρά
της Κυβέρνησης. 

Θεωρούµε ότι η πρόταση είναι επίκαιρη και πιστεύουµε ότι το
καταλαβαίνει όλος ο ελληνικός λαός, γιατί και µε στοιχεία χθε-
σινά και προχθεσινά της Ελληνικής Στατιστικής Αρχής οι άνεργοι
αναφέρονται σε αριθµό οκτακόσιες έντεκα χιλιάδες τριακόσιοι
σαράντα, αυξηµένοι δηλαδή σε σχέση µε την προηγούµενη χρο-
νιά, µέσα στον τελευταίο χρόνο κατά 40%. Αν αυτό δεν είναι καρ-
κίνος, αν αυτό δεν είναι πρόβληµα, αν αυτό δεν είναι µεγάλο
ζήτηµα, τότε ποιο είναι το θέµα που σας απασχολεί; 

Λάβετε υπ’ όψιν σας τρία στοιχεία. Πρώτον, ότι αυτή είναι η
επίσηµη ανεργία. Ξέρουµε όλοι ότι η επίσηµη ανεργία είναι πολύ
κάτω από τα πραγµατικά δεδοµένα, όταν ένα νέο άνθρωπο µε
ένα µεροκάµατο που θα κάνει τη βδοµάδα τον κατατάσσετε
στους «απασχολήσιµους», τον βγάζετε από τις καταστάσεις των
ανέργων.

Σκεφθείτε ποια είναι τα πραγµατικά µεγέθη, όταν ξέρουµε ότι
µικροµεσαία νοικοκυριά, µικροµεσαίες επιχειρήσεις κλείνουν
κάθε µέρα. Οι απολύσεις είναι καθηµερινό φαινόµενο. Συνυπο-
λογίστε ότι σηµαντικά τµήµατα της φτωχής αγροτιάς υποχρεώ-
νονται, ξεκληρίζονται από την πολιτική σας και την πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και της τρόικας και βγαίνουν στην αναζή-
τηση για δουλειά.

Αυτή είναι η κατάσταση. Και µε τα επίσηµα στοιχεία όµως,
είναι τα δεδοµένα πολύ συγκεκριµένα και ιδιαίτερα αρνητικά. 

Πρώτα θύµατα, αυτοί που πληρώνουν σε µεγάλο βαθµό και
κατ’ αρχάς την ανεργία, είναι οι νέοι. Οι ηλικίας από δεκαπέντε
µέχρι είκοσι τεσσάρων χρονών είναι το 42,5% των ανέργων. Οι
νέοι ηλικίας από είκοσι πέντε µέχρι τριάντα τεσσάρων χρονών
είναι το 22,6% των ανέργων. Οι γυναίκες είναι στο 19,5% των
ανέργων. Και είναι περιοχές που είναι πρωταθλήτριες, όπως η
ανατολική Μακεδονία και Θράκη, περιοχές που είναι στην πρώτη
γραµµή, όπως είναι το Αιγαίο, η δυτική Μακεδονία, τα Ιόνια
Νησιά, χωρίς να υστερεί καµµία περιοχή, η βόρεια Ελλάδα, η
Θεσσαλονίκη κ.λπ..

Είναι επίκαιρη η πρόταση νόµου του ΚΚΕ λοιπόν ή δεν είναι;
Και κρίνετέ την και από ένα άλλο στοιχείο. Δείτε τι γίνεται στους
δρόµους και στις πλατείες. Εργάτες απεργούν κάθε µέρα, συ-
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νταξιούχοι είναι έξω από τη Βουλή. Οι πλατείες και οι δρόµοι
κάθε µέρα είναι γεµάτοι. Δεν είναι επίκαιρη η πρόταση νόµου λοι-
πόν που καταθέτει το ΚΚΕ και ιδιαίτερα όταν τα στοιχεία για τη
νεολαία είναι αυτά που αναφέραµε λίγο πριν; 

Να γιατί πιστεύουµε ότι είναι ενθαρρυντικό στοιχείο το ότι ο
λαός και η νεολαία βρίσκονται στις πλατείες και στους δρόµους,
να γιατί καλούµε το λαό και τη νεολαία να µετατρέψει την αγα-
νάκτηση και το θυµό του, σε συνείδηση και οργανωµένη συµµε-
τοχή στον ταξικό αγώνα, να γιατί λέµε σε όλον αυτόν τον κόσµο
ότι δεν πρέπει να επιτρέψει στην Κυβέρνηση, στα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, στη Νέα Δηµοκρατία, στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
στην τρόικα να τους εγκλωβίσει, να εγκλωβίσει αυτόν τον αγώνα,
να εκτονώσει αυτόν τον αγώνα, να αποπροσανατολίσει αυτόν τον
αγώνα. 

Εµείς σαν ΚΚΕ απευθυνόµενοι σε όλους αυτούς τους νέους
και σε όλον τον ελληνικό λαό και στα λαϊκά στρώµατα, τους λέµε
ότι πρέπει να δώσει ουσιαστικό περιεχόµενο στον αγώνα του,
στοχεύοντας το ΣΕΒ, την πλουτοκρατία, την Ευρωπαϊκή Ένωση
και τους πολιτικούς εκφραστές όλων αυτών. Να δούνε όλοι αυτοί
που κάθε µέρα διαδηλώνουν στους δρόµους ότι δεν µπορεί ο
καπιταλισµός να δώσει διέξοδο, ότι έχει φάει τα ψωµιά του, όπως
λέει ο λαός µας, δεν µακιγιάρεται, δεν βελτιώνεται, να καταλάβει
όλος αυτός ο κόσµος ότι η συστράτευση, η συµπόρευση µε το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και µε το ΠΑΜΕ πραγµατικά µπο-
ρεί να µετατρέψει αυτήν την αγανάκτηση, σε συνείδηση και σε
αποτελεσµατική οργανωµένη παρέµβαση. 

Πιστεύουµε ότι εκτός από επίκαιρη, η πρόταση είναι και ανα-
γκαία. Γιατί είναι αναγκαία; Γιατί πρέπει να ζήσουν οι άνεργοι.
Πρέπει να ζήσουν οι άνεργοι. Δεν µπορεί να ρίχνονται στον Και-
άδα από την πολιτική της Κυβέρνησης, από τις απαιτήσεις των
βιοµηχάνων, των µονοπωλίων και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι
αναγκαία, γιατί το επίδοµα 453-454 ευρώ είναι κοροϊδία. Ποιος
µπορεί να ζήσει, ποια οικογένεια µπορεί να ζήσει µε 450 ευρώ το
µήνα; Τι θα γίνει µε το επίδοµα όταν το Υπουργείο σας έχει εξαγ-
γείλει ότι σε αυτό το διάστηµα θα περικόψει κατά 500 εκατοµµύ-
ρια ευρώ την ενίσχυση στον ΟΑΕΔ, στην Εργατική Εστία και στον
ΟΕΚ; Ποιος θα πληρώσει τη νύφη; 

Άρα λοιπόν, η πρόταση νόµου του ΚΚΕ είναι και αναγκαία και
είναι και καθολική γιατί αφορά όλες τις λαϊκές οικογένειες. Και
να πούµε µε την ευκαιρία ότι το ΚΚΕ ήταν το κόµµα που µίλησε
για θύελλα, για πόλεµο, θέλοντας µε αυτόν τον τρόπο να ταρα-
κουνήσει, να δώσει σινιάλο, να βγει ο κόσµος στους δρόµους.
Και τα ζητήµατα αυτά, της ανεργίας, για τη νεολαία, για τους ερ-
γαζόµενους, για τη φτωχή αγροτιά, τους αυτοαπασχολούµενους
ήταν ζητήµατα που πραγµατικά ήταν στο κέντρο της προσοχής
µας. Και ξεκινώντας από την ανάγκη να αντιµετωπίσουµε και να
αποκρούσουµε αυτήν την κατάσταση καλούσαµε και καλούµε
τον ελληνικό λαό να αντιµετωπίσει αυτήν τη θύελλα των µέτρων
της αντιλαϊκής πολιτικής και αυτόν τον πόλεµο που έχει εξαπο-
λύσει η Κυβέρνηση, η Ευρωπαϊκή Ένωση, τα κόµµατά της, τα
κόµµατα του ευρωµονόδροµου, στην πραγµατικότητα ενάντια
στα λαϊκά συµφέροντα. 

Συζητώντας στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, ακούσαµε
από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ το επιχείρηµα ότι δεν είναι ρεαλι-
στική η πρόταση του ΚΚΕ και ότι αν γίνει δεκτή αυτήν η πρόταση,
τότε η ανεργία θα αυξηθεί, θα κλείσουν επιχειρήσεις, αλλά και
θα φύγουν οι επιχειρήσεις και θα πάνε στην Ασία. 

Ποιους κοροϊδεύετε; Και πρωτοετείς φοιτητές στα πανεπιστή-
µια των οικονοµικών ξέρουν και καταλαβαίνουν –άλλωστε και οι
πέτρες καταλαβαίνουν και όχι µόνοι οι φοιτητές- σ’ αυτόν τον
τόπο ποιες πολιτικές οδηγούν τα εργοστάσια και τις επιχειρήσεις
εκεί που τις οδηγούν, ποιοι έκλεισαν τα πέντε ναυπηγεία και απέ-
λυσαν τους είκοσι επτά χιλιάδες εργάτες που δούλευσαν σ’
αυτά, ποιοι ξεκλήρισαν την αγροτική παραγωγή και ποιες πολι-
τικές έχουν οδηγήσει στη λεηλασία του δηµόσιου πλούτου και
στις ιδιωτικοποιήσεις. Αυτό το ξέρουν και οι πέτρες! Και η λογική
που έγκειται στο ότι φταίνε οι εργαζόµενοι για την ανεργία κ.λπ.,
για εµάς είναι πέρα για πέρα αντιδραστική. 

Λεφτά υπάρχουν. Υπάρχουν τα εξακόσια δέκα δισεκατοµµύρια
στην Ελβετία από µια χούφτα καπιταλιστών. Λεφτά υπάρχουν.
Φορολογήστε, λοιπόν, τα κέρδη των µεγάλων επιχειρήσεων. Αντί

να µειώνετε συνεχώς τους συντελεστές φορολόγησης, το ΚΚΕ
σας προτείνει –και το έχουµε καταθέσει και στην Επιτροπή Κοι-
νωνικών Υποθέσεων- να πάει στο 45% η φορολόγηση των κερ-
δών, προκειµένου να εξασφαλιστούν χρήµατα. Στις τράπεζες
δίνετε λεφτά, δίνετε δισεκατοµµύρια! Σταµατήστε, λοιπόν, να
επαναλαµβάνετε το παραµύθι ότι δεν υπάρχουν λεφτά, όταν
πρόκειται για τους εργαζόµενους, γιατί όταν πρόκειται για το µε-
γάλο κεφάλαιο, τα ελέη είναι πλούσια. 

Ας δούµε, λοιπόν, πού στοχεύει η πρόταση του ΚΚΕ.
Εµείς δεν πιστεύουµε ότι το πρόβληµα θα λυθεί συνολικά στον

καπιταλισµό. Κάτι τέτοιο θα ήθελε κεντρικό σχεδιασµό και άλλη
πολιτική εξουσία. Για να εξαφανιστεί και ο τελευταίος άνεργος
και να πιάσει δουλειά, θέλει πολιτικές που να βρίσκονται στον
αντίποδα των πολιτικών που µέχρι σήµερα έχουν εφαρµόσει
όλες οι µεταπολιτευτικές κυβερνήσεις. 

Εµείς, λοιπόν, παλεύουµε για να επιβιώσουν οι άνεργοι, για να
ζήσουν οι οικογένειες των ανέργων και για να έχουν ιατροφαρ-
µακευτική περίθαλψη, αλλά και επειδή πιστεύουµε ότι πραγµα-
τικά υπάρχει η δυνατότητα να λυθούν αυτά τα ζητήµατα.
Χρειάζεται, όµως, αγώνας, ταξική πάλη και µέτωπο απέναντι σ’
αυτές τις πολιτικές, προκειµένου να τα πετύχει αυτά η εργατική
τάξη µαζί µε τους συµµάχους της. 

Με βάση, λοιπόν, όλα αυτά, πιστεύουµε ότι µε τις προσπάθειες
της η Κυβέρνηση, είτε µε το Μνηµόνιο, είτε µε το µεσοπρόθεσµο
κ.λπ. έχει ως στόχο να τροµοκρατήσει τους εργαζόµενους και
να αξιοποιήσει αυτήν την κρίση, προκειµένου οι εργαζόµενοι να
δεχθούν κι άλλες περικοπές στους µισθούς, προκειµένου οι
άνεργοι να µειώσουν κι άλλο τις απαιτήσεις τους και προκειµέ-
νου να µάθουν να ζουν µε συνθήκες πραγµατικά σκλαβιάς και
φτώχειας. Εκεί στοχεύετε και µε την κατάργηση των συλλογικών
συµβάσεων και µε τη µείωση των ασφαλιστικών εισφορών κ.λπ.. 

Και κλείνω λέγοντας ότι για µας το επίδοµα ανεργίας -όπως
λέει και η πρότασή µας- πρέπει να παρέχεται σε όλους τους
ανέργους χωρίς όρους, προϋποθέσεις και περιορισµούς, οι
οποίοι ως σήµερα είχαν ως αποτέλεσµα να στερούν στην ουσία
το επίδοµα από µεγάλο αριθµό ανέργων. 

Πιστεύουµε ότι το ύψος του µηνιαίου επιδόµατος ανεργίας θα
πρέπει να φύγει από τα 450 ευρώ και να πάει στο 80% ενός βα-
σικού µισθού, που εµείς διεκδικούµε και θεωρούµε ότι δεν µπο-
ρεί να είναι κάτω από τα 1400 ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πιστεύουµε ότι επίδοµα ανεργίας πρέπει να δικαιούνται όλοι
αυτοί που αναζητούν εργασία µέσω του ΟΑΕΔ και δεν βρίσκουν
ανάλογη µε τα προσόντα τους, αλλά και δεν ασκούν άλλη επαγ-
γελµατική δραστηριότητα. 

Επίσης, πιστεύουµε ότι όλο το διάστηµα της ανεργίας –και
αυτό το αναφέρουµε σε σχέση µε τις ρυθµίσεις που υπάρχουν
για τα διακόσια και τριακόσια ένσηµα κ.λπ.- θα πρέπει να ανα-
γνωρίζεται ως συντάξιµος χρόνος, χωρίς καµµιά επιβάρυνση των
ανέργων.

Προτείνουµε, επίσης, µια σειρά άλλων άρθρων που αγκαλιά-
ζουν και καλύπτουν τις ανάγκες για το νερό και για το ηλεκτρικό
στην κάθε λαϊκή οικογένεια. Αφορούν την απαγόρευση της  έξω-
σης από τα σπίτια  τους, την εξασφάλιση του επιδόµατος  ενοι-
κίου, όπως και τη δυνατότητα των αυτοαπασχολούµενων και των
φτωχών αγροτών να έχουν πρόσβαση στα θέµατα αυτά. 

Κλείνω, λέγοντας ότι για εµάς, για το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας, το ζήτηµα της ανεργίας και η ανάγκη επιβίωσης των
ανέργων είναι ζήτηµα σηµαντικό. Κρίνεται και η Κυβέρνηση και
οι πολιτικές δυνάµεις και συνολικά το καπιταλιστικό σύστηµα, το
οποίο δείχνει ότι τα «ψωµιά» του, όπως υπογραµµίσαµε, τα έχει
φάει. Θεωρούµε απαράδεκτη τη στάση της Κυβέρνησης να
απορρίπτει αυτήν την πρόταση, που είναι πραγµατικά µια πρό-
ταση, που χωρίς να λύνει τα ζητήµατα, εν τούτοις δίνει µια ανάσα
επιβίωσης στις λαϊκές οικογένειες. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Μαυρίκο. 
Το λόγο έχει η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ κ. Όλγα Ρενταρή –

Τέντε. 
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ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ – ΤΕΝΤΕ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
συµµερίζοµαι την αγωνία του ΚΚΕ και είµαι βέβαιη ότι τη συµµε-
ρίζονται και όλοι οι συνάδελφοι απ’ όλα τα κόµµατα, γιατί η ανερ-
γία –δηλωµένη ή αδήλωτη- εξακολουθεί να µαστίζει την κοινωνία
µας και τους εργαζόµενους και να αποτελεί το µείζον  κοινωνικό
πρόβληµα. 

Όπως είπε και ο συνάδελφος κ. Μαυρίκος, αυτό αποδεικνύεται
και από τα στοιχεία, τα οποία δεν τα αµφισβητούµε καθόλου.
Αυτά είναι τα στοιχεία. Τα στοιχεία, λοιπόν, καταδεικνύουν ότι
γύρω στις 800 χιλιάδες και πλέον είναι οι µη έχοντες εργασία.
Αυτή η ανεργία περνάει όλα τα στρώµατα της κοινωνίας και
πλήττει ιδιαίτερα τις ηλικίες δεκαπέντε έως είκοσι τέσσερα, που
αγγίζει το 42,5%, ενώ ιδιαίτερα υψηλό είναι και το ποσοστό των
ανέργων ηλικίας είκοσι πέντε έως τριάντα τεσσάρων ετών, που
αγγίζει το 22,6%. Δηλαδή, οι πιο παραγωγικές ηλικίες είναι ανε-
νεργές. 

Σε δυσµενή θέση βρίσκονται και οι γυναίκες, µε το ποσοστό
ανεργίας να διαµορφώνεται στο 19,5%,ενώ την ίδια στιγµή το πο-
σοστό µεταξύ των ανδρών είναι στο 13,8%. 

Είναι πολύ εύγλωττα  τα στοιχεία. Όµως, η ανεργία είναι ένα
πολύπλοκο κοινωνικό φαινόµενο και δεν αντιµετωπίζεται µε γρα-
φειοκρατικά µέτρα. Πολύ περισσότερο δεν αντιµετωπίζεται µε
ένα  νοµοσχέδιο. Έχει να κάνει µε τις παραγωγικές και οικονοµι-
κές σχέσεις, µε τις επενδύσεις και µε την επιχειρηµατικότητα.
Είναι ένα κοινωνικό µέγεθος, το οποίο δεν λύνεται µε επιδόµατα
και προστατευτισµό. Χρειάζονται στρατηγικές και ενεργητικές
πολιτικές απασχόλησης. 

Η πρόταση του ΚΚΕ να ληφθούν άµεσα µέτρα για τη στήριξη
των ανέργων, το κόστος των οποίων θα βαρύνει υπέρµετρα τον
προϋπολογισµό, ο οποίος στη συνέχεια θα αντλήσει τα έσοδα
από τη φορολόγηση των επιχειρήσεων, ισοδυναµεί µε κλείσιµο
όλων των επιχειρήσεων και αντί να µειώσουµε την ανεργία θα
κινδυνεύσουν να χαθούν και οι υπάρχουσες θέσεις. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ)

Θα  ήθελα να πω σε αυτό το σηµείο στο συνάδελφο κ. Μαυ-
ρίκο ότι κατάγοµαι από µια περιοχή, η οποία είχε επιδότηση της
απασχόλησης κατά 12% και είχε στους αναπτυξιακούς νόµους
µια επιπλέον επιδότηση 11%. Παρ’ όλα αυτά θα ήθελα να επισκε-
φθείτε την περιοχή µου και να δείτε ότι είναι άδεια κουφάρια επι-
χειρήσεων, κτηρίων επιχειρηµατικής δραστηριότητας. 

Σαφώς και η Κυβέρνηση είναι αντίθετη στη λύση, «Πάρετε χρή-
µατα από τις κερδοφόρες επιχειρήσεις και προστατέψτε τους
ανέργους». Η Κυβέρνηση και το Υπουργείο Εργασίας σε αυτήν
τη δύσκολη υφεσιακή κατάσταση που βρισκόµαστε, σε αυτήν την
πρωτόγνωρη οικονοµική κατάσταση, υιοθετεί πολιτικές ενίσχυ-
σης της απασχόλησης, πολιτικές ανάσχεσης της ανεργίας και
αύξησης της απασχόλησης. 

Συγκεκριµένα, για τη στήριξη της απασχόλησης εφαρµόζει
στοχευµένες δράσεις σε όλη τη χώρα για το σύνολο των κοινω-
νικών οµάδων µε βασικές προτεραιότητες τις παρακάτω:

Πρώτον, αντί των παθητικών επιδοµάτων, την ενίσχυση ενερ-
γητικών µορφών απασχόλησης. 

Δεύτερον, την υλοποίηση δράσεων και τη διατήρηση θέσεων
εργασίας σε εξειδικευµένους τοµείς της οικονοµίας, όπως πα-
ραδείγµατος χάριν ο τουρισµός και πολλά άλλα. 

Τρίτον, τη µείωση του ποσοστού ανεργίας των νέων και των
γυναικών. Μάλιστα, πριν από δύο-τρεις µέρες και το Υπουργείο
Οικονοµίας ανακοίνωσε ένα πρόγραµµα για τους νέους, ύψους
1 εκατοµµυρίου ευρώ, πέρα από το Υπουργείο Εργασίας. 

Τέταρτον, τη στήριξη ευάλωτων και ευπαθών κοινωνικών οµά-
δων, την αξιοποίηση νέων κλάδων της οικονοµίας, όπως είναι η
κοινωνική οικονοµία και τα πράσινα επαγγέλµατα, την καταπο-
λέµηση της αδήλωτης εργασίας µέσα από τον εκσυγχρονισµό
και την προσαρµογή της εργατικής νοµοθεσίας και τέλος τον εκ-
συγχρονισµό των δηµοσίων υπηρεσιών απασχόλησης.

Με περισσότερα από 2,5 δισεκατοµµύρια ο ΟΑΕΔ εκπονεί εί-
κοσι ένα επιµέρους προγράµµατα, µέχρι να ενεργοποιηθεί η
ατµοµηχανή της ανάπτυξης και µε ένα διαφορετικό παραγωγικό
µοντέλο εξασφαλίσουµε σταθερή εργασία για το σύνολο της κοι-
νωνίας. Αυτό είναι το ευκταίο. Τα προγράµµατα αυτά, θα µε ρω-

τήσετε, λύνουν το πρόβληµα; Σαφώς και όχι. Χωρίς, όµως, τα συ-
γκεκριµένα προγράµµατα το ποσοστό της ανεργίας θα ήταν
τρεις ποσοστιαίες µονάδες υψηλότερο. 

Θα σχολιάσω τώρα τα επιµέρους άρθρα της πρότασης νόµου
του ΚΚΕ. Οι περισσότερες από τις προτάσεις που γίνονται από
το ΚΚΕ θα έλεγα ότι  καλύπτονται από ισχύουσες νοµοθετικές
ρυθµίσεις. 

Έτσι, λοιπόν, στα άρθρα 1 και 2 προτείνεται το επίδοµα ανερ-
γίας να δίνεται σε όλους τους ανέργους, ακόµη και σε αυτούς
που αναζητούν εργασία µέσω του ΟΑΕΔ και µάλιστα, στο 80%
του βασικού µισθού, ο οποίος κατά το ΚΚΕ θα πρέπει να είναι
στα 1400 ευρώ. Ο ν. 1445/1985 στο άρθρο 3 ορίζει ότι άνεργος
θεωρείται εκείνος που µετά τη λήξη της εργασιακής σχέσης ανα-
ζητά εργασία, αποδέχεται να απασχοληθεί σε εργασία που προ-
σφέρεται από τον ΟΑΕΔ στον ευρύτερο επαγγελµατικό του
κλάδο ή δέχεται να παρακολουθήσει προγράµµατα επαγγελµα-
τικής εκπαίδευσης και γενικά επωφελείται σε κάθε περίπτωση
όλων των δυνατοτήτων που του δίνονται για απασχόληση. 

Στο άρθρο 3 της πρότασης νόµου του ΚΚΕ προτείνεται το χρο-
νικό διάστηµα παραµονής στην ανεργία να αναγνωρίζεται ως συ-
ντάξιµος χρόνος, χωρίς καµµία επιβάρυνση των ανέργων. Με την
υφιστάµενη νοµοθεσία ισχύει ότι από το χρόνο κατά τον οποίο
επιδοτείται ο ασφαλισµένος λόγω ανεργίας από τον ΟΑΕΔ ανα-
γνωρίζεται, χωρίς καµµία οικονοµική επιβάρυνση για τον ασφα-
λισµένο, το δικαίωµα θεµελίωσης συνταξιοδοτικού δικαιώµατος
λόγω γήρατος έως διακοσίων ηµερών την τελευταία δεκαετία,
πριν την υποβολή της αίτησης συνταξιοδότησης. Ο νόµος είναι
ο ν.2084 και το άρθρο 40. 

Ο υπολογισµός της επιδότησης ως συντάξιµου χρόνου ρυθµί-
ζεται από τη διάταξη της παραγράφου 2 του άρθρου 40 του
νόµου που προανέφερα, ο οποίος ισχύει από τις 31/12/2010 και
αφορά όλους τους ασφαλισµένους που θεµελιώνουν συνταξιο-
δοτικό δικαίωµα µε βάση τη νοµοθεσία που ισχύει µέχρι την ανω-
τέρω ηµεροµηνία. Από 1/1/2011 και για τους ασφαλισµένους που
θεµελιώνουν συνταξιοδοτικό δικαίωµα από την ανωτέρω ηµερο-
µηνία και εφεξής, εφαρµόζεται ο ν. 3863, που πρόσφατα ψηφί-
σαµε. 

Σύµφωνα µε αυτό το νόµο διευρύνεται ο χρόνος επιδότησης
λόγω ανεργίας, ο οποίος αναγνωρίζεται χωρίς εξαγορά, ως συ-
ντάξιµος για θεµελίωση συνταξιοδοτικού δικαιώµατος και ανέρ-
χεται σε τριακόσιες ηµέρες τακτικής επιδότησης.

Δεύτερον, δίνεται η δυνατότητα αναγνώρισης κατόπιν εξαγο-
ράς χρόνου ανεργίας µετά την υπαγωγή στην ασφάλιση, οποι-
ουδήποτε ασφαλιστικού οργανισµού, ανεξάρτητα αν για το
χρόνο αυτό έχει γίνει εγγραφή στα µητρώα του ΟΑΕΔ ή όχι. Η
αναγνώριση αυτή γίνεται τόσο για τη θεµελίωση συνταξιοδοτικού
δικαιώµατος όσο και για την προσαύξηση του ποσού της σύντα-
ξης.

Στο άρθρο 4 της πρότασης νόµου του ΚΚΕ, προτείνεται κατά
το διάστηµα της παραµονής στην ανεργία, οι άνεργοι και τα µέλη
των οικογενειών τους να δικαιούνται δωρεάν πλήρη ιατροφαρ-
µακευτική περίθαλψη. 

Με τις ισχύουσες νοµοθετικές ρυθµίσεις, παρέχονται στους
ανέργους τα παρακάτω:

Άνεργοι µέχρι είκοσι εννιά ετών καλύπτονται από το ΙΚΑ-ΕΤΑΜ
για ιατροφαρµακευτική και νοσοκοµειακή περίθαλψη, εφόσον
έχουν εγγραφεί ως άνεργοι στα µητρώα του ΟΑΕΔ επί ένα συ-
νεχές δίµηνο και κατέχουν κάρτα ανεργίας. Το ίδιο ισχύει και για
τους ανέργους από είκοσι εννιά ετών έως πενήντα πέντε ετών,
που συνεχίζουν να έχουν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη και
µετά τη διακοπή της εργασίας τους, όπως και για µακροχρόνια
ανέργους άνω των πενήντα πέντε ετών.

Στα άρθρα 5 έως 9 της πρότασης νόµου αναφέρονται οι κοι-
νωνικές παροχές που πρέπει να απολαµβάνουν οι άνεργοι, όπως
τα µειωµένα τιµολόγια κατά 30% σε ΔΕΗ, ΟΤΕ, ύδρευση και η
απαγόρευση διακοπής των παραπάνω παροχών καθ’ όλη τη
διάρκεια της ανεργίας.

Στα άρθρα 6 έως 8 προτείνεται η αναστολή των δανειακών
υποχρεώσεων των ανέργων, η καταβολή ενοικίου και η αναστολή
κάθε πράξη αναγκαστικής εκτέλεσης σε κύρια και δευτερεύουσα
κατοικία όλων των ανέργων.
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Τα ίδια περίπου απαιτεί το ΚΚΕ και για τους αυτοαπασχολού-
µενους. Εδώ όµως, έχουµε έναν άλλο νόµο, το ν.3845 που πρό-
σφατα ψηφίσαµε, σύµφωνα µε τον οποίο οι ασφαλισµένοι του
ΟΑΕΔ ηλικίας τριάντα ετών έως εξήντα πέντε ετών, που διέκο-
ψαν την άσκηση τους επαγγέλµατός τους, καλύπτονται για πα-
ροχές ασθενείας σε είδος -ιατροφαρµακευτικής και
νοσοκοµειακής περίθαλψης- από τον κλάδο υγείας του οργανι-
σµού, για δύο χρόνια µετά τη διακοπή της ασφάλισης.

Στο δε άρθρο 11 της πρότασης νόµου, οι αυτοαπασχολούµε-
νοι που λόγω οικονοµικής δυσπραγίας δεν µπόρεσαν να κατα-
βάλουν τις ασφαλιστικές τους εισφορές στον ασφαλιστικό τους
φορέα, προτείνεται να συνεχίζουν να δικαιούνται δωρεάν ιατρο-
φαρµακευτική περίθαλψη, τόσο οι ίδιοι όσο και τα προστατευό-
µενα µέλη των οικογενειών τους. Η κάλυψη της δαπάνης
προτείνεται να γίνει από τον κρατικό προϋπολογισµό.

Εδώ θα πρέπει να σηµειώσουµε ότι οι ασφαλιστικές εισφορές
που καταβάλλουν οι ασφαλισµένοι, αποτελούν την κυριότερη
πηγή εσόδων για τους οργανισµούς και η έγκαιρη καταβολή
τους αποτελεί προϋπόθεση οµαλής λειτουργίας του κοινωνικο-
ασφαλιστικού συστήµατος και εξασφαλίζει την ίδια τη βιωσιµό-
τητα των ασφαλιστικών ταµείων. Σε αντίθετη περίπτωση,
δηµιουργούνται σοβαρά προβλήµατα ως προς την εκπλήρωση
των υποχρεώσεών τους και τη βελτίωση των παροχών.

Επιπλέον θα ήθελα να πω ότι η πρόταση του ΚΚΕ αγνοεί το
συγκεκριµένο πλαίσιο για την επιχειρηµατικότητα, το οποίο συµ-
βαδίζει και µε την αρχή της ελεύθερης διακίνησης κεφαλαίων και
επιχειρήσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Ως εκ τούτου, η υιοθέτηση των προτεινόµενων από το ΚΚΕ
υπερ-ρυθµίσεων θα προκαλούσε µαζική µετεγκατάσταση των
επιχειρήσεων σε όµορες χώρες, όπως τη Βουλγαρία και τη Ρου-
µανία, στις οποίες η εργασιακή νοµοθεσία είναι πιο ελαστική και
το κόστος εργασίας µικρότερο.

Κάτι τέτοιο θα µείωνε δραµατικά τις θέσεις εργασίας στη
χώρα µας, µεσούσης της οικονοµικής  κρίσης. Και αυτό µπορώ
να σας το διαβεβαιώσω, γιατί κατάγοµαι από µια περιοχή όπου
ακόµη και πολύ µικρές επιχειρήσεις µετεγκαταστάθηκαν στη
Βουλγαρία.

Επιπρόσθετα, θα ήθελα να πω ότι οι υπάρχουσες νοµοθετικές
ρυθµίσεις προστατεύουν σε ικανοποιητικό βαθµό, θα έλεγα, την
ανεργία. Το ενδεχόµενο των υπερυθµίσεων θα προκαλούσε πολύ
µεγαλύτερα προβλήµατα στην αγορά εργασίας και θα µείωνε σε
µεγαλύτερο βαθµό την υπάρχουσα απασχόληση. Υπάρχουν σή-
µερα τεχνικές και πολιτικές για την ενδυνάµωση της απασχόλη-
σης, οι οποίες περνούν από την παθητική πολιτική προστασία,
στην εξασφάλιση πιο αποτελεσµατικών ενεργητικών µορφών
απασχόλησης. Πιο συγκεκριµένα, θα έλεγα ότι στην ανεργία
ούτε η υπερρύθµιση, ούτε η απορρύθµιση ωφελεί. Θα πρέπει να
βρεθεί µια σωστή γραµµή πλεύσης. 

Πιστεύω ότι η πρόταση του ΚΚΕ έχει πολλά υπερβολικά στοι-
χεία και σε ένα βαθµό είναι ανέφικτη, αν υπολογίσουµε ότι ο κάθε
άνεργος θα στοιχίσει στο ασφαλιστικό σύστηµα και στον προϋ-
πολογισµό 1.000 ευρώ µηνιαίως. Τα 550 ευρώ αφορούν τις ει-
σφορές που θα εισέπρατταν τα ταµεία εάν ο άνεργος
απασχολούταν και τα 454 ευρώ αναλογούν στο επίδοµα ανερ-
γίας που δίδεται σε κάθε επιδοτούµενο άνεργο. Αν προσθέσουµε
και την αιτούµενη από το ΚΚΕ κάλυψη των λειτουργικών αναγκών
και των δανειακών τους υποχρεώσεων, το κόστος είναι δυσβά-
σταχτο για το κράτος, ιδιαίτερα σε αυτή την πρωτόγνωρη οικο-
νοµική κατάσταση που βρισκόµαστε.

Φυσικά, δεν συµφωνώ και µε την πρόταση του Προέδρου του
ΣΕΒ, ο οποίος απαιτεί πιο ελαστικές και πιο ελεύθερες εργασια-
κές σχέσεις. Αυτό που πρέπει να συνειδητοποιήσουµε είναι ότι
στην Ελλάδα το 75% είναι οικογενειακές επιχειρήσεις. Θεωρώ
ότι αυτή είναι η πιο ελεύθερη εργασιακή σχέση και η πιο ελεύ-
θερη εργασιακή σχέση νοµίζω ότι αναπτύσσεται σε µια οικογε-
νειακή επιχείρηση. Είναι αυτές που µαζί µε τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις θα τις θεωρούσα τις πιο υγιείς µορφές επιχειρή-
σεων και εποµένως νοµίζω ότι αυτές θα πρέπει να στηρίξουµε
µε όλες τις δυνάµεις µας.

Τέλος, το Υπουργείο εδώ και τώρα θα πρέπει να ενισχύσει στο
βέλτιστο βαθµό το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, για να µπορέ-

σει ουσιαστικά να επικεντρωθεί στους ελέγχους και να διασφα-
λίσει τους ανέργους από την εκµετάλλευση και από τις κακές
συνθήκες εργασίας.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµφωνούµε ότι η
ανεργία είναι από τα πιο σηµαντικά προβλήµατα της ελληνικής
κοινωνίας. Το βλέπουµε στις πλατείες και δεν αισθάνοµαι καθό-
λου υπερήφανη που µιλάω για προγράµµατα επιδότησης ανερ-
γίας και όχι για άνοιγµα θέσεων απασχόλησης. Θα πρέπει, όµως,
να συνειδητοποιήσουµε ότι η υπερβολική επιδότηση των αυτοα-
πασχολούµενων και των ετεροαπασχολούµενων από τον κρατικό
προϋπολογισµό, δεν λύνει το πρόβληµα. Αντίθετα, δηµιουργεί
πρόσθετα βάρη σε άλλες υγιείς επιχειρήσεις ή σε άλλες οµάδες
βαριά φορολογούµενων συµπολιτών µας. Οι µαξιµαλιστικές προ-
τάσεις που εξαντλούνται µόνο σε επιδοµατική πολιτική ανεργίας
και που στερούνται οικονοµικού ρεαλισµού, καταλήγουν συχνά
να µην απαντούν στις πραγµατικές ανάγκες των ανέργων.

Για όλα τα παραπάνω θεωρούµε ότι δεν µπορούµε να κάνουµε
αποδεκτή τη συγκεκριµένη πρόταση νόµου, όσο και αν επικρο-
τούµε την ευαισθησία της.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει η εισηγήτρια της Νέας Δηµοκρατίας, Βουλευτής
Επικρατείας, κ. Ευγενία Τσουµάνη-Σπέντζα.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση νόµου του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος της Ελλάδας, που συζητούµε σήµερα, αφορά
ένα κρισιµότατο, ιδιαίτερα κοινωνικό, οικονοµικό, αλλά και πολι-
τικό ζήτηµα και µάλιστα εξαιρετικά επίκαιρο, αυτό της ανεργίας
και της ραγδαίας αύξησής της. Η παράταξή µας έχει αναδείξει
τη βαρύτητα του θέµατος αυτού και µε σχετική επερώτηση, που
είχε συζητηθεί προ τριµήνου περίπου στην Ολοµέλεια, χωρίς
ωστόσο να υπάρξουν ικανοποιητικές απαντήσεις από την πλευρά
της Κυβέρνησης. 

Η αδιέξοδη κυβερνητική πολιτική του µνηµονίου, καθώς και τα
υπό τελική διαµόρφωση νέα µέτρα του µεσοπρόθεσµου προ-
γράµµατος ακόµα µια φορά φαίνεται να εγκλωβίζουν την ελλη-
νική οικονοµία σε ένα εφιαλτικό κύκλο µείωσης των εισοδηµάτων
και εξασθένισης της αγοραστικής δύναµης των πολιτών, κλεισί-
µατος επιχειρήσεων και απολύσεων και εδώ είναι που πρέπει να
αναζητήσουµε λύσεις.

Τα αποτελέσµατα αυτά, για τα οποία εδώ και καιρό έχουµε
προειδοποιήσει, είναι περισσότερο από ανησυχητικά. Έχουµε
µια βαθιά οικονοµική ύφεση, µεγαλύτερη από την προβλεπό-
µενη, όπως επισηµαίνεται και στην πρόσφατη έκθεση της τρόι-
κας. Έχουµε µια εκτίναξη της ανεργίας µε στοιχεία Μαρτίου που
δηµοσιοποιήθηκαν χθες της τάξεως του 16,5%, η οποία πλήττει
κυρίως τους νέους και µάλιστα αυτούς µέχρι είκοσι τεσσάρων
ετών στο απίστευτο ποσοστό του 42,5%, τις γυναίκες στο ποσο-
στό 19,5% -άρα στο 20%- και τους νέους από είκοσι πέντε ως
τριάντα τεσσάρων ετών στο 22,6%. Ιδιαίτερα για τη γυναικεία
ανεργία, ειδική αναφορά κάνει και ο Συνήγορος του Πολίτη και
αυτό πρέπει να µας ανησυχεί. 

Ουδείς, βεβαίως, αµφιβάλλει ότι η εκρηκτική αυτή κατάσταση
απαιτεί άµεσες και αποτελεσµατικές απαντήσεις και ότι η ανερ-
γία είναι από τα πρώτα θέµατα που απαιτούν µια απάντηση.
Ωστόσο, τα απαιτούµενα µέτρα θα πρέπει να λαµβάνουν υπ’ όψιν
τη δυσµενέστατη δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας µας και
κυρίως την ανάγκη εξόδου από την κρίση και εξόδου της αγοράς
από την ύφεση. Μόνο έτσι θα µπορέσουµε να µιλήσουµε για ου-
σιαστική και µακροπρόθεσµη λύση στο θέµα της ανεργίας.

Με αίσθηµα ευθύνης απέναντι σε αυτήν την κατάσταση της
χώρας, στεκόµαστε πολύ επιφυλακτικά απέναντι σε κάθε πλειο-
δοσία που πολλές φορές µπορεί να δηµιουργεί εντυπώσεις και
που, παρά τον έντονα κοινωνικό της χαρακτήρα, δεν θα µπορού-
σαµε να την υποστηρίξουµε. Θεωρούµε, λοιπόν, ότι οποιαδήποτε
πρόταση για τη στήριξη των ανέργων δεν έχει νόηµα σήµερα, αν
δεν είναι εφαρµόσιµη και για να είναι εφαρµόσιµη πρέπει να είναι
ρεαλιστική.

Δεν θα αναφερθώ αναλυτικά σε κάθε άρθρο ξεχωριστά, αν θέ-
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λετε, της πρότασης αυτής, παρά το γεγονός ότι ορισµένα από
αυτά ισχύουν ήδη µε συγκεκριµένες ρυθµίσεις, που δίνουν µια
πρώτη απάντηση στην πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας. 

Ωστόσο, ως µη ρεαλιστική θα ήθελα να αναφέρω και ενδει-
κτικά εντελώς, την χωρίς περιορισµούς παροχή επιδόµατος
ανεργίας που προβλέπει το άρθρο 2 της πρότασης και µάλιστα
αυξηµένο στο 80% επί του επίσης αυξηµένου κατώτατου βασι-
κού µισθού στο επίπεδο των 1.400 ευρώ και µάλιστα ακόµα και
σε αυτούς που αναζητούν εργασία. Αυτό γίνεται σε µια περίοδο
που εξαιτίας της αναποτελεσµατικότητας της ακολουθούµενης
πολιτικής, η ίδια η χορήγηση του επιδόµατος ανεργίας βρίσκεται
στο στόχαστρο του µνηµονίου.

Πόσο ρεαλιστική µπορεί να είναι, λοιπόν, µια τέτοια πρόταση
όταν στον ΟΑΕΔ, ο οποίος αδυνατεί σήµερα να καταβάλλει και
τα ισχύοντα επιδόµατα, θα δηµιουργηθούν πρόσθετες δαπάνες
που υπερβαίνουν σύµφωνα µε την έκθεση του Γενικού Λογιστη-
ρίου του Κράτους το ποσό των πέντε δισεκατοµµυρίων ευρώ; 

Επίσης, θα αναφέρω ως µη ρεαλιστική την αναγνώριση του
χρόνου ανεργίας ως συντάξιµου χρόνου χωρίς επιβάρυνση των
ανέργων, αλλά και την επέκταση παροχής επιδόµατος ανεργίας
και δωρεάν ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης στους αυτοαπα-
σχολούµενους και στους αγρότες χωρίς την καταβολή των
ασφαλιστικών τους εισφορών.

Ως προς µεν την αναγνώριση του χρόνου επιδόµατος ανερ-
γίας ως συντάξιµου, γι’ αυτό υπάρχει ήδη µια σχετική νοµοθετική
διεύρυνση και µάλιστα µέσα από την ασφάλιση σε οποιονδήποτε
ασφαλιστικό φορέα. 

Παρεµφερής, επίσης, ρύθµιση ισχύει και για την ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη. Ωστόσο, η πρόταση νόµου φαίνεται να
αγνοεί, αν δεν επιβραβεύει ίσως, το φαινόµενο της εισφοροδια-
φυγής στη χώρα µας, ένα σηµαντικό παθογενές φαινόµενο, το
οποίο βεβαίως επιφέρει σηµαντικές απώλειες στα ασφαλιστικά
ταµεία, αλλά βεβαίως και την αντίστοιχη οικονοµική επιβάρυνση
του κοινωνικού συνόλου.

Η σηµασία αυτής της τελευταίας παρατήρησης αναδεικνύεται
και από το εξής. Τα έσοδα από ασφαλιστικές εισφορές από το
2011 υπολογίζονται σε 24 δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ, αν δεν
υπήρχε η εισφοροδιαφυγή, θα µπορούσαν να είναι αυξηµένα
κατά 38%, δηλαδή να ανέρχονται στα 33 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Το ποσό της αύξησης σχεδόν ισούται µε την ετήσια κρατική συµ-
µετοχή για την ενίσχυση των ταµείων, δηλαδή γύρω στα 10 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Μάλιστα, σύµφωνα µε την έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, η αναγνώριση ως συντάξιµου
του χρόνου ανεργίας χωρίς την καταβολή εισφορών εκτιµάται
ότι θα φέρει ετήσια απώλεια εσόδων της τάξεως του 1,5 δισεκα-
τοµµυρίου στο ΙΚΑ-ΕΤΑΜ και της τάξεως των 450 εκατοµµυρίων
για το ΕΤΕΑΜ και τους λοιπούς φορείς επικουρικής ασφάλισης.
Οι προβλέψεις αυτές υπονοµεύουν εποµένως τη βιωσιµότητα
των ασφαλιστικών φορέων και στο µέλλον. Βεβαίως, δεν είναι
µόνο το θέµα της ανεργίας ή -αν θέλετε- της στήριξης των ανέρ-
γων το πρόβληµα για τους ασφαλιστικούς φορείς. Και βεβαίως
δεν θα σχολιάσω και άλλες υπερβάσεις που προβλέπει η πρό-
ταση νόµου, όπως είναι η καταβολή από τους ανέργους µειωµέ-
νων τιµολογίων κατά 30% στην ύδρευση, στο ηλεκτρικό, στα
τηλέφωνα, όπως και την αναστολή κάθε είδους δανειακής υπο-
χρέωσης των ανέργων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κοινωνικά είναι βέβαιο ότι είναι
κατανοητές και συµπαθείς, εγείρουν ωστόσο πολλές φορές και
ζητήµατα αντισυνταγµατικότητας και ίσως και ζητήµατα αντίθε-
σης και σύγκρουσης µε το Κοινοτικό Δίκαιο. Μέτρα αυτού του
τύπου, όσο χρήσιµα και αν είναι –και αυτό που λέµε το πιστεύ-
ουµε- για την οικονοµική ελάφρυνση των ανέργων και όσο δελε-
αστικά και αν είναι, δεν µπορούν να προχωρήσουν σε αυτήν τη
φάση µε αυτόν τον τρόπο. Κατά την άποψή µας, δεν µπορούν να
προχωρήσουν και να εφαρµοστούν χωρίς τη σύµπραξη των επι-
χειρήσεων, οι οποίες πρέπει µε κάθε τρόπο να διατηρήσουν τη
βιωσιµότητά τους για να προσφέρουν θέσεις εργασίας. Και εδώ
πιστεύουµε ότι η ανάγκη µείωσης των φορολογικών συντελε-
στών για τις επιχειρήσεις είναι περισσότερο αναγκαία και εδώ
διαφωνούµε µε τη θέση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος,

γιατί πιστεύουµε ότι µόνο µέσα από αυτά θα επιτευχθεί και θα
εξασφαλιστεί η βιωσιµότητα των επιχειρήσεων, θα µπορέσει να
υπάρξει ανάπτυξη και θα µπορέσουν να υπάρξουν θέσεις εργα-
σίας. Εκεί που καλούνται και εγκαλούνται οι επιχειρήσεις, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, είναι στο να εξασφαλίζουν τα ελάχιστα
δυστυχώς πλέον δικαιώµατα των εργαζοµένων µέσα από την
απαρέγκλιτη εφαρµογή της εργατικής νοµοθεσίας, τόσο στο
θέµα το εργασιακό όσο και στο ασφαλιστικό. Και εδώ απαιτείται
και αναµένουµε ακόµα την προώθηση διατάξεων για την ενί-
σχυση του ΣΕΠΕ που είναι απαραίτητο για την παρακολούθηση
και τον έλεγχο αυτών των επιχειρήσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι ένα δίχτυ προ-
στασίας για τις οµάδες πληθυσµού που πλήττονται ιδιαίτερα από
την ύφεση, όπως είναι οι άνεργοι, είναι αναγκαίο σήµερα περισ-
σότερο από ποτέ. Όµως τα µέτρα προστασίας που προτείνει το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος φαίνονται αναντίστοιχα µε τα ση-
µερινά δεδοµένα και πολλές φορές παραβλέπουν την ανάγκη ενί-
σχυσης κινήτρων που θα πρέπει να υπάρχουν, ιδιαίτερα µέσα
από τις ενεργητικές πολιτικές απασχόλησης, µέσα από τις
οποίες πιστεύουµε ότι θα χτυπηθεί και η ανεργία. Παράλληλα,
κατά ένα µέρος τουλάχιστον, αποτελούν και αντικίνητρα για την
ένταξη ή την επανένταξη στην αγορά εργασίας, λόγω της απου-
σίας οποιουδήποτε χρονικού περιορισµού στη διάρκεια παροχής
αυτών των επιδοµάτων, των εκπτώσεων ή των απαλλαγών. Επο-
µένως, παρά το θεωρητικό και ιδιαίτερα κοινωνικό χαρακτήρα
τους, δεν µπορούν αυτήν τη στιγµή να βρουν έδαφος υποστήρι-
ξης. Αντίθετα, επιβάλλεται η δηµιουργία µιας ολοκληρωµένης
πολιτικής συγκράτησης της ανεργίας µέσα από ένα εθνικό σχέ-
διο στήριξης των ανέργων. 

Αυτό είναι κάτι που δεν έχουµε δει αυτήν τη στιγµή, πέρα από
τα αποσπασµατικά προγράµµατα που υλοποιεί το Υπουργείο
Απασχόλησης. Χρειάζεται ένα εθνικό σχέδιο που θα βασίζεται σε
προγράµµατα ενσωµάτωσης και επανένταξης στην αγορά εργα-
σίας, που θα προωθούν την καινοτοµία, που θα ενισχύουν την
επιχειρηµατικότητα, την επένδυση στην έρευνα και τις νέες τε-
χνολογίες -που είναι εξαιρετικά παραµεληµένος παράγοντας καί-
τοι απαραίτητος- στην ανάπτυξη εκπαιδευτικών δοµών
επαγγελµατικής κατάρτισης, δηλαδή µε λίγα λόγια στις πολιτικές
προσαρµοστικότητας των επιχειρήσεων και των εργαζοµένων. 

Παράλληλα πρέπει να επιστρατεύσουµε µ’ έναν πολύ πρακτικό
και διακριτό τρόπο τις πολιτικές ενίσχυσης της κοινωνικής ευθύ-
νης των επιχειρήσεων και συνεργασίας της πολιτείας µε τις επι-
χειρήσεις στον τοµέα αυτό, προκειµένου να υποστηρίξει και αυτή
η πλευρά το µεγάλο αυτό κοινωνικό ζήτηµα. Βεβαίως, αναµέ-
νουµε ακόµα και τις πρωτοβουλίες ανάπτυξης κοινωνικής οικο-
νοµίας και κοινωνικής εργασίας που όλοι γνωρίζουµε ότι θα
δώσουν µία µικρή διέξοδο στο πρόβληµα αυτό. 

Μόνο έτσι, αγαπητές κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορούµε
να προσδοκούµε µακροχρόνια και διατηρήσιµα αποτελέσµατα
για τη µείωση της ανεργίας, γιατί αυτός πρέπει να είναι ο στόχος
µας, το µακροχρόνιο και το διατηρήσιµο. Άλλωστε και η ευρω-
παϊκή στρατηγική, όπως γνωρίζουµε, για την αντιµετώπιση της
ανεργίας περιλαµβάνει µία σειρά από µέτρα και µάλιστα χρηµα-
τοδοτούµενα από το ΕΣΠΑ εν προκειµένω της χώρας µας και
αυτός είναι ένας πολύ σηµαντικός παράγοντας για την πορεία
της χώρας µας αυτήν την εποχή. 

Τέτοιες πολιτικές που χρηµατοδοτούνται είναι η βελτίωση των
εθνικών υπηρεσιών απασχόλησης που απαιτείται και την αναµέ-
νουµε ακόµα, είναι η ενθάρρυνση της επιχειρηµατικότητας και
παροχή βοήθειας σε ανέργους και νέους που ξεκινούν τη δική
τους επιχείρηση, είναι η διατήρηση όσο το δυνατόν περισσότε-
ρων θέσεων εργασίας, µε την προσωρινή προσαρµογή των ωρών
εργασίας σε συνδυασµό µε επανεκπαίδευση και χρηµατοδοτική
υποστήριξη, είναι η προαγωγή αγορών χωρίς αποκλεισµούς µε
παροχή κινήτρων για την εργασία ιδιαίτερα σε µειονεκτούσες
οµάδες, είναι η αναβάθµιση δεξιοτήτων κατάρτισης και η κινητι-
κότητα στην αγορά εργασίας. 

Όπως προανέφερα, τέτοια µέτρα έχουν τη χρηµατοδοτική
υποστήριξη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό
Ταµείο γνωρίζουµε ότι είναι ένα σηµαντικότατο εργαλείο της ευ-
ρωπαϊκής πολιτικής για τη συνοχή. Επίσης, το Ευρωπαϊκό Ταµείο
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Προσαρµογής στην παγκοσµιοποίηση διαθέτει έως και 500 εκα-
τοµµύρια ευρώ ετησίως για να βοηθήσει ανέργους να επανεκ-
παιδευτούν και να αντιµετωπίσουν τις δυσκολίες που
συνεπάγονται από την αναζήτηση εργασίας. 

Από την περασµένη χρονιά ο ευρωπαϊκός µηχανισµός µικρο-
χρηµατοδοτήσεων χορηγεί 100 εκατοµµύρια ευρώ για τα επό-
µενα οκτώ χρόνια που, σε συνδυασµό µε τα κονδύλια διεθνών
χρηµατοπιστωτικών ιδρυµάτων, θα διατεθούν για δάνεια ύψους
έως και 25.000 ευρώ σε σαράντα πέντε χιλιάδες νέες µικρές επι-
χειρήσεις. Από όλα αυτά αναρωτιόµαστε τι αξιοποιεί η Κυβέρ-
νηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως γνωρίζετε η παράταξή
µας έχει το ζήτηµα της απασχόλησης και της αντιµετώπισης της
ανεργίας στο επίκεντρο των πολιτικών της προτεραιοτήτων. Με
στόχο την ανάπτυξη και τη κοινωνική συνοχή είχαµε σχεδιάσει
ως κυβέρνηση, προκειµένου να χρηµατοδοτηθούν, όλα τα επι-
χειρησιακά προγράµµατα του ΕΣΠΑ, µε ιδιαίτερο βάρος και τη
µεγαλύτερη δέσµευση κονδυλίων στο Επιχειρησιακό Πρόγραµµα
Ανάπτυξη Ανθρώπινου Δυναµικού. 

Η αντίδραση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ απέναντι σ’ αυτήν
την αλµατώδη αύξηση της ανεργίας -αν και είχε στη διάθεσή της
έτοιµο και µε σχεδιασµένα έργα αυτό το πολύτιµο χρηµατοδο-
τικό εργαλείο, καθώς και άλλους κοινοτικούς πόρους- είναι του-
λάχιστον ανεπαρκής. 

Το ποσοστό απορρόφησης του ΕΠΑΝΑΔ φθάνει µόλις στο
16,3%, µε αποτέλεσµα εκατοντάδες εκατοµµύρια να παραµένουν
αναξιοποίητα. Επίσης, τα προγράµµατα για την αντιµετώπιση της
ανεργίας, που εξαγγέλθηκαν προ µηνών από τον ίδιο τον Πρω-
θυπουργό, προέρχονται και χρηµατοδοτούνται κυρίως από εθνι-
κούς πόρους και πόρους του ΛΑΕΚ, ενώ η αξιοποίηση του ΕΣΠΑ
αφορά γύρω στο 1/5 του συνολικού ποσού των 2,5 εκατοµµυρίων
που διατίθενται για την ανεργία. 

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει µία δυστοκία στην αξιοποίηση των
συγκεκριµένων πόρων, που είναι οι µοναδικοί πόροι που έχει η
χώρα µας αυτή τη στιγµή στη διάθεσή της για να αντιµετωπίσει
πολύ σηµαντικά κοινωνικά και οικονοµικά ζητήµατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµφωνούµε ότι η ανεργία είναι
ένα από τα πιο σηµαντικά προβλήµατα της ελληνικής κοινωνίας
και το εννοούµε αυτό που λέµε. 

Όµως, η επιδότηση της ανεργίας δεν λύνει από µόνη της το
πρόβληµα, όπως δεν το λύνει από µόνη  της κι η επιδότηση θέ-
σεων εργασίας. Γι’ αυτό το λόγο θεωρώ ότι είναι αδιέξοδο το να
συναινέσουµε σε κάποιες περιστασιακά µαξιµαλιστικές, κατά την
άποψή µας, προτάσεις, παρά το δελεαστικό της φύσης τους,
που εξαντλούνται µόνο σε επιδοµατικές δράσεις και, αν θέλετε,
καταλήγουν να µην απαντούν µακροπρόθεσµα στις ανάγκες των
ανέργων. 

Πιστεύουµε ότι οι µεταρρυθµίσεις στην αγορά εργασίας, µε
σκοπό την αύξηση της απασχόλησης, πρέπει απαραίτητα και τά-
χιστα να συνδυαστούν µε µέτρα επανεκκίνησης και τόνωσης της
οικονοµίας, µε µέτρα τα οποία µέσα από διαρθρωτικές παρεµ-
βάσεις, που είναι άκρως απαραίτητες και που ακόµη δεν τις
έχουµε δει, και από τη φορολογική αναµόρφωση του συστήµα-
τος θα διαµορφώσουν ένα ελκυστικό περιβάλλον για την επιχει-
ρηµατικότητα και θα αλλάξουν το παρωχηµένο µοντέλο της
ανάπτυξης. Αυτά τα µέτρα άλλωστε περιλαµβάνονται και στην
πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας, όπως διατυπώθηκε στο Ζάπ-
πειο, µε το όνοµα Ζάππειο 2. 

Αυτός, λοιπόν, πιστεύουµε ότι είναι ο µόνος τρόπος και ο
µόνος στόχος, για να µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τέτοια
ζητήµατα, όπως είναι και αυτό της ανεργίας, που από τη φύση
τους δηµιουργούν σηµαντικές υποχρεώσεις και αυτές τις υπο-
χρεώσεις έχουµε απέναντι στους άνεργους συµπολίτες µας.
Πρέπει, λοιπόν, να εντείνουµε τις προσπάθειές µας, να αξιοποι-
ήσουµε και να προχωρήσουµε σε τέτοιου είδους παρεµβάσεις
που θα δηµιουργήσουν το άνοιγµα, το έδαφος για µακροπρόθε-
σµη αντιµετώπιση τόσο σηµαντικών κοινωνικών, οικονοµικών και
πολιτικών ζητηµάτων, όπως είναι η ανεργία. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής Διακυβέρνησης και Οικονοµικών, κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Εξορθολογισµός και βελτίωση στην απονοµή της πολιτικής δι-
καιοσύνης και άλλες διατάξεις». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Ηλίας Πολατί-

δης. 
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θεωρώ ότι είναι πολύ χρήσιµη η πρωτοβουλία του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος για το παρόν νοµοσχέδιο. Πράγµατι πρέπει να
συζητήσουµε σοβαρά για το θέµα της ανεργίας, γιατί συνήθως
όλο το άγχος της Βουλής στα συγκεκριµένα επιµέρους νοµοσχέ-
δια είναι για το πώς θα διατηρηθούν ορισµένες θέσεις εργασίας,
ιδιαιτέρως στο δηµόσιο τοµέα,  ενώ υπάρχει πλήρης αδιαφορία
για το τι γίνεται µε τους ανέργους και µε την ανεργία η οποία
πλήττει κυρίως τον ιδιωτικό τοµέα. 

Πριν, όµως, αναφερθώ στο πώς µπορούµε να απαλύνουµε τον
πόνο αυτών οι οποίοι έχουν βρεθεί στην κατάσταση της ανερ-
γίας, θέλω να αναφερθώ στο ποια είναι τα αίτια. Γιατί όσο και αν
προσπαθούµε να πάρουµε µέτρα µε τα οποία να λύσουµε το σύ-
µπτωµα, δεν θα µπορέσουµε να λύσουµε το θέµα, αν δεν προ-
σπαθήσουµε να δούµε και τις αιτίες. 

Οι αιτίες οι οποίες δηµιουργούν το θέµα της ανεργίας είναι:
Πρώτον, οι πολιτικές οι οποίες ακολουθήθηκαν και κατέστρεψαν
την παραγωγή στην Ελλάδα,  µια σειρά από πολιτικές οι οποίες
κατέστρεψαν τον παραγωγικό τοµέα.

Μέχρι το 1985 η Ελλάδα ήταν χώρα η οποία εξήγε αγροτικά
προϊόντα. Ήταν αυτάρκης και εξήγε µάλιστα. Το οικονοµικό ισο-
ζύγιο ήταν θετικό. Από το 1985, εξαιτίας των πολιτικών της τότε
ΕΟΚ και νυν Ευρωπαϊκής Ενώσεως, η Ελλάδα έγινε ελλειµµατική.
Από εκεί και πέρα συνέχεια δανειζόµαστε χρήµατα. Άρα, µιας και
η συζήτηση είναι περί του πώς δηµιουργήθηκε το χρέος, θα ήταν
πολύ χρήσιµο να δούµε πόσο ακριβώς αυτά τα διαρκή εµπορικά
ελλείµµατα στον αγροτικό τοµέα -που επαναλαµβάνω ότι µέχρι
το 1985 δεν ήταν ελλειµµατικός, άρα εξαιτίας των πολιτικών της
ΕΟΚ τότε και νυν Ευρωπαϊκής Ενώσεως δηµιουργήθηκε το πρό-
βληµα- συνεισέφεραν στο δηµόσιο χρέος. Διότι έχουµε όλα αυτά
τα εισαγόµενα προϊόντα. Σήµερα µάλιστα έχουµε φθάσει σε το-
µείς, όπως στο βόειο κρέας, παραδείγµατος χάριν, να έχουµε
90% εισαγόµενα από χώρες, πάµπλουτες µάλιστα, της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, οι οποίες επιπλέον µας δανείζουν. 

Δεύτερο θέµα είναι η είσοδός µας στο ευρώ, η οποία δηµιούρ-
γησε και αυτή µε τη σειρά της επιπλέον προβλήµατα, έκλεισε πα-
ραγωγικές επιχειρήσεις, δηµιούργησε ανεργία, διότι
συζεύχθησαν οικονοµίες, οι οποίες είχαν µεγάλες οικονοµικές
δυνατότητες –Γερµανία, Γαλλία, στην ουσία το ευρώ είναι η οι-
κονοµική υλοποίηση του γαλλογερµανικού άξονα- µε οικονοµίες,
οι οποίες δεν µπορούσαν να ανταποκριθούν, τουλάχιστον δεν
είχαν την αντίστοιχη απόδοση που είχαν οι µεγάλες οικονοµίες. 

Αυτό είχε ως αποτέλεσµα να καταστραφεί ο παραγωγικός το-
µέας, να πάµε σε µια οικονοµία, η οποία βασιζόταν µόνο στην κα-
τανάλωση, µε συνέπεια να φθάσουµε στην κατάσταση, την οποία
όλοι γνωρίζουµε.

Τρίτο θέµα είναι οι συµφωνίες µε τον Παγκόσµιο Οργανισµό
Εµπορίου που ήταν το αποτέλεσµα της καταρρεύσεως του υπαρ-
κτού σοσιαλισµού. Έτσι πήγαµε σε ένα επόµενο στάδιο, δηµι-
ουργία διεθνών οργανισµών και εκεί έγινε η είσοδος στον
Παγκόσµιο Οργανισµό Εµπορίου. Αυτό δηµιούργησε µια προτί-
µηση για προϊόντα από τριτοκοσµικές χώρες φθηνού εργατικού
δυναµικού και γενικότερα χαµηλότερων κοινωνικών όρων, το
οποίο µε τη σειρά του κατέστρεψε την ελληνική παραγωγική οι-
κονοµία.

Αυτό βέβαια δεν ενοχλούσε τότε, διότι θεωρούσαν ότι θα δα-
νειζόµαστε ανέκαθεν µε 3% επιτόκιο, οπότε δεν δηµιουργείτο και
κανένα ιδιαίτερο πρόβληµα. Υπήρχαν µάλιστα οι θεωρίες ότι δεν
έπρεπε να κοιτάµε τα εµπορικά ελλείµµατα, ότι δεν έπρεπε αυτό
να µας ενδιαφέρει ιδιαιτέρως, διότι η οικονοµία είναι µία και ενι-
αία και το µαγικό χέρι της οικονοµίας θα µπορέσει να δηµιουρ-
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γήσει εκείνες τις συνθήκες ώστε οι ανισορροπίες που δηµιουρ-
γούνται από τα εµπορικά ελλείµµατα να διορθωθούν µε κάποιο
τρόπο λόγω του πληθωρισµού και όλων αυτών. Αυτό δεν το εί-
δαµε να συµβαίνει.

Επίσης, αυτό που δηµιουργεί την ανεργία –και σ’ αυτό το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα, εσχάτως τουλάχιστον, έχει τεράστια ευθύνη-
είναι το θέµα της αθρόας εισβολής των λαθροµεταναστών σε
πολλούς παραγωγικούς τοµείς. Κάποτε, όταν εγώ τουλάχιστον
ήµουν µαθητής του λυκείου, υπήρχε η έκφραση «ε, αν δεν µπο-
ρέσω να κάνω τίποτα, θα πάω στις οικοδοµές». 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ή στα καράβια.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙΔΗΣ: Θεωρείτο ότι οι οικοδοµές ήταν µία δύ-

σκολη δουλειά, η οποία όµως µπορούσε να αµείβει καλά αυτόν,
ο οποίος δεν ήθελε να κάνει κάτι παραπάνω. Σήµερα οι οικοδο-
µές έχουν καταληφθεί από τους λαθροµετανάστες. Δεν υπάρ-
χουν πλέον Έλληνες οικοδόµοι, τουλάχιστον µικρής ηλικίας, ή
είναι αµελητέος ο αριθµός αυτός. 

Επίσης, στους βιοµηχανικούς εργάτες είδαµε και εκεί ότι η ει-
σβολή των λαθροµεταναστών έκανε δυο πράγµατα. Είτε έριξε
τους µισθούς σε τέτοια επίπεδα και έτσι δεν µπορούσαν οι Έλ-
ληνες να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους, είτε ωφέλησε
τους επιχειρηµατίες και γι’ αυτό πουθενά στην Ευρωπαϊκή
Ένωση δεν βλέπουµε ένα σύλλογο βιοµηχάνων να διαµαρτύρε-
ται και να ζητά λιγότερη λαθροµετανάστευση. Περισσότερη ζη-
τάνε, γιατί η αυξηµένη προσφορά εργασίας ρίχνει τις τιµές.

Αυτό, επίσης, που λειτουργεί και παράγει ανεργία είναι ο αντι-
παραγωγικός δηµόσιος τοµέας, ο οποίος χρησιµοποιήθηκε από
τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας ως µία
αποθήκη, όπου στην ουσία έβαζαν τους εργαζοµένους, µε το
αζηµίωτο βέβαια, κερδίζοντας ταυτοχρόνως και ψηφοφόρους. 

Όµως, αυτός ο αντιπαραγωγικός δηµόσιος τοµέας, πρώτον,
δηµιουργούσε τέτοιες αγκυλώσεις σ’ αυτό το σύστηµα εργασίας
που ουσιαστικά προκαλούσε παραπάνω ανεργία και επιπλέον µε
τη δυσλειτουργία του σταµατούσε τη λειτουργία των παραγωγι-
κών επιχειρήσεων.

Αυτό είναι χαρακτηριστικό στον τοµέα των δηµοσίων έργων.
Και εκεί πάλι ο δηµόσιος τοµέας µε τις αγκυλώσεις του, µε τις
καθυστερήσεις του κ.λπ., δηµιουργεί περαιτέρω ανεργία, γιατί
υπάρχει και ένα νοµικό πλαίσιο, µε το οποίο δεν γίνονται σωστά
οι πληρωµές προς τους εργολάβους, µε αποτέλεσµα να µένουν
άνθρωποι χωρίς δουλειά και το κυριότερο να µένουν απλήρωτοι.

Αυτά όλα δηµιουργούνται από την κακή λειτουργία του δηµο-
σίου τοµέα, από τις κακές επιβλέψεις, από τους κακούς ελέγ-
χους για τη φερεγγυότητα των εταιρειών. Κάποιοι άνθρωποι όχι
απλώς χάνουν τη δουλειά τους, αλλά έχουν δουλέψει και δέκα-
δώδεκα µήνες χωρίς να έχουν πληρωθεί µε επισχέσεις εργασίας,
πράγµατα που ξέρετε, γιατί τακτικά έρχονται στο Υπουργείο σας
τα θέµατα αυτά, κύριοι Υπουργοί, από εταιρείες, οι οποίες πτω-
χεύουν ή που δεν µπορούν µε οποιονδήποτε άλλον τρόπο να
ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους.

Αυτό, λοιπόν, το οποίο συνέβη σε συνδυασµό µε το θέµα των
λαθροµεταναστών, ήταν γιατί είχαν ένα όργιο αναθέσεων στην
Ολυµπιάδα. Εκεί, λοιπόν, ανετέθησαν τα έργα και δεν έγιναν δια-
γωνισµοί, παρ’ όλο που για περίπου πέντε χρόνια από τη στιγµή
που η Ελλάδα ανέλαβε την Ολυµπιάδα, δεν έγιναν οι απαραίτητοι
διαγωνισµοί µε αποτέλεσµα µέχρι την τελευταία στιγµή να υπάρ-
χει ο κίνδυνος να µην ολοκληρωθούν τα έργα. Έγιναν απευθείας
αναθέσεις.

Με αυτές τις αναθέσεις, όµως, αντί τα χρήµατα αυτά να µεί-
νουν στην Ελλάδα και να µπορέσουν µε αυτό τον τρόπο να δηµι-
ουργήσουν µία ανάπτυξη, οι εργολάβοι προσέλαβαν
λαθροµετανάστες και τα χρήµατα την ίδια ώρα έφυγαν στο εξω-
τερικό. Άρα, αντί να έχουµε µία πολλαπλασιαστική ανάπτυξη,
που θα έφερναν αυτά τα εισοδήµατα, στην ελληνική οικονοµία,
είδαµε τα χρήµατα αυτά να φεύγουν στο εξωτερικό.

Τι θα µπορούσε να γίνει για το οπωσδήποτε µεγάλο προσω-
πικό που υπάρχει στο δηµόσιο τοµέα; Μπορούν να µεταταγούν
αυτοί σε κάποιους τοµείς οι οποίοι µπορούν-ιδιαιτέρως σε αυτή
την κρίσιµη συγκυρία την οποία έχουµε-  να φέρουν έσοδα στο
δηµόσιο. 

Παραδείγµατος χάριν, κάποιοι αντί να απολυθούν από γρα-

φεία στα οποία υπάρχει πλεονάζον προσωπικό και δεν έχουν
αντικείµενο εργασίας, µπορούν να µεταταγούν και να γίνουν –ας
πούµε- ελεγκτές στα λεωφορεία, ούτως ώστε από τη µείωση της
λαθρεπιβιβάσεως να φέρουν έσοδα στο δηµόσιο.

Δεύτερον, ακούµε µονίµως για την εφορία ότι δεν υπάρχει το
απαραίτητο προσωπικό για να γίνουν οι απαραίτητοι έλεγχοι.
Τέλος πάντων, κλητήρες δεν χρειάζεται η εφορία; Γιατί, κάθε
φορά λέγεται στον φορολογούµενο, «πάρε τα χαρτιά από το ένα
γραφείο και πήγαινέ τα στο άλλο» και να µη µεταφερθεί εκεί πλε-
ονάζων προσωπικό, έτσι ώστε να µπορεί πράγµατι εντός του οι-
κονοµικού έτους να γίνεται ο έλεγχος των υποθέσεων; 

Ενδεχοµένως κάποιοι να υπάρχουν και να έχουν την εξειδί-
κευση, ενδεχοµένως κάποιοι άνθρωποι µπορεί να µην έχουν την
εγκύκλιο µόρφωση ή την πανεπιστηµιακή µόρφωση, αλλά είναι
έξυπνοι άνθρωποι και µε µια στοιχειώδη µόρφωση µπορούν να
αποδώσουν σε αυτούς τους τοµείς και να φέρουν άµεσα ζεστό
χρήµα στα δηµόσια ταµεία.

Μπορούν να βγουν συνεργεία τα οποία θα ελέγχουν τις πο-
λεοδοµικές παραβάσεις, αντί να λέµε πάντα ότι δεν µπορούν να
γίνουν έλεγχοι. Μπορεί να γίνει µία σειρά από αυτά, αντί να κά-
νουµε αυτό που λένε ορισµένοι φιλελεύθεροι και η τρόικα, δη-
λαδή να τους απολύσουµε όλους. Εντάξει, να τους απολύσουµε!
Τα εισοδήµατα που θα χάσουν τα ασφαλιστικά ταµεία, το εισό-
δηµα το οποίο θα λείψει από την αγορά, τι θα γίνει; 

Άκουσα ένα περιστατικό και θα σας το αναφέρω, γιατί δείχνει
πραγµατικά το µέγεθος του προβλήµατος της ανεργίας. Κάποιος
αστυνοµικός παίρνει το µισθό του, όσος είναι αυτός, των 1000
ευρώ ας υποθέσουµε, πληρώνει ενοίκιο, κρατάει 50 ευρώ για τις
ανάγκες του και στέλνει όλα τα υπόλοιπα. Γιατί, και ο πατέρας
του και η µητέρα του είναι άνεργοι, έχουν απολυθεί εδώ και ένα
χρόνο από τις δουλειές τους, δεν µπορούν να βρουν δουλειά και
έχει και µικρότερο αδερφό στο γυµνάσιο τον οποίο πρέπει να συ-
ντηρήσει.

Αυτοί που λένε να απολυθούν όλοι, να απολυθεί ο ένας, να
απολυθεί ο άλλος, τα έχουν λάβει υπ’ όψιν τους αυτά; 

Έτυχε η συγκεκριµένη οικογένεια να έχει ένα παιδί που να
είναι αστυνοµικός, είχε την πρόβλεψη να πάει να γίνει αστυνοµι-
κός και να παίρνει ένα µισθό. Εάν δεν είχε την πρόβλεψη και ήταν
φοιτητής, τι θα έκανε αυτή η οικογένεια; Θα έβγαινε εδώ παρέα
µε τους λαθροµετανάστες να πουλάει τα λαθραία είδη; Φυσικά
θα τους είχατε συλλάβει στο δευτερόλεπτο, διότι είναι Έλληνες.

Άρα το πρόβληµα της ανεργίας είναι τεράστιο και λέω µπράβο
στο Κοµµουνιστικό Κόµµα που είχε την ιδέα να καταθέσει το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Το θέµα είναι: Είναι αποδοτικά αυτά τα µέτρα; Θα λύσουν το
πρόβληµα της ανεργίας; 

Κατ’ αρχάς υπάρχει ένα τεράστιο κενό µε το θέµα του πώς θα
χρηµατοδοτηθούν. Δεν λέει µέσα στο νοµοσχέδιο το πώς θα βρε-
θεί η χρηµατοδότηση για να γίνουν όλα αυτά τα οποία ενδεχο-
µένως θα µπορούσε κάποιος να τα θεωρήσει σωστά, όπως στο
άρθρο 1 που λέει ότι όλοι οι άνεργοι να µπορούν να είναι στο τα-
µείο ανεργίας. Πώς ακριβώς θα βρεθούν τα χρήµατα; Έχει γίνει
κάποιος υπολογισµός;

Άρθρο 2: Επίδοµα ανεργίας δικαιούται και αυτός που αναζητεί
εργασία, αλλά δεν µπορεί να βρει. Δηλαδή, κάποιος λέει: «Εγώ
θέλω να είµαι ποιητής ή θέλω να είµαι µουσικοσυνθέτης, αλλά
δεν µπορώ να βρω εργασία». Και αυτός θα παίρνει επίδοµα ανερ-
γίας;

Άρθρο 4: Νοµίζω ότι είναι ένα σωστό άρθρο και αυτό πρέπει
να το δει η Κυβέρνηση, ενδεχοµένως µε κάποια δική της νοµο-
θετική πρωτοβουλία. Διότι εδώ έχουµε και τον εγωισµό της νο-
µοθετικής πρωτοβουλίας, ότι εφόσον το έκανε κάποιος άλλος,
πρέπει να το απορρίψουµε και να έρθουµε να το φέρουµε εµείς
ως Κυβέρνηση. Λέει, δηλαδή, κατά το διάστηµα παραµονής στην
ανεργία οι άνεργοι και τα µέλη των οικογενειών τους να δικαιού-
νται δωρεάν και πλήρη ιατροφαρµακευτική περίθαλψη. Σας είπα
ότι αυτό πραγµατικά δηµιουργεί τεράστιο πρόβληµα και ιδιαιτέ-
ρως σε ανθρώπους που µένουν στην ηλικία των πενήντα ετών
άνεργοι, όπου είναι πολλοί µικροί για να πάρουν σύνταξη -διότι
θέλουν µια δεκαπενταετία τουλάχιστον για να µπορέσουν να πά-
ρουν σύνταξη- αλλά είναι και πολύ µεγάλοι για να µπορέσει να
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τους προσλάβει κάποιος και να κάνουν µια αλλαγή σταδιοδρο-
µίας.

Άρθρο 5: Πάλι, επίσης, είναι σωστό ότι για όσο διάστηµα διαρ-
κεί η ανεργία να έχουν ένα µειωµένο ποσοστό στα τιµολόγια.
Αυτό, άλλωστε, είναι και πρόταση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού. Εµείς, µάλιστα, το προχωράµε και λέµε ότι µέχρι µια συ-
γκεκριµένη κατανάλωση οι άνεργοι να µην πληρώνουν τίποτα για
το ηλεκτρικό ρεύµα.

Επίσης, στο άρθρο 11 συµφωνούµε ότι όσον αφορά τους αυ-
τοαπασχολούµενους, βλέπουµε τα λουκέτα να είναι τεράστια σε
αριθµό, να έχουν γεµίσει οι αγορές των Αθηνών, της Θεσσαλο-
νίκης και όλων των πόλεων από κλειστά καταστήµατα. Ενώ,
όµως, αυτοί οι οποίοι τα είχαν, οι αυτοαπασχολούµενοι πλήρω-
ναν τις εισφορές, δεν µπορούν να εισπράξουν επίδοµα ανεργίας
και είναι σε µια κατάσταση πολύ δύσκολη, έχουν σταµατήσει τη
δραστηριότητά τους, δεν πληρώνονται, δεν έχουν εισοδήµατα.
Προφανώς µέχρι να φτάσουν στο σηµείο να κλείσουν την επιχεί-
ρησή τους έχουν ξοδέψει και τις όποιες οικονοµίες τους, έχουν
χρεωθεί και δεν παίρνουν ούτε ένα στοιχειώδες επίδοµα ανερ-
γίας. Τουλάχιστον ως προς τους υπολοίπους, σε σχέση µε τους
µισθωτούς, δεν είναι προνοµιούχοι αυτοί που έχουν καταστή-
µατα. Δυστυχώς, σήµερα στην Ελλάδα έχει φτάσει ότι ένας µι-
σθωτός, έστω του ιδιωτικού τοµέα, είναι προνοµιούχος σε σχέση
µε έναν αυτοαπασχολούµενο.

Επίσης, είναι πολύ σωστό το ότι στο άρθρο 13 οι αγρότες οι
οποίοι έχουν υποστεί κάποια συγκεκριµένη καταστροφή ή έχουν
σταµατήσει την αγροτική εργασία και αυτοί να µπορούν να δι-
καιούνται µε αντίστοιχους όρους µε τους µισθωτούς κάποιο επί-
δοµα ανεργίας.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι το θέµα της ανεργίας είναι ένα τε-
ράστιο κοινωνικό πρόβληµα. Δυστυχώς, δεν έχει αντιµετωπιστεί
µε την προσοχή που πρέπει και από την παρούσα Κυβέρνηση.
Έχουν ληφθεί ορισµένα µέτρα προς την κατεύθυνση του να µε-
τατραπούν τα επιδόµατα ανεργίας σε επιδόµατα εργασίας και
αυτό το βλέπουµε. Μακάρι να υλοποιηθεί, αν και µέχρι στιγµής
φαίνεται ότι αυτό λειτουργεί σαν ένας έµµεσος τρόπος να χρη-
µατοδοτηθούν οι επιχειρήσεις.

Από εκεί και πέρα, όµως, πρέπει για να αντιµετωπιστεί αυτό το
τέρας της ανεργίας, να αντιµετωπίσουµε το ουσιαστικό πρό-
βληµα της ελληνικής οικονοµίας, να ξαναδηµιουργήσουµε µια οι-
κονοµία αυτάρκειας, να ξαναδηµιουργήσουµε µια εθνική
οικονοµία και µόνο εκεί πέρα µέσα µπορεί να λυθεί το θέµα της
ανεργίας, φυσικά µε τον περιορισµό της εισβολής των λαθροµε-
ταναστών και της ανεργίας που αυτοί προκαλούν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Μιχαήλ
Κριτσωτάκης.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, νοµίζω ότι µιλάµε
για ένα πολύ σηµαντικό θέµα το οποίο εξελίσσεται δυστυχώς κα-
θηµερινά και χειρότερα και θα ήθελα να σας πω ότι το µόνο πα-
ρήγορο είναι ότι αυτή την περίοδο µιλάµε σε ένα περιβάλλον που
τις τελευταίες δεκαπέντε µέρες τουλάχιστον έχει αλλάξει. Και
έχει αλλάξει, γιατί ο κόσµος εκείνος που βρισκόταν στην πολυ-
θρόνα του απέναντι από την τηλεόραση, σήµερα είναι στις πλα-
τείες. Μπορεί να µην έχει ένα πολιτικό πρόγραµµα, µπορεί να
µην είναι συµπαγής και ενιαίος, αλλά κατά τη γνώµη µου, το
πρώτο θετικό είναι ότι σηκώθηκε από την πολυθρόνα. Το δεύ-
τερο είναι ότι πείστηκε από τα πεπραγµένα και από τα αποτελέ-
σµατα του ενός χρόνου του µνηµονίου. Το τρίτο είναι ότι δεν
είναι απλά µια λαοθάλασσα, δεν είναι υπέροχος λαός κ.λπ. αλλά
είναι πολύ απλά ο ελληνικός λαός ο ίδιος και όχι οι αντιπρόσωποί
του. Αυτοί οι αριθµοί που συγκεντρώνονται στις πλατείες νοµίζω
ότι µπορούν να το επιβεβαιώσουν αυτό.

Μπορεί να πει κανείς πολλά επιµέρους, αλλά δεν µπορεί να
αρνηθεί αυτό το κεντρικό, ότι είναι ο ίδιος ο ελληνικός λαός και
ότι είναι ορισµένα ζητήµατα που λένε ότι η αντιπροσωπευτική
δηµοκρατία, αυτή δηλαδή που κορόιδεψε µε το «λεφτά υπάρ-
χουν» και µε όλα αυτά που µπορεί να γίνονται µέσα στη Βουλή

από την Πλειοψηφία και από τους πρόθυµους, ζητούν µια αντι-
κατάσταση από πιο άµεσες µορφές δηµοκρατίας και αυτές νο-
µίζω ότι ακούγονται στις ελληνικές πλατείες, αλλά όχι µόνο στις
ελληνικές, αλλά νοµίζω και σε όλη την Ευρώπη.

Θα ήθελα να πω ότι είναι η µοναδική πίεση που ασκείται, διότι
από την πλευρά της Κυβέρνησης ουδέποτε ασκήθηκε µία τέτοια
πίεση και είναι η µοναδική διαπραγµάτευση που γίνεται µε όλους
αυτούς που κρύβονται πίσω από την τρόικα και το Διεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο και µε αυτές τις πολιτικές που εφαρµόζονται.

Επίσης, θα ήθελα να πω ότι υπάρχει ένα µεγάλο ζήτηµα όποτε
κουβεντιάζουµε µία πρόταση νόµου από Κόµµα της Αντιπολίτευ-
σης, όπως η σηµερινή, από την πλευρά του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος της Ελλάδας. Όλες καταλήγουν σε µία πολύ κοινότυπη
-και εγώ θα έλεγα λίγο γκρίζα και απογοητευτική- έκθεση προς
τη Βουλή των Ελλήνων ότι «η ανωτέρω πρόταση στην επιτροπή
δεν ετέθη σε ψηφοφορία, διότι εµπίπτει στις διατάξεις του άρ-
θρου 73 παράγραφος 3 του Συντάγµατος». 

Το µόνο που µένει θετικό, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι ότι γί-
νεται µία συζήτηση και κατά τούτο, από µόνο του είναι θετικό το
ότι έχει κατατεθεί αυτή η συγκεκριµένη πρόταση. 

Θα ήθελα να πω ότι ενώ ο κόσµος ζητάει µία άλλη κατεύθυνση,
οι ταχύτητες από την πλευρά της Κυβέρνησης προς τον κατή-
φορο αυξάνονται. 

Θα έλεγα ότι υπάρχουν δηµοσιεύµατα, όπως ένας τίτλος που
λέει ότι «ένας θα δεσµεύει τους επτά για ελαστικό οκτάωρο». Και
λέει ότι «µε τη σχετική διάταξη που έρχεται από την πλευρά του
Υπουργείου πάµε για επιχειρησιακές συλλογικές συµβάσεις ερ-
γασίας µε τη συµφωνία του εργοδότη και της συνδικαλιστικής
οργάνωσης, µε συµφωνία του εργοδότη και του συµβουλίου των
εργαζοµένων, µε συµφωνία του εργοδότη και ένωσης προσώ-
πων». Όµως, η ένωση προσώπων µπορεί να συσταθεί από το
25% των εργαζοµένων της επιχείρησης, όταν απασχολεί πάνω
από είκοσι εργαζόµενους και το 15% όταν απασχολεί µέχρι εί-
κοσι εργαζόµενους. Άρα, σε µία επιχείρηση µε οκτώ άτοµα, ο
ένας εξ αυτών θα µπορεί να εµφανίζεται σαν ένωση προσώπων
και έτσι, θα µπορεί να δεσµεύει τους άλλους επτά. 

Αυτό, αν δεν διαψευστεί, επειδή έχει δηµοσιοποιηθεί και είναι
σε καθηµερινές εφηµερίδες πανελλαδικής εµβέλειας, φαίνεται
ότι θα είναι υπαρκτό. Αν είναι να διαψευστεί, ας διαψευστεί τώρα.
Αλλά, δεν µπορεί να διαψευστεί η πορεία αυτή µε µεγαλύτερες
ταχύτητες προς τον κατήφορο. 

Γενικά, θέλω να πω ότι τοποθετούµαστε υπέρ της λογικής που
έχει αυτή η πρόταση νόµου που φέρνει σήµερα το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα της Ελλάδας γιατί εµείς, ως Συνασπισµός της Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς, θεωρούµε ότι η δραστική µείωση της
ανεργίας ως την τελική εξάλειψή της –όσο µπορεί να γίνει αυτό-
και η πλήρης, σταθερή και ποιοτική απασχόληση είναι συνυφα-
σµένες µε την προώθηση και εφαρµογή µιας εναλλακτικής στο
νεοφιλελεύθερο καπιταλισµό πολιτικής µε ορίζοντα και κατεύ-
θυνση το σοσιαλισµό.

Δεν θέλουµε να αντιδικήσουµε µε την πρόταση του ΚΚΕ. Απε-
ναντίας, εκτιµούµε ότι σε τέτοια ζητήµατα, όπως αυτό της κατα-
πολέµησης της ανεργίας και της προστασίας των ανέργων,
απαιτείται η µέγιστη δυνατή συνεννόηση, µία συνεννόηση που
θα πρέπει να είναι πολιτική και θα πρέπει να ξεκινάει από την Αρι-
στερά -και να µην καταλήγει, όµως, στην ίδια, αλλά να προχωράει
και παραπέρα- και σε µια συνεργασία και κοινή δράση. 

Θα µπορούσε, κατά την άποψή µας, η πρόταση αυτή να απο-
τελεί µία βάση. Εµείς θέλουµε, όχι να αντιδικήσουµε µε αυτήν,
αλλά να προσθέσουµε σ’ αυτήν, ως συνεισφορά, ότι δεν περι-
λαµβάνονται, ενώ θα έπρεπε να περιλαµβάνονται στην πρόταση
αυτή, ρυθµίσεις για θέµατα που αφορούν ειδικές κατηγορίες
ανέργων, όπως οι νεοεισερχόµενοι στην αγορά εργασίας, οι επο-
χικά απασχολούµενοι -που είναι ένα τεράστιο κοµµάτι ειδικά σε
µια χώρα που έχει τον τουρισµό και τον επισιτισµό ως πολύ βα-
σικό παράγοντα στην οικονοµία της- οι άνεργοι που είναι πάνω
από πενήντα πέντε ετών και οι άνεργοι που δεν είχαν πλήρη απα-
σχόληση σε ένα µεγάλο κοµµάτι τουλάχιστον του εργασιακού
τους βίου. Τα λέω, λοιπόν, αυτά όχι ως κριτική, αλλά ως συµβολή
στην πρόταση νόµου. 

Επίσης, νοµίζω ότι είναι ελλιπής ο ορισµός του ανέργου. Δεν
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λαµβάνονται υπ’ όψιν οι κοινωνικές ανάγκες των ανέργων και των
οικογενειών τους, όπως είναι αυτές που είναι δίπλα και που καµ-
µιά φορά τις ξεχνάµε ή τις υποβαθµίζουµε, αλλά είναι σηµαντικές
και µπορεί να είναι καλλιτεχνικές, αθλητικές, µετακινήσεις και
άλλα πολλά. 

Εγώ θα πω για τις δικές µας προτάσεις και θα πω ότι θα ήταν
δυνατό σε µια σοβαρή κοινοβουλευτική διαδικασία –σ’ αυτό, βέ-
βαια, δεν φταίει το ΚΚΕ, αλλά φταίει το ότι υπάρχει µια γενική
υποβάθµιση του Κοινοβουλίου- αυτές οι προτάσεις να συζητη-
θούν, να βελτιωθούν και να γίνει ακόµη καλύτερη αυτή η πρό-
ταση νόµου. 

Το θέµα είναι, όµως, ότι έτσι και αλλιώς ό,τι και αν λέµε, στο
τέλος ούτε καν θα ψηφίσουµε. Αυτό νοµίζω ότι αποτελεί δηµο-
κρατικό έλλειµµα του ελληνικού Κοινοβουλίου. Εγώ δεν θα βα-
ρεθώ να το λέω. Κάποια στιγµή κάτι πρέπει να γίνει και σε αυτό.
Δεν µπορώ να ακούω, δηλαδή, ότι εµπίπτει στο άρθρο 73, παρά-
γραφος 3 του Συντάγµατος και ότι όλη αυτή η συζήτηση, δη-
λαδή, είναι στον αέρα. 

Επίσης, θα έλεγα ότι δεν µπορεί η πλειοψηφία του ελληνικού
Κοινοβουλίου να ψηφίζει, µερικές µέρες µετά την ψήφιση του
µνηµονίου εδώ, να δίνει δηλαδή την εξουσία στον Υπουργό των
Οικονοµικών να έχει τη δυνατότητα να υπογράφει άλλα µνηµό-
νια, χωρίς να τα ψηφίζει η Βουλή των Ελλήνων και να λέµε ότι
δεν µπορούµε να συζητήσουµε µια πρόταση νόµου. Όλα µπο-
ρούν να γίνουν, εάν το θέλουµε. Υπάρχουν απαγορεύσεις και
υπάρχουν και τρόποι να επιτρέπονται πράγµατα. Άρα, είναι θέµα
πολιτικής βούλησης και νοµίζω ότι αυτό είναι σηµαντικό θέµα. 

Τώρα, θα ήθελα να πω δυο κουβέντες για την κρίση και την
ανεργία. Η κρίση στις δίνες στις οποίες κλυδωνιζόµαστε σήµερα
είναι παγκόσµια. Και γι’ αυτό αποδεικνύεται ότι είναι κρίση του
καπιταλιστικού συστήµατος, είναι, όµως, και ελληνική. Εδώ έχει
έρθει πιο γρήγορα, είναι πιο βαθιά, είναι πιο οξυµένη και βλέπετε
ότι έχει άλλα χαρακτηριστικά, έχει δηλαδή και κοινά από τη µια
πλευρά και από την άλλη, έχει και κάποια άλλα που είναι διαφο-
ρετικά από τη γενική κρίση. Θα έλεγα ότι σε αυτά θα έπρεπε να
προστεθεί, εκτός από το ότι είµαστε χώρα της Μεσογείου, χώρα
µικρή και όχι χώρα-οδηγός στην Ευρωπαϊκή Ένωση και το ότι εί-
χαµε µια διακυβέρνηση από τη Μεταπολίτευση τουλάχιστον και
µετά, που είναι δικοµµατική, απαράδεκτη. Αυτό είναι ένα άλλο
στοιχείο που προστίθεται σε όλα αυτά του συστήµατος και στις
διαφορές που έχουµε εδώ στην Ελλάδα. 

Η κρίση, λοιπόν, αυτή είναι το τελευταίο στάδιο της κρίσης του
κρατικοµονοπωλιακού καπιταλισµού που ξεκίνησε µε την ενερ-
γειακή κρίση, όπως λεγόταν το 1973-1974 και θα οδηγήσει πιθα-
νότατα σε ένα καινούργιο στάδιο εξέλιξης και ανάπτυξης, σε
συνθήκες παγκοσµιοποίησης και βασισµένο στις ιδέες και στις
πρακτικές ενός άκρατου και σκληρού νεοφιλελευθερισµού. 

Θα ήθελα να παραλείψω µερικά πράγµατα από αυτά που θα
ήθελα έτσι και αλλιώς να πω, γιατί νοµίζω ότι πρέπει κανείς να
µιλήσει πιο πολύ για την ανεργία στην Ελλάδα. Μέχρι τα µέσα
του 1970 η ανεργία κυµαινόταν σε σχετικά χαµηλά επίπεδα, της
τάξης δηλαδή του 4% έως 5%, αν αυτό θεωρείται χαµηλό. Την
τελευταία, όµως, τριαντακονταπενταετία βρίσκεται µόνιµα σε
υψηλά επίπεδα, ξεπερνώντας σταθερά το 7% έως 8%. Μάλιστα,
τη δεκαετία 1996-2005, που χαρακτηρίστηκε από υψηλούς ρυθ-
µούς ανάπτυξης, η ανεργία κινήθηκε στα υψηλότερα επίπεδα της
µεταπολιτευτικής περιόδου, στην τάξη δηλαδή του 10% έως 12%
του εργατικού δυναµικού. Η διατήρηση αυτών των υψηλών πο-
σοστών της ανεργίας οφείλεται κυρίως στην ένταση των ρυθµών
ιδιοποίησης από το κεφάλαιο του επιπλέον παραγόµενου πλού-
του, εξαιτίας της σηµαντικής αύξησης παραγωγικότητας της ερ-
γασίας. 

Εδώ, µπορεί κανείς να παρατηρήσει ότι δεν είναι τώρα µόνο
µε την κρίση που έχουµε την ανεργία. Πάντα είχαµε ανεργία.
Τώρα είναι πιο οξυµένο το θέµα. Θα έλεγα ότι αυτό που λέµε σή-
µερα η επίσηµη ανεργία στο 15,9% και τώρα η επίσηµη ανεργία
ξεπέρασε το 16%, δεν είναι αληθές. Όλα τα στοιχεία λένε ότι
πραγµατικά είναι πάνω από το 20%. Αυτό είναι κάτι το οποίο είναι
πάρα πολύ σηµαντικό. 

Θα ήθελα, επίσης, να πω, ότι ό,τι στοιχεία και αν πάρει κανείς
και όποια µεθοδολογία και αν χρησιµοποιήσει, είτε αυτή που χρη-

σιµοποιεί η ΕΣΥΕ είτε η EUROSTAT, µε όποια έρευνα και αν κάνει
το Διεθνές Γραφείο Εργασίας, σε αυτήν τη βάση δεν υπολογίζε-
ται, δυστυχώς, ως άνεργος όποιος έχει παραιτηθεί από την προ-
σπάθεια ανεύρεσης εργασίας ή δεν αναζήτησε εργασία τον
τελευταίο µήνα, είτε γιατί απογοητεύτηκε είτε προσωρινά στα-
µάτησε, προσδοκώντας να ανοίξει κάποια δουλειά. Τούτο απο-
τελεί συχνό φαινόµενο, ιδιαίτερα στην περίοδο αυτή που
περνάµε τώρα, της οικονοµικής κρίσης. 

Επίσης, όποιος υποαπασχολείται σε µια εργασία που ως πρό-
τινος ήταν δεύτερή του απασχόληση, όπως παραδείγµατος
χάριν αγρότες στο χωράφι, δεν θεωρείται άνεργος. Δεν θεωρεί-
ται άνεργος ο εργαζόµενος στην οικογενειακή επιχείρηση ως
βοηθός, όπου η απασχόληση αυτού του είδους δεν συνεπάγεται
καθηµερινή παρουσία ή όποιος παρακολουθεί πρόγραµµα κα-
τάρτισης, είτε είναι µαθητευόµενος είτε εκπαιδευόµενος είτε
είναι υπάλληλος, όπως ήταν παλιότερα µε τα «STAGE» και τώρα
µε άλλες µορφές που µοιάζουν. Παράλληλα, άνεργος δεν θεω-
ρείται ο εργαζόµενος µε σύµβαση έργου ή µε δελτίο παροχής
υπηρεσιών -µπλοκάκι και αυτός που έχει απολυθεί χωρίς καν δι-
καίωµα αποζηµίωσης ή επιδόµατος ανεργίας. 

Τα τελευταία δυο χρόνια τριπλασιάστηκε η ανεργία των αν-
δρών και από 4,5% το 2008 έφτασε το Φεβρουάριο του 2011 στο
13,5%. Η ανεργία των γυναικών έφτασε –και ξεπέρασε τώρα- το
19%. Η ανεργία των νέων έχει ξεπεράσει ήδη το 40%. Τον Αύ-
γουστο του 2009 ήταν 24,2% και το Φεβρουάριο του 2011 ήταν
40,4%. Αυξάνεται δραµατικά –µε ό,τι αυτό σηµαίνει- το ποσοστό
ανεργίας στην ευαίσθητη προσυνταξιοδοτική ηλικία, δηλαδή στα
πενήντα πέντε έως εξήντα τέσσερα έτη και από 5,6% τον Αύγου-
στο του 2010 έφτασε το Φεβρουάριο του 2011 στο 8,4%, ενώ
φτάνει στο 11% η ανεργία στην ηλικιακή κατηγορία σαράντα
πέντε έως πενήντα τέσσερα έτη. 

Απελπιστική όµως είναι και η κατάσταση σε ορισµένες περιφέ-
ρειες της χώρας. Θα έλεγα ότι στην Κρήτη, απ’ όπου έρχοµαι
εγώ, υπάρχει µία ειδική ανεργία. Είναι η ανεργία των ανθρώπων
που δουλεύουν στον τουρισµό και στον επισιτισµό που εκ των
πραγµάτων είναι εποχικά επαγγέλµατα κι όπου καταλαβαίνετε
ότι η εργασία, η ανεργία, η ασφάλιση και το πώς θα πάρει κανείς
σύνταξη είναι πάρα πολύ διαφορετικά. 

Θα πω δυο κουβέντες τώρα για το θέµα της πολιτικής της Κυ-
βέρνησης για την αντιµετώπιση της ανεργίας. Τα οποιαδήποτε
ψήγµατα πολιτικής για την αντιµετώπιση της ανεργίας που εξαγ-
γέλλονται ή που υλοποιεί η Κυβέρνηση στα πλαίσια και στα όρια
που ορίζει το µνηµόνιο, δεν είναι ένα µεµονωµένο ή αποσπασµα-
τικό γεγονός, αλλά είναι ένα σηµαντικό κοµµάτι ενός καλά σχε-
διασµένου και συντονισµένου σχεδίου. Είναι αναπόσπαστο
τµήµα της συνολικής πολιτικής της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Θα
έλεγα ότι είναι µία πολιτική και αντεργατική και αντιλαϊκή. Έχουν
καταντήσει πια αυτά να µην χρειάζεται να τα λέµε, τα ξέρει όλος
ο κόσµος. Στην ουσία είναι µία καθαρά ταξική πολιτική που εξυ-
πηρετεί από τη µία µεριά το µεγάλο κεφάλαιο, δεν µπορεί να ξε-
περάσει την κρίση γενικώς και δυσκολεύει διαρκώς τη θέση των
εργαζοµένων. 

Τα βασικά συστατικά της στοιχεία είναι η λιτότητα -που αυτήν
την ξέραµε και από πριν αλλά έχει οξυνθεί- το ξεπούληµα της
κρατικής περιουσίας µε γενικευµένες ιδιωτικοποιήσεις, η απά-
λειψη οποιονδήποτε ρυθµίσεων στην αγορά εργασίας, απορρύθ-
µιση δηλαδή των εργασιακών σχέσεων, η διάλυση του
συστήµατος της κοινωνικής ασφάλισης και µετατροπής της σε
ιδιωτική, οι ρυθµίσεις του αναπτυξιακού νόµου, που µόνο ανα-
πτυξιακές δεν είναι και η ιδιωτικοποίηση του συστήµατος υγείας
µέσω της υποτιθέµενης αναβάθµισής του. 

Προχθές είχαµε και κάποιες εξαγγελίες στην Επιτροπή Κοινω-
νικών Υποθέσεων από τον Υπουργό Υγείας που έλεγε ότι πάµε
σε µία συζήτηση προς την κατεύθυνση όµως του ότι θα µπορούν
κατ’ αρχάς να ανοίξουν οι πανεπιστηµιακοί έξω ιδιωτικά ιατρεία
και αυτό φυσικά θα προχωρήσει µετά και στους υπολοίπους.
Αυτό είναι µία βόµβα στα θεµέλια του ΕΣΥ, που νοµίζω ότι κά-
ποιοι την έχουν αποφασίσει και κάποιοι έχουν την εντύπωση ότι
µπορούν µε αυτόν το συσχετισµό δυνάµεων να την σταµατήσουν
και εννοώ Βουλευτές µέσα από το κυβερνών κόµµα, που καλά
έκαναν και αντέδρασαν. 
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Έχουµε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» µε τις αλλαγές στη διοικητική αρ-
χιτεκτονική της χώρας, έχουµε τις επερχόµενες αλλαγές στην
παιδεία και την αποπεράτωση της δουλειάς που άφησαν µισή οι
προηγούµενοι, την ιδιωτικοποίηση δηλαδή της παιδείας και την
ενεργειακή πολιτική µε τις ανακατατάξεις των ενεργειακών οδών
και τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας. Έχουµε την ιδιωτικοποί-
ηση υποδοµών της χώρας και µία σειρά από άλλα πράγµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λέει η Κυβέρνηση ότι καταπολεµά την ανεργία µε την υφε-
σιακή πολιτική του µνηµονίου. Μέχρι και 6% όµως µειώθηκε το
ΑΕΠ της χώρας το τέταρτο δίµηνο του ’10. Έχουµε µείωση του
εργατικού εισοδήµατος, έχουµε απελευθέρωση ουσιαστικά των
απολύσεων, έχουµε κατάργηση συλλογικών διαπραγµατεύσεων
και συµβάσεων και έχουµε και την εισαγωγή επιχειρησιακών συµ-
βάσεων και την ολόπλευρη υποστήριξη των ατοµικών συµβά-
σεων. Αυτό που διάβαζα πριν είναι σ’ αυτήν την κατεύθυνση. 

Εγώ θα σας έλεγα τελειώνοντας, ότι εµείς προτείνουµε κάποια
συγκεκριµένα µέτρα για τους ανέργους. Το υφιστάµενο και
ισχύον σήµερα στην Ελλάδα σύστηµα µέτρων για την προστασία
από την ανεργία είναι ελλιπές, ανεπαρκές και προσβλητικό για
την προσωπική αξιοπρέπεια των πολιτών της χώρας και δικαίως
θεωρείται µε αυτό της Μεγάλης Βρετανίας, το πλέον υποτυπώ-
δες στο σύνολο της Ευρώπης των δεκαπέντε αν κάποια σηµασία
έχει κι αυτό. Η διάρκεια της επιδότησης της ανεργίας που είναι
δώδεκα µήνες είναι απαράδεκτη. Το βασικό επίδοµα µέχρι σή-
µερα είναι στα 400 ευρώ και λιγότερα ακαθάριστα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εν πάση περιπτώσει κυρία Πρόεδρε, τελειώνω λέγοντας τρεις
βασικές προτάσεις. Εµείς λέµε ότι θα µπορούσαµε και σ’ αυτό
ακόµα το σύστηµα µε αγώνες να επιτύχουµε το ύψος του επιδό-
µατος ανεργίας να καθορίζεται στο 75% του τεκµαρτού µισθού,
ανάλογα µε τα χρόνια ασφάλισης του ανέργου, σε καµµία περί-
πτωση όµως δεν µπορεί να είναι µικρότερο του βασικού επιδό-
µατος ανεργίας. Σαν βασικό επίδοµα ανεργίας ορίζουµε το 80%
του κατώτατου µισθού, όπως αυτός καθορίζεται κάθε φορά από
τις ισχύουσες συλλογικές συµβάσεις εργασίας. Η διάρκεια κα-
ταβολής του επιδόµατος ανεργίας σε όλους τους δικαιούχους
να ορίζεται στα πέντε χρόνια από την εγγραφή του στα µητρώα
των ανέργων του ΟΑΕΔ.

Οι νεοεισερχόµενοι στην αγορά εργασίας ανεξάρτητα από την
ηλικία, στους οποίους δεν εξασφαλίζεται ανεργία ανάλογη µε τα
προσόντα τους, µέσα σε τρεις µήνες από την εγγραφή τους στα
µητρώα του ΟΑΕΔ να δικαιούνται και να τους χορηγείται βοή-
θηµα ίσο µε το βασικό επίδοµα ανεργίας για διάρκεια πέντε ετών
και σε όλους τους εποχικά απασχολούµενους να χορηγείται το
βασικό επίδοµα ανεργίας κατά τη διάρκεια της µη απασχόλησής
τους. 

Οι παραµένοντες άνεργοι µετά την παρέλευση της πενταετούς
επιδότησής τους που είναι πάνω από πενήντα πέντε ετών είτε να
λαµβάνουν το βασικό επίδοµα ανεργίας είτε να εντάσσονται σε
ειδικά προγράµµατα απασχόλησης σε κοινωνικές υπηρεσίες του
δηµοσίου ή της τοπικής αυτοδιοίκησης. 

Επίσης, οι άνεργοι που δεν είχαν πλήρη απασχόληση να δικαι-
ούνται το επίδοµα ανεργίας στο ύψος του 75% του τεκµαρτού
µισθού, ανάλογα και µε τα χρόνια ασφάλισής τους και οι επιδο-
τούµενοι άνεργοι να παραµένουν πλήρως ασφαλισµένοι συντα-
ξιοδοτικά, νοσοκοµειακά και ιατροφαρµακευτικά στους
ασφαλιστικούς φορείς που ήταν κατά την τελευταία µέρα της
απασχόλησής τους. 

Έχουµε και άλλες προτάσεις τις οποίες εγώ θα καταθέσω, µια
και βλέπω ότι ο χρόνος έχει περάσει. 

Τέλος, θέλω να πω ότι είναι θετικό που γίνεται αυτή η συζή-
τηση σήµερα, όπως είναι και θετικό ότι ακούγεται µια άλλη κα-
τεύθυνση από τη λογική που έχουν οι τράπεζες και γενικά το
χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, οι βιοµήχανοι και οι εφοπλιστές και
την οποία έχει συµπεριλάβει η τρόικα στο µνηµόνιο που εφαρ-
µόζει τούτη η Κυβέρνηση. 

Είναι θετικό και µόνο που ακούγεται. Θα έλεγα ότι είναι θετικό
ακόµα πιο πολύ το γεγονός ότι ακούγεται και κυριαρχεί σήµερα

και στις πλατείες µια τέτοια αντίληψη, παρ’ όλο που άλλα ακού-
γονται και παρά το ότι κάποιοι προσπαθούν να δυσφηµίσουν
αυτόν τον κόσµο και αυτό το κίνηµα που είναι όντως ακηδεµό-
νευτο και που όντως δεν έχει ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα.
Όµως, δεν παύει ο ελληνικός λαός σήµερα να κάνει αυτό που
δεν έκανε χθες, να είναι δηλαδή κινητοποιηµένος, να έχει σηκω-
θεί από την πολυθρόνα και να είναι απέναντι σ’ αυτήν την πολι-
τική του µνηµονίου. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Κριτσωτάκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να
κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα. 

Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής, Οικονοµικών και Εξωτερικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύ-
ρωση του Καταστατικού του Διεθνούς Οργανισµού Ανανεώσιµων
Πηγών Ενέργειας (IRENA)», το οποίο παραπέµπεται στην αρµό-
δια Διαρκή Επιτροπή. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Αχµέτ Χατζή Οσµάν. 
ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι συνάδελφοι του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κατέθεσαν µια πρόταση νόµου µε
θέµα τη λήψη άµεσων µέτρων για την προστασία των ανέργων,
των αυτοαπασχολούµενων και των µικροµεσαίων αγροτών. 

Είναι γεγονός ότι όλες οι κοινωνικές οµάδες πλήττονται από
την κρίση. Η στήριξη και η ενίσχυση του εισοδήµατος είναι προ-
τεραιότητα για µας. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δίνει, πραγµατικά,
αγώνα καθηµερινά και σε όλα τα επίπεδα για την καλύτερη δια-
χείριση και αντιµετώπιση της κρίσης. Μπορεί τα αποτελέσµατα
των ενεργειών να µην είναι άµεσα ορατά. Όµως, υπάρχει προ-
γραµµατισµός, υπάρχει µακροπρόθεσµο οργανόγραµµα. Στο
επίκεντρο της πολιτικής µας είναι ο κάθε πολίτης αυτής της
χώρας. Οι Βουλευτές της επικράτειας βιώνουµε έντονα στις πε-
ριφέρειές µας τα άγχη και τα προβλήµατα των πολιτών. Συµµε-
ριζόµαστε τις στενοχώριες των συµπολιτών µας και
συµπάσχουµε µαζί τους. Πρέπει να είµαστε κοντά στο λαό. Σ’
αυτές τις δύσκολες περιόδους δεν µας χωρίζει τίποτα. Ενωµένοι
θα βρούµε λύσεις στα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η χώρα
µας, διότι οι δυσκολίες της χώρας αγγίζουν κάθε οικογένεια. 

Στη Ροδόπη ερχόµαστε καθηµερινά αντιµέτωποι µε τα προ-
βλήµατα των αγροτών. Αναφέροµαι σε αγρότες µε µικρό κλήρο,
µε ετήσιο οικογενειακό εισόδηµα που σε πολλές περιπτώσεις δεν
ξεπερνά τις 3.000 ευρώ, σε αγρότες που απασχολούνται στη µο-
νοκαλλιέργεια του καπνού και του βαµβακιού. 

Αυτοί, λοιπόν, οι παραγωγοί αγωνιούν καθηµερινά για τις επι-
δοτήσεις, για το ΦΠΑ, για τις δηλώσεις καλλιέργειας. Αναµένουν
εναγωνίως τις εξελίξεις στα αγροτικά και µέχρι σήµερα η ηγεσία
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης έχει επιδείξει θετική πο-
λιτική βούληση. Αναµένουµε όµως και τις εξελίξεις σε ευρωπαϊκό
επίπεδο µε τη νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική. Γι’ αυτούς τους
αγρότες αξίζει να δίνουµε καθηµερινά αγώνα και να τους στηρί-
ζουµε µε κάθε µέσο. 

Το πρόβληµα της ανεργίας ταλανίζει µεγάλο µέρος του πλη-
θυσµού. Είναι γεγονός ότι πολλοί νέοι και νέες έρχονται καθη-
µερινά αντιµέτωποι µε το πρόβληµα της ανεργίας. Αυτούς τους
συµπολίτες µας δεν τους ξεχνάµε. 

Το Υπουργείο Εργασίας έχει προκηρύξει µια σειρά δράσεων
και προγραµµάτων κοινωφελούς εργασίας, προκειµένου να µε-
τατρέψουµε το επίδοµα ανεργίας σε επίδοµα εργασίας και να
δείξουµε την είσοδο στην αγορά εργασίας σε χιλιάδες συµπολι-
τών µας. 

Θα  αναρωτηθείτε αν αρκούν αυτές οι δράσεις. Όχι, δεν αρ-
κούν. Γι’ αυτό συνεχίζουµε τη σκληρή δουλειά. Εµείς δεν θέ-
λουµε ούτε ένας πολίτης αυτής της χώρας να µείνει χωρίς
δουλειά! Θέλουµε να στηρίξουµε την εργασία, να παρέχουµε υγι-
είς συνθήκες και καλό βιοτικό επίπεδο σε όλους. 

Οι καιροί είναι πολύ δύσκολοι για πολύ κόσµο. Όπως είπα και
πριν, αυτό το ζούµε καθηµερινά στις περιφέρειές µας.  Όµως,
τα λόγια δεν αρκούν. Χρειάζονται πράξεις, έργα και καλά µελε-
τηµένες κινήσεις. Είµαι πεπεισµένος ότι η Κυβέρνηση έχει θετική
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πολιτική βούληση. Έχουµε ακριβή εικόνα αυτών που συµβαίνουν
καθηµερινά στους δρόµους της πόλης και στις γειτονιές της
χώρας µας. Είµαστε κοντά στον κόσµο και στο επίκεντρο της πο-
λιτικής µας είναι ο άνθρωπος. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-

τος Ελλάδας κ. Νίκος Καραθανασόπουλος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως, και αποκτά

τραγική επικαιρότητα η πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας για την προστασία των ανέργων στις σηµε-
ρινές συνθήκες, όπου οι επίσηµοι άνεργοι –γιατί οι ανεπίσηµοι
είναι πολύ περισσότεροι- αυξάνονται µε ραγδαίους ρυθµούς και
στη χώρα µας, αλλά και συνολικά στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ανε-
ξάρτητα µε το αν υπάρχει κρίση ή όχι. 

Το λέµε αυτό, γιατί µε την πρόταση που καταθέτουµε δεν το
κάνουµε, όπως τα υπόλοιπα κόµµατα του ευρωµονόδροµου συλ-
λήβδην, που θεωρούν ότι είναι ζήτηµα ανθρωπιστικό. Η υπόθεση
της ανεργίας δεν έχει να κάνει µε τον ανθρωπισµό. Η ανεργία
είναι αποτέλεσµα του ίδιου του κοινωνικοοικονοµικού συστήµα-
τος, το οποίο βιώνουµε. Άρα, έχει ταξικά χαρακτηριστικά. Είναι
ταξικό το πρόβληµα και απ’ αυτήν την άποψη εµείς, ως Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας, το προσεγγίζουµε. 

Γιατί το ζήτηµα είναι έτσι και όχι διαφορετικό; Γιατί, επιτέλους,
πρέπει να απαντήσουµε ποια  είναι η αιτία της ανεργίας. Ποιος
ευθύνεται για την ανεργία;  Βεβαίως, εδώ από τους διάφορους
εισηγητές, οι οποίοι προηγήθηκαν, εντοπίστηκαν διάφοροι πα-
ράµετροι, οι οποίοι όχι µόνο δεν αποτελούν την αιτία, αλλά συ-
γκαλύπτουν την αιτία, όπως για παράδειγµα ότι υπάρχει
αυστηροποίηση στην αγορά εργασίας και ότι δεν είναι ευέλικτη
η αγορά εργασίας, για να µπορεί  να προσαρµόζεται στις ανά-
γκες των επιχειρήσεων. Δηλαδή θα θεωρήσουµε υπεύθυνους και
τους εργαζόµενους  και από πάνω που υπάρχει ανεργία. Γιατί τι
θέλουν; Να έχουν σταθερή απασχόληση, για να  µπορούν µέσα
από τη σταθερή απασχόληση να ικανοποιούν τις βασικές τους
ανάγκες. 

Ακούστηκε και άλλη ακραία άποψη. Λένε ότι φταίνε οι λαθρο-
µετανάστες και µάλιστα ότι φταίει το ΚΚΕ για τους λαθροµετα-
νάστες, ενώ η υπόθεση των µεταναστών έχει την ίδια ρίζα µε την
ανεργία. Δεν ευθύνονται οι ιµπεριαλιστικοί πόλεµοι –συµµετέχει
και η ίδια η Ελλάδα σε αυτούς- για τα µεταναστευτικά ρεύµατα;
Δεν ευθύνεται η δράση των κεφαλαιοκρατών, που θέλουν να
αξιοποιήσουν τους µετανάστες, για να ρίξουν την τιµή της εργα-
τικής δύναµης και να τους αφαιρέσουν εργασιακά και ασφαλι-
στικά δικαιώµατα ως «µαύρους» εργαζόµενους;  Διαχρονικά
αυτό έχει υπάρξει. 

Και ποιοι δηµιουργούν τα λαθρεµπορικά γραφεία εδώ πέρα;
Μήπως το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δηµιουργεί τα λαθρε-
µπορικά γραφεία, τα οποία ενοικιάζουν εργαζόµενους  και προ-
ωθούν τη µαύρη και ανασφάλιστη εργασία; Είναι µέλη του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας οι µεγαλοεπιχειρηµατίες -
από τους κατασκευαστικούς οµίλους µέχρι οτιδήποτε άλλο- οι
οποίοι ακριβώς απασχολούν τους «µαύρους» εργαζόµενους;

Εµείς λέµε κάτι πολύ απλό: Το ζήτηµα των µεταναστών πρέπει
να αντιµετωπιστεί στην ανάγκη διασφάλισης των ίδιων ακριβώς
εργασιακών δικαιωµάτων µε τους υπόλοιπους  εργαζόµενους,
για να µην υπάρχει στους κεφαλαιοκράτες αυτό το προνόµιο, δη-
λαδή να εκµεταλλεύονται τη µετανάστευση, για να συµπιέσουν
τα δικαιώµατα των εργαζόµενων, τόσο των Ελλήνων όσο και των
αλλοδαπών. 

Όλες αυτές οι απόψεις και οι αντιλήψεις δεν απαντάνε στο βα-
σικό: Ποιος ευθύνεται; Εµείς λέµε καθαρά ότι είναι αποτέλεσµα,
είναι παιδί του κεφαλαιοκρατικού συστήµατος. Γιατί ο εφεδρικός
στρατός εργασίας, δηλαδή η ανεργία, όπως τον χαρακτήρισε ο
Μαρξ, αποτελεί αποτέλεσµα της ανάπτυξης των παραγωγικών
δυνάµεων και ταυτόχρονα, της ύπαρξης αυτών των παραγωγι-
κών σχέσεων στον καπιταλισµό, οι οποίες εµποδίζουν να αναπτυ-
χθούν οι παραγωγικές δυνάµεις. Αξιοποιούν την
παραγωγικότητα της εργασίας όχι για να βελτιωθούν οι συνθή-
κες των εργαζόµενων, αλλά αντίθετα για να αποκτήσουν πολύ

µεγαλύτερα προνόµια, ακόµη µεγαλύτερη κερδοφορία οι καπι-
ταλιστές.

Δεν αποτελεί πρόκληση ότι όλη αυτή η παραγωγικότητα της
εργασίας που έχει ανέβει τις τελευταίες δεκαετίες στη χώρα µας,
αλλά και πανευρωπαϊκά, να αποτελεί το µοχλό κατάργησης των
εργασιακών δικαιωµάτων, των ασφαλιστικών δικαιωµάτων των
εργαζόµενων, επιδείνωσης της θέσης τους; Ποιοι επωφελήθηκαν
από αυτήν την αύξηση της παραγωγικότητας της εργασίας; Οι
κεφαλαιοκράτες ωφελήθηκαν, γιατί έβγαλαν πολύ περισσότερα
κέρδη, γιατί αξιοποίησαν αυτήν την αύξηση της παραγωγικότη-
τας της εργασίας για να πετάνε στο δρόµο το πλεονάζον εργα-
τικό δυναµικό. Και ταυτόχρονα, ωφελούνται µέσα από τη
διαδικασία της απελευθέρωσης της αγοράς και της ελευθερίας
κίνησης κεφαλαίων, επιχειρήσεων, εµπορευµάτων, άρα και ερ-
γατικού δυναµικού µε τη Συνθήκη αυτή της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και του Μάαστριχτ. 

Άρα, λοιπόν, υπεύθυνοι ναι, υπάρχουν και είναι υπεύθυνοι οι
κεφαλαιοκράτες, οι οποίοι δεν ενδιαφέρονται καθόλου, δεν τους
καίγεται καρφί αν θα υπάρξει ή όχι απασχόληση. Αυτό το οποίο
τους νοιάζει είναι πώς θα βγάλουν κέρδη. Γι’ αυτόν ακριβώς το
λόγο και ο πατριωτισµός τους εντοπίζεται στο γεγονός ότι παίρ-
νουν τις επιχειρήσεις από την Ελλάδα και τις πηγαίνουν σε άλλες
χώρες µε φθηνότερο εργατοϋπαλληλικό δυναµικό.

Το αποτέλεσµα ποιο είναι αυτών των διαδικασιών; Ισχυροποι-
ούνται οι επιχειρηµατικοί όµιλοι, αυξάνεται η ανεργία στη χώρα
µας και ταυτόχρονα καταστρέφεται και η παραγωγική της βάση.
Να, λοιπόν, ποιοι είναι οι υπεύθυνοι. Και ταυτόχρονα υπεύθυνο
που φέρει σηµαντική ευθύνη είναι και το πολιτικό προσωπικό της
πλουτοκρατίας, δηλαδή το πολιτικό σύστηµα της αστικής τάξης
µε τα κόµµατά του, τα οποία ψηφίζουν νόµους που επιτρέπουν,
που διασφαλίζουν, που ικανοποιούν τα συµφέροντα των κεφα-
λαιοκρατών και θυσιάζουν τις ανάγκες των εργαζόµενων σε αυτή
τη λογική.

Άρα, λοιπόν, από τη στιγµή που εντοπίζουµε ότι αυτό το πρό-
βληµα είναι πραγµατικά η αιτία της ανεργίας, µπορούµε να απα-
ντήσουµε στο ερώτηµα πώς θα αντιµετωπιστεί το ζήτηµα. Μας
κατηγόρησαν η εισηγήτρια τόσο του ΠΑΣΟΚ, όσο και της Νέας
Δηµοκρατίας, ότι η πρόταση, λέει, νόµου του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας δεν απαντά στις µακροπρόθεσµες ανάγκες
των ανέργων. Και ποιες είναι αυτές; Να βρουν εργασία. Και πώς
θα βρουν εργασία; Δίνουν την ίδια, ταυτόσηµη απάντηση µε την
ανταγωνιστικότητα και την επιχειρηµατικότητα. Έτσι λέει, θα
υπάρξει απασχόληση στη χώρα µας. Όµως, ψεύδονται και ψεύ-
δονται συνειδητά, γιατί το γνωρίζουν πολύ καλά ότι µέσα απ’
αυτήν τη λογική και από αυτήν τη διαδικασία θα καταστρέφονται
όσο το δυνατόν περισσότερο οι παραγωγικές δυνατότητες στη
χώρα µας, θα καταστρέφονται ακόµη περισσότερο οι ίδιοι οι ερ-
γαζόµενοι. 

Άρα, λοιπόν, πώς θα υπάρξει ανάπτυξη, που θα ικανοποιεί τις
ανάγκες του εργαζόµενου για σταθερή απασχόληση, για απα-
σχόληση µε υψηλές αποδοχές που θα καλύπτουν το σύνολο των
αναγκών του; Μπορεί να υπάρξει τέτοιου είδους ανάπτυξη στο
καπιταλιστικό σύστηµα; Εµείς λέµε όχι. Την όποια ανάπτυξη
εσείς προβάλετε, θα είναι µέσα από µία ανάπτυξη που θα έχει
εργασιακές συνθήκες γαλέρας, χωρίς δικαιώµατα για τον εργα-
ζόµενο, µε επισφάλειες, µε µείωση της τιµής της εργατικής δύ-
ναµης.

Άρα, λοιπόν, πώς µπορεί όλο αυτό να γίνει; Όταν τα βασικά
και συγκεντρωµένα µέσα παραγωγής γίνουν λαϊκή περιουσία.
Τότε µόνο µπορεί να αναπτυχθεί, να αξιοποιηθεί το σύνολο των
παραγωγικών δυνατοτήτων του τόπου µας, που καταστρέφονται
σήµερα και πρώτα απ’ όλα είναι η εργατική δύναµη και να υπάρ-
χουν τέτοιες συνθήκες εργασίες που να ικανοποιούν στο σύνολο
των αναγκών. 

Εµείς σε αυτό το πλαίσιο ακριβώς, το πλαίσιο δηλαδή της ανα-
τροπής του καπιταλιστικού συστήµατος ως του βασικού υπεύ-
θυνου για τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει σήµερα η λαϊκή
οικογένεια, θέτουµε αυτούς τους στόχους πάλι στους συγκεκρι-
µένους και τα συγκεκριµένα αιτήµατα για την προστασία σήµερα
των ανέργων που αποτελούν στόχους που διευρύνουν ακριβώς
το ποιος έχει δικαίωµα να προστατεύεται. Είναι για το σύνολο,
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λοιπόν, των ανέργων, ανεξάρτητα αν προέρχονται είτε από ερ-
γαζόµενους ή από αυτοαπασχολούµενους που καταστρέφονται
τα µαγαζιά τους και οι επαγγελµατικές τους λειτουργίες είτε για
τους φτωχούς αγρότες που δεν µπορούν να πουλήσουν την πα-
ραγωγή τους και αυτά, λοιπόν, να ικανοποιούν το σύνολο των
αναγκών και όχι περιορισµένα και αποσπασµατικά. 

Γι’ αυτό και η κριτική του ΣΥΡΙΖΑ δεν πατάει στην πραγµατι-
κότητα, γιατί ακριβώς εµείς θέλουµε να καλυφθεί το σύνολο που
δεν µπορεί να εργαστεί, που του απαγορεύουν να εργαστεί, ανε-
ξάρτητα αν είναι εργαζόµενος, αν είναι µόνιµα απασχολούµενος,
αν είναι εποχικός ή µερικά απασχολούµενος.

Και βεβαίως οι στόχοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
δεν είναι µαξιµαλιστικοί, είναι ρεαλιστικοί. Γιατί ο ρεαλισµός και
οι στόχοι και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, των κοµµά-
των δηλαδή της πλουτοκρατίας, για την αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος, είναι εχθρικοί απέναντι στον άνεργο.

Τι µας είπε η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ, καθώς και η εισηγήτρια
της Νέας Δηµοκρατίας; Ενεργητικές µορφές απασχόλησης. Τι
σηµαίνει αυτό; Τα χρήµατα των εργαζοµένων να δίνονται στους
κεφαλαιοκράτες για να αξιοποιούν τους ανέργους ως δωρεάν
εργασία. Επιδοτεί δηλαδή τον κεφαλαιοκράτη µε τα χρήµατα του
εργαζόµενου για να απασχολεί ανέργους, πετώντας στο δρόµο
τους ήδη απασχολούµενους εργαζόµενους. 

Τι άλλο µας είπε; Κοινωνική οικονοµία. Τι σηµαίνει «κοινωνική
οικονοµία»; Είναι η οικονοµία που επιβάλλεται από την Ευρω-
παϊκή Ένωση, επιβάλλεται από τους κεφαλαιοκράτες για να ανα-
τραπούν οι εργασιακές σχέσεις, να εµπορευµατοποιηθεί
περισσότερο η πρόνοια, η υγεία, η παιδεία και ταυτόχρονα να
υπάρξει µια ιδεολογική ενσωµάτωση σ’ αυτό το απαράδεκτο,
απάνθρωπο σύστηµα που χάνει συνεχώς την όποια δυναµική
έχει. Ταυτόχρονα, λέει, και στοχευµένες δράσεις στη νέα γενιά.
Δηλαδή η νέα γενιά να αµείβεται µε 500 ευρώ και να είναι και
ανασφάλιστη για να καταργηθούν οι συλλογικές συµβάσεις.

Αυτές είναι οι στοχευµένες δράσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
Δηµοκρατίας, τις οποίες χειροκροτεί ο ΣΕΒ, ο Σύνδεσµος δη-
λαδή Ελληνικών Βιοµηχανιών -είναι οι κεφαλαιοκράτες- γιατί τα
συµφέροντά του εξυπηρετούν και πατάνε στην ίδια την ύπαρξη
του προβλήµατος της ανεργίας. Αλλά εσείς ευθύνεστε για την
ανεργία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γιατί είναι, λοιπόν, µαξιµαλιστικοί οι στόχοι του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας; Δεν υπάρχουν χρήµατα; 

Πού βρήκατε να δώσετε 30 εκατοµµύρια ευρώ για την πίστα
της Φόρµουλα 1 στην Αχαΐα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ποια ανάγκη ικανοποι-
είτε του εργαζόµενου, του λαού και της περιοχής; 

Πόσα δισεκατοµµύρια δίνετε ζεστά µέσα από τις φοροαπαλ-
λαγές στο µεγάλο κεφάλαιο; Πόσα δισεκατοµµύρια δίνετε στις
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, στις µεγάλες επιχειρήσεις ηλε-
κτροπαραγωγής, οι οποίες καταστρέφουν και το περιβάλλον,
αλλά και την τσέπη των λαϊκών νοικοκυριών;

Να, λοιπόν, που είναι ρεαλιστικοί οι στόχοι. Τα χρήµατα υπάρ-
χουν. Μπορούν να τα διεκδικήσουν οι εργαζόµενοι µέσα από την
πάλη τους, που θα πρέπει όµως να έχει πολιτικά χαρακτηριστικά:
την ανατροπή του αστικού πολιτικού συστήµατος και του καπι-
ταλιστικού τρόπου οργάνωσης της οικονοµίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε τον κ.
Καραθανασόπουλο.

Να υπενθυµίσω ότι ο χρόνος είναι επτά λεπτά. Από λάθος
στους δύο προηγούµενους οµιλητές δόθηκαν οκτώ λεπτά. Θα
υπάρξει µια µικρή ανοχή.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ κ. Άδωνις Γεωργιάδης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ- ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν µπορώ να µην ξεκινήσω από την τελευταία

φράση του συναδέλφου που ήταν πριν από µένα στο Βήµα. 
Όπως καταλάβατε, ο κ. Καραθανασόπουλος µας είπε ότι τα

λεφτά υπάρχουν. Νοµίζω ότι είναι σε απόλυτη σύµπτωση από-

ψεων µε τον προεκλογικό Γιώργο Παπανδρέου. Αλλά όπως συ-
νήθως συµβαίνει σ’ αυτήν τη ζωή, όταν δεν είσαι στην εξουσία,
νοµίζεις ότι τα λεφτά υπάρχουν. Όταν αναλαµβάνεις την εξου-
σία, όµως, διαπιστώνεις ότι δυστυχώς τα λεφτά δεν υπάρχουν,
αλλά τα λεφτά αποκτώνται µε πολύ κόπο και µε πολύ προσπά-
θεια.

Αγαπητοί συνάδελφοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δος, θα µπορούσαµε να κάνουµε πολλές ώρες θεωρητική  συζή-
τηση παραδείγµατος χάριν για το πώς προσπάθησε ο Στάλιν
–τον οποίο λατρεύετε- να φτιάξει την τότε Σοβιετική Ένωση ώστε
να παράγει πλούτο µέσα από την προσπάθειά του µεταξύ των
ετών 1929-1933 να εκµηδενίσει τους Κουλάκους –έστειλε στη Σι-
βηρία όσους έζησαν, γιατί τους άλλους τους έσφαξε- για να µπο-
ρέσει να πετύχει την εκβιοµηχάνιση  της χώρας του και να βρει
λεφτά.

Τα λεφτά, λοιπόν, δεν είναι τόσο απλό πράγµα όσο νοµίζει το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος. Και ο κυριότερος λόγος για τον
οποίο αποφάσισα να µιλήσω σήµερα, είναι γιατί µε το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδος συµβαίνει το εξής: Φέρνει προτάσεις στη
Βουλή, ξέρει ότι αυτές οι προτάσεις δεν θα ψηφιστούν από κα-
νέναν όχι γιατί αντιπαθούµε, παραδείγµατος χάριν, τους ανέρ-
γους –προφανώς όχι- αλλά γιατί ο κάθε λογικός άνθρωπος ξέρει
ότι είναι παντελώς ανεδαφικές και µετά βγαίνουν στα κανάλια οι
εκπρόσωποι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος και λένε
«µα, εσύ καταψήφισες τις προτάσεις του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος για τους ανέργους». Λες και εµείς έχουµε καµµία
έχθρα µε τους ανέργους.

Να µπω στην ουσία, για να ακούει ο κόσµος και να µην τρελαί-
νεται.  

Ξέρετε, ζούµε σε µια εποχή τροµερού λαϊκισµού. Δεν εντάσσω
σε αυτό το ΚΚΕ. Το ΚΚΕ έχει µια συνεπή θέση. Αυτά λέει πάντα.
Δεν είναι λόγω εποχής. Είναι λαϊκιστικό εκ της φύσεώς του.
Όµως, ακούω παραδείγµατος χάριν από το ΚΚΕ την άποψη ότι
πρέπει, άρθρο 1, οι εργαζόµενοι µετά µε την µε οποιοδήποτε
τρόπο λύση της εργασιακής τους σχέσης, δικαιούνται χωρίς πε-
ραιτέρω προϋποθέσεις, επίδοµα ανεργίας το οποίο ανέρχεται
µηνιαίως στο 80% επί του βασικού µισθού, όπως αυτός καθορί-
ζεται από την οικεία και ισχύουσα συλλογική σύµβαση. Παρα-
κάτω λέει ότι θα καταβάλλουν µειωµένο κατά 30% το ποσοστό
του ρεύµατος, της υδρεύσεως, του τηλεφώνου. Όσο είναι άνερ-
γοι, δεν θα µπορεί κανένας να τους κόψει το ρεύµα, το νερό και
το τηλέφωνο, δεν θα πληρώνουν τα δάνειά τους στις τράπεζες
κ.λπ..

Μία ερώτηση έχω πέραν του ότι δεν υπάρχουν λεφτά. Εάν
υποθέσουµε ότι υπήρχαν λεφτά και θεσπίζαµε αυτούς τους νό-
µους, θέλω να µου εξηγήσει κάποιος κύριος του ΚΚΕ ένα λόγο
για να πάει ένας άνθρωπος να δουλέψει, εάν ίσχυαν αυτά. Δη-
λαδή, εάν υποθέταµε ότι υπήρχαν λεφτά, αυτό που προτείνετε
είναι εάν µεν εργάζεσαι, να παίρνεις 20% παραπάνω, αλλά να
πληρώνεις το ρεύµα, το τηλέφωνο και το νερό 30% παραπάνω –
προσέξτε τι έχετε γράψει εδώ- ταυτόχρονα να πληρώνεις τις δό-
σεις και τα δάνειά σου στις τράπεζες, ταυτόχρονα να
κινδυνεύεις, εφ’ όσον έχεις όλα αυτά τα δάνεια και τις υποχρεώ-
σεις πάνω σου, ενώ αν µείνεις άνεργος θα χάνεις το 20% του ει-
σοδήµατός σου, αλλά ταυτόχρονα θα πληρώνεις 30% λιγότερα
όλες τις παροχές, δεν θα κινδυνεύεις ποτέ να σου το κόψουν και
δεν θα έχεις κανέναν τραπεζικό δανεισµό. 

Συγγνώµη, αλλά εάν ίσχυαν αυτά, για να καταλάβετε γιατί είναι
παράλογη η πρόταση, δεν θα δούλευε κανένας ποτέ. Μόνο τα
κορόιδα θα δούλευαν εάν ίσχυαν οι νόµοι του ΚΚΕ. Αυτό δηλαδή
στην ουσία που προτείνετε είναι µια κοινωνία άνευ εργασίας.
Ωραία ιδέα είναι! Το δικαίωµα στην τεµπελιά είναι µια ωραία φι-
λοσοφική έννοια. Πόρρω απέχει από τον πραγµατικό κόσµο.

Επειδή ζούµε στην εποχή του λαϊκισµού, δεν ξέρεις από πού
θα σου ‘ρθει. Χθες, ας πούµε, πήρε τη µορφή ενός βαθύπλουτου
γόνου του πολιτικού µας συστήµατος, ο οποίος βρήκε τη λύση
του δηµοσιονοµικού προβλήµατος της χώρας στη βουλευτική
αποζηµίωση και στα δήθεν προνόµια των Βουλευτών. Βεβαίως,
εάν είσαι βαθύπλουτος γόνος, µπορείς να έχεις πολλές φιλοσο-
φικές ανησυχίες. Προφανώς, ανήκεις στην κατηγορία εκείνων
που δεν χρειάζεται να εργάζονται ποτέ στη ζωή τους, άρα δεν
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έχει καµµία ανάγκη για οτιδήποτε όσον αφορά τη λύση των
πραγµατικών προβληµάτων της ζωής.

Ερχόµαστε, λοιπόν, στην ουσία, κύριε Υπουργέ, και θα ήθελα
την προσοχή σας. Η πρόταση του ΚΚΕ, επαναλαµβάνω, δεν νο-
µίζω ότι τυγχάνει καµµίας ιδιαίτερης συζητήσεως, πρώτον, γιατί,
πράγµατι, λεφτά δεν υπάρχουν και το ξέρει πολύ καλά το ΚΚΕ
αυτό. Μάλιστα, προχθές διάβαζα ένα βιβλίο που έλεγε ότι µετά
την Οκτωβριανή Επανάσταση ανακάλυψαν στο Πολίτµπιρο το ’23
ή το ’24 ότι είχε πέσει το εισόδηµα του µέσου εργάτη στη Σοβιε-
τική Ένωση 50% από την εποχή του τσάρου. Και µάλιστα, λέει,
το σύνθηµα τότε στις πόλεις ήταν «µα, γιατί κάναµε την επανά-
σταση;». Είναι δύσκολο πράγµα να βρεις λεφτά. Γενικώς, είναι
πολύ δύσκολο, κύριε Χαλβατζή. Ωραίο είναι στην ιδέα, το ζήσαµε
πρόσφατα µε τον κ. Παπανδρέου, που υποσχόταν ότι τα λεφτά
υπάρχουν, για να ανακαλύψει στην πορεία ότι δεν υπήρχε σάλιο,
όπως είπε ο κ. Λοβέρδος. 

Η σηµερινή πρόταση του ΚΚΕ, όµως, έχει µια ενδιαφέρουσα
διάσταση ως προς τη συγκυρία, στην οποία θα ήθελα να τοπο-
θετηθώ προς εσάς για να κλείσω. Ποια είναι η συγκυρία; Ότι ανα-
κοινώθηκε ο δείκτης ανεργίας που συνεχώς αυξάνεται. Βεβαίως,
εδώ η αγωνία για το τι θα γίνει µε την ανεργία είναι πραγµατική
αγωνία σε µία κοινωνία. Εµείς, ας πούµε, θεωρούµε ως κόµµα
ότι είναι τελείως λάθος ο τρόπος που το χειριζόµαστε. Εµείς θέ-
λουµε επίδοµα εργασίας και όχι επίδοµα ανεργίας. Εµείς θέ-
λουµε να τον πληρώνεις για να πηγαίνει να δουλεύει και όχι να
τον πληρώνεις για να κάθεται. Ξέρω ότι το προσπαθείτε, δεν λέω
όχι, αλλά το µείζον για εµάς τώρα εδώ, είναι άλλο. Φορτώνεται
ο ιδιωτικός τοµέας όλη την αύξηση της ανεργίας όλης της
χώρας. Το βρίσκετε δίκαιο αυτό, κύριε Υπουργέ; Έχουµε µια
χώρα σε ύφεση, που η ανεργία αφορά µόνο ένα τµήµα του πλη-
θυσµού. Νοµίζω ότι αυτό θα πρέπει να απασχολήσει πολύ την
ελληνική κοινωνία στα σοβαρά. Γιατί θα πρέπει την ανεργία στην
πατρίδα να την πληρώνουν µόνο αυτοί οι οποίοι δουλεύουν στον
ιδιωτικό τοµέα και να είναι οι µοναδικοί οι οποίοι υφίστανται τις
συνέπειες της κρίσης; 

Μια τέτοιου τύπου συζήτηση θα είχε εξαιρετικό ενδιαφέρον
για να λύσουµε πράγµατι τα δηµοσιονοµικά προβλήµατα της
χώρας και να δώσουµε, πράγµατι, λύσεις στο σταυροδρόµι στο
οποίο βρισκόµαστε, όχι λύσεις λαϊκίστικες, τύπου Κυριάκου Μη-
τσοτάκη, αλλά λύσεις πραγµατικές.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, µε τον Ανεξάρτητο Βουλευτή, κ. Κωνστα-
ντίνο Κιλτίδη.

Ορίστε, κύριε Κιλτίδη, έχετε το λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πράγµατι στην παρούσα πρόταση θίγονται ζητήµατα. Δεν µπο-

ρεί κανένας να αµφισβητήσει προπάντων το καίριο και πρωταρ-
χικό πρόβληµα της ελληνικής κοινωνίας στην παρούσα συγκυρία
που έχει να κάνει µε την ανεργία. Αλλά γενικότερα στα επιµέρους
άρθρα θίγονται και άλλα ζητήµατα, στα οποία θα έπρεπε κάποτε
όχι µόνο η Βουλή αλλά και η ελληνική κοινωνία και το πολιτικό
σύστηµα να σταθεί. 

Εποµένως, δεν ακυρώνω τίποτα από την ιεράρχηση και την κα-
τάταξη των ζητηµάτων που θίγονται στα άρθρα, όπως παραδείγ-
µατος χάριν των αυτοαπασχολουµένων και των Ελλήνων
γεωργών και άλλων ίσως οµάδων πληθυσµού, που θα µπορού-
σαν να έχουν συµπεριληφθεί σε αυτήν την πρόταση. 

Δηλαδή, τον αυτοαπασχολούµενο, επειδή θέλησε µόνος του
να διαβεί το κατώφλι της ζωής, κάποιες συγκυρίες -όπως άλλους
τους καθιστούν ανέργους, που δεν είχαν διαθέσει κεφάλαιο και
δεν είχαν προχωρήσει αυτόνοµα στη ζωή και τους κατοχυρώνει
η πολιτεία- αυτόν που έκλεισε το µικρό του µαγαζάκι, τον αφήνει
απροστάτευτο παντελώς, έρµαιο µέσα στην κοινωνία; Ή ακόµα
νοµίζουν κάποιοι δήθεν σε αυτόν τον τόπο, ότι οι Έλληνες γεωρ-
γοί, επειδή έχουν κάποια ιδιοκτησιακά γνωρίσµατα, µπορούν και
επιβιώνουν κάθε χρόνο; Είναι απλά τα πράγµατα. Μία ενατένηση
των φορολογικών τους δηλώσεων και µία αναζήτηση του πραγ-
µατικού κόστους και του κέρδους θα δείξει σε όλους –γιατί το
βίωσα και ως πολίτης και ως Υφυπουργός Γεωργίας, βεβαίως,
αλλά και ως πολιτικός- ότι το 50% των Ελλήνων γεωργών είναι

κάτω από το όριο επιβίωσης. Και το λέω έχοντας γνώση, όχι
µόνον άποψη. Γιατί σε αυτόν τον τόπο έχει περισσέψει η άποψη.
Γνώση περί των απόψεων που διατυπώνονται, δεν ξέρω πόσοι
διαθέτουν. Θίγονται εποµένως ζητήµατα, ειλικρινώς, που θα πρέ-
πει η πολιτεία να τα δει. 

Έχω πει πολλές φορές από αυτό το Βήµα -πολλές φορές δεν
έγινα κατανοητός και θα το πω πολύ πιο απλά σήµερα- ότι αν
αναζητούµε την ισονοµία σε ύψιστα ζητήµατα και µε φιλοσοφική
ενατένηση, πόσο µάλλον δεν θα πρέπει να αναζητήσουµε την
ισονοµία στα κατώτερα σκαλιά της ζωής, που είναι η ανεργία,
που είναι η επιβίωση. Πώς, δηλαδή, διαθέτει η πολιτεία πλέγµα
κοινωνικής προστασίας για τον χειρώνακτα εργάτη και δεν έχει
για το γεωργό και δεν έχει για τον αυτοαπασχολούµενο, ή έχει
διάφορα άλλα, τα οποία είναι ανεπαρκή;

Αυτή η συζήτηση, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος -για να συµπορευθώ σε αυτό το ζήτηµα µε τον
φίλο µου τον Άδωνι Γεωργιάδη- θα είχε αξία, αν είχατε αναλάβει
την ευθύνη του πολιτικού συστήµατος που βιώνουµε. Όταν δια-
κηρύττετε ό,τι διακηρύττετε έξω από την αστική κοινοβουλευτική
δηµοκρατία, που την αποδέχεται όχι µόνο η πλειοψηφία αλλά η
συντριπτική πλειονότητα του ελληνικού λαού, άνω του 80% και
απορρίπτετε και µία άλλη ακρογωνιαία επιλογή, που δεν είναι
ακρογωνιαία, είναι ταυτότητα, την Ευρωπαϊκή Ένωση, την Ευ-
ρώπη, που στην ουσία η Ελλάς είναι Ευρώπη και κάποτε πρέπει
έτσι να αναδειχθεί και µε πολιτιστικό περιεχόµενο, όχι µόνο µε
αυτές τις διαστάσεις που βλέπουµε να έρχονται µπροστά µας,
τότε ειλικρινά θα είχε αξία αυτή η πρότασή σας. 

Διότι σε άλλα κοινοβούλια περισσότερο ευνοµούµενα και ευ-
νοµουµένων πολιτειών, για να πεις µια πρόταση ότι συνοδεύεται
από ένα κόστος από µια χρηµατοδότηση, θα πρέπει να πεις από
αυτό που υπάρχει ήδη, από την «πίτα» που υπάρχει, ποιο κοµµάτι
θα κόψεις που δεν θα το δώσεις, για να προσθέσεις ένα άλλο
κοµµάτι που θα το δώσεις. Αυτή είναι η αποθέωση της κοινοβου-
λευτικής ευθύνης, που δυστυχώς δεν υπήρχε τα τελευταία είκοσι
χρόνια και οδήγησε την πατρίδα µας εδώ που την οδήγησε. 

Και επειδή έχω κοινό τόπο, τουλάχιστον κατά τη φιλοσοφική
αναζήτηση µε τον φίλο µου τον Άδωνι και προφανώς συµφωνώ
ότι δεν µπορεί να είναι κίνητρο η ανεργία, σε µία κοινωνία µαχό-
µενη, δηµιουργική, που η ταυτότητά της έπρεπε να σηµατοδο-
τείται από τις δηµιουργικές και παραγωγικές κοινότητες, δεν
είναι δυνατόν να είναι κίνητρο η ανεργία.

Χρειάζεται προσοχή, χρειάζεται µέτρο. Τα επιδόµατα, αγαπη-
τοί συνάδελφοι, και κάθε µέτρο πρόνοιας του πολιτικού συστή-
µατος, του πολιτεύµατός µας, της κοινωνίας -αν το θέλετε- έχει
να κάνει µε κοινωνική στήριξη, δεν έχει να κάνει µε πρότυπο κοι-
νωνίας και έτσι πρέπει να το δούµε. Μόνο έτσι µπορεί πλέον κα-
νένας να δει πώς θα προστατέψει τον άνεργο. Ειδάλλως, τον
αδικεί και άθελά σας τον ρίχνετε στα τάρταρα της υποβάθµισης
ως πολίτη. Δεν το έχετε αντιληφθεί. Εγώ σας το καταθέτω. Για
σκεφτείτε το. Δηλαδή ο άνεργος είναι όχι β’ κατηγορίας πολίτης,
είναι κάτι πολύ-πολύ στο βάθος πλέον. Είναι κάποιος που δεν
θέλει να εργάζεται. Θα φυτοζωεί, δεν θα γευτεί τη δηµιουργία
της ζωής και θα ισχύσουν αυτά που είπε ο Γκαλµπρέ, τα επανέ-
λαβε και ο Ανδρέας Παπανδρέου, για την κοινωνία του 1/5. Δη-
λαδή, θα εργάζονται, θα απολαµβάνουν το 20% και το 80%
απλώς θα φυτοζωούν, θα ζουν, θα παίρνουν ένα επίδοµα και θα
λέγεται αυτό ζωή. Δεν είναι αυτό όραµα τουλάχιστον του ελλη-
νισµού. 

Κύριε Υπουργέ, δεν θέλω κάτι εξαιρετικά ιδιαίτερο να απευ-
θύνω προς εσάς, γιατί η γνώση σας είναι δεδοµένη. Πρέπει να
πάρετε πλέον µέτρα στοχευµένων παρεµβάσεων. Εκεί έχει -αν
το θέλετε- αξία η ικανότητα του πολιτικού, εκεί αναδεικνύεται,
από το πόσο στοχευµένα και αποτελεσµατικά δρα για κοινωνική
στήριξη και προστασία. 

Μου δίνεται όµως η αφορµή, αγαπητοί συνάδελφοι, κλείνο-
ντας να σταθώ και εγώ στην αφορµή που µε έκανε να ανέβω σε
αυτό το Βήµα, µε έναυσµα προφανώς τη συγκεκριµένη πρόταση.
Σήµερα θα πρέπει να σταλούν µηνύµατα πραγµατικά στην ελλη-
νική κοινωνία, έξω από λαϊκισµούς κάθε µορφής είτε είναι γόνοι,
φίλε Άδωνη, είτε είναι -αν το θέλετε- άνθρωποι που δεν θέλουν
να αναλάβουν την ευθύνη µέσα στο πολίτευµα. Χρειάζεται να
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σωθεί η πατρίδα, να σωθεί ο παραγωγικός ιστός και προς τούτο,
αγαπητοί συνάδελφοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, συµβάλ-
λετε µε τη συγκεκριµένη πρόταση. Αλλά να έρθει στο επίκεντρο,
δηλαδή να φύγει ο λαϊκισµός της δήθεν ανάπτυξης, λέτε και δεν
τη θέλει κανένας αυτήν τη ανάπτυξη, δεν την ξέρουµε πώς µπο-
ρεί να έρθει, λίγο ή πολύ, συν - πλην, πέντε πάνω - πέντε κάτω. 

Πάση θυσία όµως εδώ µιλούµε µε κανόνες σωτηρίας. Πρέπει
να το αντιληφθούµε αυτό. Ειδάλλως, δεν µπορεί να το αντιληφθεί
ο Έλληνας πολίτης και η ελληνική κοινωνία. Και για να κινηθούµε
µε κανόνες σωτηρίας, πρέπει να διασώσουµε τον παραγωγικό
ιστό. Δηλαδή, πόσα εργοστάσια υπάρχουν σήµερα; Να µην κλεί-
σει κανένα. Κίνητρο η εργασία. Βοήθεια καθολική µε αιµορραγία
-αν το θέλετε- όλων µας προς αυτούς που εργάζονται. Εάν δια-
τηρήσουµε το κεκτηµένο, τότε µπορούµε να ελπίζουµε σε κάτι
καλύτερο. Ειδάλλως, τι να κάνω εγώ τον αναπτυξιακό νόµο ή την
επανεκκίνηση κατά άλλους διαφόρων άλλων θεωριών, εάν
ανοίξω ένα εργοστάσιο και κλείνουν τα δέκα; Αυτό συµβαίνει σή-
µερα, κύριε Υπουργέ. Πάση θυσία πρέπει να λεχθεί αυτή η αλή-
θεια.

Ως Δηµοκρατική Συµµαχία προκαλέσαµε αναδεικνύοντας την
κοινή λογική, κύριε Υπουργέ, και τα αυτονόητα πλέον σε αυτήν
τη ζωή. Το 80% των Ελλήνων και πλέον έχουµε αποφασίσει να
ζήσουµε σε αυτό το πολίτευµα, στην αστική κοινοβουλευτική δη-
µοκρατία, αν το θέλετε να αναγνωρίσουµε τα λάθη του -ασχέτως
και αν δεν είναι ο επιµερισµός ίδιος για όλα τα πρόσωπα- και να
αγωνιστούµε για αυτήν τη σωτηρία. Μάλλον όµως η Κυβέρνηση
έχει εγκαταλείψει την προσπάθεια να κυβερνά. 

Είναι αδιανόητα αυτά που συµβαίνουν µε το  ξεπούληµα των
µετοχών του ΟΤΕ και διαστρέφετε και την έννοια του φιλελευθε-
ρισµού. Είναι δυνατόν να προαναγγέλλεται η πώληση των µετο-
χών, γνωστού όντος ότι ισχύει το δεκαπενθήµερο, ο
µεσοσταθµικός όρος της τιµής, πριν από τρεις µήνες; Είναι δυ-
νατόν, όταν κάποιος κρατάει το 90% ή το 80% των µετοχών που
την κάνει ό,τι θέλει τη µετοχή και την κατεβάζει όπου θέλει, να
ισχύει των τελευταίων δεκαπέντε ηµερών; Διαστροφή. Έτσι
έχετε και έχουν άλλοι κατά το παρελθόν, αν το θέλετε, ευτελίσει
την έννοια της φιλελεύθερης επιλογής. Έτσι και σήµερα ιµιτα-
σιόν φιλελεύθεροι σοσιαλιστές προσπαθούν να αποδείξουν
πράγµατα, τα οποία όµως ακυρώνουν δυστυχώς το πολιτικό σύ-
στηµα στο σύνολο στα µάτια της ελληνικής κοινωνίας. 

Χρειάζεται προσοχή. Ο Πρωθυπουργός να αναλάβει τις ευθύ-
νες του. Κανείς δεν του ζητάει µερίδιο εξουσίας, ζητάµε ευθύνη.
Να αναλάβει, λοιπόν, την ευθύνη, αλλιώς θα είναι βαρύτατη η
ιστορική ευθύνη που θα κουβαλάει επάνω του.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής του Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σκοπελίτης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Πιστεύω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι δεν χρειάζεται να

τονίσω πως η πρόταση νόµου που συζητάµε σήµερα, η πρόταση
νόµου του Κουµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας είναι γέννηµα
θρέµµα της κατάστασης που βιώνουν τα πλατιά νοικοκυριά της
χώρας µας.

Και βέβαια η κατάσταση αυτή, όπως έχουµε τονίσει πολλές
φορές, δεν δηµιουργήθηκε από µόνη της, δεν έπεσε από τον ου-
ρανό. Είναι αποτέλεσµα των πολιτικών που χρόνια τώρα προω-
θούν όλες οι κυβερνήσεις, ανεξάρτητα αν ανήκουν στο ΠΑΣΟΚ
ή στη Νέα Δηµοκρατία.

Είναι µία πολιτική που σήµερα γίνεται όλο και πιο σκληρή, όλο
και πιο ανάλγητη για τους εργαζόµενους, για τις πλατιές λαϊκές
µάζες της χώρας µας, αφού η τωρινή Κυβέρνηση, στο όνοµα της
αντιµετώπισης της κρίσης, φορτώνει όλο και µεγαλύτερα βάρη
στις πλάτες τους και ισοπεδώνει κατακτήσεις, αλλά και τα όνειρά
τους και την ίδια τη ζωή τους. 

Ο εισηγητής µας, ο σύντροφος Μαυρίκος, αναφέρθηκε στα
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι εργαζόµενοι, οι συνταξιού-
χοι, τα µικροµεσαία στρώµατα του πληθυσµού της χώρας µας
και οι νέοι άνθρωποι. 

Εγώ, στο σύντοµο χρόνο που έχω στη διάθεσή µου, θα ανα-
φερθώ στην κατάσταση που βιώνουν οι µικροµεσαίοι αγρότες
µας, κατάσταση, που κατά την άποψή µας δείχνει το πόσο επι-

τακτική είναι η ανάγκη να υιοθετηθεί η πρόταση νόµου που συ-
ζητάµε. 

Σήµερα, κύριοι Βουλευτές, η κατάσταση της µικροµεσαίας
αγροτιάς είναι στο χειρότερο επίπεδο των τελευταίων δεκαετιών.
Αρκεί κάποιος να κάνει ένα απλό, έστω και βιαστικό πέρασµα από
την ύπαιθρο και θα το διαπιστώσει. Είναι, λοιπόν, σε χειρότερο
επίπεδο, αφού µε όποιο κλάδο και να ασχολείται σήµερα ο αγρό-
της, ο κάτοικος της υπαίθρου, αντιµετωπίζει προβλήµατα. 

Προβλήµατα αντιµετωπίζουν ο γεωργός, ο κτηνοτρόφος, ο
ψαράς. Είναι προβλήµατα πρωτόγνωρα σε έκταση και σε βάθος,
που ξεκινούν από το αν θα καταφέρουν να πουλήσουν την πα-
ραγωγή τους, από τις τιµές που θα τους δώσουν -που σε όλες
τις περιπτώσεις είναι εξευτελιστικές- αν βέβαια βρουν αγορα-
στές. Σε συνδυασµό µε το υψηλό κόστος παραγωγής, όλα αυτά
δεν αφήνουν κανένα περιθώριο κέρδους για να επιβιώσουν οι
ίδιοι και οι οικογένειές τους. 

Και δεν ισχύει µόνο αυτό. Έχει γίνει επίσης ασύµφορη η συνέ-
χιση της ενασχόλησης µε την καλλιέργεια ή µε τα κοπάδια. Πα-
ραδείγµατος χάριν, πληθαίνουν από χρόνο σε χρόνο οι
εγκαταλελειµµένοι ελαιώνες λόγω αυτού του προβλήµατος στο
Νησί µου, τη Λέσβο, που άλλοτε αποτελούσαν ισχυρό στήριγµα
για την οικονοµία του τόπου.

Το ίδιο γίνεται και µε την κτηνοτροφία. Ιδιαίτερα όλο και λιγό-
τεροι νέοι άνθρωποι στρέφονται προς αυτήν και αυτό δεν έχει
να κάνει µε τις δυσκολίες που έχει αυτή η δουλειά, αλλά µε ότι η
πολιτική που ακολουθείται πνίγει εν τη γενέσει της την όποια
έφεση προς αυτήν, αλλά και την όποια ανάγκη τους ωθεί προς
αυτήν την κατεύθυνση. 

Συρρικνώνεται, λοιπόν, η κτηνοτροφία µας και ας υπάρχουν
τεράστια προβλήµατα και τεράστια ανοίγµατα στο εµπορικό
αγροτικό µας ισοζύγιο και ας δαπανούµε τεράστια ποσά για να
κάνουµε εισαγωγές αγροτικών προϊόντων, ώστε να καλύψουµε
τις διατροφικές ανάγκες του λαού µας.

Εκείνο που πρωτεύει για εσάς, για όλα τα κόµµατα, είναι να
προχωρήσει ο στόχος που έχετε βάλει, η συγκέντρωση της γης
και της παραγωγής σε λίγα χέρια και κυρίως χέρια επιχειρηµα-
τιών και όχι να στηρίξετε τον κόπο και τον ιδρώτα των αγροτών. 

Ιδιαίτερα τραγική είναι η κατάσταση των αποµάχων της αγρο-
τικής δουλειάς. Ό,τι και να πει κανείς είναι πολύ λίγο για να πε-
ριγράψει την κατάσταση που βιώνουν σήµερα αυτοί οι άνθρωποι.
Εκείνο που έχω να πω είναι ότι στο πρόσωπό τους απεικονίζεται
ανάγλυφα η αναλγησία του αστικού κράτους. Άντε να ζήσεις µε
350 ευρώ µε την κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί!

Αυτή σε γενικές γραµµές είναι η κατάσταση και θα γίνει ακόµη
χειρότερη. Είναι το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα, που θα πάρει
ό,τι απέµεινε από το εντελώς συρρικνωµένο εισόδηµα των αγρο-
τών µας, µε τις αυξήσεις που θα κάνει στον ΦΠΑ, στον ειδικό
φόρο κατανάλωσης, αλλά και µε την εξίσωση της τιµής του πε-
τρελαίου θέρµανσης µε εκείνη του πετρελαίου κίνησης. 

Είναι ακόµη η αναθεώρηση της ΚΑΠ, η νέα αναθεώρηση που
θα ισχύει από το 2013 ως το 2020 και µε την οποία αφ’ ενός θα
καρατοµηθούν οι κουτσουρεµένες ήδη επιδοτήσεις και αφ’ ετέ-
ρου µε το χαρακτηρισµό «ενεργοί» και «ανενεργοί αγρότες» θα
πεταχτούν έξω από το Μητρώο Αγροτών χιλιάδες µικροµεσαίοι
αγροτοκτηνοτρόφοι που αναγκάζονται για λόγους επιβίωσης δι-
κιάς τους και των οικογενειών τους να κάνουν κανένα µεροκά-
µατο σε εξωγεωργικές δουλειές. 

Μπροστά, λοιπόν, σ’ αυτήν την κατάσταση που βιώνουν σή-
µερα τα µικροµεσαία αγροτικά νοικοκυριά, και ιδιαίτερα τα
φτωχά, και η οποία θα χειροτερέψει, όπως είπα προηγουµένως,
είναι ανάγκη –και µάλιστα ζωτική- να υιοθετηθεί η πρόταση
νόµου που κάνει σήµερα το κόµµα µου, για να δοθεί µια κάποια
ανακούφιση σ’ αυτούς τους ανθρώπους. 

Ανακούφιση, παραδείγµατος χάριν, είναι το να απαγορευθεί η
κατάσχεση και να ανασταλεί η αναγκαστική εκτέλεση των δικών
που τυχόν έχει ξεκινήσει σε βάρος αγροτικής εκµετάλλευσης µε
αντικειµενική αξία µέχρι 300.000 ευρώ για κάθε οικογένεια. 

Επίσης, ανακούφιση είναι το να διαγραφούν οι συµβατικοί
τόκοι και οι τόκοι υπερηµερίας και το να απαγορευθεί ο ανατο-
κισµός και η κεφαλαιοποίηση των συµβατικών τόκων που θα γεν-
νηθούν.
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Ακόµη επιβάλλεται το να µη διακοπεί η ιατροφαρµακευτική πε-
ρίθαλψη  λόγω του ότι δεν έχουν να πληρώσουν τις εισφορές
τους στον ΟΓΑ και να συνεχίσουν να δικαιούνται δωρεάν περί-
θαλψη αυτοί και οι οικογένειές τους, όπως τονίζουµε στην πρό-
ταση νόµου µας. 

Κύριοι Βουλευτές, τα µέτρα που προτείνουµε και που περιέ-
χονται στην πρόταση νόµου στοχεύουν, όπως αναφέρεται στην
αιτιολογική έκθεση και είπα κι εγώ προηγουµένως, στην ανακού-
φιση και στη στήριξη των πλατιών λαϊκών νοικοκυριών που αντι-
µετωπίζουν σήµερα τεράστιο πρόβληµα επιβίωσης και βέβαια
δεν αποτελούν ριζική λύση των προβληµάτων τους, γιατί ριζική
αντιµετώπιση δεν µπορεί να γίνει στο πλαίσιο του συγκεκριµένου
πολιτικοοικονοµικού συστήµατος. Αυτή θα έρθει, όσον αφορά
τους αγρότες µας, µε τη ριζική ρήξη µε τη σηµερινή πολιτική
που, όπως τονίσαµε, στοχεύει µέσα από την καταστροφή των µι-
κροµεσαίων αγροτοκτηνοτροφικών νοικοκυριών στη συγκέ-
ντρωση της γης και της παραγωγής σε λίγα χέρια. 

Χρειάζεται µια άλλη πολιτική που θα αναπτύξει την αγροτική
µας παραγωγή στην κατεύθυνση της ικανοποίησης των διατρο-
φικών αναγκών του λαού µας µε φθηνά, ποιοτικά και υγιεινά για
τον άνθρωπο προϊόντα. Μόνο στο πλαίσιο µιας τέτοιας πολιτικής
µπορεί κι ο αγρότης όπως και οι εργαζόµενοι να κάνουν όνειρα
και να βλέπουν τα όνειρά τους να γίνονται πραγµατικότητα. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει η Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-

λάδας, κ. Σοφία Καλαντίδου. 
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Το πόσο επίκαιρη είναι η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος για άµεσα µέτρα για την προστασία των ανέργων, των αυ-
τοαπασχολούµενων και των αγροτών επιβεβαίωσαν και τα
τελευταία στοιχεία για την ανεργία στη χώρα, της Ελληνικής Στα-
τιστικής Αρχής. Θα αναφέρω ενδεικτικά, επειδή όλοι τα γνωρί-
ζουµε, µόνο ότι από το Μάρτιο του 2009 έως το Μάρτιο του 2011
οι άνεργοι έχουν διπλασιαστεί και υπογραµµίζω ότι τα στοιχεία
αυτά αποτυπώνονται από µια «πειραγµένη» στατιστική, η οποία
δεν καταµετρά όλους τους ανέργους, µια που δεν έχουν το δι-
καίωµα ούτε της καταγραφής οι νέοι που αναζητούν εργασία, οι
εκατοντάδες χιλιάδες εργαζόµενοι part time, οι εποχικοί, οι απα-
σχολήσιµοι, οι φτωχοί αγρότες και οι µικροεπαγγελµατίες που
κλείνουν τα µαγαζιά τους. 

Για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας τα ποσοστά της ανερ-
γίας έχουν ονοµατεπώνυµο. Έχουν το ονοµατεπώνυµο των απο-
λυµένων του «ΛΑΝΑΡΑ». Έχουν το ονοµατεπώνυµο των
ανθρώπων που πετιούνται στην άκρη, αφού τα µονοπώλια τους
καταστρέφουν τα µαγαζιά τους. Έχουν το ονοµατεπώνυµο των
εργαζοµένων που τους χρεοκόπησαν, των εργαζοµένων της
«ΑΜΑΣΑ» και της «ΜΙΝΩΣ». Έχουν το ονοµατεπώνυµο των εργα-
ζοµένων της «ΦΙΛΚΕΡΑΜ», έχουν το ονοµατεπώνυµο των εργα-
ζοµένων στα «HONDOS» και στα «PRAKTIKER», όλων αυτών των
εργαζοµένων που πριν εξοντωθούν οικονοµικά και σωµατικά,
τους έχουν εξοντώσει ηθικά και ψυχικά. 

Τα ποσοστά της ανεργίας, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επι-
βεβαιώνουν πανηγυρικά ότι η πολιτική των προγραµµάτων ενί-
σχυσης της απασχόλησης, που προωθήσατε και εφαρµόσατε
τόσα χρόνια και οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και οι κυβερνήσεις
της Νέας Δηµοκρατίας, στο πλαίσιο, βέβαια, της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όχι µόνο δεν φρέναραν την ανεργία, αλλά ολοφάνερα
ενίσχυσαν επιχειρηµατικούς οµίλους, ενίσχυσαν το κεφάλαιο µε
γενναίες οικονοµικές επιδοτήσεις και σε συνθήκες ανάπτυξης και
σε συνθήκες κρίσης. 

Δεν θέλετε να αντιµετωπίσετε την ανεργία. Ούτε θέλετε ούτε
µπορείτε. Το ότι δεν θέλετε επιβεβαιώνεται από το νοµοθετικό
σας έργο που συµβάλλει στην αύξηση της ανεργίας. 

Η Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ µε ψήφους της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΛΑΟΣ εδώ, σε αυτό το Κοινοβούλιο, στοχεύοντας, πραγµα-
τικά, στην ενίσχυση του κεφαλαίου και στην κερδοφορία των επι-
χειρηµατικών οµίλων, δηλαδή στην ανταγωνιστικότητα, τι
ψήφισε; Ψήφισε την αύξηση του ποσοστού των απολύσεων. Ναι
ή όχι; Αυτό τι είναι; Συµβολή για να µειωθεί η ανεργία; 

Ψηφίσατε ή δεν ψηφίσατε µείωση έως και κατάργηση της απο-

ζηµίωσης;  Αυτό σε τι βοηθά; Βοηθά στο να απολύονται πολύ πιο
εύκολα οι εργαζόµενοι που έχουν χρόνια στη δουλειά, που δικαι-
ούνται µεγάλη αποζηµίωση. Ψηφίσατε µάλιστα να την παίρνουν
και σε δόσεις που ποτέ στο τέλος µετά τη δεύτερη δόση δεν την
παίρνουν, αφού χάνονται και οι εργοδότες. 

Ψηφίσατε ή δεν ψηφίσατε την παράταση της δοκιµαστικής πε-
ριόδου από δύο σε δώδεκα µήνες, έτσι ώστε οι εργαζόµενοι –
δεν ξέρω πώς, γιατί χρειάζονται στον ιδιωτικό τοµέα τόσους
πολλούς µήνες εκπαίδευση- να απολύονται χωρίς αποζηµίωση
µέσα σε ένα χρόνο; Τι είναι αυτό; Δεν είναι συµβολή στην ανερ-
γία; «Να διώξουµε τους παλιούς και κάθε χρόνο να παίρνουµε
καινούργιους.» Δεν το κάνουν αυτό; Το κάνουν. 

Ψηφίσατε ή δεν ψηφίσατε τα «STAGE» στον ιδιωτικό τοµέα;
Δεν τα θέλατε στο δηµόσιο. Δηλαδή, στον ιδιωτικό τοµέα, πού
συµβάλλουν στην ανάπτυξη της οικονοµίας µας; Είναι πρότασή
σας τώρα, σήµερα, σε αυτήν τη δύσκολη στιγµή για κρατήσεις
έως 3% από τους εργαζόµενους, ώστε να έχουν χρήµατα και να
χρηµατοδοτείτε προγράµµατα καταπολέµησης της ανεργίας –
ενίσχυσης της πλουτοκρατίας, λέω εγώ.

Αυτό το νοµοθετικό έργο συµβάλλει στην αύξηση της ανερ-
γίας. Δίνει αέρα στα πανιά των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων
και των µονοπωλίων που θέλουν όλο και φθηνότερο µεροκάµατο.
Και, βέβαια, γνωρίζετε πολύ καλά –το ξέρετε και εσείς, το δηλώ-
νουµε και εµείς, άλλο αν υποκριτικά δεν το παραδέχεστε που-
θενά και προσπαθείτε να θολώσετε τα νερά- ότι η ανεργία δεν
είναι ούτε πρόσκαιρο ούτε προσωρινό φαινόµενο. 

Η ανεργία είναι αποτέλεσµα των καπιταλιστικών σχέσεων πα-
ραγωγής. Είναι αποτέλεσµα της ελεύθερης αγοράς. Πατά και
στηρίζεται στις τέσσερις µεγάλες ελευθερίες της Συνθήκης του
Μάαστριχτ που την ψηφίσατε όλοι εκτός από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας. 

Γιατί αλλιώς πώς θα δικαιολογήσετε τους οκτακόσιους ανέρ-
γους της «ALDI»; Η «ALDI» τι; Πτώχευσε; Είχε πρόβληµα; Έφυγε
από την ελληνική αγορά µε στόχο, µε ανταλλαγή µάλιστα αγο-
ράς. Έφυγε µε συµφωνία άλλο µονοπώλιο, για να πάει να κερδί-
σει αλλού περισσότερα, βλέποντας και τις συνθήκες της αγοράς.
Τι λέτε στους οκτακόσιους αυτούς άνεργους που έχουν προστε-
θεί στα στατιστικά σας νούµερα; 

Πραγµατικά µιλάτε για ανάπτυξη και λέτε για τις δυνατότητες
της χώρας. Εδώ κλείνουν επιχειρήσεις και η επιχείρηση βγαίνει
πλούσια και µε άλλες µάλιστα δραστηριότητες. Να, η «ΦΙΛΚΕ-
ΡΑΜ», η µοναδική κεραµοποιία στη χώρα, µε θέσεις εργασίας,
πώς κλείνει από τη µια στιγµή στην άλλη και βάζει τους απολυ-
µένους στην ουρά της ανεργίας; 

Και, βέβαια, συµφωνείτε, αλλά το κρύβετε, πως στις συνθήκες
της καπιταλιστικής κρίσης αξιοποιείται η ανεργία, για να εφαρ-
µοστούν τα αντεργατικά µέτρα, η κατάργηση της σύµβασης, η
επιβολή ελαστικών σχέσεων εργασίας, η µείωση των µισθών και
ακόµη παραπέρα πραγµατικά η µείωση δικαιωµάτων. Αξιοποιεί-
ται από το κεφάλαιο και εσείς δίνετε αέρα σ’ αυτό το κεφάλαιο! 

Γιατί τι άλλο είναι οι απολύσεις στο «PRAKTIKER»; Τι έκαναν
και η Επιθεώρηση Εργασίας και οι φορείς ελέγχου; Το «PRAK-
TIKER» πήγε στο επιχειρησιακό σωµατείο, κύριε Υπουργέ, και ζή-
τησε να κάνει µειώσεις των ωρών εργασίας, δηλαδή ατοµικές
συµβάσεις. Το επιχειρησιακό σωµατείο δεν δέχθηκε στην αρχή.
Τι έκανε το «PRAKTIKER»; Καλούσε επάνω έναν-έναν τους εργα-
ζόµενους –πρώτα κάλεσε τους πιο αδύναµους, γυναίκες µε ανά-
πηρα παιδιά, ξέροντας πολύ καλά τις ανάγκες που είχαν από
δάνεια- και τους έβαζε να υπογράψουν ή µείωση των ωρών ερ-
γασίας, δηλαδή από οκτάωρο σε εξάωρο ή από εξάωρο σε τε-
τράωρο –που σηµαίνει µισθό 400 ευρώ- ή απόλυση. 

Στη Θεσσαλονίκη τέσσερις που δεν υπέγραψαν, απολύθηκαν.
Οι δύο από αυτές οδηγούνται τελικώς στα δικαστήρια µετά από
πέντε έως έξι χρόνια. Τι είχε το «PRAKTIKER»; Δεν έχει κέρδη;
Δεν το ξέρετε ότι έχει κέρδη; Την καινούργια χρονιά άνοιξε δύο
µαγαζιά και άλλο ένα ανοίγει τώρα. 

Πώς εξηγείτε τις απολύσεις στο «HONDOS»; Αντιδρούν οι ερ-
γαζόµενοι, κάνουν επιχειρησιακή επιτροπή, αντιδρούν στην αλ-
λαγή της σύµβασης, στην ατοµική σύµβαση που είναι παράνοµη
στη χώρα  και τι κάνει ο εργοδότης; Απολύει πρώτα αυτές που
πρωτοστάτησαν στη σωµατειακή επιτροπή και µετά πενήντα ερ-
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γαζόµενες. Βέβαια, τώρα οκτώ µήνες µετά έχει περάσει και τη
µερική απασχόληση σε όλο τον κλάδο. 

Με µηνύσεις και συκοφαντίες οι εργοδότες οδηγούν τους ερ-
γαζόµενους στην ανεργία. Με την απειλή της ανεργίας παίρνουν
την υπογραφή τους σε ατοµικές συµβάσεις, σε µειώσεις µισθών.
Και λέτε ότι εµείς το ΚΚΕ δεν προσπαθούµε για την ανεργία και
ότι σε αυτήν την κατάσταση δεν πρέπει να τα παίρνετε αυτά υπ’
όψιν σας, γιατί οι οικονοµικές µας προτάσεις είναι µη ρεαλιστι-
κές; Το ΚΚΕ θεωρεί απολύτως αναγκαία, γι’ αυτό κατεβάζει και
αυτήν την πρόταση νόµου, την ανακούφιση των χιλιάδων ανέρ-
γων και των οικογενειών τους.

Κοιτάξτε να δείτε. Από τα δικά σας τα επιχειρήµατα φαίνεται
ότι δεν ισχύει αυτό που λέτε, ότι το ΚΚΕ τα παραπέµπει όλα στο
σοσιαλισµό. Το ΚΚΕ παλεύει κάθε µέρα, παλεύει για τις θέσεις
εργασίας και κάνει µία πρόταση που δεν έχει σχέση, εάν θέλετε,
µε το σοσιαλισµό.

Ποια σχέση έχει µε το σοσιαλισµό; Να παίρνει ο άνεργος, όσο
είναι άνεργος, το επίδοµα ανεργίας και αυτό να είναι στο ύψος
του να ζει, του να µην πεθαίνει, του να µην είναι φιλοδώρηµα;
Αλλά, εσείς φυσικά κάνατε τους µισθούς φιλοδωρήµατα. Θα κά-
νετε το επίδοµα ανεργίας, επίδοµα που να ζει ο άλλος αξιοπρε-
πώς;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Πραγµατικά ως προς το ρεαλιστικό του θέµατος, ισχυρίζεστε

ότι δεν  υπάρχουν χρήµατα και ότι εµείς ό,τι λέµε είναι ουτοπικό.
Εµείς, όµως, προτείνουµε συγκεκριµένα να βαρύνει τον κρατικό
προϋπολογισµό αυτό το κόστος και αυτό να καλυφθεί µε αύξηση
της φορολογίας των µεγάλων επιχειρήσεων. 

Γιατί δεν τις φορολογείτε; Δεν κερδίζουν; Από την πλάτη µας
κερδίζουν. Και κερδίζουν και από τις επιδοτήσεις που παίρνουν.
Είναι τόσο κρατικοδίαιτες που δεν µπορούν να σταθούν µόνες
τους, αλλά από τους εργαζόµενους και πάλι από τα λεφτά των
εργαζόµενων που τους έρχονται µέσα από το κράτος.

Υπηρετείτε µε την πολιτική σας αυτούς που ζητάνε φθηνούς
εργάτες και περισσότερους άνεργους για περισσότερα κέρδη.
Εµείς λέµε ξεκάθαρα στον κόσµο και το λέµε και µέσα από το
Βήµα της Βουλής. Το εργατικό, λαϊκό κίνηµα µπορεί να εξανα-
γκάσει ώστε να παρθούν µέτρα προστασίας των ανέργων και των
οικογενειών τους. Μπορεί να το καταφέρει αυτό, αν δυναµώσει
αποφασιστικά, εάν οργανώσει την πάλη του, παλεύοντας ταυτό-
χρονα για την ανατροπή της πολιτικής της εξουσίας των µονο-
πωλίων.

Εµείς καλούµε όλο τον κόσµο να κάνει πλατείες αγανάκτησης
και διεκδίκησης τους χώρους δουλειάς, γιατί εκεί έχει αντιµέ-
τωπο τον εχθρό και εκεί µπορεί να χτυπήσει και τους πολιτικούς
υπηρέτες του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Ευχαριστούµε την κ.
Καλαντίδου.

Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής κ. Αθανάσιος Λεβέ-
ντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά

χαιρετίζουµε ότι έρχεται σήµερα για συζήτηση αυτή η πρόταση
νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για την ανεργία.
Μάλιστα έρχεται µία µέρα µετά τη δηµοσίευση αυτών των ανα-
τριχιαστικών µεγεθών, στα οποία έχει σκαρφαλώσει πια η ανερ-
γία στη χώρα µας. Ένα 16% και πλέον του εργαζόµενου
δυναµικού της χώρας είναι άνεργο και µάλιστα το 42% από αυ-
τούς τους ανέργους είναι νέοι κάτω των εικοσιτεσσάρων ετών.
Επίσης, πολύ υψηλό είναι το ποσοστό που αφορά τις γυναίκες. 

Βέβαια, εδώ υπάρχει και ένα άλλο πρόβληµα, κύριε Υπουργέ
–πολλές φορές το έχουµε συζητήσει και σε αυτήν την Αίθουσα
και στις επιτροπές- του τι σηµαίνει άνεργος για τη χώρα µας.
Σύµφωνα µε αυτά που βλέπουµε να δηµοσιεύονται ένας άνθρω-
πος ο οποίος εργάστηκε µία ηµέρα το µήνα, θεωρείται ότι είναι
εργαζόµενος και δεν είναι άνεργος.

Αυτά όπως καταλαβαίνετε είναι αλχηµείες που δεν µπορούν
να καλύψουν ούτε πολύ περισσότερο να θεραπεύσουν το πρό-
βληµα. 

Εµείς θεωρούµε θετικό ότι γίνεται η συζήτηση γι’ αυτήν την
πρόταση νόµου, αλλά επίσης θεωρούµε εντελώς αρνητικό ότι
αυτή η συζήτηση µένει εδώ και δεν παίρνει κάποια άλλη µορφή,
ενός νόµου που θα θέλαµε να πάρει.

Διότι, δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, το ξέρετε ότι όλες αυτές τις
προτάσεις και η τωρινή Κυβέρνηση και οι προηγούµενες κυβερ-
νήσεις τις αφήνουν στο περιθώριο, για να µην πω ότι τις πετούν
στον κάλαθο των αχρήστων. Γιατί; Διότι δεν θέλουν από την Αντι-
πολίτευση, τη Μείζονα και την Ελάσσονα Αντιπολίτευση, αλλά
και τα άλλα κόµµατα να έρχονται προτάσεις οι οποίες θα παίρ-
νουν και νοµοθετική µορφή, µε την έννοια πια νόµων. Το θεω-
ρούµε εξαιρετικά αρνητικό και θέλουµε να ελπίζουµε ότι κάποια
στιγµή αυτό θα αλλάξει. Θα θέλαµε να άλλαζε από τώρα, αλλά
δυστυχώς, δεν το βλέπουµε.

Σ’ αυτή, λοιπόν, τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία της χώρας,
µε αυτά τα µεγέθη της ανεργίας, ερχόµαστε να συζητήσουµε την
πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Κατ’ αρχάς, η
ανεργία είναι η χειρότερη συνέπεια της κρίσης. Τις χειρότερες
συνέπειες τις υφίστανται και τις πληρώνουν αυτοί που µένουν
άνεργοι. Στη συνέχεια, έρχονται αυτοί που είναι χαµηλόµισθοι,
αυτοί που είναι χαµηλοσυνταξιούχοι. Όµως, από το να είναι κα-
νείς εντελώς άνεργος αυτό είναι το χειρότερο από όλα.

Άνεργος δεν σηµαίνει µόνο ότι στερείται κανείς τους οικονο-
µικούς πόρους τους οποίους έχει ανάγκη. Το χειρότερο ίσως και
από αυτό ακόµα είναι, ιδιαίτερα για τους νέους ότι καθηλώνονται
µέσα στους τέσσερις τοίχους να κοιτούν το ταβάνι. Δεν έχουν
καµµία διέξοδο τι να κάνουν, πώς να απασχοληθούν και δυστυ-
χώς, υπάρχουν χιλιάδες και χιλιάδες νέοι, αλλά και άλλοι, πεπει-
ραµένοι εργαζόµενοι στη χώρα µας οι οποίοι είναι πολύτιµο
δυναµικό και το οποίο µένει εντελώς αναξιοποίητο, κάτι που το
έχουµε τόσο πολύ ανάγκη.

Δέκα χιλιάδες και περισσότερα διδακτορικά υπάρχουν, τα κα-
τέχουν νέοι της χώρας οι οποίοι είναι στο εξωτερικό και περιµέ-
νουν να έρθουν εδώ να εργαστούν, αλλά και αυτοί δεν µπορούν
να έρθουν εδώ, όπως επίσης δεν µπορούν να βρουν εργασία και
χιλιάδες που είναι µέσα στη χώρα. Αυτό είναι µια αιµορραγία,
είναι κάτι που δυστυχώς θα έπρεπε να έχει αντιµετωπιστεί, να
έχουµε εξασφαλίσει τη δυνατότητα να εργαστούν όλοι και ιδιαί-
τερα οι νέοι µας και να αξιοποιήσουµε αυτό το πολύτιµο κεφά-
λαιο, αλλά δυστυχώς αυτό δεν γίνεται, όπως βλέπουµε.

Υπάρχουν ορισµένα στοιχεία αυτής της πρότασης νόµου. Κατ’
αρχάς, ποιο θα είναι το ύψος του επιδόµατος; Σύµφωνα µε την
άποψη που διατυπώνεται εδώ, στην πρόταση νόµου, θα πρέπει
ο βασικός µισθός του ανειδίκευτου εργάτη να είναι 1400 ευρώ
και το 80%, δηλαδή 1120 ευρώ, να είναι το επίδοµα ανεργίας.
Ασφαλώς, είναι ένα νούµερο το οποίο είναι λίγο, αν θέλετε, για
να καλύψει σήµερα κανείς τις βιοτικές του ανάγκες, αλλά η οι-
κονοµική συγκυρία είναι δύσκολο να το αντιµετωπίσει και να
πούµε ότι όλοι οι άνεργοι θα έχουν τη δυνατότητα να εισπράξουν
αυτό το ποσό. Εµείς, θα το θέλαµε και αυτό και περισσότερο. Το
ερώτηµα είναι αν υπάρχουν αυτές οι δυνατότητες και πώς θα κα-
λυφθεί.

Εδώ είναι ένα πρόβληµα, βέβαια, για το οποίο, όπως καταλα-
βαίνουµε, ο καθένας έχει τις απόψεις του. Εµείς θέλουµε να ενι-
σχυθούν περισσότερο από όλους αυτοί που έχουν µεγαλύτερη
ανάγκη και αυτοί είναι οι άνεργοι, οι χαµηλόµισθοι και οι χαµη-
λοσυνταξιούχοι, αλλά εδώ είναι θέµα πώς θα αντιµετωπιστούν
τα οικονοµικά µεγέθη, τα οποία δυστυχώς είναι τραγικά, όπως
βλέπουµε.

Η πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος έχει άρθρα
που µας βρίσκουν ασφαλώς σύµφωνους και καλύπτουν και δικές
µας προτάσεις, της Δηµοκρατικής Αριστεράς. Αυτό που θέλουµε
και διεκδικούµε και εµείς, ως Δηµοκρατική Αριστερά, είναι άµεσα
µέτρα για την ενίσχυση της απασχόλησης, την προστασία των
ανέργων, όπως επίσης και των ευπαθών οµάδων. Και επιτέλους,
ζητάµε ένα κοινωνικό κράτος, ένα κράτος πρόνοιας που να κα-
λύπτει στοιχειωδώς τις υπαρκτές ανάγκες και -γιατί όχι;- να
έχουµε ένα κράτος για το οποίο να είµαστε περήφανοι και εµείς,
να είµαστε περήφανοι για τη χώρα µας και τον τόπο µας.

Τα επιδόµατα ανεργίας είναι καθηλωµένα στα 450 ευρώ, την
ώρα που µια ορθολογική και διαφανής χρήση των κοινοτικών
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κονδυλίων για κατάρτιση θα αρκούσε για τη δηµιουργία πολλών
χιλιάδων θέσεων εργασίας. Το ποσοστό των πολιτών που συµ-
µετέχουν σε προγράµµατα επιµόρφωσης στη χώρα µας αγγίζει
µόλις το 1,4%, όταν ο ευρωπαϊκός µέσος όρος είναι 8,4%.

Διεκδικούµε την εναρµόνιση των κατώτερων µισθών µε τους
αντίστοιχους ευρωπαϊκούς. Παλεύουµε για την κατάργηση κάθε
διάκρισης µεταξύ παλαιών και νέων εργαζοµένων. Θέλουµε τη
ριζική αναµόρφωση του ΟΑΕΔ. Υποστηρίζουµε την άµεση αύ-
ξηση του επιδόµατος ανεργίας για όσο διάστηµα διαρκεί η ανερ-
γία και δηµόσια δωρεάν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη και
βιβλιάριο ασθενείας σε όλους τους εργαζόµενους.

Σε συνθήκες µείωσης εισοδηµάτων, αλλά όχι ενοικίων, ο
ρόλος των επιδοµάτων κατοικίας µπορεί να είναι καθοριστικός
για την καταπολέµηση της φτώχειας. Επιπλέον, κανένα σύστηµα
κοινωνικής προστασίας δεν µπορεί να λειτουργήσει σωστά ως
δίχτυ προστασίας ενάντια στη φτώχεια και τον κοινωνικό απο-
κλεισµό, χωρίς ένα ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα που να συν-
δυάζει την οικονοµική ενίσχυση των ευπαθέστερων οµάδων του
πληθυσµού και την κατάρτιση ατοµικών σχεδίων δράσης µε
στόχο την επιστροφή στην απασχόληση και την κοινωνική επα-
νένταξη των δικαιούχων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω αµέσως, κυρία Πρόεδρε.
Είναι γνωστό ότι τέτοια προγράµµατα εφαρµόζονται σε εθνικό

επίπεδο σε είκοσι τρεις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και σε
τοπικό επίπεδο στις υπόλοιπες τρεις.

Η πρόταση για τον προσεκτικό σχεδιασµό και τη σταδιακή
εφαρµογή ενός προγράµµατος ελάχιστου εγγυηµένου εισοδή-
µατος σε εύλογο χρονικό διάστηµα είναι ξεκάθαρη. Θα έπρεπε,
λοιπόν, να υπάρχει ήδη θεσµοθετηµένο και σε λειτουργία το ελά-
χιστο εγγυηµένο εισόδηµα αξιοπρεπούς διαβίωσης. 

Ποιος, άραγε, αµφιβάλλει ότι σήµερα µέσα στην κρίση δεν θα
αποτελούσε ένα τελείως απαραίτητο δίχτυ προστασίας απέναντι
στη µεγάλη φτώχεια και ένα καθοριστικό παράγοντα διατήρησης
της κοινωνικής συνοχής; Αλλά, βέβαια, αυτό δεν σηµαίνει ότι
εµείς το βλέπουµε σαν ένα προσωρινό µέτρο προσωρινής αντι-
µετώπισης του προβλήµατος. Η λύση, βέβαια, είναι η εξασφά-
λιση της απασχόλησης, απασχόλησης για όλους και να έχουν,
επίσης, τους µισθούς αυτούς που θα πρέπει για να ζουν αξιο-
πρεπώς και όπως αρµόζει σήµερα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Λεβέντη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής είκοσι εννιά µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί συνοδοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Χίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας, ο κ. Άγγελος Τζέκης.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-

δας έχει αποδείξει ότι η ανεργία δεν είναι ένα τυχαίο γεγονός,
ότι η ανεργία είναι παράγωγο του κεφαλοκρατικού τρόπου πα-
ραγωγής, του καπιταλιστικού συστήµατος και εντείνεται σε πε-
ριόδους κρίσης, όπως η σηµερινή. Βέβαια, αυτό το παράγωγο
ακουµπά όλον τον εργαζόµενο λαό, δηλαδή τους εργατουπάλ-
ληλους, τους φτωχούς αγρότες, αλλά και τους αυτοαπασχολού-
µενους, τους µικροεπαγγελµατίες, τους µικροβιοτέχνες, που και
αυτούς αυτή η καπιταλιστική κρίση, πραγµατικά, τους οδηγεί
στην άβυσσο.

Είναι µύθος αυτό που ακούγεται ότι µε τη διαχρονική ασκού-
µενη πολιτική της Νέας Δηµοκρατίας ή του ΠΑΣΟΚ ενισχύθηκαν
και ενισχύονται οι αυτοαπασχολούµενοι, οι µικροεπαγγελµατίες,
οι πολύ µικρές και µικρές επιχειρήσεις. Έχουµε τις τελευταίες
δηλώσεις από το Υπουργείο Ανάπτυξης. Τα δισεκατοµµύρια

ευρώ, που δόθηκαν και δίνονται, δίνονται στην κατεύθυνση ενί-
σχυσης των µεγάλων και των µεσαίων επιχειρήσεων, σύµφωνα
µε τα κριτήρια που θέτει η Ευρωπαϊκή Ένωση –όλοι µέσα εκεί
έχετε συµφωνήσει- και είναι τα γνωστά κριτήρια του τζίρου και
του αριθµού εργαζοµένων.

Ακούστηκε, βέβαια, από την εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ ότι φταίει
και το κλίµα που δηµιουργείται εδώ και παίρνουν οι αυτοαπασχο-
λούµενοι επαγγελµατίες τα µαγαζιά τους, τις επιχειρήσεις τους
και πηγαίνουν στις άλλες χώρες της Κεντρικής και Ανατολικής
Ευρώπης γιατί εκεί είναι φθηνό το εργατικό δυναµικό.

Θέλω να υπενθυµίσω, βέβαια, εγώ ότι ήταν η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας το 2000 και το 2005, µε τη
στήριξη και της Νέας Δηµοκρατίας και στην πρώτη περίοδο και
του Συνασπισµού, που δόθηκαν 180 δισεκατοµµύρια δραχµές,
προκειµένου επιχειρήσεις µεσαίες και µεγάλες να πάρουν από
εδώ τις υποδοµές τους και να τις πάνε στις εκεί χώρες.

Έτσι έγινε µε το γνωστό Λαναρά, που και τώρα έχει χρηµατο-
δοτηθεί, έτσι έγινε µε το γνωστό Μιχαηλίδη, που ήταν καπνερ-
γοστάσια και κλωστοϋφαντουργία, που συνδέονται, δηλαδή, µε
τον πρωτογενή τοµέα. 

Άρα, το πρόβληµα, δηλαδή, είναι οι πολιτικές επιλογές, ποιόν
και γιατί τον ευνοούν.

Στο πλαίσιο, λοιπόν, του συστήµατος που ενισχύει την επιχει-
ρηµατικότητα και την ανταγωνιστικότητα, η προοπτική αυτών των
αυτοαπασχολουµένων είναι ο αφανισµός, τα χιλιάδες λουκέτα.
Βέβαια, έρχονται ως πρόσθετα µέτρα που θα οδηγήσουν ακόµα
σε χειρότερο σηµείο η µείωση του αφορολόγητου και άλλα
µέτρα σε βάρος των µικρών αυτοαπασχολούµενων και των µι-
κροεπαγγελµατιών. Έτσι, οδηγούνται στην ανεργία. 

Γιατί δεν πρέπει, λοιπόν, να δικαιούνται το επίδοµα ανεργίας
οι αυτοαπασχολούµενοι, οι µικροεπαγγελµατίες; Γιατί βλέπουµε
εκεί ένας µικρός να έχει και τρεις, τέσσερις εργαζόµενους, να
κλείνει το µαγαζί, να παίρνουν οι εργαζόµενοι το επίδοµα ανερ-
γίας, αλλά ο µικροεπαγγελµατίας να µην το παίρνει και εµείς να
τον βάζουµε σε αντιδιαστολή, γιατί και οι δυο είναι θύµατα της
ίδιας πολιτικής;

Γιατί δεν πρέπει να δικαιούνται δωρεάν ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη οι ίδιοι, αλλά και οι οικογένειές τους, όταν αδυνατούν
να καταβάλλουν τις ασφαλιστικές εισφορές λόγω της οικονοµι-
κής δυσπραγίας; Γιατί να µην αναγνωρίζεται και ο χρόνος ανερ-
γίας ως συντάξιµος και όλα τα άλλα που είπε ο εισηγητής µας, ο
σύντροφος Μαυρίκος; 

Βέβαια, το ζήτηµα για εµάς είναι πολύ συγκεκριµένο. Όπως
αντιµετωπίζεται το κόστος εργασίας σε βάρος του εργαζόµενου,
έτσι αντιµετωπίζεται και το κόστος της ανεργίας. Και αυτό είναι
αποτέλεσµα του συστήµατός σας. Γιατί; Γιατί και τα κοινωνικά
επιδόµατα που δίνονται τα εκλαµβάνετε ως κόστος παραγωγής
που πρέπει να µειωθούν, δηλαδή η τιµή της εργατικής δύναµης,
η τιµή του επιδόµατος ανεργίας που και αυτό θα δίνεται µε πε-
ριουσιακά κριτήρια. Και δεν ξέρω τι θα βάλετε σε αυτό το και-
νούργιο που θα µας φέρετε. 

Αυτά όλα συντελούν, πραγµατικά, στο να ευνοούνται κάποιοι.
Για εµάς, βέβαια, είναι ξεκάθαρο ποιοι ευνοούνται. Είναι αυτοί οι
µεγάλοι επιχειρηµατικοί όµιλοι που όταν συρρικνώνονται αυτά
τα κονδύλια είναι επόµενο να αυξάνουν την κερδοφορία τους. 

Έτσι, λοιπόν, κρίνουµε ότι είναι ρεαλιστική η πρότασή µας,
γιατί αφορά πρώτα και κύρια τον εργαζόµενο λαό. Δεν τη βρί-
σκει, βέβαια, ρεαλιστική η Κυβέρνηση, αλλά από ό,τι είδαµε και
η Νέα Δηµοκρατία και κάποιες άλλες πολιτικές δυνάµεις. Και
είναι βέβαιο αυτό, ότι δεν θα τη βρείτε ρεαλιστική, γιατί η πολι-
τική σας υπηρετεί και εξυπηρετεί τα συµφέροντα των µεγάλων
επιχειρηµατικών οµίλων. 

Εξάλλου και για αυτούς όλους ο ρεαλισµός ταυτίζεται µε την
πολιτική που προωθεί και εξασφαλίζει τα συµφέροντά τους, δη-
λαδή είναι ρεαλιστική από τη µια πλευρά η εξαθλίωση του εργα-
ζόµενου λαού, από την άλλη, όµως, είναι βασική επιδίωξη της
πολιτικής που ασκήθηκε µέχρι τώρα η εξασφάλιση της ανόδου
της κερδοφορίας των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων. 

Εµείς, όµως, λέµε ότι είναι ρεαλιστική αυτή η πρόταση, γιατί,
πράγµατι, αποδεικνύουµε ότι λεφτά υπάρχουν. 

Εξάλλου, υπάρχουν τα επίσηµα στοιχεία τα οποία δεν διαψεύ-
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δονται, που λένε ότι 600 δισεκατοµµύρια είναι οι καταθέσεις στην
Ελβετία. Ποιανού είναι άραγε; Είναι του µισθωτού; Είναι του
άνεργου; Είναι του µικροµεσαίου αγρότη, του µικροεπαγγελµα-
τία; Όχι. Είναι των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων που µε διά-
φορους τρόπους βγήκαν αυτά προς τα έξω. Είναι τα 38
δισεκατοµµύρια βεβαιωµένα και ανείσπρακτα έσοδα -αυτά λέει
το Ελεγκτικό Συνέδριο- εκ των οποίων τα 2/3 είναι των µεγάλων
επιχειρηµατικών οµίλων. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Βέβαια, θα ήθελα να υπενθυµίσω για µία ακόµη φορά ότι αυτή
η Κυβέρνηση ήθελε µέσα σε αυτήν τη Βουλή ένα βράδυ να δια-
γράψει 24 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Ποιον ωφελούν, λοιπόν; Και λάβετε υπ’ όψιν ότι σε αυτήν τη
δεκαετία έχει παραχθεί ένας τεράστιος πλούτος, αυτό το Ακα-
θάριστο Εγχώριο Προϊόν. Ξεπέρασε τα 3 τρισεκατοµµύρια ευρώ.
Αυτά δεν εξαϋλώθηκαν. Με διάφορα εργαλεία που διαθέτουν
διαχρονικά οι κυβερνήσεις διοχετεύθηκαν στα ταµεία των µεγά-
λων επιχειρηµατικών οµίλων. 

Έτσι, λοιπόν, δεν µπορούµε παρά να µην κριτικάρουµε τις
άτσαλες πολιτικές πιρουέτες ενός οµιλητή του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού που µας ρώτησε πού θα βρούµε τα λεφτά. Να,
πού θα τα βρείτε τα λεφτά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου ακόµα ένα-δυο λεπτά, σας παρα-
καλώ. 

Βέβαια, µε αυτόν τον τρόπο αυτό το οποίο γίνεται είναι να απα-
λύνει ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός αυτό που έφερε µε το
µνηµόνιο, το οποίο υπερψήφισε και τώρα το καταγγέλλει ως δεύ-
τερο µνηµόνιο. 

Το ίδιο ισχύει και για τον εκπρόσωπο της Δηµοκρατικής Συµ-
µαχίας. Σε αυτόν που, πραγµατικά, κόπτεται για τους µικροµε-
σαίους αγρότες και για άλλους τοµείς απέδειξα ότι το βαµβάκι
έχει σχέση µε την κλωστοϋφαντουργία, ο Λαναράς τα µάζεψε και
έφυγε, ο καπνός έχει σχέση µε τα καπνοµάγαζα και τα καπνερ-
γοστάσια και τη «ΣΕΚΑΠ», την καπνοβιοµηχανία. 

Χιλιάδες είναι οι απολύσεις, χιλιάδες είναι οι άνεργοι. Τα µά-
ζεψαν αυτά και πήγαν εκεί. Άρα δηλαδή, η πολιτική υποκρισία
περισσεύει µέσα σε αυτήν την Αίθουσα. 

Έχουµε κατά το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δύο προτά-
σεις µε έντονο ταξικό χαρακτήρα και περιεχόµενο. Εσείς µε τις
πολιτικές σας ενισχύετε τα µονοπώλια και εµείς µε τις πολιτικές
µας ενισχύουµε τον εργαζόµενο λαό. 

Για εµάς, όσο την εξουσία θα την έχουν στα χέρια αυτοί, είναι
επόµενο οι πολιτικές που ακολουθείτε να διοχετεύουν, πραγµα-
τικά, όλα τα κέρδη προς όφελός τους. Και, βέβαια, το βασικό για
εµάς είναι ότι ο λαός µπορεί. Έχει τη γνώση, έχει τη δύναµη να
σχεδιάσει την οικονοµία κατά τέτοιον τρόπο, που να µην περισ-
σεύει εργαζόµενος για την ανεργία. Και όσο κι αν κάποιοι θέλουν
να αµαυρώσουν το σοσιαλισµό, ναι, εκεί υπήρξε κεντρικός σχε-
διασµός που δεν υπήρχε ούτε ένας άνεργος, µε µία µόνο δια-
φορά, ότι την εξουσία την είχε η εργατική τάξη και τα άλλα λαϊκά
στρώµατα. 

Έτσι, λοιπόν, καταλήγω µε αυτό, ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας ρεαλιστικά πατάει σε ετούτη τη γη και καλεί τον εργα-
ζόµενο λαό όχι µόνο να αντισταθεί για να µην περάσουν τα
µέτρα, όχι µόνο να διεκδικήσει αυτές τις ρεαλιστικές προτάσεις
που καταθέτει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, αλλά πάνω απ’
όλα να πάρει την υπόθεση στα χέρια του. Αυτός παράγει, αυτός
να γίνει και το αφεντικό στον τόπο του.

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Άγγελο Τζέκη.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων

ερωτήσεων της Παρασκευής 10 Ιουνίου 2011. 
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-

γραφοι 2 και 3, 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1.- Η µε αριθµό 962/69/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας  του Λαϊκού Ορθόδοξου

Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τα µέτρα δηµοσιονοµικής προσαρµογής που θα εντα-
χθούν στο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα.

2.- Η µε αριθµό 961/68/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας  του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε την υπογραφή του νέου µνηµονίου και τις συνέπειες
στον ελληνικό λαό. 

3.- Η µε αριθµό 971/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Δηµη-
τρουλόπουλου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε την τροποποίηση του ν. 3498/2006 για την αναγνώ-
ριση των ιαµατικών πηγών ιδιοκτησίας της «Εταιρείας Τουριστι-
κής Ανάπτυξης Α.Ε.».

4.- Η µε αριθµό 964/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας Δηµοκρατίας κ.   Μαρίας Κόλλια – Τσαρουχά προς
την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε τον κίνδυνο αναστολής της λειτουργίας του ΤΕΙ Σερ-
ρών.

5.- Η µε αριθµό 968/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Κα-
ραθανασόπουλου προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων του έκτακτου προσωπικού του ΤΕΙ Ηπείρου.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3  του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 965/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αφροδίτης Πα-
παθανάση προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης
στελέχωσης των δασικών υπηρεσιών του Νοµού Φωκίδας.

2.- Η µε αριθµό 963/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γρηγορίου Αποστολάκου προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τη χορήγηση αδειών φωτοβολταϊκών στο Νοµό Λα-
κωνίας.

3.- Η µε αριθµό 969/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαρα-
λάµπους προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων των ξενοδοχοϋπαλλήλων της ξενοδοχειακής µονάδας
«ΑΚΤΗ ΜΕΣΟΓΓΗΣ» στην Κέρκυρα.

4.- Η µε αριθµό 972/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανάσιου Πλεύρη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, σχετικά µε το νόµο περί «ιθαγένειας».

5.- Η µε αριθµό 970/7-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς την
Υπουργό  Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την ανανέωση της ισχύος του π.δ. 123/84 περί του διδα-
κτικού και ερευνητικού προσωπικού στα ΑΕΙ.

6.- Η µε αριθµό 953/6-6-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Ελευθέριου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τις προθέσεις του
Υπουργείου για αναθεώρηση των ρυθµίσεων του Συστήµατος
«ΤΕΙΡΕΣΙΑΣ».

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο για ένα λεπτό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Για τι πράγµα;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ερχόµενος στην Αίθουσα εδώ είδα

ότι έχει πενήντα κλούβες έξω από τη Βουλή…
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Δεν είναι το θέµα µας αυτό,

κύριε Πρόεδρε. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Μόνο τα τανκς λείπουν! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είναι εκτός Κανονι-

σµού αυτό. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Παρακαλώ πολύ, δίνει κακή εικόνα

για το Κοινοβούλιο και για εµάς, τους Βουλευτές. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Οικονόµου, το

είπατε αυτό που θέλετε. Δεν έχετε το λόγο. Σας παρακαλώ πολύ. 
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Δεν είναι δυνατόν να είναι ζωσµένη
η Βουλή µε πενήντα κλούβες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Οικονόµου
σας παρακαλώ, είστε και παλιός κοινοβουλευτικός. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ναι αλλά δεν είναι δυνατόν να
έχουµε πενήντα κλούβες. Να φέρουµε και τα τανκς αν είναι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ,
κύριε Οικονόµου.  

Ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Γεώργιος
Κουτρουµάνης έχει το λόγο για δεκαοχτώ λεπτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ κύριε
Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι προφανές ότι η πρόταση
νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας µας δίνει τη
δυνατότητα και την ευκαιρία να συζητήσουµε για το µεγαλύτερο
πρόβληµα που αντιµετωπίζει σήµερα η χώρα µας, για το
µεγαλύτερο κοινωνικό πρόβληµα που αντιµετωπίζουν
οχτακόσιες χιλιάδες και πλέον άνεργοι. Ανάµεσά τους είναι νέοι
οι οποίοι µπορεί να έχουν ολοκληρώσει τις σπουδές τους εδώ
και χρόνια χωρίς να έχουν κάνει ένα µεροκάµατο. Ανάµεσά τους
υπάρχουν οικογενειάρχες οι οποίοι µετά από είκοσι και τριάντα
χρόνια έχουν χάσει τη δουλειά τους. Υπάρχουν οικογένειες στις
οποίες δεν εργάζεται κανένας. Και δεν είναι µόνο αυτοί. Είναι και
όσοι εργάζονται λίγες µέρες την εβδοµάδα ή λίγες ώρες την
ηµέρα. 

Είναι προβλήµατα πρωτόγνωρα χωρίς καµµία αµφιβολία σε
ένταση και έκταση, ως αποτέλεσµα της βαθιάς κρίσης που
αντιµετωπίζει η χώρα µας, όπως και άλλες χώρες που βρίσκονται
στην ίδια περίπου κατάσταση και στην Ευρώπη και παντού. 

Μέσα σ’ αυτήν λοιπόν τη συγκυρία η πρόταση σαφώς και είναι
επίκαιρη, έστω κι αν δεν είναι ρεαλιστική, γιατί όπως είπε και η
κ. Τσουµάνη, για να εφαρµοστεί µία πρόταση πρέπει να είναι
ρεαλιστική. 

Βεβαίως, το ζητούµενο δεν είναι να κάνουµε διαπιστώσεις ή
να καταθέτουµε εδώ στατιστικά στοιχεία. Είναι να δούµε µέτρα,
να δούµε πολιτικές, να δούµε τι µπορεί να γίνει στη χώρα αυτή
σ’ αυτή τη δύσκολη συγκυρία. Πάντα υπάρχουν δυνατότητες και
πρέπει αυτές τις δυνατότητες να τις εξαντλούµε.

Για να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα της ανεργίας χρειάζεται
οπωσδήποτε ανάπτυξη και αυτό είναι κάτι στο οποίο συµφω-
νούµε όλοι. Όµως, το µεταπολιτευτικό παραγωγικό µοντέλο το
οποίο αναπτύχθηκε τα τελευταία είκοσι πέντε, τριάντα χρόνια
είναι ένα µοντέλο το οποίο βρίσκεται σε κατάρρευση, είναι ένα
µοντέλο το οποίο στηρίχθηκε σε ένα δηµόσιο τοµέα αναποτελε-
σµατικό και σε έναν ιδιωτικό τοµέα, κυρίως, κρατικοδίαιτο, όπως
είπατε και εσείς. Αυτό το µοντέλο, λοιπόν, δεν αλλάζει από τη
µια στιγµή στην άλλη. Δεν αλλάζει µε ένα διακόπτη, αλλά µε µε-
γάλη προσπάθεια, έτσι ώστε να υπάρξει υγιής επιχειρηµατικό-
τητα. 

Η κ. Ρενταρή µίλησε για την κατάσταση που υπάρχει στη βό-
ρεια Ελλάδα. Ξέρουµε όλοι πόσες είναι οι επιχειρήσεις εκείνες
οι οποίες επιδοτήθηκαν γενναία και όµως σήµερα έχουν κατεβά-
σει ρολά. Πρόκειται για επιχειρήσεις που έχουν µεταφερθεί σε
γειτονικές χώρες, όπου και προσπαθούν να αναπτυχθούν, αφή-
νοντας όµως πίσω εκατοντάδες ανέργους και στη βόρεια Ελ-
λάδα, αλλά και σε άλλες περιοχές. 

Ας δούµε, όµως, τι κάνουµε σήµερα, γιατί αυτό είναι που έχει
σηµασία. Θα περιµένουµε την ανάπτυξη για να διατηρηθούν οι
υπάρχουσες θέσεις εργασίας και να βρεθούν νέες ή πρέπει να
επιταχύνουµε τα βήµατά µας και να κάνουµε ό,τι περνάει από το
χέρι µας και να εξαντλήσουµε όλα τα µέσα και όλα τα εργαλεία,
προκειµένου να συγκρατήσουµε από τη µία πλευρά την αύξηση
της ανεργίας και από την άλλη πλευρά να ενισχύσουµε τους
ανέργους και να αισθανθούν ότι η πολιτεία βρίσκεται κοντά τους
σ’ αυτές τις δύσκολες ώρες; 

Επίσης, θα πρέπει να ελέγξουµε την αγορά εργασίας -γιατί και
αυτό είναι ένα σηµαντικό ζήτηµα- έτσι ώστε να µην παραβιάζεται
η νοµοθεσία, γιατί η κατάσταση που επικρατεί στην αγορά ερ-
γασίας είναι πολύ χειρότερη από αυτήν που περιγράφει το νο-
µοθετικό µας πλαίσιο. 

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, το πρώτο µέτρο που εφαρ-
µόζουµε -και το ενισχύουµε µε την κατάθεση του σχετικού νοµο-
σχεδίου σήµερα για το ΣΕΠΕ- είναι ο έλεγχος της αγοράς
εργασίας, µέσω της ενίσχυσης του ρόλου του ΣΕΠΕ, έτσι ώστε
να µπορεί να είναι παντού και άµεσα και να µπορεί να ελέγχει την
παραβατικότητα και τις καταγγελίες των εργαζοµένων.

Ενισχύουµε, λοιπόν, το ελεγκτικό έργο του Σώµατος Επιθεώ-
ρησης Εργασίας και το συµφιλιωτικό του ρόλο, ώστε να µπορεί
να έχει ουσιαστικό ρόλο σ’ αυτές τις διαδικασίες και να λύνονται
περισσότερα προβλήµατα σ’ αυτό το επίπεδο, χωρίς να χρειάζε-
ται ο εργαζόµενος να προσφύγει στα δικαστήρια. Επίσης, βελ-
τιώνουµε την οργάνωση του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας
και την αποτελεσµατικότητά του.

Δεύτερον, έχουµε τα προγράµµατα του ΟΑΕΔ. Βεβαίως ξέ-
ρουµε πολύ καλά ότι µόνο µε τα προγράµµατα του ΟΑΕΔ δεν λύ-
νεις το µεγάλο πρόβληµα της ανεργίας. Είπαµε ότι µιλάµε για
την αντιµετώπιση της κρίσης και για µια νέα πορεία ανάπτυξης
για τη χώρα. Μ’ αυτά αντιµετωπίζουµε και το πρόβληµα της
ανεργίας. 

Ωστόσο, τα προγράµµατα του ΟΑΕΔ είναι αναγκαία για να
υπάρξει συγκράτηση του ρυθµού αύξησης της ανεργίας. Και πι-
στεύω ότι µ’ αυτά τα προγράµµατα – και αυτό δείχνουν οι µε-
τρήσεις - καταφέραµε να έχουµε κατά τρεις έως τέσσερις
ποσοστιαίες µονάδες µικρότερη ανεργία από αυτήν που θα εί-
χαµε αν δεν είχαν εφαρµοστεί τα συγκεκριµένα προγράµµατα.

Παράλληλα, ο ΟΑΕΔ άλλαξε προσανατολισµό. Ο ΟΑΕΔ δεν
είναι εκείνος ο οργανισµός ο οποίος ασχολείται µόνο µε τα επι-
δόµατα ανεργίας. Δεν είναι ο οργανισµός εκείνος που ασχολείται
µόνο µε τα Προγράµµατα «STAGE». Είναι ένας οργανισµός ο
οποίος µετατρέπεται σε οργανισµό ενεργητικών πολιτικών, µε
στόχο το επίδοµα ανεργίας να µετατραπεί σε επίδοµα εργασίας. 

Επίσης, αναφέρθηκε το θέµα του ΕΣΠΑ. Είναι πολύ σηµαντικό
να µπορείς να απορροφήσεις όσο το δυνατόν µεγαλύτερα ποσά,
προκειµένου να ενισχύσεις την απασχόληση. Η µη απορροφητι-
κότητα σε ορισµένες περιοχές και σε ορισµένα προγράµµατα
οφείλεται περισσότερο στη δυστοκία των επιχειρήσεων και όχι
στη διάθεση και τις πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης. 

Αυτό πρέπει να σας πω ότι ισχύει για όλα τα προγράµµατα.
Υπάρχουν προγράµµατα γενναία –θα έλεγα- που δίνουν τη δυ-
νατότητα να µειωθεί σε µία επιχείρηση το µισθολογικό κόστος
κατά 40%, 50%,70% ή και 100% σε ορισµένες περιπτώσεις και η
επιχείρηση δεν είναι διατεθειµένη να προσλάβει έναν εργαζό-
µενο, για να πληρώσει τα 500, 600 ή 700 ευρώ. Υπάρχει επιδό-
τηση µε προγράµµατα από τον ΟΑΕΔ, που φθάνει τα 500 ή 600
ευρώ και δεν υπάρχουν επιχειρήσεις να δώσουν τα επιπλέον  300
ευρώ, για να απορροφήσουν αυτά τα προγράµµατα. 

Όµως, όπως είπα και πριν, τα προγράµµατα αυτά βοήθησαν
σηµαντικά και θέλω να αναφερθώ ενδεικτικά. Μέχρι τώρα τα
εφαρµοζόµενα προγράµµατα έχουν αποδώσει στον τοµέα της
διατήρησης  θέσεων εργασίας διακόσιες ενενήντα πέντε θέσεις
εργασίας. Έχουν προσφέρει την ένταξη ογδόντα δύο χιλιάδων
ανέργων σε θέσεις εργασίας ή σε νέες ευκαιρίες επιχειρηµατι-
κότητας µικρής κλίµακας. Έχουν βοηθήσει τη διεύρυνση της
εποχικής απασχόλησης στον τουρισµό το έτος 2010 κατά πενή-
ντα τέσσερις χιλιάδες θέσεις εργασίας και για το 2011, µε βάση
τις εκτιµήσεις µας, αυτές οι θέσεις θα φθάσουν τις εβδοµήντα
χιλιάδες. 

Έχει προχωρήσει το πρόγραµµα της φοίτησης στον τοµέα της
αρχικής επαγγελµατικής εκπαίδευσης νέων για έντεκα χιλιάδες
πεντακόσιους σπουδαστές. Πέραν αυτών, για το επόµενο διά-
στηµα έχει προγραµµατιστεί η κατάρτιση για εκατόν είκοσι πέντε
χιλιάδες εργαζόµενους  σε επιχειρήσεις µέσω του γνωστού
ΛΑΕΚ  και τριάντα πέντε χιλιάδων εργαζοµένων σε µικρές επιχει-
ρήσεις που απασχολούν από ένα έως είκοσι πέντε άτοµα, µέσω
των προγραµµάτων διαρθρωτικής προσαρµογής επιχειρήσεων
µέχρι τα µέσα του 2012, ξεκινώντας από το 2011. 

Νέα προγράµµατα. Στα νέα προγράµµατα συµπεριλαµβάνεται
η επιταγή επανένταξης, που αφορά δέκα χιλιάδες ανέργους και
έχει προϋπολογισµό 120 εκατοµµύρια ευρώ. 

Πρόγραµµα Επιχορήγησης Επιχειρήσεων της τοπικής αυτοδι-
οίκησης πρώτου και δεύτερου βαθµού για την απασχόληση
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πέντε χιλιάδων ανέργων ηλικίας πενήντα πέντε έως εξήντα τεσ-
σάρων ετών µε προϋπολογισµό 75 εκατοµµύρια  ευρώ. 

Διατήρηση δέκα χιλιάδων θέσεων εργασίας σε τουριστικές
επιχειρήσεις συνεχούς λειτουργίας, µε επιχορήγηση µέρους των
εργοδοτικών εισφορών και προϋπολογισµό περίπου 18 εκατοµ-
µύρια ευρώ.  

Επιχορήγηση επιχειρήσεων για την πρόσληψη πέντε χιλιάδων
ανέργων πτυχιούχων ανώτατων εκπαιδευτικών ιδρυµάτων πανε-
πιστηµιακού και τεχνολογικού  τοµέα, ηλικίας µέχρι τριάντα
πέντε ετών µε προϋπολογισµό 70 εκατοµµύρια ευρώ. 

Παράλληλα, το Υπουργείο Εργασίας έχει επεξεργαστεί και
έχει θέσει σε εφαρµογή δύο σηµαντικά προγράµµατα. Το ένα
αφορά την κοινωφελή εργασία. Ξεκίνησε ήδη σε ορισµένες πε-
ριφέρειες και σε άλλες ξεκινάει µέσα στον Ιούνιο, ενώ τα τοπικά
ολοκληρωµένα προγράµµατα απασχόλησης, τα λεγόµενα
ΤΟΠΣΑ, ξεκινούν το Σεπτέµβριο. Σε αυτά τα δύο προγράµµατα
πρόκειται να ενταχθούν ογδόντα χιλιάδες άνεργοι, πενήντα πέντε
στην κοινωφελή εργασία και οι υπόλοιποι στα ΤΟΠΣΑ. 

Στο πλαίσιο των πολιτικών του µεσοπρόθεσµου προγράµµα-
τος, το οποίο συζητείται σε λίγο στο Υπουργικό Συµβούλιο, θε-
σµοθετείται εισφορά αλληλεγγύης για τους εργαζόµενους  του
ιδιωτικού, αλλά και του δηµόσιου τοµέα. Θεσµοθετείται ειδική ει-
σφορά για τους ελεύθερους επαγγελµατίες, µε στόχο όλοι να
συµβάλλουν στην ενίσχυση των προγραµµάτων για την καταπο-
λέµηση της ανεργίας. Σε µια δύσκολη συγκυρία πρέπει όλοι να
βοηθήσουµε µε τον πιο αποτελεσµατικό τρόπο, ανάλογα, βέβαια,
και µε τη δυνατότητά µας, έτσι ώστε να  αντιµετωπίσουµε το µε-
γαλύτερο κοινωνικό πρόβληµα που αντιµετωπίζει σήµερα η χώρα
µας. 

Μέτρα προστασίας. Ναι, ακόµη και σε αυτές τις πολύ δύσκο-
λες οικονοµικές συνθήκες υπάρχουν µέτρα τα οποία είναι επιβε-
βληµένα και εντελώς αναγκαία, προκειµένου ο άνεργος να
αισθάνεται ότι η πολιτεία βρίσκεται δίπλα του για βασικά αγαθά
και βασικές ανάγκες. 

Έτσι, λοιπόν, δεν θα µείνει κανένας άνεργος χωρίς ιατροφαρ-
µακευτική περίθαλψη και όχι µόνο οι µισθωτοί, αλλά και οι ελεύ-
θεροι επαγγελµατίες οι οποίοι έχουν διακόψει την επαγγελµατική
τους δραστηριότητα επίσης καλύπτονται για δύο χρόνια, χωρίς
άλλες προϋποθέσεις, να έχουν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.
Παράλληλα, η κάλυψη αυτή αφορά και εργαζόµενους, οι οποίοι
όµως δεν χρησιµοποίησαν τον απαιτούµενο αριθµό που προβλέ-
πει η νοµοθεσία των ταµείων και µιλώ για τα ογδόντα ένσηµα και
θα καλυφθούν ακόµη κι αν έχουν συµπληρώσει πενήντα ένσηµα,
για να έχουν πρόσβαση στο γιατρό, στο φάρµακο, στο νοσοκο-
µείο.

Βλέπετε, λοιπόν, ότι παίρνουµε µέτρα, κάνουµε προσπάθειες
σηµαντικές µέσα στο πλαίσιο και στις δυνατότητες που έχουµε,
προκειµένου να αντιµετωπίσουµε το µεγάλο πρόβληµα και των
οκτακοσίων χιλιάδων, αλλά και όλων όσων βρίσκονται στις πα-
ρυφές αυτού του προβλήµατος και είναι και οι οικογένειες, είναι
και τα παιδιά, είναι τα προστατευόµενα µέλη.

Αναφέρθηκαν συνάδελφοι, µιλώντας από αυτό το Βήµα, στο
µικρό ποσό του επιδόµατος ανεργίας. Όντως, το ποσό που κα-
ταβάλλεται ως επίδοµα ανεργίας στη χώρα µας, ως ποσοστό επί
του µισθού, είναι από τα χαµηλότερα. Δεν είναι το χαµηλότερο,
αλλά είναι από τα χαµηλότερα που καταβάλλονται µεταξύ των
ευρωπαϊκών χωρών. Όµως, σε ό,τι αφορά τις προϋποθέσεις χο-
ρήγησης του επιδόµατος, έχουµε από τις ευνοϊκότερες προϋπο-
θέσεις, µέχρι του σηµείου που κάποιοι να καταστρατηγούν αυτές
τις ρυθµίσεις. Τι εννοώ: Κάποιος εργαζόµενος µπορεί µε τέσσε-
ρις µήνες να έχει καλυφθεί, έτσι ώστε να πάρει τους επόµενους
µήνες επίδοµα ανεργίας. Με τέσσερις πέντε µήνες –γιατί υπάρ-
χουν άλλες κατηγορίες µε τέσσερις και άλλες µε πέντε- µπορούν
κάθε χρόνο να παίρνουν αυτό το επίδοµα, κάτι το οποίο δεν γί-
νεται στις άλλες χώρες. 

Υπάρχουν εδώ εκείνοι που εργάζονται εποχικά. Υπάρχουν,
όµως και άλλοι εργαζόµενοι που επειδή οι επιχειρήσεις ξέρουν
πολύ καλά τι συµβαίνει σε αυτή τη χώρα, τους απολύει εικονικά
όταν συµπληρώσουν τις µέρες αυτές. Μπαίνουν στο ταµείο
ανεργίας και επανέρχονται όταν διακόπτεται η επιδότηση από το
ταµείο ανεργίας. 

Αυτά δεν µπορεί να συνεχιστούν και αυτό είναι ένα από τα
µέτρα τα οποία περιγράφονται και στο µεσοπρόθεσµο, αλλά και
στα µέτρα του 2011. Γιατί δεν µπορεί –και θα σας πω το παρά-
δειγµα- ένας εργαζόµενος µε τέσσερις ή πέντε µήνες κάθε χρόνο
να παίρνει επίδοµα ανεργίας και ένας ο οποίος θα απολυθεί µετά
από είκοσι χρόνια δουλειάς να επιδοτείται για ένα χρόνο. Έναν
απλό µαθηµατικό υπολογισµό να κάνει κάποιος θα διαπιστώσει
ότι ο πρώτος έχει πληρώσει 5.000-5.500 ευρώ στα είκοσι χρόνια
και έχει εισπράξει 60.000 ευρώ από το ταµείο ανεργίας, ενώ εκεί-
νος ο οποίος δούλεψε όλα τα χρόνια και έµεινε άνεργος µετά
από είκοσι χρόνια, έχει πληρώσει 16.000-17.000 ευρώ και θα
πάρει 7.000 ευρώ γιατί θα επιδοτηθεί µονάχα για ένα χρόνο.
Είναι άδικο και πρέπει εδώ να υπάρξει εξορθολογισµός. 

Δεν πρόκειται να υπάρξει εισοδηµατικό κριτήριο ή περιου-
σιακά στοιχεία για να καταβληθεί το επίδοµα. Το έχουµε πει πολ-
λές φορές, το έχει πει η κ. Κατσέλη, το έχω πει κι εγώ, το έχουµε
πει όλοι µας ότι δεν µπαίνουν εισοδηµατικά κριτήρια για την κα-
ταβολή του επιδόµατος ανεργίας. Χρειάζεται, όµως, οπωσδή-
ποτε να γίνει εξορθολογισµός, χρειάζεται εκείνος ο οποίος
εργάζεται να µην παίρνει ταυτόχρονα και επίδοµα ανεργίας. Συµ-
βαίνει σε πολλές περιπτώσεις. Ήδη έχουν εντοπιστεί µε τη δια-
σταύρωση στοιχείων του ΙΚΑ και του ΟΑΕΔ, που έχει ξεκινήσει
πριν από ένα µήνα περίπου, επτά-οκτώ χιλιάδες τέτοιες περιπτώ-
σεις. Πρέπει να είµαστε δίκαιοι, πρέπει σε αυτή τη συγκυρία το
επίδοµα να καταβάλλεται σε αυτούς που το έχουν ανάγκη και όχι
να καταστρατηγούνται οι νόµοι που υπάρχουν και οι προϋποθέ-
σεις.

Είναι βέβαιο ότι η αντιµετώπιση του προβλήµατος της ανερ-
γίας χρειάζεται πολλές δράσεις, πολλά µέτρα, στοχευµένες πο-
λιτικές και θα συµφωνήσω µε τον συνάδελφο που το ανέφερε.
Πάντως σε καµµία περίπτωση δεν µπορείς να αντιµετωπίσεις
αυτό το τεράστιο πρόβληµα αν η χώρα δεν µπει σε µια καινούρ-
για πορεία, αν δεν ενισχύσουµε την υγιή επιχειρηµατικότητα. 

Εµείς, τουλάχιστον, είµαστε αποφασισµένοι να µην µπούµε
ποτέ στον πειρασµό -και δεν πρόκειται αυτά τα φαινόµενα να
επαναληφθούν- να άνοιγε σήµερα για παράδειγµα ο δηµόσιος
τοµέας –που δεν θα γίνει ποτέ αυτό- για να  υποδεχθεί ξανά Προ-
γράµµατα «STAGE» ή συµβασιούχους. Θα µπορούσε να είναι και
λιγότεροι στις πλατείες, αλλά αυτό δεν είναι λύση. Η λύση είναι,
όπως είπαµε, να ενισχύσουµε την υγιή επιχειρηµατικότητα, να
αντιµετωπίσουµε την κρίση και να αλλάξουµε πορεία στη χώρα,
να παραχθεί νέος πλούτος και να γίνει δίκαιη αναδιανοµή του,
να υπάρξει µοντέλο ανάπτυξης που οδηγεί σε ενίσχυση των θέ-
σεων εργασίας. 

Όλα αυτά θέλουν δουλειά και µια στοιχειώδη συναίνεση. Δεν
πρέπει να δηµιουργούµε ψευδαισθήσεις. Ο αγώνας είναι δύσκο-
λος. Ο δρόµος είναι δύσβατος, αλλά δεν υπάρχει άλλος δρόµος.
Αυτός είναι ο δρόµος που πρέπει να ακολουθήσουµε. 

Συνάδελφοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, µιλάτε
για ένα µοντέλο –όπως το περιγράφετε- που δεν εφαρµόζεται σε
καµµία χώρα του κόσµου. Μιλάµε για πολιτικές συγκεκριµένες
που εφαρµόστηκαν σε άλλες χώρες και που δίνουν λύση στο
πρόβληµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
κ. Γεώργιο Κουτρουµάνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα, ότι η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων κα-
ταθέτει τις εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουργείου Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων:

1. «Κύρωση της Συµφωνίας  µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κου-
βέιτ στην Επιστηµονική και Τεχνολογική Συνεργασία».

2. «Κύρωση του µνηµονίου κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας του Υφυπουργείου της Τουρκικής
Δηµοκρατίας που είναι αρµόδιο για την Επιστήµη και την Τεχνο-
λογία, όσον αφορά στη συνεργασία µεταξύ της Γενικής Γραµµα-
τείας Έρευνας και Τεχνολογίας του Υπουργείου Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων της Ελληνικής Δηµοκρατίας
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και του Συµβουλίου Επιστηµονικής και Τεχνολογικής Έρευνας
της Τουρκίας (TUBITAK).»

3. «Κύρωση της Τροποποίησης της Σύµβασης για τη Φυσική
Προστασία του Πυρηνικού Υλικού».

4. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Λευκορωσίας για οικονοµική, επιστηµονική και τεχνολογική συ-
νεργασία».

Το λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, Βουλευτής Ευβοίας, κ. Κωνσταντί-
νος Μαρκόπουλος.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Δεν έχει σηµασία που έφυγε ο αξιότιµος κύριος Υπουργός, η

Κυβέρνηση είναι εδώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Είναι σε εξέλιξη το Υπουργικό Συµ-

βούλιο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τον δικαιολογώ.
Άκουσα µε πάρα πολλή προσοχή την τοποθέτηση της Κυβέρ-

νησης και οµολογώ ότι αν ο οµιλητής ήταν συνάδελφός µου για-
τρός, θα του είχα πάρει το πτυχίο. Διότι για την κακοήθεια της
ελληνικής κοινωνίας, το αποτέλεσµα της ύφεσης, για τον καρκίνο
δηλαδή, έδωσε ασπιρίνη και όπως καταλαβαίνετε αυτό τιµωρεί-
ται στο επάγγελµά µας. 

Όλα αυτά τα οποία άκουσα είναι µια κακοστηµένη και κακοµε-
λετηµένη συνταγή που έχει αποτύχει και έχει υπηρετηθεί απ’
όλες τις κυβερνήσεις, εξαιρετικά αµυντική, απολύτως µη ανα-
πτυξιακή. Και, βέβαια, η δικαιολογία «δεν έχουµε τα χρήµατα για
να κάνουµε αυτά που θα θέλαµε» σκοντάφτει ακριβώς εκεί που
σκοντάφτει όλη η στρατηγική της Κυβέρνησης για την οικονοµία,
που είναι η ανάπτυξη, ο πρόσθετος πλούτος.

Διότι, αν δεν αποκτήσουµε πρόσθετο πλούτο, δεν πρόκειται
να αποκτήσουµε ποτέ κανένα κονδύλι για καµµία κοινωνική πα-
ροχή. Έτσι, λοιπόν, τα κόβετε. Δηλαδή, επειδή µπορείτε να πα-
ράγετε, δεν µπορείτε να σχεδιάσετε για να παράγετε ή αργήσατε
να σχεδιάσετε για να παράγετε, τώρα έχετε αρχίσει και κόβετε
από κάτω αυτά που θα έπρεπε µια ελεύθερη οικονοµία να παρά-
γει και να αποδοθεί σαν πλούτος. Και δεν σας µιλώ για τα πολλά,
αλλά για τα λίγα. Γιατί, η κοινωνία που διαµαρτύρεται θέλει λίγα
για να νιώσει την ελπίδα. Ασφαλώς, χρειαζόµαστε πολλά για να
παράγουµε ένα κράτος δικαίου, αλλά χρειαζόµαστε λίγα για να
παράγουµε την ελπίδα. Κι η ελπίδα σήµερα λείπει γιατί λείπουν
τα λίγα.

Με το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας µας διαχωρίζει ένα χάος
αντιλήψεων, µε κανέναν όµως, εδώ σε αυτήν την Αίθουσα δεν
νοµίζω ότι χωρίζει ούτε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ούτε
εµάς από την ίδια ευαισθησία για την κοινωνία. Κανένας δεν θα
ήθελε να υπάρχουν άνεργοι, αλλά κανένας από εµάς, τουλάχι-
στον στη Νέα Δηµοκρατία δεν πιστεύει ότι για να σταµατήσουµε
την ανεργία θα το κάνουµε µε µία επιδοµατική πολιτική, που θα
µάθει τους πολίτες που δυστυχώς δεν έχουν δουλειά, να ζουν
επιδοµατικά. Το είπε και ο Υπουργός. Είπε, προσέξτε, όµως, και
την παράφραση, ότι δεν µπορεί κάποιος να δουλεύει τέσσερις
µήνες και να πληρώνεται τους άλλους οκτώ. Δηλαδή, σε δέκα
χρόνια να έχει δουλέψει σαράντα µήνες και να έχει πάρει επί-
δοµα ανεργίας ογδόντα. Ακούγεται πολύ λογικό. Προσέξτε πού
βρίσκεται η παγίδα. Ότι η Κυβέρνηση προφανώς έχει υποστεί
κάποια περίεργη µετάλλαξη κι έχει χάσει τα χαρακτηριστικά της
ελληνικής κοινωνίας. Παραδείγµατος χάριν, αυτοί που θα επιδο-
τηθούν για τη δουλειά τους στον τουρισµό και θα δουλέψουν
τέσσερις µήνες για να πάρουν το επίδοµα ανεργίας, στην πολλή
µεγάλη τους πλειοψηφία είναι στα ελληνικά νησιά. Πείτε µου,
κύριε Υπουργέ, όταν τελειώσει το τουριστικό κύµα θα φύγουν οι
τουρίστες και θα κλείσουν οι επιχειρήσεις, τι θα κάνουν αυτοί οι
άνθρωποι; Οικοδοµή δεν υπάρχει. Εµπόριο δεν υπάρχει. Δεν
ξέρω εάν αυτό το χειµώνα πήγατε σε κάποιο κυκλαδονήσι. Υπο-
θέτω ότι θα φύγατε πολύ γρήγορα. Τι θα κάνουν αυτοί οι άνθρω-
ποι; Πώς θα ζήσουν; Να έρθουν στην Αθήνα; Ούτε εδώ δεν
υπάρχει δουλειά. 

Είναι ρουσφέτι το να τους δώσουµε οκτώ µήνες επιδότηση

ανεργίας όταν δεν µπορούµε να τους προσφέρουµε δουλειά ως
πολιτεία; Ασφαλώς και δεν είναι. Εσείς, όµως, πολύ απλά το βά-
λατε στη µέγγενη της µηχανής των αριθµών, κατεβάσατε και τον
κόκορα και αποφασίσατε ότι είναι κοινωνικά άδικο. Αριθµητικά
φαίνεται λογικό. Κοινωνικά, όµως, είναι βλακώδες. Και είναι βλα-
κώδες, διότι δεν είναι µία τυχαία πολιτική αυτή η οποία αφαίρεσε
τις δυνατότητες µεροκάµατου σε αυτές τις περιοχές. 

Άρα, λοιπόν, δεν φτάνει η πολιτική ενός Υπουργείου για να
σώσει το ζήτηµα της ανεργίας, αλλά είναι µία συνολική οικονο-
µική πολιτική, για την οποία φωνάζει η Νέα Δηµοκρατία εδώ και
πάρα πολλούς µήνες ότι είστε σε λάθος δρόµο. Και το να ψελλί-
ζετε τώρα εσείς και να ζητάτε συναίνεση από τα κόµµατα, όταν
δεν µπορείτε να πάρετε τη συναίνεση της κοινωνίας που βγήκε
στους δρόµους, µοιάζει επίσης ολίγον πρωθύστερο σχήµα, διότι
στην πολιτική, από ό,τι έχω αντιληφθεί, πρώτα παίρνεις τη συ-
ναίνεση της κοινωνίας και παίρνεις µία κυβέρνηση και µε τη συ-
ναίνεση και την ανοχή της κοινωνίας, που την είχατε πέρυσι και
µε τη δύναµη του πολιτικού συστήµατος που θα µπορούσατε να
την είχατε πέρυσι, θα µπορούσατε να είχατε πάει να διαπραγµα-
τευτείτε ένα µνηµόνιο λίγο πιο σωστό. Δεν το κάνατε. Τώρα έρ-
χεστε, προσπαθώντας να εφαρµόσετε τη λάθος συνταγή. Ενός
κακού µύρια έπονται. Δηλαδή, αφού υπογράψατε το πρώτο
λάθος τώρα κάνετε το ένα λάθος πίσω από το άλλο. 

Άρα, το πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, δεν είναι η ανεργία. Το
πρόβληµα είναι η πολιτική που παράγει την ανεργία. Και µεγα-
λύτερο πρόβληµα είναι η πολιτική αυτή που δεν παράγει νέες θέ-
σεις εργασίας. Αυτή η πολιτική την οποία έχετε εφαρµόσει, µην
περιµένετε να ανοίξει η πόρτα και να µπει η ανάπτυξη, όπως είπε
ο προηγούµενος Υπουργός που µίλησε, ο οποίος είπε ότι δεν
µπορούµε να περιµένουµε την ανάπτυξη. Μα η ανάπτυξη δεν θα
έρθει τυχαία. Δεν θα ανοίξει την πόρτα και θα µπει. Θα την πα-
ράγουµε µε τις πολιτικές. Πείτε µου, λοιπόν, ποια πολιτική παρά-
γει θέσεις εργασίας και τι επένδυση έχει γίνει στην Ελλάδα. Γιατί
να µη φύγουν οι επιχειρήσεις δηλαδή από τη βόρεια Ελλάδα;
Από φιλοπατρία παραµένουν εδώ όταν δεν µπορούν να ζήσουν
και θα κλείσουν; Θα πάνε λοιπόν, απέναντι στη Βουλγαρία, που
είναι ευρωπαϊκό έδαφος και θα στήσουν εκεί την εκκίνηση της
επιχείρησης, για να µπορέσουν να επιβιώσουν, αν επιβιώσουν,
στο εσωτερικό της χώρας.

Τι κάνατε εσείς για να τις κρατήσετε στο εσωτερικό της
χώρας; Απολύτως τίποτα. Το µόνο που κάνατε ήταν να στείλετε
τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης κ. Πάγκαλο να εγκαινιάσει µία
καπνοβιοµηχανία στη Βουλγαρία για να πει ότι κάνουµε και εξα-
γωγές. Στην πραγµατικότητα εξαγωγή επιχείρησης κάναµε, όχι
προϊόντων. Γι’ αυτό ο συλλογισµός σας είναι λάθος. 

Προσπαθούµε να το πούµε πάρα πολλές φορές, αλλά δεν µας
ακούει κανένας. ΕΣΠΑ δεν υπάρχει, «ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» στην αγρο-
τική οικονοµία δεν υπάρχει, οι δηµόσιες δαπάνες έχουν περικο-
πεί, οι ιδιωτικές δαπάνες δεν υπάρχουν γιατί δεν υπάρχει
φορολογικό σύστηµα, αλλά δεν υπάρχει και τραπεζικό σύστηµα
στη χώρα που να µπορέσει να τροφοδοτήσει µε χρήµατα και βε-
βαίως, δεν υπάρχει και ελπίδα και ευκαιρίες. Τις φήµες για πτώ-
χευση και επιστροφή στη δραχµή, εσείς τις παράγετε και µετά
έρχεστε εδώ και κόβετε τα επιδόµατα ανεργίας. 

Εµείς σας φταίµε, που δεν δώσαµε συναίνεση σε όλα τα προη-
γούµενα που περιέγραψα και περιµένετε να την πάρετε τώρα;
Δεν θα την πάρετε ποτέ. Κι επειδή δεν την παίρνετε και καταλα-
βαίνετε τη δυσκολία στην οποία βρίσκεστε, εκβιάζετε πρώτα την
κοινωνία και µετά την Κοινοβουλευτική σας Οµάδα. Και, λοιπόν,
πόσο νοµίζετε ότι µπορεί να τραβήξει αυτή η ιστορία και πόσο
µακριά µπορεί να πάει για να αντιληφθείτε το πολύ µεγάλο
λάθος, το οποίο έχετε κάνει; 

Ας µείνουµε, όµως, στο θέµα της ανεργίας. Μιλήσατε για ει-
σφοροδιαφυγή. Εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα, θυµάµαι τον κ. Λο-
βέρδο, τον προηγούµενο Υπουργό Εργασίας, να δεσµεύεται σε
δικιά µου κουβέντα την οποία κάναµε και το θυµάµαι γιατί του το
είχα πει, ότι θα πολλαπλασιάσει τους επιθεωρητές στο Σώµα Επι-
θεωρητών Εργασίας. Θέλω να µάθω, σας παρακαλώ, λοιπόν,
µετά από δεκαεννιά µήνες διακυβέρνησης, τι έχετε κάνει γι’
αυτό; Και η ευθύνη είναι συλλογική της Κυβέρνησης. 

Είναι αστείο να συζητάµε σήµερα για εισφοροδιαφυγή, όπως



11964 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

επίσης, αστείο ακούγεται σε φάση κρίσης και αδυναµίας συντή-
ρησης των επιχειρήσεων να µιλάµε για εισφοροδιαφυγή ή αντι-
µετώπισή της µε αστυνοµικά µέτρα. Δεν καταλαβαίνετε ότι η
δυσκολία και η απελπισία των επιχειρηµατιών, των µικροµεσαίων
δηλαδή, οδηγεί σε εισφοροδιαφυγή µόνο και µόνο για να µείνουν
ανοικτά τα µαγαζιά; Θέλει µαθηµατική ανάλυση για να αντιλη-
φθείτε ότι αυτός που δεν µπορεί να βγάλει µεροκάµατο θα κοι-
τάξει να κλέψει από το κράτος για να κρατήσει ανοικτό το µαγαζί
του και να ζήσει την οικογένειά του; Γιατί άµα την κλείσει δεν θα
έχει επίδοµα ανεργίας, διότι δεν έχει επίδοµα ανεργίας ο ελεύ-
θερος επαγγελµατίας. Γιατί αυτά δεν τα αντιµετωπίζετε; 

Εκεί είναι τα µεγάλα ζητήµατα αντιµετώπισης της πραγµατικής
ανεργίας. Μη µένουµε στο δηµόσιο υπάλληλο ή στον ιδιωτικό
υπάλληλο. Πάµε και στον ιδιώτη τον επιχειρηµατία που είναι
αυτός που τραβάει το µεγαλύτερο ζόρι αυτήν την περίοδο. 

Είπε ο Υπουργός πριν φύγει ότι υπάρχουν θέσεις εργασίας
που επιδοτούνται µε 500 ευρώ, αλλά ο επιχειρηµατίας δεν έχει
τα 300 ευρώ να δώσει. Γιατί δεν τα έχει να δώσει; Έχει κάποια
διαστροφή, για την οποία µε 300 ευρώ θα έχει έναν υπάλληλο, ο
οποίος θα του στοίχιζε ένα χιλιάρικο µαζί µε τις εισφορές στο
ταµείο; Όχι, δεν έχει διαστροφή. Λεφτά δεν έχει. Γι’ αυτό τα κον-
δύλια αυτά µένουν στα συρτάρια σας. 

Αναρωτιέµαι αν έχει χαθεί η κοινή λογική ή αν αυτό το οποίο
βλέπω µπροστά µου πλέον, αποτελεί µια πολύ σοβαρή µετάλ-
λαξη της κοινής λογικής στην κατεύθυνση και στην πορεία µιας
πολιτικής που είναι κακέκτυπο του σοσιαλισµού και εδώ απευθύ-
νοµαι στο Κοµµουνιστικό Κόµµα. Αν αυτό το πράγµα, δηλαδή,
αυτή η επιδοµατική πολιτική λέγεται «σοσιαλισµός», τότε οι πρώ-
τοι που θα έπρεπε να επαναστατήσουν θα είναι οι πραγµατικοί
οπαδοί του σοσιαλισµού, των αριστερών κοµµάτων και στο Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα και στο ΣΥΡΙΖΑ και στη Δηµοκρατική Αρι-
στερά. 

Αυτό δεν έχει καµµία λογική, είναι µια πολιτική απόλυτου αιφ-
νιδιασµού και απόλυτης ανεπάρκειας στρατηγικής. Λυπάµαι
πάρα πολύ, κυρία και κύριε συνάδελφε, µέλη της Κυβέρνησης,
αλλά η κατηφόρα έχει αρχίσει και γίνεται επικίνδυνη και για σας.
Δεν έχει καµµία σηµασία η τύχη πλέον των κοµµάτων και των πο-
λιτικών για την κοινωνία. Σηµασία έχει η κοινωνία. Και στην κοι-
νωνία για να δώσουµε ελπίδα πρέπει να αλλάξουµε κατεύθυνση. 

Συνιστούµε, λοιπόν, να αλλάξει στρατηγική η Κυβέρνηση. Έχει
το εξαιρετικό προτέρηµα που δεν είχε ποτέ καµµία κυβέρνηση
από το ’74, να έχει σχεδόν όλη την Αντιπολίτευση µαζί της. Έχετε
µαζί σας σχεδόν όλη την Αντιπολίτευση στο να αλλάξετε ρότα.
Αν δεν το κάνετε, σηµαίνει δυο πράγµατα: Είτε ότι πραγµατικά
πιστεύετε σε αυτό που κάνετε και αυτό µε ανησυχεί πάρα πολύ,
µε αφήνει ενεότα, ή υπάρχουν δεσµεύσεις που ξεπερνάνε τους
παρόντες συναδέλφους της Κυβέρνησης. 

Δεν θέλω να πιστέψω το δεύτερο, αλλά δεν µπορώ να δεχθώ
και το πρώτο. Δεν µπορώ να δεχθώ ότι χάθηκε από το ιστορικό
ΠΑΣΟΚ η κοινωνική ευαισθησία. Αδυνατώ να αντιληφθώ την από-
λυτη µετάπτωσή της στη χειρότερη µορφή του νεοφιλελευθερι-
σµού µε τα χειρότερα χαρακτηριστικά σοσιαλιστικών ψηγµάτων
µέσα σε αυτό.

Κύριε συνάδελφε, κυρία συνάδελφε, η Νέα Δηµοκρατία σάς
έχει δώσει πάρα πολλές φορές την ευκαιρία στηρίζοντας πλη-
θώρα σχεδίων νόµου εδώ, όχι για λόγους πολιτικού εγωισµού.
Σας έχει δώσει την ευκαιρία να πάτε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
να δείξετε τη δύναµη του πολιτικού συστήµατος. Αν δεν είστε
ικανοί να αδράξετε αυτήν την ευκαιρία, αν δεν µπορείτε να αντι-
ληφθείτε το µέγεθος της ευθύνης σας, τότε τουλάχιστον σεβα-
στείτε τον απελπισµένο πολίτη, ο οποίος, όταν σας ακούει να
λέτε αυτά που άκουσα πριν από τον αξιότιµο Υπουργό να λέει
κατεβαίνοντας από αυτό το έδρανο, πραγµατικά σας δηλώνω
«σκοτεινιάζει».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα να έχω ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Διότι αυτή η αριστερή µορφή σκέψης που πρωταγωνίστησε

στη χώρα από το ’74 και µετά απαγόρευε να µιλάµε εδώ εύκολα
για τραπεζικό σύστηµα, για επιχειρηµατικότητα, για κέρδος.
Αυτό ήταν απαγορευτικό ακόµα και για τη δικιά µας παράταξη.

Έκανα µια αυτοκριτική. Είχαµε υποχωρήσει σε έναν περίεργο
αριστερό λαϊκισµό. Αυτό έχει φύγει υπό το βάρος της πίεσης
µιας απελπισµένης κοινωνίας. Γιατί δεν το εκµεταλλεύεστε;

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ...(Δεν ακούστηκε)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ήταν 1974. Και σας θυ-

µίζω, κύριε συνάδελφε, και σας ευχαριστώ που µου το λέτε ότι
ήταν άλλες οι εποχές. Ήµασταν εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης, εί-
χαµε άλλους κανόνες, τους οποίους τους έχουµε αποδεχθεί. Σέ-
βοµαι τη διαφωνία σας απόλυτα, αλλά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο χρόνος έχει τελει-
ώσει, κύριε συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα λεπτό ζήτησα, κύριε
Πρόεδρε. Εγώ δεν κάνω συνήθως υπέρβαση. Σας ευχαριστώ.

Είµαστε σε άλλους κανόνες. Ανήκουµε σε µια φιλελεύθερη οι-
κονοµία και οφείλουµε να την ποδηγετούµε και να την ακολου-
θούµε. Και οφείλουµε να βγάζουµε από αυτήν τη φιλελεύθερη
οικονοµία το κέρδος της κοινωνίας, το οποίο είναι η κοινωνική
απόδοση µέσα από όλες αυτές τις πολιτικές. 

Εσείς, κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνησης, έχετε πετύχει και
τα δύο. Έχετε απορρίψει και τη φιλελεύθερη οικονοµία, έχετε
απορρίψει και το κέρδος των κοινωνικών παροχών. Δεν καταλα-
βαίνω πού βρίσκεστε και δεν νοµίζω ότι και εσείς αντιλαµβάνεστε
πού πηγαίνετε. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνστα-
ντίνο Μαρκόπουλο.

Ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Βασί-
λης Κεγκέρογλου έχει ζητήσει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Πήρα το λόγο, γιατί πραγµατικά αυτά που ακούστηκαν αξίζουν
ένα-δύο σχόλια. Είµαστε βέβαια όλο αυτιά να ακούµε προτάσεις
και απόψεις, αλλά πρέπει αυτοί οι οποίοι καταθέτουν τις προτά-
σεις να ξεκινούν από τις ευθύνες τις δικές τους, από το τι έπρα-
ξαν για τον τόπο και µε περισσότερη ειλικρίνεια να µιλούν σε
αυτήν την Αίθουσα. Γιατί το εθνικό σχέδιο σωτηρίας -ή όπως αλ-
λιώς θέλετε ονοµάστε το- ήρθε µε λάθος συνταγή; Να το δεχτώ.
Το εθνικό σχέδιο σωτηρίας ήρθε για να αντιµετωπίσει τι; Τα αδιέ-
ξοδα τα οποία εσείς δηµιουργήσατε. Τα ελλείµµατα τα οποία
εσείς παραδώσατε. Την κατάσταση στον αγροτικό τοµέα µε την
καταβαράθρωση της παραγωγικής βάσης. Τον τουρισµό στα
χάλια του. Ακόµα δεν έχουµε ξεπληρώσει τις οφειλές και τα
φέσια του ΕΟΤ στο εξωτερικό. 

Δυστυχώς, κύριε Μαρκόπουλε, πρέπει να υπάρχει και κάποιο
µέτρο, προκειµένου πραγµατικά οι πολίτες που µας ακούν να
βλέπουν, να νιώθουν ότι έχουµε ψήγµατα ειλικρίνειας. Αλλιώς
δεν πρόκειται να βρούµε κοινό τόπο για αυτόν τον τόπο, για τη
χώρα µας, για το πώς αντιµετωπίζουµε τα πράγµατα. Μιλήσατε
για συναίνεση και είπατε ότι όλη η Αντιπολίτευση δίνει τη συναί-
νεση. Τι σχέση έχει η πρότασή σας για µείωση της φορολογίας
του κεφαλαίου µε την πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
για αύξηση της φορολογίας του κεφαλαίου και µιλάτε για τη συ-
ναίνεση της Αντιπολίτευσης;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πήγατε µε το ΚΚΕ εσείς! 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Και αν εσείς µιλάτε για αναδιαπραγµά-
τευση και επαναδιαπραγµάτευση και όπως αλλιώς το ονοµάζετε
και το µόνο θέµα το οποίο αναδείξατε είναι η µείωση του φορο-
λογικού συντελεστή στα διανεµόµενα κέρδη, τότε καταλαβαίνει
ο κάθε πολίτης ότι η πρότασή σας ολόκληρη λέει: µείωση του
φορολογικού συντελεστή για τα διανεµόµενα κέρδη για να µπο-
ρούν να φεύγουν εύκολα στο εξωτερικό και αύξηση των βαρών
στα χαµηλά εισοδήµατα. 

Αυτή είναι ολόκληρη η πρότασή σας. Γιατί δεν τη λέτε, κύριε
Μαρκόπουλε; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σας τη στείλω να την
ξαναδιαβάσετε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Αν, λοιπόν, δεν δέχεστε ερµηνείες, κύριε
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Μαρκόπουλε, να µη διαστρεβλώνετε αυτά που είπε ο Υπουργός
λίγο πριν για τον εξορθολογισµό των επιδοµάτων. Δεν µίλησε για
κανένα εισοδηµατικό κριτήριο, για κανένα στοιχείο σε σχέση µε
τα περιουσιακά, προκειµένου να πάρει αυτός που δικαιούται το
επίδοµα. 

Μίλησε για εξορθολογισµό και είπε ότι δεν είναι δίκαιο αυτός
που έχει τέσσερις µήνες υπηρεσίας να παίρνει επίδοµα, όπως
και αυτός που έχει είκοσι χρόνια υπηρεσίας. Αυτό δεν σηµαίνει
κατευθείαν ότι καταργήσαµε τα επιδόµατα. Μίλησε για εξορθο-
λογισµό. Δώσατε ερµηνεία. Απαντήστε όµως και στη δική µου
ερµηνεία.

Ερχόµαστε εδώ χωρίς να κάνουµε πρώτα αυτοκριτική, που
είναι ευθύνη, ιδιαίτερα για την παράταξη που µας έφερε σε αυτό
το χάλι. Αν αυτή η παράταξη που µας έφερε σε αυτό το χάλι αρ-
νείται να συζητήσει και να συναινέσει ή να καταθέσει ολοκληρω-
µένες προτάσεις για τη διέξοδο από την κρίση, φαντασθείτε τι
πρέπει να κάνουν οι υπόλοιποι!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,

κύριε Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Πρωτόπαπας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι η σηµερινή πρωτοβουλία του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος Ελλάδας δίνει την ευκαιρία να συζητηθεί ένα σηµαντικό
πρόβληµα: η ανεργία, η οποία δυστυχώς έχει πάρει διαστάσεις,
είναι απειλή για τη χώρα, διασπά τον κοινωνικό ιστό. Είναι το
κύριο πρόβληµα των πολιτών σήµερα και θα έλεγα ότι απειλεί
την ίδια την ενότητα και τη συνοχή της κοινωνίας µας. 

Αυτό σηµαίνει ότι εµείς οι πολιτικοί -πρώτα εµείς που είµαστε
το κόµµα που στηρίζει την Κυβέρνηση- και η Κυβέρνηση, αλλά
δευτερευόντως και όλο το πολιτικό σύστηµα θα πρέπει να δώ-
σουµε τις δικές µας απαντήσεις.

Ο κύριος Υπουργός είχε την ευκαιρία να µας αναλύσει διεξο-
δικά και κατά τον καλύτερο τρόπο τους προβληµατισµούς και τη
σηµαντική δουλειά που γίνεται σήµερα στο Υπουργείο Εργασίας
γι’ αυτά τα µέτρα. 

Εγώ θέλω κατ’ αρχάς να ξεκινήσω συµφωνώντας –για να δια-
φωνήσουµε στη συνέχεια- µε τον κ. Μαρκόπουλο ότι θα πρέπει
να µιλήσουµε και για το µεγάλο θέµα της ανάπτυξης, διότι κακά
τα ψέµατα, ό,τι και να κάνει το Υπουργείο Εργασίας –τα καλύ-
τερα να κάνει και πραγµατικά πιστεύω ότι κάνει µία πολύ φιλό-
τιµη δουλειά, σηµαντική και στοχοπροσηλωµένη- αν δεν
προχωράει η ανάπτυξη, µετά από τα πολύ έντονα φαινόµενα
ύφεσης, η ανεργία πάλι θα αυξάνει.

Δεν υπάρχουν µαγικές συνταγές. Έχω διατελέσει στο Υπουρ-
γείο Εργασίας επί πέντε χρόνια και έχω ζήσει ανάλογα προβλή-
µατα, παρ’ ότι ασκήσαµε τότε όλες τις σηµαντικές καινοτόµες
κοινές ευρωπαϊκές πολιτικές που είχαµε επεξεργαστεί σε µία πε-
ρίοδο άνθησης των ευρωπαϊκών πολιτικών για την απασχόληση. 

Χρειάζεται, λοιπόν, η ανάπτυξη. Όµως, κύριε Μαρκόπουλε,
δεν υπάρχουν µαγικά ραβδιά για να υπάρξει ανάπτυξη στη χώρα
από τη µια στιγµή στην άλλη. Πιστεύω ότι θα έπρεπε να είχατε
προβληµατιστεί πάρα πολύ χθες από την τοποθέτηση των δανει-
στών µας. Είναι, όµως, σηµαντικό, διότι υποτίθεται ότι συµφω-
νούµε στους στόχους και υποτίθεται ότι έχουµε συνοµολογήσει
ότι συµφωνούµε πως η Ελλάδα δεν πρέπει να βγει από τη ζώνη
του ευρώ. Υποτίθεται ότι έχουµε συνοµολογήσει πως η Ελλάδα
δεν πρέπει να χρεοκοπήσει. Και υποτίθεται ότι έχουµε συνοµο-
λογήσει πως η Ελλάδα, για να τα πετύχει αυτά τα δύο, είναι υπο-
χρεωµένη να προσφύγει στο µηχανισµό στήριξης. Έτσι δεν είναι;
Έτσι είναι. 

Πώς είναι δυνατόν οι ίδιοι που εκφράζουν αυτό το µηχανισµό
στήριξης, προκειµένου να µη βγούµε από το ευρώ και η χώρα να
προχωρήσει στην ανόρθωσή της και τη νέα πορεία της, να σου
λένε ότι «αυτά που λες είναι µη συµβατά µε τους στόχους, είναι
µη ρεαλιστικά» και εσύ να αντιλαµβάνεσαι ότι έπεσε απλώς µια
σταγόνα; Δεν είναι έτσι τα πράγµατα. 

Εγώ δεν θα πω ότι δεν πρέπει να µειωθεί κάποια στιγµή η φο-
ρολογία. Ναι, αλλά δεν είναι µόνο αυτό το θέµα. Δεν µπορεί να
λέµε ότι ξαφνικά, επειδή θα µειωθεί η φορολογία στα διανεµό-

µενα κέρδη, την άλλη στιγµή θα υπάρξει ανάπτυξη. Πού το εί-
δατε αυτό; 

Το έκανε ο κ. Αλογοσκούφης την άλλη φορά και δεν υπήρξε
καµµία ανάπτυξη. Είχαµε τεράστιο έλλειµµα και τραβάγαµε τα
µαλλιά µας, όλοι µαζί και εσείς. Και τώρα έρχονται και σου λένε
ότι «αυτά που λες είναι µη συµβατά µε τους στόχους». Και εσύ
επιµένεις «εδώ και τώρα»; Αφήστε να το δούµε συστηµατικά από
του χρόνου. 

Δεν είναι λογική αυτή: «Δεν ψηφίζω το µεσοπρόθεσµο και
κάνω αντίσταση». Αντίσταση έναντι ποίου; Αντίσταση έναντι των
Ελλήνων, έναντι των συµφερόντων της Ελλάδας, έναντι τελικά
της δικής µου υποχρέωσης; Είστε µία µεγάλη πολιτική δύναµη,
που κυβέρνησε τον τόπο και φιλοδοξεί να ξανακυβερνήσει και
λέτε «εµάς δεν µας ενδιαφέρει, στάχτη και µπούρµπερη»;

Δεν είναι σοβαρά πράγµατα αυτά. Και κάποια στιγµή πρέπει
να  αναλαµβάνουµε όλοι τις ευθύνες µας. 

Βεβαίως, υπάρχουν και κάποια ερωτήµατα. Πιστεύει κανείς
µέσα στην Αίθουσα ότι είναι δυνατόν να  γίνει ανάπτυξη και να
βάλει κάποιος τα λεφτά του για να γίνει ανάπτυξη –γιατί πρέπει
κάποιος να βάλει τα λεφτά του- όσο συνεχίζεται στη χώρα ένα
κλίµα αστάθειας, όσο συνεχίζουν να µην µας έχουν εµπιστοσύνη,
όσο τίθενται ερωτήµατα για το αν θα χρεοκοπήσουµε ή όχι -που
υποτίθεται ότι έχουµε συµφωνήσει να µη γίνει, υποτίθεται ότι
έχουµε συµφωνήσει στους στόχους- όσο υπάρχει ένα κλίµα δι-
χασµού κι όσο τίθενται ζητήµατα για το αν θα µείνουµε ή όχι στο
ευρώ; Για µένα δεν πρέπει ποτέ να τίθενται αυτά και πρέπει να
θεωρείται ως αυτονόητη υποχρέωσή µας. 

Υπάρχει κανείς που θα βάλει τα λεφτά του όταν υπάρχει ένα
κλίµα µιας µη υγιούς οικονοµίας, που µαστίζεται από ελλείµµατα
35 δισεκατοµµυρίων και µε ένα δηµόσιο χρέος που φορτώθηκε
140 δισεκατοµµύρια στα προηγούµενα πέντε χρόνια, πριν το
2009 και σήµερα προβάλλει απειλητικό; Θα βάλει κανείς τα
λεφτά του σε µια τέτοια οικονοµία; 

Δεν καταλαβαίνουµε όλοι ότι η δηµοσιονοµική εξυγίανση, η
επιτυχία του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος είναι όρος ζωής και
προϋπόθεση για την οικονοµία µας, για να µπορούν να έρθουν
και να γίνουν επενδύσεις, για να µπορούν να έρθουν και να δη-
µιουργηθούν νέες οικονοµικές δραστηριότητες και θέσεις εργα-
σίας; Μέσα απ’ αυτό το πρόγραµµα θα δηµιουργηθεί το κλίµα
σταθερότητας και ευθύνης, θα δηµιουργηθεί το κλίµα σταθερό-
τητας και ασφάλειας στην οικονοµία που θα φέρει τους επενδυ-
τές, Έλληνες και ξένους. 

Μπορεί κανείς να περιµένει, εάν δεν γίνουν αλλαγές παντού,
ότι θα βάλει ο άλλος τα λεφτά του, µε τον ανταγωνισµό που
υπάρχει διεθνώς µετά την πτώση των οικονοµικών συνόρων, κι
ότι θα έρθει να συζητάει µ’ ένα κράτος διεφθαρµένο, µ’ ένα κρά-
τος που τον πληγώνει, µ’ ένα κράτος που δεν τον εξυπηρετεί, µε
κλειστά επαγγέλµατα, µε κλειστές αγορές; Σαφώς δεν θα έρθει.
Και τότε οι συνταγές για την ανεργία δεν µπορεί να κοιτάνε προς
τα πίσω. Δεν µπορεί να λέµε ότι θα αντιµετωπίσουµε την ανεργία
πάλι µε ρουσφέτια, πάλι µε προσλήψεις συµβασιούχων στον
ιδιωτικό τοµέα ή µε «STAGE» ή δεν ξέρω µε ποιον άλλον τρόπο.
Μακριά από µας! Όλοι έχουµε γίνει σοφότεροι –πιστεύω- απ’
αυτά τα λάθη που έγιναν απ’ όλους µας στο παρελθόν ή τουλά-
χιστον απ’ αυτούς που κυβέρνησαν, για να µην πιάνω και τους
άλλους. 

Αυτό, λοιπόν, δεν πρέπει να αλλάξει; Ποια είναι η απάντηση,
κατά τη γνώµη µας; Υπάρχει απάντηση; Βεβαίως και υπάρχει
απάντηση. Πρέπει να υπάρξει ένα κλίµα σταθερότητας στην Ελ-
λάδα. Αυτή είναι η πρώτη απάντηση που πρέπει να δούµε. 

Πέρα από τον κόσµο που είναι στις πλατείες και που τον
ακούµε βεβαίως µε σεβασµό, υπάρχει κι ένας άλλος κόσµος, που
είναι πάρα πολύς, και που λέει: «Επιτέλους, συνεννοηθείτε µε-
ταξύ σας και αφήστε µας να αισθανθούµε ασφάλεια και σταθε-
ρότητα, σιγουριά ότι κάπου πάµε. Διότι δεν ξέρουµε τι θα µας
ξηµερώσει». Σ’ αυτόν τον κόσµο δεν πρέπει να ανταποκριθούµε,
όπως και στον άλλον; Αλληλένδετα είναι αυτά τα δύο. Όµως για
να ανταποκριθούµε, πρέπει να συνεννοηθούµε και να πούµε ότι
ναι, κάπου θα πάµε. Η συµφωνία στους στόχους θα γίνει συµφω-
νία και στην πορεία. Η συµφωνία στους στόχους πρέπει να γίνει
συµφωνία και στην πορεία. Δεν γίνεται αλλιώς. 
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Δεύτερον, δεν πρέπει να συνεννοηθούµε και σε κάποιες µε-
ταρρυθµίσεις, σε όλες τις µεταρρυθµίσεις που είναι αναγκαίες;
Εµείς το έχουµε πει ότι χρειάζεται λιγότερο και παραγωγικότερο
κράτος και έντιµο κράτος, επιτέλους, µε χτύπηµα της διαφθοράς
όπου κι αν είναι, ότι χρειάζεται άνοιγµα των αγορών, ότι χρειά-
ζεται εξορθολογισµός και ορθολογικοποίηση σε όλες τις λει-
τουργίες του δηµοσίου. 

Χρειάζεται µια σειρά µεγάλων αλλαγών, οι οποίες θα δώσουν
αυτή την πραγµατικότητα, της ορθής, έντιµης, αποτελεσµατικής
διαχείρισης του δηµόσιου χρήµατος, του κράτους που είναι φι-
λικό και στον πολίτη και στην επιχείρηση. 

Βεβαίως χρειάζεται κι ένα αξιόπιστο πολιτικό σύστηµα. Και επι-
τρέψτε µου να σας πω ότι αυτό δεν γίνεται µε το να δίνουµε εξε-
τάσεις ο ένας στον άλλον. Γίνεται µε µια σοβαρή και υπεύθυνη
κουβέντα που, κατά τη  γνώµη µου, πρέπει να γίνει αµέσως µετά
το µεσοπρόθεσµο, προκειµένου να δούµε γιατί τελικά υπάρχει
αυτή η εικόνα των πολιτικών σήµερα, σε τι φταίµε –γιατί κάπου
θα φταίµε- τι διορθώνουµε –γιατί πολλά πρέπει να διορθώσουµε-
και αυτό έχει να κάνει µε έναν υπεύθυνο, σοβαρό και καθαρό πο-
λιτικό διάλογο που εµείς οι ίδιοι πρέπει να αναλάβουµε να προ-
ωθήσουµε και να φέρουµε σε πέρας, για να παραδώσουµε και
κάτι θετικό στην ελληνική κοινωνία σ’ αυτά τα τρία ζητήµατα. 

«Ναι», λοιπόν, στη σταθερότητα και στη συνεννόηση, «ναι» στις
αλλαγές και στις µεταρρυθµίσεις, «ναι» και στις αλλαγές µέσα
στο πολιτικό σύστηµα. 

Ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµο-
κρατίας, κύριε Πρόεδρε, άφησε κάποιες αιχµές σε σχέση µε το
ΠΑΣΟΚ, τις ευαισθησίες του, τους Βουλευτές του. Θέλω να ξε-
καθαρίσουµε κάτι. Εµείς αυτήν την πορεία την πιστεύουµε. Και
αν υπάρχουν κι ανησυχίες, και ορθότατα υπάρχουν, -το είπα και
χθες- από την Κοινοβουλευτική µας Οµάδα αυτές είναι για την
πορεία της χώρας και για την εξασφάλιση του πιο κοινωνικά δί-
καιου και λειτουργικού, ακόµη και στο ίδιο το µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα. 

Χαίρω, διότι πληροφορούµαι ότι προτάσεις οι οποίες έγιναν
από τους Βουλευτές µας για το αφορολόγητο, για την προσοχή
και στις συνέπειες της εξίσωσης του επιδόµατος θέρµανσης και
κίνησης και άλλες ίσως, γίνονται αποδεκτές στο σηµερινό Υπουρ-
γικό Συµβούλιο από την Κυβέρνηση. 

ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ήδη έχουν γίνει. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ωραία. Αυτή είναι µία δηµοκρατική
λειτουργία.

Αλλά παρ’ όλα αυτά, θέλω να ξεκαθαρίσω ότι εµείς δεν εκβιά-
ζουµε κανέναν, ούτε εσάς ούτε τους Βουλευτές µας ούτε τα πο-
λιτικά κόµµατα ούτε τη κοινωνία. Εµείς λέµε την άποψή µας και
ως υπεύθυνο πολιτικό κόµµα και ως υπεύθυνη Κυβέρνηση τρα-
βάµε µπροστά. Θέλουµε τη συνεννόηση, αλλά αναλαµβάνουµε
και τις ευθύνες µας. Όποιος θέλει ας ψηφίσει. Σε τελική ανά-
λυση, απολογείται στον ελληνικό λαό απευθείας γι’ αυτήν του
την πράξη, ο οποίος είναι λογικό να διεκδικεί κάτι καλύτερο, αλλά
ξέρει ότι και αυτό το κάτι καλύτερο περνάει µέσα από τα δύ-
σκολα. Στα δύσκολα έχουµε εµείς την ευθύνη να ορθώσουµε το
ανάστηµά µας, να αποδείξουµε ότι σεβόµαστε τον εαυτό µας, να
αποδείξουµε ότι σεβόµαστε το πολιτικό µας λειτούργηµα, να µην
καµφθούµε και να πάρουµε τις ευθύνες µας επιτέλους και όχι να
χαϊδεύουµε αυτιά και να λαϊκίζουµε σε αυτές τις δύσκολες ώρες.
Εµείς θα το κάνουµε. Άµα δεν το κάνετε, κρινόσαστε ανάλογα,
όποιος και αν δεν το κάνει, όποιος και αν είναι και όπου και αν
ανήκει.

Από εκεί και πέρα, για να κλείσω και τη τοποθέτηση για το
Υπουργείο Εργασίας, εκτός του ότι γενικώς θεωρώ πολύ θετικό
το έργο που γίνεται, θέλω να πω ότι ιδιαίτερα πρέπει να προσέ-
ξουµε σε µια τέτοια εποχή, σε µια εποχή που θα γίνει µεγάλος
αγώνας για να υπάρξει το κλίµα σταθερότητας και ανάπτυξης
που έχουµε ανάγκη -ευτυχώς υπάρχουν θετικά σηµάδια, υπάρχει
θετικό σηµάδι στο τουρισµό, γιατί οι άνεργοι δεν µπορούν να πε-
ριµένουν, υπάρχουν θετικά σηµάδια  για την αύξηση των εξαγω-
γών στον αγροτικό και σε άλλους τοµείς- έχουµε  θετικές
ενδείξεις στο τοµέα αυτό και πρέπει να τις πολλαπλασιάσουµε.
Για να τις πολλαπλασιάσουµε πρέπει να πάρουµε και πρωτοβου-

λίες στήριξης. 
Για παράδειγµα, ψηφίσαµε πρόσφατα ένα νόµο για την επιτά-

χυνση των αδειοδοτήσεων. Ήταν πολύ καλός. Πρέπει να δούµε
και το θέµα της Αττικής τώρα. Για παράδειγµα µπορούµε να δια-
πραγµατευτούµε και το κάνουµε και το προσπαθούµε όχι µόνο
την επιτάχυνση του ΕΣΠΑ, αλλά και συζητήσεις γύρω από το
θέµα της συµφωνίας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, ιδέες που µπορεί
να υπάρχουν για το θέµα της εθνικής συµµετοχής, ώστε να τρέ-
ξει ακόµη πιο γρήγορα το ΕΣΠΑ, µια ανάσα για την ελληνική οι-
κονοµία και για τις θέσεις εργασίας. 

Βεβαίως, πρέπει να διασφαλίζουµε και τον άνεργο σ’ αυτό το
διάστηµα. Χρειάζεται να προσέξουµε ιδιαίτερα το δίχτυ προστα-
σίας και ασφάλειας του ανέργου.  Με αυτή την έννοια είναι απα-
ραίτητο το επίδοµα ανεργίας και δεν µπορεί να κοπεί. Βεβαίως,
πρέπει να µπορεί να µετατρέπεται σε επίδοµα εργασίας. Ορθά
γίνονται αυτές οι κινήσεις. Δηλαδή, άµα µπορεί ο άλλος να το
δώσει για να βρει δουλειά, ακόµα καλύτερα. Πρέπει να υπάρχει
επίδοµα ανεργίας και αυτό είναι ιερή  υποχρέωση προς τον
άνεργο της κάθε οργανωµένης κοινωνίας και πολιτείας. 

Είναι πολύ θετικές οι εξαγγελίες για την ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη του συνόλου των ανέργων. Και παλιότερα είχαµε
κάνει παρεµβάσεις σε κατηγορίες ανέργων. Το Υπουργείο Εργα-
σίας µιλάει για το σύνολο. Το επικροτώ ιδιαίτερα. Πρέπει να
υπάρχει ένα στοιχειώδες δίχτυ ασφάλειας, µια στοιχειώδης προ-
στασία γι’ αυτούς τους ανθρώπους. 

Για παράδειγµα, στα θέµατα της υγείας τους πρέπει να λει-
τουργήσει ο ΟΑΕΔ, αγαπητοί Υπουργοί. Ξέρω τις προσπάθειες
που γίνονται και από τον Διοικητή του ΟΑΕΔ, τον οποίο εκτιµώ
ιδιαίτερα, τον κ. Ηλία Κικίλια. Θεωρώ ότι είναι ένας νέος άνθρω-
πος µε δυνατότητες. Πρέπει να τον βοηθήσουµε όλοι, ώστε να
λειτουργήσει µε τον καλύτερο δυνατόν τρόπο ο ΟΑΕΔ. Ο ΟΑΕΔ
είναι ακόµη πίσω και πρέπει να κάνει άλµατα και µπορεί να τα
κάνει. Πιστεύω ότι µπορούν αυτοί οι άνθρωποι να τα κάνουν,
ώστε να µπορούν πραγµατικά να σταθούν κοντά στον άνεργο και
να ζεύξουµε την τυχόν ζήτηση µε την προσφορά στο χώρο της
αγοράς εργασίας. 

Θα είναι θετικό να αναβαθµιστεί ο ΣΕΠΕ, γιατί πολλές φορές
υπάρχουν άνθρωποι που στην αγωνία τους για την ανεργία γίνο-
νται υποκείµενα υπερεκµετάλλευσης από ασύδοτους εργοδότες
–και αυτό θέλει ιδιαίτερη προσοχή. Όπως είναι και σηµαντικό –
ανακούφιση είναι, αλλά καµµία ανακούφιση δεν απορρίπτω σή-
µερα- το θέµα της κοινωφελούς εργασίας, που πρέπει να το
δούµε µε ιδιαίτερη προσοχή και πάνω από όλα µε προσοχή στην
αξιοκρατική διαδικασία των επιλογών. Δεν είναι ώρες για καµµία
πελατειακή σχέση. Δεν λέω ότι κάτι τέτοιο υπάρχει, προς θεού.
Ίσα-ίσα το τονίζω ότι χρειάζεται να υπάρχει αξιοκρατική διαδι-
κασία των επιλογών, γιατί δεν µπορεί κανείς και κανείς δεν έχει
δικαίωµα, όπως γινόταν παλιά, να παίζει µε τους ανέργους.
Θεωρώ, λοιπόν, ότι αυτή η κουβέντα είναι θετική. 

Κλείνω λέγοντας ότι χαίροµαι, διότι ο κ. Μαρκόπουλος -το
κόµµα του δηλαδή, όχι ο ίδιος- επιδεικνύει αυτή την όψιµη κοι-
νωνική ευαισθησία και εγκαλεί το ΠΑΣΟΚ να δείξει περισσότερη.
Εγώ δεν θα αντιπαρατεθώ, γιατί έχω κατ’ επανάληψη πει τι ει-
κόνα παρουσιάζουν οι άγονες αντιπαραθέσεις. Θα πω, όµως, ότι
αυτό σηµαίνει πως αναλαµβάνει και τις ευθύνες του το κόµµα
σας, κύριε Μαρκόπουλε. Εφόσον εγκαλείτε εµάς για να είµαστε
περισσότερο κοινωνικά ευαίσθητοι, σηµαίνει ότι και εσείς ανα-
λαµβάνετε τις ευθύνες σας, για να είµαστε όλοι πιο αξιόπιστοι
και αποτελεσµατικοί.

Να εγκαλείτε τους άλλους και να τραβάτε την ουρά σας ως
κόµµα, µε συγχωρείτε, είναι µια πράξη που µόνο υποκρισία κρύ-
βει, δεν είναι σοβαρή. Αυτό σηµαίνει πρακτικά ότι όλοι πρέπει να
αναλάβουµε τις ευθύνες µας –εµείς το κάνουµε- ώστε να δηµι-
ουργηθεί στη χώρα κλίµα ασφάλειας και σταθερότητας, κοινω-
νικής ευαισθησίας και αλληλεγγύης, γιατί αυτό χρειάζεται πάνω
απ’ όλα. 

Θέλω να πιστεύω ότι και οι άλλοι και κυρίως αυτοί που φέρουν
σηµαντικές ευθύνες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τέλος χρόνου, κύριε
συνάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: …θα αναλάβουν τις δικές τους.
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Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Χρήστο Πρωτόπαπα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος κ. Σπύρος Χαλβατζής έχει το λόγο για δώδεκα
λεπτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο Υπουργός προηγουµένως άσκησε µια κριτική στο παραγω-

γικό µοντέλο της χώρας. Κύριε Υπουργέ, το παραγωγικό µο-
ντέλο, η αναπτυξιακή πολιτική που ακολουθήθηκε τριάντα επτά
χρόνια από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα, πολιτική που υλο-
ποίησε η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, έφερε και φέρνει αµύ-
θητα πλούτη στο µεγάλο κεφάλαιο και φτώχεια, ανεργία,
λιτότητα στην εργατική τάξη, στα πιο πλατιά λαϊκά στρώµατα.

Σήµερα, που βαθαίνει η καπιταλιστική κρίση, η κατάσταση για
τα λαϊκά στρώµατα χειροτερεύει, ενώ τα κέρδη των µονοπωλίων,
µεγάλων καπιταλιστικών επιχειρήσεων, ακολουθούν ανοδική πο-
ρεία. Αυτό το µοντέλο, αυτή η αντιλαϊκή πολιτική συνεχίζεται και
σήµερα. Είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι –και θα µιλήσουµε
παρακάτω σχετικά µ’ αυτό- για το ποια ανάπτυξη έχει ανάγκη ο
λαός και η χώρα.

Ήθελα πρώτα να κάνω δυο-τρία σχόλια. Πρώτον, θεωρούµε
απαράδεκτο και αντιδηµοκρατικό το γεγονός ότι µε πρόσχηµα
το κόστος υλοποίησης µιας πρότασης του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας φαλκιδεύεται, ακυρώνεται η δυνατότητα να µπει
σε ψηφοφορία η συγκεκριµένη πρόταση νόµου.

Δεύτερον, η συζήτηση µέχρι τώρα εµφάνισε µια κραυγαλέα
αντίφαση. Όλοι σχεδόν οι οµιλητές από τα άλλα κόµµατα από τη
µια συµφωνούν ότι είναι σωστή η πρόταση του ΚΚΕ, από την
άλλη όµως µιλούν για µη εφικτό, µη ρεαλιστικό, για ανεκτέλεστο.

Τι συµπέρασµα να βγάλουµε; Ότι είµαστε και µε το χωροφύ-
λακα και µε τον αστυφύλακα; Όχι, δεν είναι αυτό. Απλά θέλουν
να πουν «ναι, είµαστε µε τους ανέργους, αλλά δεν µπορούν να
λυθούν αυτά τα προβλήµατα, γιατί απαιτούν δαπάνες». Γιατί
εµείς σας είπαµε ότι µε αιολική ενέργεια θα ζήσουν οι άνεργοι;

Τρίτον, ειπώθηκε από τον κ. Κιλτίδη ότι θέλουµε την ανεργία.
Κύριε Κιλτίδη, εµείς είµαστε οπαδοί του Μαρξ και η ρήση του
Μαρξ λέει ότι η εργασία εξανθρωπίζει τον άνθρωπο, ενώ η ανερ-
γία τον απαξιώνει, όχι µόνο γίνεται αποδεκτή από εµάς αλλά πα-
λεύουµε καθηµερινά για να παίρνει σάρκα και οστά. Δεν θέλουµε
ανέργους!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι προηγούµενοι οµιλητές από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος οι σύντροφοί µου µε επάρκεια
και µε πληρότητα έθεσαν όλα τα προβλήµατα που βάζει η πρό-
ταση νόµου. 

Πρέπει, όµως, να επισηµάνουµε ότι από την ηµέρα που κατα-
τέθηκε αυτή η πρόταση µέχρι σήµερα η κατάσταση έχει χειρο-
τερεύσει. Χειροτέρευσε συνολικά για την εργατική τάξη και τα
αριθµητικά στοιχεία είναι αµείλικτα για τον αριθµό των ανέργων,
για τις οκτακόσιες έντεκα χιλιάδες ανέργους, για το 16,2% -αυτά
είναι επίσηµα στοιχεία- ενώ η ανεπίσηµη ανεργία προσεγγίζει το
1 εκατοµµύριο και ένας στους δύο νέους είναι άνεργος σήµερα.

Βέβαια, οι γυναίκες πλήττονται ιδιαίτερα από την ανεργία και
δεν είναι καθόλου σωστό αυτό που υποστηρίχτηκε και στην επι-
τροπή, όταν συζητήθηκε, ότι κάποιοι θέλουν να παίρνουνε επί-
δοµα ανεργίας και να κάθονται. Γιατί πέρα από την ανεργία είναι
και τα µεροκάµατα που είναι χαµηλά και οι µισθοί που καθηµε-
ρινά µειώνονται.

Είναι οι υπερωρίες που δεν πληρώνονται, είναι αυτοί οι εργά-
τες, άλλοι εργαζόµενοι οι οποίοι δουλεύουν τρεις µέρες και αµεί-
βονται ανάλογα, είναι αυτοί που δεν πληρώνονται σταθερά αλλά
τους δίνουν 200, 300 ευρώ έναντι για µήνες, είναι αυτοί που οι
ελαστικές σχέσεις καθηµερινά τους στύβουν και τους πετάνε
σαν στυµµένες λεµονόκουπες. 

Υπάρχει µια υποκριτική τοποθέτηση από Βουλευτές και του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας και άλλων κοµµάτων κατά τη
συζήτηση αυτής της πρότασης. Η υποκρισία συνίσταται στο ότι
όλοι συµφωνούν ότι η πρόταση του ΚΚΕ έχει βάση, στη συνέχεια,
όµως, µε επιχειρήµατα την υπονοµεύουν, την αποδοµούν, την
ακυρώνουν, όταν υποστηρίζουν ότι δεν είναι εφικτή, δεν είναι ρε-

αλιστική, δεν είναι εφαρµόσιµη.
Αλήθεια ποιο είναι το εφικτό για εσάς; Να ψάχνουν οι νέοι για

δουλειά και να βρίσκουν κλειστές πόρτες στη ζωή; Εφικτό είναι
να µην πληρώνονται για τη δουλειά τους οι εργάτες και οι άλλοι
εργαζόµενοι; Εφικτό είναι να ρίχνονται στον Καιάδα οι άνεργοι;
Εφικτό είναι να καταστρέφονται, να φυτοζωούν, να αργοπεθαί-
νουν;

Η πρόταση νόµου που καταθέσαµε είναι και ρεαλιστική και εφι-
κτή και εφαρµόσιµη. Βρίσκεται στον αντίποδα της εφαρµοζόµε-
νης αντεργατικής και αντιλαϊκής πολιτικής. Είναι πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης των µονοπωλίων. Αυτή η πολιτική συναπο-
φασίζεται από όλες τις κυβερνήσεις και από την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ σήµερα και χθες από τη Νέα Δηµοκρατία. Αυτή η αντι-
λαϊκή πολιτική στηρίζεται από όλες τις δυνάµεις, οι οποίες θεω-
ρούν µονόδροµο την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Εµείς δεν αποδεχόµαστε το µονόδροµο. Μονόδροµος για το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι ο αγώνας για την ικανοποί-
ηση των δίκαιων αιτηµάτων των εργαζοµένων, είναι ο αγώνας για
την κάλυψη των αναγκών των ανέργων. Διότι και οι άνεργοι
έχουν δικαιώµατα και γι’ αυτά τα δικαιώµατα παλεύουµε.

Το νέο µοντέλο της Κυβέρνησης για την οικονοµία, για την
αντιµετώπιση της ανεργίας είναι πανάρχαιο, δεν είναι καθόλου
νέο.  Τα 592 ευρώ µεικτά που δίνετε, κύριε Υπουργέ, στους
νέους µέχρι είκοσι πέντε χρονών, µας γυρίζουν δεκάδες χρόνια
πίσω. Και ύστερα µιλάτε για υπογεννητικότητα, µιλάτε για προ-
βλήµατα τα οποία σαν να ανακαλύφθηκαν από µόνα τους. Πώς
θα ζήσουν τα νέα ζευγάρια µε 500 ευρώ καθαρά, κύριε Υπουργέ; 

Γι’ αυτό οι εργαζόµενοι, οι άνεργοι, οι συνταξιούχοι, οι νέοι
βρίσκονται καθηµερινά στους δρόµους. Αγωνίζονται. Βγαίνουν
τα γηρατειά στο δρόµο και παλεύουν. 

Πριν από λίγη ώρα βγήκα έξω από την Αίθουσα και µίλησα µε
τα προεδρεία των συνταξιοδοτικών οµοσπονδιών. Οι κλούβες
που ήταν απ’ έξω τους εµπόδιζαν να πάνε στο Μαξίµου. Πήγαν
στο Μαξίµου. 

Προσοχή, κύριε Υπουργέ, τα κοινωνικά προβλήµατα δεν λύνο-
νται µε τις δυνάµεις καταστολής, δεν λύνονται µε τα ΜΑΤ και τα
δακρυγόνα. Πολύ περισσότερο δεν µπορεί και δεν πρέπει να
αντιµετωπίζονται έτσι οι συνταξιούχοι. 

Οι αγώνες των εργαζοµένων, κύριε Πρωτόπαπα, δεν συνι-
στούν αστάθεια. Οι εργατικοί, λαϊκοί αγώνες κατά την άποψή µας
συνιστούν και είναι σιγουριά ότι κάτι καλό µπορεί να βγει, κάτι
να διεκδικηθεί και να κατακτηθεί.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Δεν διαφωνούµε, κύριε Χαλβατζή. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω

να κάνω κάποια σχόλια. 
Κάποιος Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στην επιτροπή δήλωσε ευφυέ-

στατα δήθεν ότι εάν ισχύσουν αυτά που προτείνει το ΚΚΕ, γιατί
να εργάζεται κάποιος. Αλήθεια  όλοι οι χορτάτοι έτσι σκέφτονται
για τους νηστικούς; Γι’ αυτό δεν ενισχύονται οι άνεργοι, για να
µην συνηθίσουν να µην εργάζονται; Αυτό είναι προσβολή και για
τους εργαζόµενους και για τους άνεργους. Αυτό επανέλαβε και
ο κ. Γεωργιάδης ότι κορόιδα είναι  να δουλεύουν; 

Αυτοί που είναι άνεργοι σήµερα, ψάχνουν για δουλειά. Διώ-
χθηκαν από τις δουλειές τους. Πολλοί χρειάζονται λίγα ένσηµα
για να πάρουν σύνταξη και βρίσκονται στο δρόµο.

Βεβαίως, ειπώθηκε ότι η ανεργία δεν αντιµετωπίζεται µε νοµο-
σχέδιο. Αλήθεια ποιος θα αποφασίσει για την επιδότηση των
ανέργων; 

Ειπώθηκαν και άλλα: «Είναι υπερβολική», λέει, «η πρόταση και
εκτός κοινωνίας». Δηλαδή, τα προνόµια, τα κίνητρα, οι φοροα-
παλλαγές, οι φοροελαφρύνσεις που δίνετε στο µεγάλο κεφάλαιο
και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ δεκάδες χρόνια είναι εντός
κοινωνίας; Τα 610 δισεκατοµµύρια ευρώ που είναι κατατεθειµένα
σε τράπεζες της Ελβετίας από µεγαλοκαπιταλιστές και µεγαλο-
εισοδηµατίες είναι εντός κοινωνίας; Αλίµονο, εδώ έχουµε δια-
στροφή και της ελληνικής γλώσσας!

Ο κ. Γεωργιάδης ανάµεσα στα άλλα, είπε: «Γιατί να πέφτει η
ανεργία µόνο στον ιδιωτικό τοµέα;». Δηλαδή, ο κ. Γεωργιάδης
µάς είπε ότι συντάσσεται απόλυτα µε την άποψη της τρόικας, η
οποία λέει: «Προχωρήστε σε διακόσιες χιλιάδες, διακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες απολύσεις από το δηµόσιο, για να λυθεί το δηµο-
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σιονοµικό πρόβληµα».
Ας βγάλουν συµπεράσµατα οι εργαζόµενοι, οι άνεργοι, όλοι

όσοι πλήττονται από αυτήν την αντεργατική, αντιλαϊκή πολιτική.
Η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την οποία και εσείς στηρί-
ζετε, φέρνει αυτά τα δεινά στους εργαζόµενους.

Μπαίνει, βέβαια, ένα ερώτηµα: λύνεται οριστικά το πρόβληµα
της ανεργίας στο πλαίσιο του καπιταλιστικού συστήµατος; Αλί-
µονο! Ασφαλώς όχι. Είναι σύµφυτη η ανεργία µε τον καπιταλι-
σµό. Και ειπώθηκε αναλυτικά από τους οµιλητές µας: Η ανεργία
αξιοποιείται για να ασκείται πίεση από το κεφάλαιο στους εργα-
ζόµενους, για να προωθούνται τα πιο βάρβαρα αντεργατικά
µέτρα, για να προωθούνται οι ελαστικές εργασιακές σχέσεις, για
να καταργηθούν ουσιαστικά οι συλλογικές συµβάσεις εργασίας,
για να τροµοκρατούνται οι εργαζόµενοι, για να µη διεκδικούν,
για να πέφτει συνεχώς η τιµή της εργατικής δύναµης. Δεν είναι
τυχαία όλα όσα γίνονται.

Το πρόβληµα της ανεργίας αντιµετωπίζεται ριζικά, κατά την
άποψή µας, µόνο στο πλαίσιο µιας άλλης ανάπτυξης, µιας άλλης
οργάνωσης της κοινωνίας. Ναι, πολλές φορές το λέµε και θα το
ξαναπούµε. Δεν θα υπάρχει ανεργία τότε που τα συγκεντρωµένα
µέσα παραγωγής θα γίνουν κοινωνική ιδιοκτησία. Τότε θα υπάρ-
ξει ολόπλευρη στήριξη και των µικροπαραγωγών της πόλης και
του χωριού, στα πλαίσια ασφαλώς ενός εθνικού σχεδιασµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ποια κριτήρια θα κυριαρχούν; Θα κυριαρχούν τα κριτήρια και

τα συµφέροντα της χώρας και των εργαζοµένων. Σε αυτό το
πλαίσιο δεν θα υπάρχει το κυνήγι του καπιταλιστικού κέρδους.
Ναι, τότε και µόνο τότε θα δηµιουργηθούν οι συνθήκες για την
εξάλειψη της ανεργίας.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ωστόσο, αγωνίζεται και σή-
µερα για τη βελτίωση της ζωής των εργαζοµένων. Και, βεβαίως,
µέσα από τους αγώνες του ταξικού συνδικαλιστικού κινήµατος,
επιδιώκουµε µέτρα που θα ανακουφίζουν τους εργαζόµενους,
αλλά και θα διαµορφώνουν τις προϋποθέσεις για βαθύτερες αλ-
λαγές. Πάνω απ’ όλα, σήµερα είναι να ανακουφιστούν οι άνεργοι,
να ζήσουν και όχι απλά να επιβιώνουν. Παλεύουµε για βαθύτερες
αλλαγές και στο επίπεδο της εξουσίας, αλλά παλεύουµε και για
το σήµερα, για τη βελτίωση της ζωής των εργαζοµένων και των
ανέργων.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Σπύρο Χαλβατζή.

Πριν ακούσουµε τον κ. Αστέριο Ροντούλη από το ΛΑΟΣ, θα
ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση προς το Σώµα για τα παιδιά της
Καλαµαριάς της Θεσσαλονίκης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα εννέα µέλη του Συλλό-
γου Γονέων και Κηδεµόνων του 1ου Δηµοτικού Σχολείου της
Καλαµαριάς της Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Βουλευτής Λαρίσης του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του κόµµατός του κ. Αστέριος
Ροντούλης, έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά από το Βήµα.

Σας ακούµε, κύριε Ροντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, ο κ. Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης χθες µας απηύθυνε µία επιστολή εν είδει
νουθεσίας ως µικρός Καίσαρ. Νοµιµοποιούµαι, λοιπόν, κι εγώ σή-
µερα από το Βήµα του Κοινοβουλίου να του απευθύνω µία άλλη
νουθεσία, την οποία καλά θα κάνει να ακούσει και να κατανοήσει.
Η εµπλοκή στα κοινά και η άσκηση της πολιτικής σε ένα δηµο-
κρατικό πολίτευµα είναι πάρα πολύ σοβαρή υπόθεση για να µένει
στα χέρια εισοδηµατιών ή πλουσιόπαιδων, που την αντιµετωπί-

ζουν ως χόµπι.
Έρχοµαι τώρα στην πρόταση νόµου του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Πώς τον είπατε; 
Δεν σας άκουσα, κύριε Ροντούλη. Δεν άκουσα τον χαρακτηρι-

σµό που είπατε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Δεν απέδωσα κάποιον χαρακτηρι-

σµό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ακούµε επί της

προτάσεως νόµου.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όσον αφορά, λοιπόν, την πρόταση

νόµου του ΚΚΕ, εµείς δεν θα σας «χαϊδέψουµε τα αυτιά», για να
µη θεωρηθούµε υποκριτές, κύριε Χαλβατζή. Νοµίζω ότι το εκτι-
µάτε αυτό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Βεβαίως.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα πω, λοιπόν, ότι η πρόταση του

ΚΚΕ είναι επίκαιρη. Αυτό δεν αµφισβητείται. Είναι επίκαιρη γιατί
όταν έχουµε επίσηµη καταγραφή των ανέργων σε οχτακόσιους
χιλιάδες ανθρώπους -πάνω από το 16%- δεν µπορεί να αµφισβη-
τήσει κανένας την επικαιρότητα της πρότασης νόµου. Είναι ένα
υπαρκτό πρόβληµα.

Όµως, θα µου επιτρέψετε να πω ότι, κατά τη δική µας άποψη,
εισάγεται µε την πρόταση νόµου ένας κοινωνικός παραλογισµός
από την πλευρά σας. Θα έλεγα δε ότι είναι και κοινωνικά επικίν-
δυνη η πρόταση νόµου. Είδατε ότι δεν λέω «λαϊκιστική», δεν λέω
«πού θα βρεθούν τα χρήµατα». Δεν λέω τέτοια πράγµατα, γιατί
το ΚΚΕ ανταπαντά και λέει: «Εγώ, κύριε, αν αλλάξω το κοινω-
νικoοικονοµικό status, θα βρω τους πόρους για να τους ρίξω
στην κατεύθυνση υλοποίησης της πρότασης νόµου που κατα-
θέτω.» Αυτό είναι το αντεπιχείρηµα από την πλευρά του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος.

Δεν θα σας πω την προσωπική µου άποψη. Δεν θα προσπα-
θήσω να δικαιολογήσω την άποψη του συναδέλφου k. Γεωρ-
γιάδη. Εγώ θα σας πω ένα πείραµα που έκανα. 

Πήρα, λοιπόν, κύριε Χαλβατζή, την πρόταση νόµου του ΚΚΕ,
που είναι ευανάγνωστη, λιτή -και µακάρι όλα τα νοµοσχέδια να
έρχονται µε τέτοια µορφή- και την έδωσα σε έναν άνεργο στη
Λάρισα και του είπα: «διάβασέ την -είναι εύκολα αντιληπτή- και
πες µου το σχόλιό σου µε το χέρι στην καρδιά». 

Το σχόλιο, λοιπόν, του ανέργου, αγαπητοί συνάδελφοι ήταν
το εξής: «Εάν γίνονταν αυτά τα πράγµατα, εγώ θα προτιµούσα
να παραµένω εσαεί άνεργος».

Γι’ αυτό, λοιπόν, λέω ότι η πρότασή σας είναι κοινωνικά επικίν-
δυνη, γιατί οδηγείτε τον άνεργο στο να συνεχίσει να παραµένει
ένας ανενεργός, ένας αδρανής πολίτης. Αυτό είναι το ζητούµενο
ή το ζητούµενο είναι να βοηθηθεί ένας άνθρωπος σε µια κρίσιµη
στιγµή της ζωής του, στη στιγµή της ανεργίας, προκειµένου να
επανεργοποιηθεί;

Άρα, λοιπόν, ο πολίτης δεν χρειάζεται προστάτες πάντοτε από
πάνω του που θα τον αδρανοποιούν µε την πολιτική τους. Χρει-
άζεται στήριξη. Ναι! Χρειάζεται βοήθεια σε κάποια στάδια της
ζωής του. Ναι! Χρειάζεται βοήθεια, όχι υπό την έννοια της ελεη-
µοσύνης, αλλά υπό την έννοια της απαραίτητης κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης. Ναι!

Άλλο είναι αυτό και άλλο αυτός ο άνθρωπος να καθίσταται
σταδιακά µέσα από τη λογική του Κοµµουνιστικού Κόµµατος –
που εγώ τη σέβοµαι και την ακούω- ανενεργός και αδρανής.
Αυτή είναι, για εµάς, η θεµελιώδης κριτική που ασκούµε στην
πρόταση νόµου του ΚΚΕ. 

Τώρα, ερχόµενος στα της Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ, ξέρω
την προσωπική σας ευαισθησία -εκκινώντας πάλι από την ευκαι-
ρία που δίνει η πρόταση νόµου του ΚΚΕ- για τα συµβαίνοντα
στον αγροτικό κόσµο της χώρας. Στη σύντοµη τοποθέτησή σας
αναφερθήκατε και σε αυτό.

Θα περίµενα, λοιπόν, από την πλευρά της Κυβέρνησης, κύριε
Πρωτόπαπα, να υπάρχει και ένας εκπρόσωπος του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, διότι εδώ τίθενται ζητήµατα
που αφορούν τους εργάτες, αφορούν τους αυτοαπασχολούµε-
νους, αφορούν και τον αγροτικό κόσµο της χώρας. Λυπάµαι
πολύ που δεν υπάρχει εκπρόσωπος, ενώ υπάρχει µεγάλη παρου-
σία, όπως βλέπω, της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Εργα-
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σίας, αλλά δυστυχώς δεν υπάρχει εκπρόσωπος του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων που θα έπρεπε να υπάρχει. 

Το λέω αυτό, γιατί καλή είναι η κουβέντα που κάνουµε εδώ,
αλλά επειδή εµείς στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό είµαστε
πραγµατιστές και ρεαλιστές και θέλουµε πάντα να µεταφέρουµε
και σε αυτήν εδώ την Αίθουσα τις αγωνίες, τις προσδοκίες της
ζώσας πραγµατικότητας, της πραγµατικότητας που βιώνει ο κό-
σµος στην ύπαιθρο χώρα, στα χωράφια, κύριε Υπουργέ, θα
ήθελα να σας πω ότι υπάρχει µια µεγάλη οργή σήµερα, τώρα
που µιλάµε, στους αγρότες µας, γιατί υφίστανται ύπουλα και πα-
ράνοµα χαράτσια, κεφαλικούς φόρους από καταχρεωµένες ενώ-
σεις αγροτικών συνεταιρισµών της ΠΑΣΕΓΕΣ, που οφείλουν
δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ στο ΙΚΑ και στα δηµόσια ταµεία και
τους εξαναγκάζουν να καταβάλλουν χρήµατα –κατά παράνοµο
τρόπο, το τονίζω- για την κατάθεση των δηλώσεων ενιαίας ενί-
σχυσης. 

Κοιτάξτε, αγαπητοί συνάδελφοι, έγινε ένας αγώνας τα προη-
γούµενα χρόνια από Βουλευτές όλων των παρατάξεων, του
ΠΑΣΟΚ, της Νέας Δηµοκρατίας, του ΚΚΕ, όλων, προκειµένου να
φθάσουµε σε µία στιγµή που ο κατά κύριο επάγγελµα αγρότης
να µην πληρώνει για την ενεργοποίηση των δικαιωµάτων του.
Αυτό επετεύχθη. Υπάρχει νόµος, υπάρχει υπουργική απόφαση,
βάσει της οποίας η ΠΑΣΕΓΕΣ έκανε µία σύµβαση µε το υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, πήρε 32 εκατοµµύρια
ευρώ από τον κρατικό προϋπολογισµό, προκειµένου να κάνει
αυτήν τη διαδικασία χωρίς να επιβαρύνει τον παραγωγό. 

Και τώρα ποια είναι η πραγµατική κατάσταση; Ποια κατάσταση
υπάρχει τώρα που εµείς τα λέµε αυτά εδώ; Έρχονται αυτές οι
καταχρεωµένες ενώσεις, κατά παράβαση της συµβάσεως που
προανέφερα, κατά παράβαση του νόµου, της υπουργικής από-
φασης, των πάντων, καταλύουν το ελληνικό κράτος, την ελληνική
πολιτεία και θέτουν ένα δίληµµα στον παραγωγό: ή µας πληρώ-
νεις ή επιδότηση δεν βλέπεις. 

Και οι παραγωγοί όλης της επικράτειας είναι εξοργισµένοι.
Απευθύνονται στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, απευθύνονται
στον Τύπο, απευθύνονται στους Βουλευτές και λένε «επιτέλους,
θα εφαρµοστεί η νοµιµότητα;». 

Γιατί τα λέω αυτά, κύριε Χαλβατζή; Γιατί πριν αλλάξουµε το
κοινωνικοοικονοµικό status, πριν αλλάξουµε, κύριε Πρωτόπαπα,
το αναπτυξιακό µοντέλο της χώρας -και όλα αυτά είναι καλά και
άγια, να τα συζητήσουµε, καθένας µε τις θέσεις του κ.λπ.- δεν
κάνουµε κάτι απλό πρώτα; Να εφαρµόσουµε τη νοµιµότητα!
Πολύ απλά, να εφαρµόσουµε την κείµενη νοµοθεσία! Να δώ-
σουµε την αίσθηση στον πολίτη πρώτα και κυρίαρχα ότι υπάρχει
ένα κράτος, το οποίο λειτουργεί συντεταγµένα, ως συντεταγµένη
πολιτεία!

Έρχονται, λοιπόν, οι άνθρωποι αυτοί και απευθύνουν έκκληση
και λένε «γιατί δεν επεµβαίνει το Υπουργείο; Τι κάνει το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων; Γιατί δεν επεµβαίνει να
ζητήσει τη συνδροµή των δικαστικών αρχών; Επιτέλους!».

Έρχονται και λένε, πού είναι ο ΟΠΕΚΕΠΕ ο οποίος µπορεί να
ενεργοποιήσει µία ρήτρα της συµβάσεως, που προανέφερα,
βάσει της οποίας µπορεί ο ΟΠΕΚΕΠΕ να µην παραλαµβάνει τις
δηλώσεις που γίνονται από τις ενώσεις αυτές που ζητάνε τα χα-
ράτσια και αντιθέτως να τις εξαναγκάσει να γυρίσουν και πίσω
τα χρήµατα που πήραν από τους παραγωγούς. 

Και το ερώτηµα συνεχίζει να παραµένει στον κάτοικο της ελ-
ληνικής υπαίθρου, στον Έλληνα παραγωγό. Έχουµε στην Ελ-
λάδα µαχαραγιάδες και ραγιάδες; Έχουµε τις ενώσεις αυτές που
λειτουργούν ως µαχαραγιάδες και συνεχίζουν να πίνουν στην
υγεία των κορόιδων, δηλαδή του κράτους και των Ελλήνων πα-
ραγωγών; Κι εσείς τι κάνετε; Η επίσηµη πολιτεία που θέλει να
προστατεύσει τον εργάτη, τον εργαζόµενο, τον συνταξιούχο, τον
παραγωγό, τι κάνει; Δεν µπορείτε να εφαρµόσετε ούτε αυτά τα
οποία φέρνετε, ψηφίζετε κι έχετε σύµπασα τη συναίνεση της Ελ-
ληνικής Βουλής. Και µένει ο αγρότης µετέωρος. 

Αυτά, λοιπόν, είναι πράγµατα που τώρα βιώνει ο κόσµος. Γι’
αυτά τα πράγµατα θα δώσετε, κύριε Υπουργέ, µία απάντηση;
Έχετε το σθένος να σηκωθείτε τώρα από το έδρανό σας και να
πείτε «αυτό, αυτό, αυτό» ή θα πείτε «εγώ είµαι αναρµόδιος, είµαι
στο Υπουργείο Εργασίας, πρέπει δηλαδή να είναι κάποιος από

το ΥΠΑΑΤ εδώ». Γι’ αυτό, λοιπόν, σας είπα από την αρχή ότι
έπρεπε, γιατί το ΚΚΕ σας έδωσε την ευκαιρία αυτή µε την πρό-
ταση νόµου που κατέθεσε, να είναι εδώ για να συζητηθούν επί-
καιρα ζητήµατα που απασχολούν τον αγροτικό κόσµο της
χώρας. Και σήµερα η έλλειψη εκπροσώπησης από το ΥΠΑΑΤ
είναι µία µεγάλη αδυναµία από την πλευρά της Κυβέρνησης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν θα καταχραστώ άλλο το χρόνο. 
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Η κοινωνική ευ-

αισθησία, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν πρέπει να µονοπωληθεί από
κανέναν, όπως και η εθνική ευαισθησία δεν πρέπει να µονοπω-
ληθεί από κανέναν. Εθνικά ευαίσθητοι Βουλευτές υπάρχουν σε
όλα τα κόµµατα, τουλάχιστον τα κοινοβουλευτικά, όπως σε όλα
τα κόµµατα υπάρχουν και άνθρωποι κοινωνικά ευαίσθητοι, που
είναι υπέρµαχοι µίας πολιτείας αλληλεγγύης και ανθρωπιάς. 

Άρα, λοιπόν, το λέω αυτό για να πω στους εκλεκτούς συνα-
δέλφους του ΚΚΕ ότι η στρατηγική, που µέχρι τώρα τουλάχιστον
ακολουθούσαν, να αυτοπροβάλλονται ως οι κοινωνικά ευαίσθη-
τοι ή οι εκπρόσωποι των εργαζοµένων κ.λπ., πρέπει να τελειώ-
σει.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Η ταξική πάλη δεν σταµατά. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Τζέκη δεν έχω χρόνο, θα σας

απαντούσα για την ταξική πάλη. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη, συ-

νεχίστε το Κιλελέρ σας! 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και άλλες πολιτικές δυνάµεις είναι

εξίσου -δεν λέω υπεράνω λέω εξίσου- κοινωνικά ευαίσθητες µε
το ΚΚΕ. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όπως στο µνηµόνιο…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γι’ αυτό καλά θα κάνετε να µη µο-

νοπωλείτε τέτοιου είδους πράγµατα. Αυτό σας εκθέτει και δεν
σας κάνει πιστευτούς σ’ αυτόν τον κόσµο που, εγώ θα πω καλο-
προαίρετα, θέλετε όχι να προστατέψετε αλλά να εκφράσετε τα
κοινωνικά του δικαιώµατα. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον κ. Ροντούλη. Πάντως, ξέρετε στην ψυχολογία κύριε Ρο-
ντούλη, κάνουµε αυτό που νοµίζουµε κι όχι αυτό που µας υπο-
δεικνύουν οι άλλοι.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, το θέµα που θέτετε ασφαλώς και είναι

αρµοδιότητα του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης. Όµως όταν
τέτοια θέµατα καταγγέλλονται επίσηµα στη Βουλή, είµαστε
υποχρεωµένοι να ενηµερώσουµε άµεσα τους αρµόδιους
Υπουργούς για τις ενέργειές τους. Αυτό θα κάνω κι εγώ αµέσως
µετά. 

Έχει όµως σηµασία το πότε αντιληφθήκατε ότι συµβαίνει αυτό
στην Ένωση Λάρισας ή σε όποια άλλη ένωση. Στη φετινή
διαδικασία της ενεργοποίησης; Αυτές τις µέρες δηλαδή; 

Αν επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, να µας πει µία κουβέντα ο κ.
Ροντούλης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, κύριε
Ροντούλη, απαντήστε.  

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εδώ και βδοµάδες κύριε Υπουργέ,
εξελίσσεται το σίριαλ αυτό στην ελληνική ύπαιθρο. Έχω πάει στο
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, έχω ενηµερώσει
την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, είδα προσωπικά τον κ.
Σκανδαλίδη. Μου είπε ότι θα ενεργοποιηθεί ο µηχανισµός του
Υπουργείου και θα επιλυθεί το πρόβληµα.

Σας λέω, όµως, ότι το πρόβληµα διαιωνίζεται και ότι οι Έλλη-
νες παραγωγοί πέφτουν θύµατα αλλεπάλληλων και καθηµερι-
νών, τώρα που µιλάµε, εκβιασµών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ροντούλη,
σας ευχαριστούµε. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
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νωνικής Ασφάλισης): Εποµένως έχει ήδη ενηµερωθεί το Υπουρ-
γείο. 

Εγώ θα ήθελα να πω µόνο δυο πράγµατα. 
Το ένα είναι ότι από φέτος υπάρχει διαδικασία ενεργοποίησης

στον ΟΠΕΚΕΠΕ απευθείας για τον κάθε παραγωγό ανεξάρτητα
από την ένωση, την οµάδα παραγωγών ή οτιδήποτε άλλο υπάρ-
χει για τα προηγούµενα χρόνια. 

Δεύτερον, ασφαλώς από πέρυσι και από φέτος ισχύει αυτό το
θεσµικό πλαίσιο το οποίο είπατε, δηλαδή ότι από τον κρατικό
προϋπολογισµό µπαίνει το κόστος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βέβαια. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Άρα όλα αυτά θα πρέπει να σταµατήσουν
άµεσα. Και αν δεν σταµατήσουν, θα πρέπει να ενεργοποιηθεί η
διαδικασία, όπως σας είπε ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Στην πράξη, κύριε Υπουργέ. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Αυτό, όµως, θα πρέπει πράγµατι να ενερ-
γοποιηθεί µετά την άµεση ενηµέρωση προς τον Υπουργό. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό. 
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Παναγιώτης Λαφαζάνης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  
Για άλλη µια φορά αποδεικνύεται πλέον περίτρανα ότι οι κυ-

ρίαρχες δυνάµεις σ’ αυτήν την Αίθουσα είναι εκτός τόπου και
χρόνου, ότι έχουν µια Βουλή στεγανοποιηµένη, η οποία δεν έχει
καµµία απολύτως επαφή µε την κοινωνία που βρίσκεται στις πλα-
τείες, στους δρόµους και αγωνιά, αγανακτεί και βλέπει ότι δεν
έχει κανένα απολύτως µέλλον. 

Για ποιο πράγµα συζητάµε σήµερα; Για την ανεργία; Δεν
έχουµε αντιληφθεί πλέον ότι δεν συζητάµε για τα απλώς αυξη-
µένα ποσοστά ανεργίας και τους τρόπους µε τους οποίους θα
πρέπει να τα αντιµετωπίσουµε; Αυτό ανήκει σε παρελθούσα
εποχή και σε παρελθούσα περίοδο. 

Νοµίζω ότι θα είµαστε εκτός τόπου και χρόνου -και πολύ φο-
βάµαι ότι είναι εκτός τόπου και χρόνου και µερικοί που δεν θα
έπρεπε- όταν θα συζητάµε την ανεργία κάτω από αυτό το πλαί-
σιο. 

Αυτήν την ώρα, µιλάµε για µια κατάσταση-εφιάλτη πλέον,
όπου οι άνεργοι τείνουν να γίνουν περισσότεροι από τους εργα-
ζόµενους. Και όταν λέω «εργαζόµενους», εννοώ όχι µόνο τους
κανονικά εργαζόµενους, αλλά και αυτούς που είναι στη «µαύρη
εργασία», στην ηµιαπασχόληση, στην υποαπασχόληση, στο part-
time, στο τετράωρο, στο δίωρο, στο µία «έλα», στο µία «µην έρ-
χεσαι», στη διευθέτηση του χρόνου εργασίας κ.ο.κ. και σε όλα
αυτά τα περίεργα «φρούτα» τα οποία έχουν αναπτυχθεί και στην
ουσία µας έχουν γυρίσει πίσω από άποψη εργασιακών σχέσεων
πάνω από δύο αιώνες. Πριν από δύο αιώνες, δεν υπήρχε αυτό
το καθεστώς δουλεµπορίου και δουλοπαροικίας, όσον αφορά τις
εργασιακές σχέσεις. 

Αν δείτε τι γίνεται σ’ αυτό που κακώς -αλλά δυστυχώς το κά-
νετε- αποκαλείτε «αγορά εργασίας», θα διαπιστώσετε ότι η κα-
τάσταση είναι απίστευτη. Δεν υπάρχει νόµος, δεν υπάρχει
καθεστώς, δεν υπάρχουν κανόνες. Ένας είναι ο νόµος, τι συµ-
φέρει τον καπιταλιστή και τίποτα άλλο πλέον. 

Και θα έλεγα ότι ειδικότερα στους νέους αυτό που λέω έχει
ήδη συντελεστεί. Τα επίσηµα στοιχεία για την ανεργία των νέων
λένε ότι έχουµε φτάσει σε µια ανεργία στους νέους που φτάνει
το 45%. Δηλαδή, είναι περισσότεροι οι άνεργοι από τους εργα-
ζόµενους. Βέβαια, οι στατιστικές δεν είναι ακριβείς. Ακόµα κι αν
έχεις απασχοληθεί µια ώρα την εβδοµάδα ή την προηγούµενη
εβδοµάδα από αυτή που παίρνεται το στατιστικό δείγµα, σε θε-
ωρούν απασχολούµενο και έτσι δεν περιλαµβάνεσαι στους ανέρ-
γους. Αυτά είναι αστεία πράγµατα και αλχηµείες. Δεν είναι
καταγραφή των εργαζοµένων και των ανέργων. Αυτά είναι αλχη-
µείες και µάλιστα αλχηµείες άθλιου ευρωπαϊκού τύπου. Όµως,
ξέρετε ότι και επισήµως στις στατιστικές των ανέργων δεν κατα-
γράφονται αυτοί που για πρώτη φορά αναζητούν δουλειά.

Κύριε Υφυπουργέ, πρέπει να αφυπνιστείτε κάποτε, να καταλά-

βετε τι γίνεται µε τη νεολαία και να µην έρχεστε εδώ πέρα να µας
λέτε για τα  προγράµµατα. Οι άνεργοι στη νεολαία είναι πολύ πιο
πάνω από τους κανονικά εργαζόµενους. Αυτοί που έχουν κανο-
νική εργασία, αυτοί δηλαδή που δουλεύουν οκτάωρο, είναι πλέον
απειροελάχιστο δείγµα στη νεολαία! 

Άρα, δεν µιλάµε πλέον για επιδόµατα. Γιατί πράγµατι η κοινω-
νία, αν οδηγηθεί σε αυτό το εκρηκτικό σηµείο, δεν µπορεί να κρα-
τηθεί µε επιδόµατα. Μιλάµε για κατάρρευση κοινωνική. Μιλάµε
για µία κρίση, η οποία πλέον δεν αφήνει στην κοινωνία και στην
οικονοµία καµµιά προοπτική.

Επιτέλους, δεν το έχετε αντιληφθεί αυτό το πράγµα; Δεν κα-
ταλαβαίνετε ότι αυτός είναι ο κεντρικός λόγος που µαζεύονται
αυθόρµητα εκατοντάδες χιλιάδες αγανακτισµένοι στις πλατείες;
Δεν ξέρετε ότι  κάθε  οικογένεια έχει παιδιά που δεν βλέπουν
καµµία προοπτική; Ξόδεψε πάρα πολλά λεφτά, ολόκληρες περι-
ουσίες, για να τους δώσει ένα πτυχίο, κάποια µόρφωση και τα
βλέπει να κυκλοφορούν από εδώ και από εκεί χωρίς κανένα µέλ-
λον. 

Δεν βλέπετε τους µεγαλύτερης ηλικίας εργαζόµενους, οι
οποίοι απελπισµένοι ζητιανεύουν πλέον; Δεν αντιλαµβάνεστε ότι
έχουµε πλέον µια έκτακτη, πρωτοφανή κατάσταση; Πώς θα αντι-
µετωπιστεί αυτή η κατάσταση; 

Δεν υπάρχουν τώρα ηµίµετρα. Οι παλιού τύπου συνταγές δεν
φθάνουν. Μία είναι η βασική προϋπόθεση, για να αρχίσουµε να
συζητάµε από εδώ και εµπρός κάποια βελτίωση της κατάστασης:
Να φύγει εδώ και τώρα η τρόικα και το µνηµόνιο! Αυτό είναι εκ
των ων ουκ  άνευ. Δεν µπορούµε να συζητάµε µε τρόικα και µνη-
µόνιο για βελτίωση –έστω κατά τι- της ανεργίας. 

Διαβάσατε σήµερα τα στατιστικά στοιχεία για την πορεία της
οικονοµίας το πρώτο τρίµηνο του 2011; Ύφεση 5,5%. Ύφεση
εφιάλτης! 

Διαβάσατε τα στοιχεία της τρόικας, που έδωσε χθες έκθεση
της ελληνικής οικονοµίας; Μιλούν για ύφεση που ξεπερνάει τις
προβλέψεις και της τρόικα και του προϋπολογισµού. Πρόκειται
για ύφεση 3,8% το 2011. Δεν θα είναι αυτή. Δυστυχώς, θα είναι
πολύ µεγαλύτερη!

Αυτό ξέρετε τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι πλέον αυτή η κοινωνία
δεν έχει µέλλον και προοπτική. Αυτά είναι τα προγράµµατα! 

Το πρώτο πράγµα, λοιπόν, που πρέπει να γίνει είναι να µην πε-
ράσει το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα. Να εγκαταλειφθεί η τρόικα
και αυτές οι µνηµονιακές κατεδαφίσεις και λεηλασίες, οι οποίες
δεν αφήνουν ανάσα στον τόπο. 

Ξέρετε ποιο σύνθηµα συγκλονίζει σήµερα όλη την Ελλάδα και
είναι στα χείλη όλου του ελληνικού λαού;  Όλες οι πλατείες είναι
γεµάτες απ’ αυτά τα συνθήµατα. Πανό, αυτοκόλλητα.  «Δεν χρω-
στάµε, δεν πουλάµε, δεν πληρώνουµε!» 

Αυτή τη στιγµή  ένας λαός αντιστέκεται και βγάζει ένα πολύ
µεγάλο αίτηµα, χωρίς το οποίο δεν µπορεί πλέον αυτός ο τόπος
να έχει «αύριο». 

Αυτό χρειάζεται σήµερα η χώρα: Μία κυβέρνηση, η οποία θα
βάλει πάνω από τους πιστωτές το δηµόσιο συµφέρον. Μία κυ-
βέρνηση µε πυρήνα τις συµπαραταγµένες δυνάµεις της Αριστε-
ράς. Μία κυβέρνηση, η οποία θα επαναδιαπραγµατευθεί, µε
στόχο τη διαγραφή του µεγαλύτερου µέρους του χρέους και αν
δεν το πετύχει, θα προχωρήσει σε ριζοσπαστικότερα µέτρα. Μία
Κυβέρνηση, η οποία ταυτόχρονα θα εθνικοποιήσει άµεσα το πι-
στωτικό σύστηµα, το οποίο έχει στεγνώσει πια. Αιµοδοτείται από
τους φορολογούµενος µόνο για τους τραπεζίτες και δεν προ-
σφέρει απολύτως τίποτα στην ελληνική οικονοµία. Θα  εθνικο-
ποιήσει αυτό το σύστηµα, για να αναπτύξει µια νέα
χρηµατοπιστωτική  πολιτική µε αναπτυξιακά  και κοινωνικά κρι-
τήρια.  Αν δεν γίνουν αυτά, καταστρέφετε τη χώρα. Απλά πράγ-
µατα: Η χώρα κυριολεκτικά καταστρέφεται!

Αυτή τη στιγµή το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα δεν θα περάσει.
Δεν θα περάσει, γιατί δεν το θέλει ο λαός. Δεν το θέλουν οι πο-
λίτες. Θα κατακλυστεί η Βουλή από κόσµο, ο οποίος θα είναι
πρωτοφανής ως λαοθάλασσα, πέρα από πολιτικά και ιδεολογικά
σύνορα, αφετηρίες, τι ψηφίσαµε κ.λπ..  Αυτά  όλα φεύγουν και
µπαίνει µπροστά η ανάγκη να επιβιώσει ο λαός, να επιβιώσει ο
τόπος, να επιβιώσει η χώρα. Να δει ο άλλος τα παιδιά του  και να
τα κοιτάξει στα µάτια, ότι έχουν κάποιο αύριο. Θα σας σταµατή-
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σει. 
Το «�No pasar�n!» που ελέχθη, θα υπάρξει τώρα. Δεν θα περά-

σει από µια πρωτοφανή λαϊκή κινητοποίηση.
Και εµείς ενισχύουµε αυτόν τον αγώνα, να µην περάσει το µε-

σοπρόθεσµο πρόγραµµα. 
Δεν νοµιµοποιήστε γι’ αυτό το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα.

Γιατί θα είναι πρόγραµµα καταστροφής, ύφεσης, απόλυτης
ανεργίας -ανεργίας ασυγκράτητης πλέον- και παραγωγικής διά-
λυσης της χώρας. Θα είναι ένα πρόγραµµα, µε δυο λόγια, το
οποίο θα κόψει το µέλλον σ’ αυτήν τη χώρα.

Μιλάτε για συναίνεση. Λέει η Νέα Δηµοκρατία ηρωικά «δεν δί-
νουµε συναίνεση». Έλεος! Δεν δίνει συναίνεση. Λείπει ο κ. Μαρ-
κόπουλος, αλλά είµαι υποχρεωµένος να πω ορισµένα πράγµατα.

Ποια συναίνεση να δώσετε όταν υπερθεµατίζετε στο µεσοπρό-
θεσµο πρόγραµµα και στο µνηµόνιο; Στην ουσία η Νέα Δηµοκρα-
τία προτείνει –ας διαβάσει την πρόταση κανείς- ένα ακόµη
χειρότερο, σκληρότερο µνηµόνιο. Έχει ανάγει σε µέγα θέµα
τους φορολογικούς συντελεστές των επιχειρήσεων. Δηλαδή τι
ζητάει η Νέα Δηµοκρατία και πιέζει υποτίθεται η Κυβέρνηση για
αναπτυξιακό µέτρο; Κέρδη χωρίς φόρους. Αυτή είναι η συνταγή
σας;

Βεβαίως, είστε πρώτοι στην εκποίηση των πάντων. Μα, από
πού ακούστηκε ότι οι κυβερνήσεις είναι για να λένε «όσοι έχουν
κέρδη, δεν θα δίνουν τίποτα στο δηµόσιο και ό,τι έχει περιουσία
το δηµόσιο, την πουλάµε»; Τότε είναι το πιο εύκολο πράγµα να
κυβερνάς. Αυτό είναι το θέµα; 

Το θέµα είναι να τροφοδοτήσεις µια νέα αντίληψη για τη χώρα,
µια αντίληψη δικαιοσύνης, µια αντίληψη ανάπτυξης, µια αντίληψη
καινοτοµίας και νέες αξίες. Αυτά είναι που πρέπει πρώτα απ’ όλα
και κυρίως να καλλιεργήσει η οποιαδήποτε κυβέρνηση σήµερα
για να προχωρήσει µπροστά ο τόπος.

Αυτή την ώρα υπάρχει απόλυτη συναίνεση µεταξύ Κυβέρνη-
σης, Νέας Δηµοκρατίας και ΛΑΟΣ. Δεν υπάρχει καµµία απολύ-
τως διαφορά. Και µάλιστα αν παλιότερα υπήρχαν κάποιες
διαφορές µεταξύ τους στο πλαίσιο του συστήµατος, έχουν εξα-
τµιστεί, έχουν εξαφανιστεί. Μοιάζουν κι αυτά τα τρία κόµµα τα
ως µια σταγόνα νερό. 

Σας εµποδίζει, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία να πάτε µπροστά και
να εφαρµόσετε το πρόγραµµά σας; Ή σας εµποδίζει το ΛΑΟΣ,
που κάθε µέρα εκλιπαρεί να γίνει µια κυβέρνηση εθνικής συνεν-
νόησης; Γιατί κλαψουρίζετε και λέτε «µας λείπει η εθνική συναί-
νεση, µας λείπει η εθνική συνοχή, µας λείπει η εθνική
συνεννόηση»; Τι άλλοθι αναζητάτε πίσω από αυτά όταν οδηγείτε
τον τόπο στην καταστροφή;

Το πρόβληµά σας είναι η πολιτική σας, οι επιλογές σας, οι βα-
σικές επιλογές σας αυτή την ώρα. Αυτές είναι που δηµιουργούν
στη χώρα τα πελώρια αδιέξοδα. Αλλά αυτή την ώρα πιστεύουµε
ότι ο ελληνικός λαός έχει βγει στο προσκήνιο και θα παραµείνει
στην πολιτική σκηνή. Θα δηµιουργηθούν νέα γεγονότα, νέες εξε-
λίξεις, οι οποίες θα ανοίξουν και καινούργιους ελπιδοφόρους
δρόµους. 

Έρχονται ώρες που οι από πάνω δεν µπορούν, οι από κάτω
δεν αντέχουν και βγαίνουν στο δρόµο. Αυτή είναι η ώρα που ζει
η Ελλάδα, ιστορική ώρα. Πλέον στους πολίτες εναπόκειται η σω-
τηρία αυτού του τόπου απέναντι σε ένα πολιτικό κατεστηµένο,
που το µόνο που του αποµένει να κάνει είναι να πεταχτεί στο πε-
ριθώριο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι δύο µαθητές και µαθήτριες και τρεις συ-
νοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Σουφλίου του
Νοµού Έβρου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Μαυρίκος να δευτερολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Έχουµε καταθέσει, κύριοι Βουλευτές,

και µε τις κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας προηγουµένως
και τώρα µε την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ αρκετές προτάσεις
νόµου και άλλες, βέβαια, προτάσεις που έχουν φτάσει µέχρι την
Ολοµέλεια και άλλες είναι στη διαδικασία της συζήτησης. 

Να θυµίσω ότι δύο φορές έχουµε καταθέσει πρόταση νόµου
για τις εργασιακές σχέσεις, προκειµένου να σταµατήσει αυτό το
καθεστώς της µαύρης εργασίας, του part time, της απλήρωτης
δουλειάς, των απλήρωτων υπερωριών κ.λπ., ο εργασιακός µε-
σαίωνας και απορρίφθηκε. Έχουµε καταθέσει την πρόταση αυτή
που συζητάµε σήµερα άλλες δυο φορές για την ανεργία, µε πιο
πρόσφατη πάλι επί Κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ τον Οκτώβρη του 2010,
µε στόχο να απαιτήσουµε την επιβίωση των ανέργων και απορ-
ρίφθηκε. 

Έχουµε καταθέσει την πρόταση νόµου για την κατάργηση των
βουλευτικών συντάξεων µε απαίτηση οι Βουλευτές να συνεχί-
ζουν να είναι ασφαλισµένοι στους ασφαλιστικούς οργανισµούς
που ήταν πριν εκλεγούν Βουλευτές και από εκεί να παίρνουν σύ-
νταξη και να σταµατήσει αυτό το ιδιαίτερο προνοµιακό καθε-
στώς, πρόταση που έχει απορριφθεί κατ’ επανάληψη. Και τώρα,
σήµερα πάλι εδώ, ακούµε τα ίδια πράγµατα. Δηλαδή, υπάρχει
µια λογική «στου κουφού την πόρτα, όσο θέλεις βρόντα». Αυτό
δείχνουν οι κυβερνήσεις και η σηµερινή και οι προηγούµενες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Τι ακούσαµε σήµερα εδώ από τον κ. Κουτρουµάνη, εκτός των
άλλων; Ότι για όλα φταίει το εργατικό κόστος, που είναι µύθος,
γιατί αν έφταιγε το εργατικό κόστος, αφού είναι χαµηλότερο το
εργατικό κόστος το δικό µας εδώ από τη Γερµανία, την Ολλαν-
δία, τη Δανία, θα έπρεπε να έχουµε κυριαρχήσει στις ευρωπαϊκές
αγορές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τι ακούσαµε εδώ ακόµα; Όπως είχαµε ακούσει προηγούµενα,

ότι οι πεθαµένοι τάχα επειδή έπαιρναν συντάξεις -ήταν τεσσερι-
σήµισι χιλιάδες πεθαµένοι που ανακαλύψατε ότι κάπως παρά-
τυπα έπαιρναν συντάξεις- εκείνοι είχαν βουλιάξει το ΙΚΑ και το
ασφαλιστικό σύστηµα. Τώρα, µας λέτε πάλι –αυτά είπε ο κ. Κου-
τρουµάνης- ότι υπάρχουν κάποιοι που ξεγελούν και παίρνουν
χωρίς να δικαιούνται το επίδοµα των 454 ευρώ και για το λόγο
αυτόν ετοιµάζεστε, φαίνεται, να καταργήσετε τα επιδόµατα και
σχεδιάζετε χαράτσι µέσα από το «µεσοπρόθεσµο». Το είπε µε
σαφήνεια ο κ. Κουτρουµάνης εδώ. 

Να γιατί λέµε ότι δεν είναι όλα τα κόµµατα ίδια. Να γιατί λέµε
ότι το ΚΚΕ είναι ένα διαφορετικό κόµµα, που καταθέτει προτά-
σεις µε αυτά τα χαρακτηριστικά που είχαν οι προτάσεις που εί-
χαµε καταθέσει. Να γιατί φαίνονται τα όρια της κοινοβουλευτικής
συζήτησης και τα όποια όρια των κοινοβουλευτικών διεκδική-
σεων και γιατί επιβεβαιώνεται η γενική µας αντίληψη ότι το δίκαιο
της εργατικής τάξης και των λαϊκών στρωµάτων θα κρίνεται πά-
ντοτε όπως κρινόταν στους δρόµους του αγώνα.

Έχουµε πει κατ’ επανάληψη ότι έρχεται θύελλα, ότι υπάρχει
πόλεµος, ότι πρέπει ο λαός να ξεσηκωθεί και σ’ αυτήν τη γραµµή
θα κινούµαστε. Καλούµε τον ελληνικό λαό πραγµατικά σύσσωµο,
όλα τα απλά λαϊκά στρώµατα να βρεθούν στους δρόµους µετα-
τρέποντας την αγανάκτησή τους σε συνείδηση, σε οργανωµένη
παρέµβαση, σε συστράτευση µε το ΚΚΕ, για να µην εκτονωθούν
οι κινητοποιήσεις, να µην εγκλωβιστούν και ταυτόχρονα να µην
αξιοποιηθούν από την Κυβέρνηση και όποιες άλλες δυνάµεις,
προκειµένου να στρωθούν τα πράγµατα σε κατευθύνσεις αντερ-
γατικές και αντιλαϊκές. 

Από την πλευρά µας σε αυτήν την κατεύθυνση θα συνεχίσουµε
τον αγώνα και την πάλη µας.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η κ. Όλγα Ρενταρή-

Τέντε έχει το λόγο. 
ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Άκουσα µε προσοχή τα επιχειρή-

µατα που παρέθεσε το ΚΚΕ για να στηρίξει την πρότασή του.
Επίσης, άκουσα τον διεξοδικό διάλογο πάνω στο σύγχρονο
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φαινόµενο της ανεργίας που µαστίζει την ελληνική κοινωνία αλλά
και την παγκόσµια γενικά. Θα σταθώ σε αυτό. Πιστεύω ότι όλοι
συµφωνήσαµε ότι η ανεργία είναι η µάστιγα της σύγχρονης κοι-
νωνίας µας και ότι θα πρέπει να αντιµετωπιστεί αποτελεσµατικά.

Η διαφορές µας µε το ΚΚΕ είναι ότι επιµένει ακόµη σε πολιτι-
κές που έχουν ως επίκεντρο την παθητική επιδότηση. Θα τους
παρακαλέσω να µελετήσουν τα στοιχεία της ευρωπαϊκής εµπει-
ρίας, όπου κράτη τα οποία είχαν και τον ανάλογο παραγωγικό
πλούτο, όπως η Γερµανία και η Αγγλία, διέθεσαν επιδόµατα αρ-
κετά υψηλά και έδωσαν και πολλές κοινωνικές παροχές χωρίς να
λύσουν το πρόβληµα ουσιαστικά της ανεργίας, αλλά το µετέθε-
σαν, χωρίς να κάνουν τους ίδιους τους ανθρώπους ευτυχισµέ-
νους, διότι και τα ταλέντα τους είχαν απαξιωθεί και οι ικανότητές
τους είχαν απαξιωθεί, αλλά και οι ίδιοι δεν µπόρεσαν να πάρουν
το επόµενο τρένο της ανάπτυξης, η οποία άλλαζε στο παγκόσµιο
στερέωµα. 

Ας πάρουµε και από την ελληνική πραγµατικότητα την αγρο-
τική, γιατί είπατε εδώ, κύριε Μαυρίκο, ότι η αγροτικά ξεκληρίζε-
ται. Το ίδιο φαινόµενο συνέβη µε τις αγροτικές επιδοτήσεις.
Πλουσιοπάροχες µεν, αλλά δυστυχώς έχασαν όλο τον αγροτικό
ιστό και την αγροτική παραγωγή. Εγώ θα δεχθώ πολύ καλοπρο-
αίρετα όλα αυτά τα σχόλια που είπαν ότι τα λεφτά πετιούνται,
εδώ και εκεί, στα ράλι και τα άλλα παραδείγµατα που φέρατε.
Πραγµατικά αυτό είναι κάτι το οποίο θλίβει τον καθένα και θα
πρέπει στον κοινοβουλευτικό µας έλεγχο να είµαστε πιο αυστη-
ροί και να το επισηµαίνουµε. 

Αλλά αυτό το οποίο θα λύσει πραγµατικά την ανεργία και αυτό
το οποίο δεν χρειάζεται ιδιαίτερα πολλά χρήµατα, είναι η στροφή
προς την πραγµατική απασχόληση, προς την πραγµατική οικο-
νοµία µε έµφαση στη µικρή και στη µικροµεσαία επιχείρηση, η
οποία θα αποτελέσει και τη σπονδυλική στήλη του παραγωγικού
ιστού µας που έχει ξεφτίσει, γιατί είναι αυτές οι οποίες δεν µε-
ταφέρονται εύκολα σε άλλα κράτη, γιατί είναι αυτές που στηρί-
ζονται είτε από τους γηγενείς είτε από τις ίδιες τις οικογένειες. 

Πιστεύω επίσης ότι θα πρέπει, εκτός από το να κατηγορούµε
το ελληνικό κράτος ότι λόγω του µνηµονίου δεν επιδοτεί σωστά
την ανεργία, να λάβουµε υπ’ όψιν µας και άλλα φαινόµενα όπως
είναι η αλλαγή του οικονοµικού µοντέλου που από την πραγµα-
τική οικονοµία µεταπήδησε στη χρηµατοπιστωτική και µε τα τσιγ-
γάνικά του οµόλογα έφερε τον κόσµο σε αυτήν την απελπισία.
Θα πρέπει να δούµε ότι η επένδυση στην τεχνολογία και στην
καινοτοµία βάσει των πρόσφατων ερευνών δεν έδωσε τα αναµε-
νόµενα αποτελέσµατα για τη δηµιουργία ποιοτικών θέσεων ερ-
γασίας και τώρα όλοι στρέφονται στην πράσινη ανάπτυξη. Το
τρίτο και το σπουδαιότερο είναι στην πορεία µια νέα αναδιανοµή
πλούτου, την οποία δεν έχουµε αξιολογήσει ή δεν έχουµε προ-
βλέψει ακόµα σωστά πού θα πάει. 

Θα έλεγα ότι µπορεί να σας κακοφαίνεται ότι σας απορρίψαµε
την πρόταση ως µη ρεαλιστική. Πιστεύω ότι σε αυτήν τη συγκυ-
ρία που ζούµε είναι θέµα προτεραιότητας. Κανένας δεν θα ήθελε
τους άνεργους εξαθλιωµένους και γνωρίζουµε πολύ καλά ότι δεν
έχουµε ισχυρό δίχτυ προστασίας. Αλλά αυτήν τη στιγµή οι προ-
τεραιότητες παίζουν πολύ µεγάλο ρόλο και ειδικά σε αυτήν την
ιστορική συγκυρία. Πιστεύω, λοιπόν, ότι όλα αυτά τα χρήµατα
που λέτε µπορούν να επενδυθούν στο να δηµιουργηθούν µικρές
θέσεις εργασίας. Αυτό το Σάββατο σας προσκαλώ στο Σουφλί.
Κάνουµε µία ηµερίδα για την κτηνοτροφία µέσα από νέες συλ-
λογικές µορφές δράσης, µέσα από τις οµάδες παραγωγών, διότι
εκεί είναι το µέλλον. Θα καγχάσουν πολλοί, αλλά από κάπου πρέ-
πει να ξεκινήσεις. Πόσα τέτοια παραδείγµατα µπορούµε να
βρούµε; 

Όσο για τα άλλα, τα αφορολόγητα, τα κέρδη των µεγάλων επι-
χειρήσεων, τα λεφτά που υπάρχουν για τις τράπεζες που όλο
τους επιδοτείτε, θα σας πω το εξής.

Αν κάνετε έναν έλεγχο των εσόδων του ελληνικού κράτους -
όχι ότι είµαι µαζί τους και δεν θέλω να λαϊκίζω, θέλω να λέω την
αλήθεια- εάν κάνετε µια έρευνα, θα δείτε ότι τα 2,5 εκατοµµύρια
έρχονται από τη φορολόγηση αυτών των µεγάλων επιχειρήσεων
και µακάρι να γίνουν 3 και 4 και να µπορέσουµε να δώσουµε κα-
λύτερη προοπτική στην ανεργία και τα 500 εκατοµµύρια επί του
συνόλου των 3 δισεκατοµµυρίων είναι από όλους τους άλλους

φορείς. Δεν είναι ένα στοιχείο το οποίο θα αγνοήσεις, αν και η
συνείδησή σου σου υπαγορεύει το άλλο. 

Πραγµατικά πιστεύω ότι το θέµα της ανεργίας είναι πολύ πο-
λύπλοκο για να µπορεί να λυθεί σε µια συνεδρίαση και είναι πολύ
παρακινδυνευµένο να πεις συνταγές και µέτρα σε αυτή τη συ-
γκυρία που περνάµε, τα οποία ίσως να είναι καλά, αλλά να µην
µπορούν να εφαρµοστούν. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστώ και εγώ.
Η κ. Τσουµάνη-Σπέντζα έχει το λόγο.
ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι σήµερα ασχοληθήκαµε µε ένα εξαι-

ρετικά σηµαντικό κοινωνικό, οικονοµικό και πολιτικό φαινόµενο,
ένα σύνθετο φαινόµενο, ένα σύνθετο σύµπτωµα της εποχής στο
οποίο όλοι θα µπορούσαµε θεωρητικά και εν δυνάµει να το βλέ-
πουµε µε τον ίδιο τρόπο. Θα έλεγα ότι αυτό το κοινωνικό ζήτηµα
δεν αφορά µόνο τους πλήρως και ξεκάθαρα ανέργους, αλλά
ακόµη και αυτούς που σήµερα ή θα πληρώνονται µε τα 500
ευρώ, αυτή την πολύ χαµηλή, ανύπαρκτη αµοιβή ή και όσους
ασχολούνται µε τις λεγόµενες ευέλικτες µορφές εργασίας, µε
την αδήλωτη εργασία, µε την ανασφάλιστη εργασία και όλα αυτά
που χαρακτηρίζουν σήµερα το εργασιακό τοπίο. 

Ωστόσο πιστεύουµε και θα το επαναλάβω- ότι κρίσιµος παρά-
γοντας για την έξοδο από την κρίση είναι εκείνος που θα κρίνει
το κατά πόσο θα µπορέσουµε να απαντήσουµε σε αυτό το εξαι-
ρετικά σηµαντικό φαινόµενο. Η αντιµετώπιση, λοιπόν, της ύφε-
σης, µιας ύφεσης που µε στοιχεία της χθεσινής έκθεσης της
τρόικας είναι πέρα και πάνω από τις προβλέψεις τόσο του προ-
ϋπολογισµού όσο και της ίδιας της τρόικας, δεν µπορούµε να ξε-
φύγουµε. Απαιτούνται, λοιπόν, διαδικασίες, αναπτυξιακές
πολιτικές που θα µπορέσουν να βγάλουν τη χώρα από την κρίση
για να δώσουν διέξοδο όχι ίσως άµεσα, αλλά σίγουρα µεσοπρό-
θεσµα σε αυτό το φαινόµενο. 

Επειδή αν θέλετε, υπήρξε µια κριτική και ίσως και λοιδορήθηκε
η πολιτική πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία είναι σύν-
θετη και δεν έχω το χρόνο να την περιγράψω ολόκληρη, ωστόσο
έγιναν πολλές επισηµάνσεις και κριτικές για το θέµα της φορο-
λογίας, θέλω να πω ότι οι προτάσεις της φορολογίας της Νέας
Δηµοκρατίας δεν εξαντλούνται µόνο στο χαµηλό φορολογικό συ-
ντελεστή για τις επιχειρήσεις, που πιστεύουµε ότι είναι ένας τρό-
πος για να µπορέσουν οι επιχειρήσεις να είναι βιώσιµες και να
φέρουν θέσεις εργασίας, αλλά έχει να κάνει και µε το φόρο προ-
στιθέµενης αξίας, που ξέρουµε πολύ καλά ότι πλήττει κυρίως τα
µεσαία και χαµηλά στρώµατα. Εποµένως, είναι πολύ σύνθετο το
ζήτηµα. 

Πιστεύουµε σε αυτήν την πολιτική και πιστεύουµε ότι εκεί που
κρίνονται και πρέπει να κρίνονται και να ελέγχονται σοβαρά οι
επιχειρήσεις είναι στην τήρηση της νοµοθεσίας τόσο στα ασφα-
λιστικά όσο και στα εργασιακά ζητήµατα. Και εκεί µεγάλο ρόλο
πρέπει να παίζουν, αλλά ακόµα δεν έχουµε δει τα αποτελέσµατά
τους, οι ελεγκτικοί µηχανισµοί του κράτους και εν προκειµένω
το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας.

Ακόµη, κύριε Υπουργέ, αναµένουµε αυτό το πολυπόθητο, θα
έλεγα, πολύ ενδιαφέρον νοµοσχέδιο, να δούµε πώς θα µπορέσει
αυτό το σύστηµα να ελέγξει και τις επιχειρήσεις, αν θέλετε, και
όλη την αγορά εργασίας σε αυτό το ζήτηµα. 

Βεβαίως, συµφωνώ µε τον κύριο Υπουργό που µίλησε για µια
αναγκαία για την ανάσχεση της ανεργίας λύση, που µπορεί να
είναι τα επιδοτούµενα προγράµµατα από το ΕΣΠΑ. Δεν θα δια-
φωνούσαµε σε αυτό, παρ’ όλο ότι πιστεύουµε πως αυτά τα προ-
γράµµατα θα πρέπει να επικεντρώνουν το ενδιαφέρον τους
κυρίως σε ζητήµατα προσαρµοστικότητας, όπως λέµε, επιχειρή-
σεων και εργαζοµένων, δηλαδή σε πολιτικές που θα έχουν µα-
κροχρόνια ένα αποτέλεσµα και δεν θα αντιµετωπίζουν µόνο
πρόσκαιρα το ζήτηµα.

Ανέφερε και η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ ότι έχουν ξεπεραστεί ή
ότι έχουν αποδειχθεί, αν κατάλαβα καλά, αναποτελεσµατικές οι
πολιτικές υποστήριξης καινοτοµίας, έρευνας και νέων τεχνολο-
γιών. Θα έλεγα ότι στη χώρα µας δεν δοκιµάστηκαν για να απο-
δειχτούν ίσως ανεπιτυχείς. Πριν πάµε, λοιπόν, στην πράσινη
ανάπτυξη, αν θέλετε και παράλληλα µε αυτή, νοµίζω ότι πρέπει
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να δώσουµε βάρος σ’ αυτές τις πολιτικές υποστήριξης έρευνας
καινοτοµίας και νέας τεχνολογίας, γιατί αυτές είναι που θα φέ-
ρουν µακροπρόθεσµα αποτελέσµατα.

Επίσης, στα προγράµµατα που ανέφερε ο κύριος Υπουργός –
που γνωρίζουµε- θέλω να επαναλάβω ότι δεν αξιοποιούνται τα
ευρωπαϊκά κονδύλια που είναι η µόνη πηγή υποστήριξης που
έχουµε αυτήν τη στιγµή στη χώρα µας, δεδοµένου ότι το µεγα-
λύτερο µέρος αυτών υποστηρίζονται από εθνικούς πόρους και
πόρους του ΛΑΕΚ. 

Εποµένως πρέπει η Κυβέρνηση να δώσει µεγάλο βάρος εκεί,
να ξεµπλοκάρει προγράµµατα και να δώσει και την κατεύθυνση
που χρειάζεται τόσο στους νέους και κυρίως στις γυναίκες που
από αυτά τα προγράµµατα ελάχιστα ωφελούνται.

Θέλω να αναφέρω ότι η γυναικεία ανεργία όπως ξέρουµε όλοι
είναι της τάξης του 20% σήµερα. Εποµένως δεν είναι αµελητέα.
Τα προγράµµατα αυτής της περιόδου δεν αντιµετωπίζουν καθό-
λου αυτό το ζήτηµα.

Τέλος, ο κύριος Υπουργός µίλησε και για µια, αν θέλετε, µε-
τατροπή του ΟΑΕΔ σ’ έναν οργανισµό που θα ενδιαφέρεται, θα
ασχολείται και θα προωθεί ενεργητικές πολιτικές απασχόλησης.
Για µένα προσωπικά δεν είναι κατανοητό. Δεν το είδα, δεν ξέρω
αν σχεδιάζεται κάτι. Το ακούµε µε πολύ ενδιαφέρον, ωστόσο
ΟΑΕΔ ακόµα δεν παύει να είναι ένας οργανισµός που αντιµετω-
πίζει παθητικά την ανεργία και εξαντλεί τη δραστηριότητά του
στην υλοποίηση ευρωπαϊκών προγραµµάτων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Κρι-

τσωτάκης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το πρώτο θέµα που

θα θίξω -και θα το λέω συνέχεια µέχρι να αλλάξει- είναι ότι υπάρ-
χει το δηµοκρατικό έλλειµµα µέσα στο Κοινοβούλιο, στο ναό της
δηµοκρατίας όπως λένε, ότι δηλαδή δεν µπορεί µια πρόταση που
κατατίθεται από ένα κόµµα της Αντιπολίτευσης να έχει ουσια-
στική αντιµετώπιση. Δεν λέω να γίνονται αποδεκτά όλα, αλλά να
µπορούν κάποια στοιχεία να γίνονται αποδεκτά. Αυτή είναι η
πρώτη παρατήρηση.

Το δεύτερο είναι το εξής: Η ανεργία είναι µια κοινωνική ασθέ-
νεια, ένας πολιτικός καρκίνος. Θα έλεγα πως αν τολµούν είτε
στην Ελλάδα είτε στην Ευρώπη ας βάλουν οι κυρίαρχες δυνάµεις
–είτε είναι οι πολιτικές είτε αυτές που λέµε ότι κυβερνούν τις κυ-
βερνήσεις- και αυτό ως δείκτη, ως συντελεστή, ως παράµετρο
µαζί µε τους υπόλοιπους που µιλάνε για τα χρηµατοοικονοµικά.
Εγώ δεν λέω να έχουµε µηδενική ανεργία, αλλά ας µιλήσουν για
µια χαµηλή ανεργία, ένα 3% ή 4%.Ακούγονται πολλά ίσως και δα-
κρύβρεχτα. Είναι ασπιρίνες και ούτε καν ασπιρίνες.

Ήθελα να πω ότι οι διαφωνίες –γιατί ελέχθη αυτό- δεν είναι
στο πώς θα δοθούν τα επιδόµατα ή αν η επιδοµατική τακτική
λύνει ή δεν λύνει το πρόβληµα. Διότι δεν προτάθηκε κάτι τέτοιο,
τουλάχιστον ούτε από την πλευρά αυτών που κατέθεσαν την
πρόταση ούτε από τη δική µας πλευρά. Αυτό που λέµε είναι µια
πολιτική που να µειώνει την ανεργία και µέσα εκεί µπαίνουν και
τα επιδόµατα.

Ωστόσο, ο στόχος δεν είναι τα επιδόµατα. Ο στόχος είναι να
υπάρχει απασχόληση και να µην υπάρχει τουλάχιστον σ’ ένα µε-
γάλο βαθµό ανεργία. Φανταστείτε πως στην Ελλάδα του µνηµο-
νίου, που κάποιοι έχουν επιβάλει -και δεν εννοώ µόνο την
Κυβέρνηση, αλλά και άλλους έξω από αυτήν τη Βουλή- όταν οι
άνεργοι κινδυνεύουν να είναι περισσότεροι από τους εργαζόµε-
νους, τότε τι να πει κανείς; Ούτε τα επιδόµατα σώζουν ούτε κάτι
άλλο. Οι αλλαγές θα πρέπει να είναι πραγµατικά µεγάλες, κατα-
λυτικές, βαθιές, συγκλονιστικές. 

Εν πάση περιπτώσει, είναι και θέµα δηµοκρατίας το ζήτηµα και
της ανεργίας και το πώς λειτουργεί, αν θέλετε, το πολιτικό σύ-
στηµα. Γιατί σε ποιον αναφέρεται κανείς; Αναφέρεται στους
αριθµούς, σε κάποιες παραµέτρους ή κάποιους δείκτες που κά-
ποιοι έθεσαν ή αναφέρεται στην πλειοψηφία του ελληνικού λαού;
Μιλάµε δηλαδή για τα 10,5 εκατοµµύρια από τα 11 εκατοµµύρια
ή µιλάµε για το µισό –και αυτό µην το πάρετε τοις µετρητοίς- που
είναι οι τραπεζίτες και το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, οι εφοπλι-
στές, οι µεγαλοβιοµήχανοι, οι εθνικοί εργολάβοι και οι εθνικοί
προµηθευτές;

Γι’ αυτό λέω ότι είναι και θέµα δηµοκρατίας. Και αν δεν το πι-
στεύει κανείς, ας το δει στις πλατείες, έτσι όπως είναι τώρα επί
δεκαπέντε µέρες η Ελλάδα και νοµίζω και η Ευρώπη. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κεγκέρογλου. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Συζητήσαµε σήµερα για ένα πολύ σοβαρό θέµα. Συζητήσαµε

για την ανεργία, µε βάση την πρόταση νόµου του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας, την πιο σκληρή έκφραση σε κάθε σπίτι,
σε κάθε οικογένεια, ως αποτέλεσµα της οικονοµικής κρίσης. 

Πράγµατι, τα στοιχεία του Μαρτίου για την καταγεγραµµένη
ανεργία που είναι επτακόσιες δεκατέσσερις χιλιάδες άτοµα, µε
βάση τον ΟΑΕΔ, αλλά και µε βάση την έρευνα της ΕΛΣΤΑΤ, όπου
είναι οκτακόσιες έντεκα χιλιάδες άτοµα, δείχνουν πραγµατικά
µία έξαρση που συµβαδίζει µε το βάθεµα της ύφεσης. Εποµένως,
επειδή ακριβώς το πρόβληµα αυτό αφορά νέους ανθρώπους
κατά 42,5%, όπως είπατε, αλλά και πολύ περισσότερους που δεν
έχουν τη δυνατότητα να καταγραφούν, κι επειδή αφορά τις ευά-
λωτες οµάδες, έχουµε όλοι ένα πρώτιστο καθήκον, να αξιοποιή-
σουµε κάθε δυνατότητα προκειµένου να χάνονται όσο το
δυνατόν λιγότερες θέσεις -όσες συνεχίζουν να χάνονται- και να
δηµιουργούνται όσο το δυνατόν περισσότερες θέσεις, µε τις πο-
λιτικές δηµιουργίας νέων θέσεων. Κι αυτό µέσα στο πλαίσιο  της
κρίσης.

Βέβαια νοµίζω ότι όλοι πρέπει να συµφωνήσουµε ότι η οικο-
νοµική ανάταξη, οι νέες επενδύσεις, οι νέες δουλειές θα δηµι-
ουργήσουν νέες θέσεις εργασίας, για να αντιµετωπίσουµε
αποφασιστικά αυτό το ζήτηµα. Σ’ αυτό πρέπει να συµφωνήσουµε
όλοι.

Δείγµα αυτού είναι η µείωση της ανεργίας, που έρχεται από
τον Απρίλιο, µε βάση τους εγγεγραµµένους πάλι του ΟΑΕΔ. Και
τα έχουµε αυτά τα στοιχεία. Από επτακόσιες δεκατέσσερις χιλιά-
δες µειώθηκαν κατά δέκα χιλιάδες και το Μάιο ακόµη περισσό-
τερο, λόγω του ανοίγµατος της τουριστικής περιόδου και της
εφαρµογής κάποιων προγραµµάτων.

Εποµένως ο δρόµος είναι ξεκάθαρος για το τι πρέπει να κά-
νουµε. Αφ’ ενός µεν στο γενικότερο πλαίσιο πρέπει να επιταχύ-
νουµε και να στηρίξουµε αυτή την προσπάθεια για την ανάταξη
της οικονοµίας µε κάθε τρόπο και όχι βέβαια την προσπάθεια για
τη χρεοκοπία, την οποία επιδιώκουν κάποιοι κερδοσκοπικοί κύ-
κλοι στο εξωτερικό, και όσοι στη χώρα µας συµφωνούν ή εκφρά-
ζουν την ίδια άποψη πρέπει να αναρωτηθούν γιατί ταυτίζονται µε
τα συµφέροντα αυτών των κερδοσκοπικών κύκλων. Το ένα, λοι-
πόν, είναι αυτό. 

Το δεύτερο είναι ότι έχουµε συγκεκριµένα εργαλεία στη διά-
θεσή µας και συγκεκριµένους οικονοµικούς πόρους, προκειµέ-
νου να δηµιουργήσουµε αναχώµατα στην ανεργία µέσω των
προγραµµάτων του ΟΑΕΔ και µέσω της αξιοποίησης των χρηµά-
των  του ΕΠΑΝΑΔ. 

Έτσι, λοιπόν, έχουµε κατ’ αρχάς, βάλει µπροστά για πρώτη
φορά ένα πρόγραµµα για τη διατήρηση των θέσεων, γιατί αυτό
επέβαλε η κρίση. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα το ονοµάζει πρό-
γραµµα αφειδούς χρηµατοδότησης των επιχειρήσεων. Δεν είναι
έτσι. Είναι ένα πρόγραµµα που πληρώνει τις ασφαλιστικές εισφο-
ρές των εργαζοµένων. Δεν πιάνουν λεφτά στα χέρια τους οι επι-
χειρηµατίες για να τα χρησιµοποιήσουν αλλού. Πάνε λεφτά για
τις ασφαλιστικές εισφορές και µόνον. Είναι πρόγραµµα στήριξης
των επιχειρήσεων, αλλά µόνο ως προς το κοµµάτι της διατήρη-
σης των θέσεων. Εδώ να λέµε καθαρά πράγµατα. Θα συµφω-
νούµε και θα διαφωνούµε, αλλά καθαρά. 

Αυτό το πρόγραµµα αυτή την ώρα έχει εντάξει περίπου τρια-
κόσιες δέκα χιλιάδες θέσεις εργασίας. Δεν θα χάνονταν όλες,
αλλά ένα ποσοστό απ’ αυτές θα χανόταν. Δεν πήραµε, όµως, το
µικροσκόπιο να αρχίσουµε να εξετάζουµε ποια θέση θα χαθεί και
ποια δεν θα χαθεί, για να την εντάξουµε στο πρόγραµµα. Έχουµε
βάλει κάποιους κανόνες και µε βάση αυτούς τους κανόνες, λει-
τουργεί το πρόγραµµα πολύ αποτελεσµατικά.

Το δεύτερο είναι ότι προσπαθούµε µε τους πόρους του ΕΠΑ-
ΝΑΔ να µειώσουµε το ποσοστό των επιδοτούµενων ανέργων.
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Πώς; Χρησιµοποιώντας αυτούς τους πόρους για τη χρηµατοδό-
τηση της εργασίας. Αυτό γίνεται, για παράδειγµα, µε το πρό-
γραµµα που έχει να κάνει µε την κοινωφελή εργασία, που δεν
ξεκίνησε ακόµη όσον αφορά τον άνεργο.

Ξεκίνησε, όµως, η επεξεργασία του και µάλιστα µέχρι τέλους
του µήνα θα πρέπει να λήξουν οι προτάσεις των δήµων και των
φορέων γι’ αυτά τα προγράµµατα. Επειδή έθεσε ένα ζήτηµα ο κ.
Πρωτόπαπας, θα καταθέσω στη Βουλή το σύστηµα, µε το οποίο
θα γίνει η επιλογή από τους φορείς, προκειµένου να γνωρίζουν
οι πάντες το σύστηµα διαφάνειας και αξιοκρατίας. 

Το δεύτερο που αφορά τα προγράµµατα µέσα από το ΕΠΑ-
ΝΑΔ, το πρόγραµµα ΤΟΠΣΑ, έχει να κάνει µε τη δηµιουργία στα-
θερών θέσεων στον ιδιωτικό τοµέα, γιατί η κοινωφελής εργασία
είναι περιορισµένου χρόνου και δίνει µια ανάσα, είναι κάτι προ-
σωρινό. Όµως, το ΤΟΠΣΑ προσπαθεί να δηµιουργήσει σταθερές
θέσεις στον ιδιωτικό τοµέα.

Τρίτον, έχουµε τα προγράµµατα της κοινωνικής επιχειρηµατι-
κότητας που θα στηρίξουν συλλογικές πρωτοβουλίες νέων αν-
θρώπων µέσα από τις κοινωνικές αυτοδιαχειριζόµενες
επιχειρήσεις, που µπορούν να αναλάβουν δράσεις σε πολλούς
τοµείς δηµοσίου συµφέροντος, αλλά και τοµείς που έχουν να κά-
νουν µε την ιδιωτική οικονοµία.

Πολλά από τα θέµατα, στα οποία αναφέρεται η πρόταση
νόµου, δηλαδή το θέµα της ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης
των ανέργων, τα θέµατα που έχουν να κάνουν µε τη σύνταξη και
τον υπολογισµό του χρονικού διαστήµατος ανεργίας, είναι ήδη
θεσµοθετηµένα, ενώ άλλα είναι µέσα στο νοµοσχέδιο του
ΣΕΠΠΕ, στο οποίο αναφέρθηκε η εκπρόσωπος της Νέας Δηµο-
κρατίας, η κ. Τσουµάνη, του οποίου η συνυπογραφή ολοκληρώ-
νεται σήµερα στο Υπουργικό Συµβούλιο, προκειµένου από αύριο
να κατατεθεί για συζήτηση στη Βουλή. Καθυστέρησε –το έχω πει
σε αυτήν την Αίθουσα- αλλά ολοκληρώθηκε και θα έχουµε την
ευκαιρία από εβδοµάδα να το συζητήσουµε.

Αυτές οι ρυθµίσεις για τους ανθρώπους που είναι λίγο πριν τη
σύνταξη και είναι στην ανεργία ή είναι από πενήντα πέντε ετών
και πάνω, ενεργοποιούνται πλέον και καθορίζονται επακριβώς οι
προϋποθέσεις. Έτσι θα δώσουν µια ανάσα σε αυτούς τους αν-
θρώπους. Το ίδιο και για την ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, η
οποία ισχύει. Η µείωση από το 80 στο 50 είναι ενταγµένη σε αυτό
το νοµοσχέδιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, ολοκληρώστε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Έχουν δίκιο, κύριε Πρόεδρε, αυτοί που
είπαν ότι ναι µεν κατατέθηκε η πρόταση και η έκθεση, αλλά µπο-
ρούσαν να µπουν πολύ περισσότερα. Λένε: γιατί να µπει 85% του
βασικού µισθού και να µην µπει 100% ή οτιδήποτε άλλο; Αυτό
έχει µία λογική και θα πρέπει να το δούµε. Βέβαια, λείπει το ερ-
γαλείο χρηµατοδότησης, το πώς θα γίνει. 

Ως προς το τι διεύρυνση κάνουµε στα κριτήρια και στο ποσό
που δίνουµε σε έναν άνθρωπο που είναι στην ανεργία στο πλαί-
σιο της κρίσης, θα έλεγα ότι –δεν υπάρχουν τώρα δουλειές που
να τις αφήσουν- σε µια οµαλή περίοδο ως προς την οικονοµική
δραστηριότητα, µπορεί η υπερύθµιση, τα πολλά κίνητρα –πέρα
από τα όρια της λογικής- να λειτουργήσουν, όπως ειπώθηκε µε
τις µη στοχευµένες επιδοτήσεις, παιδευτικά, αρνητικά, σε σχέση
µε την εργασία και να µετατραπούν σε κίνητρα παρανοµίας.
Υπάρχουν και σήµερα φαινόµενα –είναι πάρα πολύ µικρό το πο-
σοστό, όµως υπάρχουν- άρρωστα, τα οποία κανείς δεν θέλει.
Άρα θα υπάρχουν κάποια όρια, τα οποία συζητάµε, ως προς το
ύψος που πρέπει ή δεν πρέπει να βρίσκονται. 

Όµως, σε κάθε περίπτωση, το κάθε µέτρο όποια διεύρυνση και
να έχει χρειάζεται κάποιους πόρους να χρηµατοδοτηθεί. Λέµε,
λοιπόν, στο πλαίσια του µεσοπρόθεσµου να γίνει µία αύξηση –
ακούστηκε αυτή η εισήγηση- κατά 0,5% εισφορά στις επιχειρή-
σεις και 0,5% στον εργαζόµενο. Αυτή είναι εισφορά
αλληλεγγύης, 0,5% και 0,5%. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Στη µοιρασιά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Είναι οι εντός των τειχών και οι εκτός των
τειχών, κύριε Τζέκη. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μισό από εδώ και µισό από εκεί.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Είναι η εισφορά αυτών που βρέθηκαν στην
εργασία, αυτών που είναι στην εργασία, έναντι αυτών που θέ-
λουν να επιβιώσουν. Εσείς δεν µας είπατε, όπως σας ανέφερα,
την πηγή. Εµείς λέµε µια πηγή. Κακή-στραβή, τη λέµε όµως. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Πώς δεν σας είπαµε, κύριε Υπουργέ; Δι-
σεκατοµµύρια, εκατοντάδες!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ναι, αλλά συµφωνείτε µε τη Νέα Δηµο-
κρατία που λέει να τα µειώσουµε; 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Εµείς; Όχι!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Δεν συµφωνείτε. Άρα, λοιπόν, να µη µι-
λάτε για µέτωπο εδώ. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μα εκεί είναι το µέτωπο του µνηµονίου. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Δηλαδή είναι απλώς ένα αντί-ΠΑΣΟΚ µέ-
τωπο χωρίς πολιτική συνοχή. 

Λέµε, λοιπόν, γι’ αυτή την εισφορά κοινωνικής αλληλεγγύης η
οποία έχει προταθεί για το δηµόσιο τοµέα από 1% έως 3%. Δεν
το ξέρω, τώρα διαµορφώνεται στο Υπουργικό Συµβούλιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην ξεκινάτε συζή-
τηση για το µεσοπρόθεσµο. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Θεωρώ ότι τούτη την ώρα έχει ευθύνη η
πολιτεία. Ασφαλώς έχουν περισσότερη ευθύνη οι έχοντες και οι
κατέχοντες, οι οποίοι µε το 0,5% που προτείνουν  στους εργαζό-
µενους, συνολικά είναι 4%.

Αυτή η ευθύνη θα πρέπει να υπάρξει και για τους ανθρώπους
που είναι στο δηµόσιο τοµέα, που είχαν την ευκαιρία, γιατί χρο-
νικά βρέθηκαν, γιατί ήταν άλλες εποχές, γιατί µε οποιονδήποτε
τρόπο κατέχουν µία θέση και έστω µε τις δυσκολίες που περνάνε
σήµερα  πρέπει να υπάρχει αυτή η συνεισφορά στον άνεργο, να
υπάρχει αυτή η συνεισφορά στον άνθρωπο της διπλανής πόρ-
τας, τον άνεργο της διπλανής οικογένειας. 

Αυτό τουλάχιστον συζητείστε το. Μην αποξενώνετε τον έναν
άνθρωπο από τον άλλο. Πρέπει να δούµε την κοινωνική συνοχή
στην πράξη. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Εµείς αποξενώνουµε; 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Δεν απευθύνοµαι σε σας ως παράταξη ή
ως πρόσωπα. Μην αποξενώνουµε µε τις λογικές ότι όλα πρέπει
να έρθουν µε δάνεια ή όλα πρέπει να έρθουν µε κρατικοποιήσεις
ή δεν ξέρω µε τι άλλο. 

Νοµίζω ότι η προσπάθεια η οποία αναλύθηκε πάρα πολύ από
τον κ. Κουτρουµάνη, έχει αποδώσει σε ένα ποσοστό, αλλά δεν
µπορεί να  λύσει το πρόβληµα ούτε µε τα προγράµµατα ούτε µε
τις ενεργητικές πολιτικές απασχόλησης ούτε µε ολόκληρη την
αξιοποίηση του ΕΠΑΝΑΔ, που προχωρεί πάρα πολύ καλά. 

Θα σας πω µόνο ότι για το πρόγραµµα διαρθρωτικής προσαρ-
µογής πολύ µικρών και µικρών επιχειρήσεων έχουν ήδη υποβάλει
προτάσεις είκοσι τρεις χιλιάδες επιχειρήσεις. Έκλεισε η προθε-
σµία και ξεκινάει η αξιολόγηση αυτών των προτάσεων για να αρ-
χίσουν να υλοποιούνται µέσα στο καλοκαίρι. 

Γίνεται σηµαντική προσπάθεια. Η ανάταξη, όµως, της οικονο-
µίας είναι που θα φέρει το καλό αποτέλεσµα. Γι’ αυτήν την ανά-
ταξη δεν χωρούν ούτε υπαναχωρήσεις ούτε αµφιβολίες ούτε και
ιδεολογικές τοποθετήσεις –θα σας έλεγα- εάν αυτή την ανά-
πτυξη την οδηγήσουµε προς όφελος της χώρας και των πολιτών. 

Όποιος διαφωνεί για το αν πρέπει να πάει προς όφελος της
χώρας και των πολιτών και ιδιαίτερα µέσα από  µια δίκαιη δια-
νοµή αυτού που θα παράξουµε από αυτή την ανάπτυξη, τότε να
το δηλώσει. 

Σας καλούµε σε αυτή την προσπάθεια. Δεν θέλουµε συναίνεση
ούτε λευκές επιταγές. Καλούµε υπεύθυνα όλες τις πολιτικές δυ-
νάµεις, ο καθένας από τη σκοπιά του να συµβάλει σε αυτήν την
προσπάθεια, σε αυτήν την δύσκολη θέση που βρέθηκε η χώρα. 

Αυτό δεν το συναισθάνεστε; Νιώθετε ότι δεν είστε στο πολιτικό
σύστηµα; Είστε. Όλες οι παρατάξεις είµαστε στο πολιτικό σύ-
στηµα. Πρέπει να το αλλάξουµε µαζί. Μπράβο σε αυτούς που κα-
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ταθέτουν προτάσεις, έστω και αν πολλοί από αυτούς µπορεί και
να µη δικαιούνται κιόλας, όπως αναφέρθηκε ο κ. Ροντούλης.
Αλλά είναι προτάσεις που πρέπει να τις συζητήσουµε και να
δούµε, να αλλάξουµε αυτό το πολιτικό σύστηµα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για να κλείσουµε τη

διαδικασία, πρέπει να ξέρουµε όλοι ότι όταν µιλάµε για την ανερ-
γία, οι οκτακόσιες χιλιάδες άνεργοι επί πέντε που είναι η κάθε
οικογένεια τουλάχιστον, µιλάµε για τέσσερα εκατοµµύρια κόσµο.
Άρα πρέπει να κάνουµε περισσότερα και να λέµε λιγότερα.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Συµφωνούµε απόλυτα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η πρόταση νόµου αρ-

µοδιότητας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης: «Άµεσα µέτρα για την προστασία των ανέργων, των αυτο-
απασχολούµενων και µικροµεσαίων αγροτών» δεν θα τεθεί σε

ψηφοφορία, διότι εµπίπτει στις διατάξεις του άρθρου 93 παρά-
γραφος 3 του Συντάγµατος. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.17’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 10 Ιουνίου 2011 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθµ.34/19/14-3-2011 επίκαιρης επερώτησης των Βου-
λευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού προς τον Υπουργό
των Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνη-
σης σχετικά µε την κάρτα του πολίτη, σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       


